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SAŽETAK  
 

SKUPŠTINA TK PO DRUGI PUT ZA REDOM JE SVOJ GODIŠNJI PROGRAM RADA 

USVOJILA NA VRIJEME, NE KRŠEĆI VLASTITI POSLOVNIK O RADU. Nešto što bi trebalo da 

se podrazumijeva, a ne da bude informacija s kojom počinjemo iznošenje podataka o radu jedne 

institucije vlasti, u BiH je, nažalost, tek izuzetak od pravila. Skupština TK je, naime, bila jedina 

kantonalna institucija vlasti u BiH (dakle, jedina od 20 kantonalnih skupština i vlada) koja je 

donijela svoj program rada za 2016. na vrijeme, prije početka godine na koju se on odnosi. S 

programom rada za 2017. je vrlo slično. Razlika je samo u tome što nije jedina, nego su tu svoju 

obavezu na vrijeme, ove godine, uradile i skupštine USK i KS. Pa ih je 3 od 20.      

S DRUGE STRANE, UZ SKUPŠTINE UNSKO-SANSKOG, POSAVSKOG I BOSANSKO-

PODRINJSKOG KANTONA, SKUPŠTINA TK SPADA U SKUPŠTINE KOJE BUDŽET ZA 2017. 

GODINU – KAO DRUGI KLJUĆNI DOKUMENT ZA RAD INSTITUCIJA VLASTI U JEDNOJ 

GODINI – NIJE DONIJELA NA VRIJEME. Mada su postojali svi uslovi za njegovo usvajanje, 

Budžet TK za 2017. godinu nije usvojen u skladu sa rokovima propisanim Zakonom o 

budžetima FBiH, a finansiranje u prvom kvartalu 2017. obezbjeđeno je Odlukom o privremenom 

finansiranju. Ovo je nastavak loše prakse koja je rezultirala činjenicom da je u  proteklih 10 

godina Budžet TK usvojen na vrijeme samo tri puta. 

ZA RAZLIKU OD 2015. GODINE, U KOJOJ JE RAD SKUPŠTINE TK BIO VRLO 

NERAVNOMJERAN (PA U 3 MJESECA UOPŠTE NIJE ODRŽANA NIJEDNA SJEDNICA, A U 

DVA SU ODRŽANE ČAK PO 3), U 2016. GODINI BILJEŽIMO POTPUNO RAVNOMJERAN 

RAD – SVAKI MJESEC JE ODRŽANA TAČNO JEDNA SJEDNICA. Ta ravnomjernost, 

međutim, nije pozitivno uticala ni na intenzitet rada Skupštine, ni na njenu produktivnost. Rad 

jeste bio bolje planiran i stalan, bez velikih pauza, ali je, u konačnici, i broj održanih sjednica (12) i 

broj na njima razmotrenih mjera (113), u 2016. manji nego u prethodnoj godini, a manji i od 

prosjeka prethodnog mandata. A u poređenju sa drugim kantonalnim skupštinama, po oba 

parametra, Skupština TK je u sredini ljestvice. // Ali je, s druge strane – što je izuzetno značajno - 

rad bio bolje fokusiran. 

KAO ODGOVOR NA STALNE ZAHTJEVE CCI-A, ILI IZ NEKOG DRUGOG RAZLOGA (KO ĆE 

ZNATI) – INSTITUCIJE VLASTI U TK SU SE, U 2016. GODINI, FOKUSIRALE NA 

DONOŠENJE NAJZNAČAJNIJIH MJERA, KOJIMA SE SISTEMSKI, DUGOROČNO, 

UREĐUJU ODNOSI U ODREĐENIM OBLASTIMA, TE, NA REALIZACIJU PROGRAMOM 

RADA PLANIRANOG. I U OBA TA SEGMENTA POSTIGLI RESPEKTABILNE REZULTATE. 

Skupština TK je, u 2016. g usvojila 26 zakona, što je najveći broj zakona usvojen od strane jedne 

kantonalne skupštine, u ovoj godini (preko 20 zakona usvojila je još jedino Skupština KS). Pri 

tome, ona ima i nominalno i procentualno najveću realizaciju planiranih zakona, od svih 

kantonalnih Skupština – 14 od 19 planiranih. 

SKUPŠTINA TK IMA I NAJBOLJI PROCENAT REALIZACIJE UKUPNIH PLANIRANIH 

OBAVEZA – OKO 90%. Mada je taj uspjeh poprilično devalviran činjenicom da se do njega došlo, 
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ne iznimnom efikasnošću, nego malim obimom planiranih mjera (svega 69), činjenica je i da su 

nominalno broj realizovanih planiranih mjera u 2016. godini, i identičan takav u 2015., veći nego i 

u jednoj godini prethodnog mandata. No, svejedno, praksa da se odgovor na nepotpunu 

realizaciju programa rada nalazi ne u povećanju efikasnosti, nego u smanjivanju obima planiranih 

obaveza, je neprihvatljiva. A, nažalost, nastavljena je i sa Programom Skupštine TK za 2017, koji 

ima i najmanji obim planiranih (svih) mjera i najmanji obim planiranih zakona, u posljednjih 11 

godina. 

SKUPŠTINA TK JE, NA SAMOM JE POČETKU 2016, USVOJILA I VRLO ZNAČAJNU 

STRATEGIJU RAZVOJA TK DO 2020. GODINE. Radi se o vrlo važnom dokumentu, koji je 

usvojen sa malim kašnjenjem, s obzirom da je bio planiran Programom rada za 2015. godinu. 

Ovo je, ujedno i jedina strategija donešena u ovom mandatu. Iako je u više navrata isticana 

potreba donošenja Strategije upravljanja dugom i Strategije obrazovanja u TK, iste za sada nisu 

ugledale svjetlo dana. Ali... 

„SVJETLO DANA“ UGLEDALA SU, U 2016. ČAK 4 ZAKONA O OBRAZOVANJU, OKO 

KOJIH JE BILO OŠTRIH DISKUSIJA I SUKOBLJAVANJA NA RELACIJI VLADAJUĆA 

VEĆINA – OPOZICIJA. Jedna od opozicionih zamjerki bila je upravo ta da se zakoni donose 

bez Strategije obrazovanja. A zamjerke su izrečene i na nedovoljnu transparentnost procesa 

donošenja zakona, te na dodatnu politizaciju obrazovanja, stranačku kontrolu nad imenovanjima 

i ugrožavanje autonomije Univerziteta.  

MNOGO POLEMIKE, I NEGODOVANJA, U JAVNOSTI IZAZVALO JE, U 2016, I 

STAVLJANJE VAN SNAGE 3 RANIJE SKUPŠTINSKE ODLUKE, ČIME JE SKUPŠTINA 

PREKINULA FINANSIRANJE 3 ZNAČAJNE USTANOVE KUTURE U TUZLI - JU NARODNA 

I UNIVERZITETSKA BIBLIOTEKA „DERVIŠ SUŠIĆ“,  JU  MEĐUNARODNA GALERIJA 

PORTRETA, JU NARODNO POZORIŠTE. Primjetno je bilo da se preko ovih instucija vodila i 

politička borba i borba oko upravljačkih prava u ovim institucijama. Najavu da se u redefinisanje 

prethodnih odluka ulazi zbog toga što finansiranje nije bilo u skladu sa Zakonom o Budžetima i 

Zakonom o trezoru smatramo opravdanim, a obrazloženje da se time žele postići i budžetske 

uštede, smatramo neumjesnim.   

TRANSPARENTOST RADA SKUPŠTINE TK NIJE NA DOVOLJNO VISOKOM NIVOU I U 

NEKIM ASPEKTIMA JE POTREBNA HITNA PROMJENA PRAKSE KOJA ĆE OMOGUĆITI 

VEĆU JAVNOST RADA I INSTITUCIJE I JAVNIH ZVANIČNIKA. IZMEĐU OSTALOG, 

PROCES DONOŠENJA PROGRAMA RADA JE PRATILA NETRANSPARENTNOST, 

KRŠENJE POSLOVNIKA, A SVI PRIJEDLOZI ZA DOPUNU PROGRAMA RADA SU 

ODBIJENI. Prije početka izrade prijedloga Programa rada, Skupština nije uputila javni  poziv 

građanima, udruženjima, lokalnim zajednicama, da se uključe u izradu programa rada i da 

predlože teme od njihovog interesa. Svih 13 amandmana  na prijedlog Programa rada 

predloženi od strane poslanika DF-a su odbijeni. Bez ikakvog obrazloženja od strane Kolegija je 

odbijena i Inicijativa Centara civilnih inicijativa sa 14 preporuka, od kojih se dio odnosio upravo na 

proces i način izrade programa rada, a dio na važne mjere, od interesa za građane TK, koje nisu 

uvrštene u Program Skupštine za 2017. godinu. Osim što je Kolegij, bez obrazloženja, odbio sve 
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preporuke CCI-a, predstavniku Centara civilnih inicijativa nije dozvoljeno da se, na sjednici 

Skupštine, obrati poslanicima i javnosti i predstavi podnesene preporuke. 

SKUPŠTINA TK NE POKAZUJE POTREBNU OZBILJNOST U KONTEKSTU REALIZACIJE 

OBAVEZA KOJE SE PRED KANTON STAVLJAJU U PROCESU EU INTEGRACIJA. Pitanja iz 

Upitnika Evropske komisije,  odgovori, kao ni o uloga institucija sa Tuzlanskog kantona u 

procesu evropskih integracija nisu, na Skupštini, razmatrana ni u obliku informacije, baš kao i u 

slučaju Reformske agende.  

JEDNA OD OZBILJNIH ZAMJERKI ODNOSI SE NA ČINJENICU DA NI U 2016. GODINI NIJE 

ODRŽANA NIJEDNA TEMATSKA SJEDNICA SKUPŠTINE TK. I pored Vladine inicijative za 

održavanje tematske sjednice posvećene privredi, upućene još 2015. godine i inicijative 

poslanika Fuada Imamovića za održavanje tematske sjednice na kojoj bi se raspravljalo o stanju 

u rudnicima TK, sa posebnim akcentom na stanje u Rudniku Kreka, te, pored drugih važnih 

pitanja o kojima bi vrijedilo organizovati zasebne, tematske sjednice, Skupština od početka 

aktuelnog mandata nije održala nijednu. Imajući u vidu da u Programu rada Skupštine za 2017. 

g. nema planiranih tematskih sjednica, očigledno je da i pored postojanja potrebe, ne postoji 

spremnost Skupštine za organizovanjem tematskih parlamentarnih rasprava o vitalnim 

problemima u Kantonu. No, nije to jedina stvar na kojoj je Skupština, odnosno njeno 

rukovodstvo, pokazalo odsustvo spremnosti da se uradi nešto što bi trebalo...  

NI HAPŠENJE I IZRICANJE PRESUDE POSLANIKU SKUPŠTINE TK, ZBOG UČEŠĆA U 

KORUPCIJI, NIJE BILO DOVOLJNO ZA REZOLUTAN STAV NADLEŽNIH TIJELA 

SKUPŠTINE. Najvećom greškom u radu Kolegija i Administrativne komisije, u 2016. godini, 

smatramo nerazmatranje statusa poslanika Merseda Šerifovića i smjene ministra Edina 

Ajanovića, osuđenih za udruživanje radi činjenja krivičnih djela i zloupotrebu položaja i 

ovlaštenja, te, propuštanje prilike da se po prvi put u Skupštini TK dosljedno primjeni Etički 

kodeks, osudi koruptivno ponašanje, a izricanjem sankcije zbog povreda Kodeksa aktivno radi 

na očuvanju digniteta i institucije i funkcija javnih zvaničnika.  

U POSMATRANOM PERIODU UOČENA SU BROJNA KRŠENJA POSLOVNIKA O RADU 

SKUPŠTINE. Skupština je i ove godine propustila ispuniti poslovničku obavezu da razmatra 

godišnju i polugodišnju realizaciju svog programa rada na sjednici Skupštine. U trećem kvartalu 

su od strane Skupštine zakazane 2 sjednica hitnog karaktera u vezi kojih nisu data obrazloženja 

razloga hitnosti, što takođe nalaže Poslovnik. Na 27. sjednici Skupštine TK je vođena rasprava 

o Zakonu o izmjeni i dopuni Zakona o visokom obrazovanju bez obaveznog stava nadležne 

skupštinske komisije, čime je prekršena obaveza propisana članovima 21 i 25. Poslovnika 

Skupštine. Od strane opozicionih poslanika je takođe ukazano na probijanje vremena trajanja 

poslaničkog sata, nedozvoljeno komentarisanje poslaničkih inicijativa, itd.  
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UVOD  
 

Ovaj izvještaj o monitoringu rada Skupštine TK, daje pregled rada ove Institucije u periodu 

01.01.2016 - 31.12.2016  godine.   

Cilj izvještaja je da se sumiraju i na jednostavan način predstave podaci do kojih je CCI došao 

prateći rad Skupštine TK tokom izvještajnog perioda.   

Pri kreiranju izvještaja, kao ulazni parametri, korišteni su raniji izvještaji o monitoringu rada 

Skupštine TK, zapisnici sa održanih sjednica Skupštine i drugi materijali, traženi i dostavljeni od 

strane ove institucije, te, informacije prikupljene neposrednim prisustvom sjednicama Skupštine.   

Ovaj izvještaj je jedan u nizu pokušaja Centara civilnih inicijativa da kontinuiranim praćenjem i 

periodičnim izvještavanjem, javnosti omogući uvid u rad institucija vlasti nastojeći da iste učini 

odgovornijim i efikasnijim u obavljanju svojih obaveza.  
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POLITIČKI KONTEKST  
 

Posmatrani period, prošao je obilježen, prije svega, borbom i radnika i vlasti za sudbinu firmi 

koje su već  duži niz godina u poslovnim teškoćama i u kojima je pokrenut stečaj.  Uz sindikalnu 

borbu i štrajkove, dodatno opterećenje u radu vlasti Tuzlanskog kantona predstavljale su i 

pojedine odluke viših nivoa vlasti, koje su ugrožavale kontinuiran rada pojedinih javnih firmi sa 

ovog područja. 

Rad Vlade je i u I kvartalu 2016. godine bio opterećen brojnim štrajkovima, kojima su povod bili 

vrlo konkretni problemi radnika, kao npr. u  “Konjuhu” (neuvezan staž za 50 radnika koji su stekli 

uslove za penzionisanje), Livnici (rješenje radnopravnog statusa radnika Bosnia Valvesa), Tuzla 

kvarcu (dobijanje prava na koncesionu ekspoataciju pijeska). Probleme u prva dva subjekata 

Vlada je riješila  u saradnji sa federalnim nivoom vlasti, a rješenje problema za firmu Tuzla 

kvarc, je nakon iscrpljujućih pregovora riješeno samostalno.  

Početak 2016. godine značajan je i po „otvaranju još jedne linije fronta“ u borbi Vlade da 

uspostavi kontrolu u firmama u kojima ima vlasnički udjel. Nakon razmatranja Informacija 

Ministarstva industrije, energetike i rudarstva o trenutnom stanju u “Global Ispat Koksna 

industrija Lukavac” d.o.o. Lukavac, Vlada je preko Nadzornog odbora i uprave „KHK“ zatražila 

da se izvrši uplata preostalog dijela uloga u osnivačkom kapitalu GIKIL-a, i da se eventualno 

pokrene postupak redefinisanja upravljačkih prava u GIKIL-u prema unešenim i registrovanim  

ulozima. Ishod pokrenutog postupka revizije je krajnje neizvjestan jer je dodatno usložnjen 

nečinjenjem prethodnih saziva vlada po ovom pitanju i neprovođenjem finansijske revizije 

finansijskog poslovanja kompanije u kojoj Vlada TK ima većinski kapital.  

U drugom kvartalu 2016. godine Vlada je radila u mnogo relaksiranjijoj atmosferi, jer su neki od 

problema već bili riješeni (Konjuh, Livnica), a neki u fazi rješavanja. Za probleme u firmama 

GIKIL-a se ispostavilo da su mnogo ozbiljniji i teži za rješavanje, i da će još duži vremenski 

period opterećivati Vladu. Vlada bi ubuduće svakako trebala nastaviti sa redovnim 

informisanjem o stanju u GIKIL-u, dodatno obrazlažući  motive za reviziju ugovora,  i posljedice 

koje može izazvati spor,  na sudbinu ovog giganta i preko 1000 u njemu zaposlenih radnika.  

Pitanje budućnosti  fime TTU je sve izvjesnije, jer je neposredno iza trećeg kvartala napokon 

formirana firma TTU Energetik d.o.o. Tuzla1, koja će biti novi vlasnik i koja bi trebala pokrenuti 

proizvodnju. Ako bi nova firma u dogledno vrijeme počela sa radom, na slučaju ove firme bi se 

potvrdile ranije izjave Vlade da uvođenje stečaja za firmu u poslovnim teškoćama ne mora 

značiti kraj tj. likvidaciju, nego početak rada, ali sa novim vlasnicima i uz obavezno 

restrukturiranje. U 2016.godini  je, na pozitivan način započet proces rješavanja sudbine još 

nekoliko firmi u Tuzlanskom kantonu2.  

                                                           
1 Nakon Odluke usvojene na Skupštini JP Elektroprivreda BiH d.d. Sarajevo 8. septembra 2016. i Odluke koju su 

dioničari Rudnika mrkog uglja Banovići d.d. Banovići usvojili na sjednici 10. oktobra 2016.godine, stečeni su uslovi za 
potpisivanje Ugovora o formiranju privrednog društva TTU energetik d.o.o. Tuzla, čiji su osnivači JP Elektroprivreda 
BiH i Rudnik mrkog uglja Banovići. 
2 Prije toga riješena su pitanja poslovanja u Fabrici obuće Aida, Gredelj Revom iz Dobošnice, Tuzlakvarc, Diti 
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I ovaj kao i prethodni pojedinačni pristupi u rješavanju statusa radnika i rješavanju pitanja 

pokretanja firmi u državnom vlasništvu, pokazuju da bez pomoći viših nivoa vlasti i bez 

sistemskog rješavanja, dugogodišnji problemi u privredi ne mogu biti efikasno riješeni. U tom 

kontekstu velike se nade polažu upravo u donošenje Zakona o uvezivanju radnog staža, i 

izmjena Zakona o stečaju, čije  je donošenje najavljeno krajem 2016. godine. 

Krajem septembra od strane radnika firme u stečaju je ponovo vršen pritisak i istaknut zahtjev 

da Vlada bude dosljedna u ispunjenju svojih obećanja prema njima. Zahtjevi radnika su potpuno 

logični, imajući u vidu da su, kroz otegnut postupak restrukturiranja i promjene vlasništva firme, i 

radnici i njihove porodice cijelo vrijeme prepušteni sami sebi, bez minimalnih uslova za 

egzistenciju.    

Izrazito kritički odnos predstavnika sindikata „Solidarnost“3 sa početka godine, primorao je Vladu 

da o svim svojim odlukama veoma često prema javnosti upućuje detaljne informacije, kao i to u 

kom pravcu i uz  čije učešće se dalje mogu očekivati rješenja otvorenih pitanja. Toj veoma 

dobroj praksi se moglo zamjeriti jedino što u informacijama nisu davani i jasniji rokovi za 

rješavanje problema, zbog čega je kritički orjentisana  javnost za pokrenute procese iznosila  da 

predstavljaju puko „kupovanje vremena“.  

Treći kvartal će biti zapamćen i po dva promptna reagovanja Vlade na odluke institucija viših 

nivoa vlasti. U  prvom slučaju je Vlada TK je izrazila nezadovoljstvo zbog postupka Ureda za 

veterinarstvo BiH i upućivanja dopisa Turkish Cargo, poslovnom partneru Međunarodnog 

aerodroma Tuzla (MAT), te neobavještavanja ovog javnog preduzeća, o razlozima prestanka 

vršenja veterinarskog inspekcijskog nadzora na MAT-u od 15.09.2016. Kako je problem  brzo   

nastao, nakon reagovanja Vlade, je istom brzinom i riješen, a kargo-prevoz avionima nadalje 

omogućen u kontinuitetu. U drugom slučaju ragovanje Vlade se odnosilo na netačnost podataka 

iznešenih u Izvještaju za finansijsku reviziju Budžeta Tuzlanskog kantona za 2015. godinu  koji 

je objavljen od strane Ureda za finansijsku reviziju FBiH. I u ovom slučaju se pokazalo da je 

postojala osnovanost zahtjeva za korigovanjem objavljenih podataka obzirom da su podaci o 

povećanju plata javnih zvaničnika nakon reagovanja Vlade  djelimično korigovani.   

Teška situacija u budžetima svih nivoa vlasti je u 2016. godini otvorila prostor za vođenje 

svojevrsnog „rata ekonomskim analizama“, gdje je nekoliko kantona iznijelo svoje argumente za 

hitnu izmjenu zakona o raspodjeli javnih prihoda na nivou FBiH. Među kantonima koji su 

najglasniji u traženju „pravičnije raspodjele javnih prigoda“ se već duže vremena nalazi i TK. 

Treći kvartal obilježen je ozbiljnim padom produktivnosti i Vlade i Skupštine, zbog činjenice da 

su se sve političke stranke i kantonalni predstavnici izvršne i zakonodavne vlasti u većoj ili 

manjoj mjeri, uključili u političke kampanje povodom lokalnih izbora. Dva poslanika (Samir 

Kamenjaković i Fuad Imamović) su bili kandidati za načelnike u opštinama Živinice i Kladanj, 

dok su član Vlade Bahrudin Hadžiefendić i savjetnik premijera TK Zudin Mahmutović, bili 

kandidati za funkcije gradonačelnika Tuzle i načelnika opštine Sapna.   

                                                           
3 Prema izjavama predstavnika sindikata rad premijera Bege Gutića je ocijenjen kao apsolutistički, a za vladu su 

istakli da je privatizirana od strane premijera da je najneuspješnija, najneučinkovitija najnesposobnija do sada,. 
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Posljednji kvartal 2016. godine su obilježilo je održavanje koordinacionih sastanaka  

predstavnika svih nivoa vlasti BiH na kojima je razmatran napredak na realizaciji ciljeva 

Reformske agende. Koordinacija u djelovanju se nije ogledala samo po ovom pitanju, jer je 

nakon predaje upitnika Evropske komisije Vijeću ministara, jedan od primarnih zadataka svih 

nivoa vlasti u BiH, postao rad na pripremi i davanju odgovora na postavljena pitanja. Procjenjuje 

se da će davanje odgovora i priprema prevoda postojećih propisa i za političke elite i za 

administraciju i upravu svih nivoa vlasti,  biti  svojevrstan test  odgovornosti i sposobnosti na 

putu evropskih integracija. Predstavnici Tuzlanskog kantona su bili aktivno uključeni u sve 

sastanke, te provodili dogoorene aktivnosti u skladu sa rokovima.  

2016. godina u Tuzlanskom kantonu će ostati i zapamćena po izricanju pravosnažne presude 

poslaniku Skupštine TK i ministru Vlade TK, za korupciju i po neadekvatnoj reakciji rukovodstva 

Skupštine i CIK-a.  Izricanje sudske presude je pokazalo da je moguće obezbjediti uslove 

vladavine zakona i da javni zvaničnici nisu zaštićeni kada se upuštaju u činjenje krivičnih djela, 

ali je isto tako pokazalo oportunizam ostalih poslanika Skupštine TK u izricanju političke osude 

zbog kršenja Etičkog kodeksa.   
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SASTAV SKUPŠTINE I VLADAJUĆA KOALICIJA  
 

U toku perioda koji pokriva ovaj izvjestaj, doslo je do promjena u sastavu Skupštine TK. Dva 

mjeseca nakon što je Centralna izborna komisija donijela odluku o prestanku mandata 

poslaniku Mersedu Šerifoviću4 iz NSRB, njegov stranački kolega, Zijad Suljkanović je preuzeo 

mandat 09.09.2016. godine i Skupština je nastavila raditi u punom sastavu.  

Poslanik Samir Kamenjaković (NSRB) je preuzimanjem funkcije načelnika opštine Živinice 

završio mandat 11.11.2016, a slijedeći rangirani kandidat Izet Jajčević iz NSRB je 23.12.2016. 

preuzeo mandat u Skupštini Tuzlanskog kantona. 

 

R.br. Poslanik Stranka Trajanje aktuelnog 
mandata 

Mandat u 
Skupštini 

1 Jasmina Lugavić SDA 17.11.2014 -  1 
2 Midhat Čaušević SDA 17.11.2014 - 1 
3 Muamer Zukić SDA 17.11.2014 - 1 
4 Mehmed Barjaktarević SDA 17.11.2014 - 1 
5 Mirsad Bečić SDA 17.11.2014 - 1 
6 Fetah Hujdur SDA 17.11.2014 - 1 
7 Rasim Dostović SDA 17.11.2014 - 2 
8 Suad Salibašić SDA 17.11.2014 - 1 
9 Narcisa Šiljegović SDA 17.11.2014 - 1 
10 Azra Kahrimanović SDA 17.11.2014 - 1 
11 Mirza Omerdić SDA 17.11.2014 - 1 
12 Senad Alić SDA 17.11.2014 - 3 
13 Mustafa Abdulahović SDA 17.11.2014 - 2 
14 Mersed Šerifović NSRB 17.11.2014 - 1.4.2016.  3 
 Zijad Suljkanović NSRB 9.9.2016 - 1 

15 Samir Kamenjaković NSRB 17.11.2014 - 11.11.2016. 2 
 Izet Jajičević NSRB 23.12.2016 - 2 

16 Nedžada Avdić DF 17.11.2014 - 1 
17 Lejla Didik-Sarajlić DF 17.11.2014 - 1 
18 Sabid Zekan DF 17.11.2014 - 1 
19 Demir Beganović Samostalni 17.11.2014 - 1 
20 Mirsad Selimović BPS 17.11.2014 - 2 
21 Mirza Sakić BPS 17.11.2014 - 1 
22 Kasim Husić SBiH 17.11.2014 - 1 
23 Asmir Hasić SBiH 17.11.2014 - 2 
24 Fuad Imamović SBiH 17.11.2014 - 1 
25 Nedžad Šečić SDP 17.11.2014 - 1 
26 Slađan Ilić SDP 17.11.2014 - 2 
27 Vehid Osmanović SDP 17.11.2014 - 1 
28 Alen Karić SDP 17.11.2014 - 1 
29 Dževad Hadžić SDP 17.11.2014 - 2 
30 Amila Hodžić SDP 17.11.2014 - 1 
31 Nerminka Aljukić SBB 17.11.2014 - 1 
32 Fuad Hadžimehmedović SBB 17.11.2014 - 1 
33 Lejla Vuković SBB 17.11.2014 - 1 
34 Jasmin Rahimić SBB 17.11.2014 - 1 

                                                           
4  Poslaniku, od strane Centralne izborne komisije BiH, utvrđen je prestanak mandata s danom 01.04.2016. godine, 

na 36. sjednici CIK BiH održanoj 14.07.2016.godine. 
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R.br. Poslanik Stranka Trajanje aktuelnog 
mandata 

Mandat u 
Skupštini 

35 Nedžad Hamzić SBB 17.11.2014 - 1 

Tabela 1: Sastav skupštine TK. 

Skupštinu TK čine poslanici 7 političkih stranaka i 1 samostalna poslanik. 

 

Grafikon 1 

 

Vladajuću većinu čine poslanici SDA (13), SBB (5), SBiH (3), NSRB (2), BPS (2). 

 

Grafikon 2 

 

Opoziciju u Skupštini Tuzlanskog kantona čine 2 stranke sa 9 mandata: SDP (6), i DF (3). 

Poslanik Demir Beganović u 2015. godini je napustio DF, nakon čega je postao samostalni 

poslanik, ali koji djeluje pri klubu SDA. Ovaj primjer ponovo pokazuje  da poslanici koji dobiju 

mandat na liste stranke koja ga je kandidovala, često prelaze u samostalne poslanike samo 
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prividno, dok se suštinski bez javnog obrazloženja stavljaju na raspolaganje strankama 

vladajuće kolaicije,  ostavljaju time prostor za špekulisanje. 

Krajem 2015. g. hapšenjem poslanika Merseda Šerifovića5 zbog pronevjere novca namijenjenog 

poticajima u poljoprivredi, kapacitet vladajuće koalicije se smanjio na 24 poslanika. Nakon 

izrečene pravosnažne sudske presude donešene 1.4.2016. godine, od strane Kanonalnog suda 

u Tuzli6, i oduzimanja mandata poslaniku Mersedu Šerifoviću, od strane Centralne izborne 

komisije, koje se desilo, neprihvatljivom sporošću, tek 14.7.2016, Skupština je bez većih smetnji 

radila u krnjem sastavu sve do ponovne popune. Imenovanjem novog poslanika Zijada 

Suljkanovića 9.9.2016. godine, Skupština je nastavila rad u punom sastavu.  

  

                                                           
5 Član Vlade Edin Ajanović, iz NSRZB, je takođe uhapšen u istoj akciji istražnih i sudskih organa. 
6 Pravosnažna sudska presuda broj 03 0 K 015076 16 K  optuženog Merseda Šerifovića se odnosila na krivično djelo 

– Udruživanje radi krivičnog djela iz člana 340 stav 2 . u vezi sa stavom 1.KZ FBiH , u sticaju sa produženim krivičnim 
djelom – Zloupotreba položaja ili ovlaštenja – iz člana 383 stav 3. u vezi stavom 1. i u vezi sa članovima 33. 54. i 55. 
KZ FBiH. Poslanik Mersed Šerifović je osuđen na 2 i po godine zatvora. 
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OSNOVNE INFORMACIJE O RADU SKUPŠTINE – dinamika rada  
 

U periodu 01.01.2016 - 31.12.2016.  godine, Skupština TK je održala 12 sjednica – 10 redovnih 

i 2 hitne. Sve sjednice su bile jednodnevne, bez nastavaka.  

Dvije sjednice Skupštine hitnog karaktera su održane u trećem kvartalu, a razlozi su bili  

donošenje odluke vezane za stvaranje preduslova za izgradnju Opštinskog suda u Tuzli i 

donošenja izmjena Zakona o viskom obrazovanju kojim bi se omogućila provodivost zakona i 

nesmetano funkcionisanje Univerziteta. Kao i prethodnih godina, poslanici opozicije su imali 

primjedbe da je prilikom organizovanja sjednica, izostalo obrazloženje hitnosti u duhu 

Poslovnika. Mišljenja smo da se Poslovnik Skupštine treba hitno izmjeniti na način da se 

sazivanje precizira na kvalitetniji način7.  

Tematskih sjednica u 2016. g. nije bilo, iako je od strane Kluba poslanika SBiH pokrenuta i 

prihvaćena inicijativa za održavanje tematske sjednice na kojoj bi se raspravljalo o stanju u 

rudnicima TK, sa posebnim akcentom  na stanje u Rudniku Kreka. Koncem godine  Skupština je 

planirala razmatrati Informaciju o stanju u rudnicima na području Tuzlanskog kantona sa 

posebnim osvrtom na Rudnike „Kreka“ koju je uradila Vlada FBiH međutim na prijedlog Komisije 

Za privredu, ekonomsku i finansijsku politiku, tačka je skinuta sa dnevnog reda8. Skupština je 

novim zaključkom zatražila od Federalnog ministarstva energije, rudarstva i industrije da, u 

saradnji sa menadžmentom Elektroprivrede BiH i Rudnika “Kreka”, sačini detaljnu informaciju i 

istu dostavi Skupštini TK radi razmatranja na sjednici Skupštine TK u januaru mjesecu 2017. 

godine. 

Najveći dio godine sjednice Skupštine su uglavnom održavane prema dnevnim redovima koji su 

najavljivani. Ipak u IV kvartalu, na sve 3 održane sjednice Skupštine, najavljeni dnevni redovi su 

pretrpili izmjene. U dnevne redove uvrštena su 2 zakona i 2 odluke čije je usvajanje 

obrazloženo hitnošću.  

Interesantan detalj se desio u raspravi o dnevnom redu 27. sjednice hitnog karaktera, kada je 

poslanik Nedžad Šečić, nezadovoljan neobrazlaganjem razloga za hitnost sjednice, predložio 

proširenje dnevnog reda sa tačkom „Nepotizam i nezakonito zapošljavanje u javnim 

preduzećima, javnim ustanovama na području TK“, za koje je rekao da je takođe gorući problem 

u TK. Prijedlog poslanika Šećića nije prihvaćen, zbog toga što za ovu tačku nije spremljen 

materijal za raspravu.   

 

Datum R.br. 
sjed. 

Tip Planirano 
mjera 

Razma
trano 
mjera 

Početak 
zasjedan

ja 

Trajanje 
zasjedan

ja 

Broj 
pauza 

Trajanje 
pauza 

29.01.2016 19. Redovna 7 7 09:55 06:05 2 01:55 
29.02.2016 20. Redovna 7 7 09:40 06:40 3 02:40 
30.03.2016 21. Redovna 9 9 09:50 07:30 2 01:40 

                                                           
7 Promjena poslovnika je od strane CCI-a sugerisana u inicijativi sa preporukama o izmjeni normativa i prakse , koja 

se nalazi u dodatku izvještaja 
8 Komisija je konstatovala da Informacija ne sadrži dovoljno podataka  i mjera za prevazilaženje stanja  
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Datum R.br. 
sjed. 

Tip Planirano 
mjera 

Razma
trano 
mjera 

Početak 
zasjedan

ja 

Trajanje 
zasjedan

ja 

Broj 
pauza 

Trajanje 
pauza 

25.04.2016 22. Redovna 11 11 09:45 07:50 3 03:00 
30.05.2016 23. Redovna 18 18 09:40 08:50 2 01:40 
06.06.2016 24. Redovna 9 9 09:50 04:25 2 01:05 
28.07.2016 25. Redovna 15 14 09:38 06:52 3 01:45 
11.08.2016 26. Hitna 1 1 10:25 00:30 0 - 
09.09.2016 27. Hitna 2 2 09:10 02:30 1 00:38 
27.10.2016 28. Redovna 8 8 09:30 02:45 0 - 
30.11.2016 29. Redovna 14 14 09:30 05:37 2 02:15 
23.12.2016 30. Redovna 13 13 09:35 06:45 3 02:40 

Tabela 2: Pregled osnovnih statističkih podataka o održanim sjednicama Skupštine TK, u periodu 01.01.2016-

31.12.2016. 

Početak 2016. g. u radu Skupštine Tuzlanskog kantona, ostaće zapamćenpo tome što je već 

prva sjednica Skupštine bojkotovana od strane poslanika DF-a. Bojkot je uslijedio nakon što 

Skupština nije prihvatila inicijatiivu DF-a da premjer Bego Gutić, zbog neprimjerenih riječi 

izrečenih za skupštinskom govornicom, uputi izvinjenje poslaniku Lejli Didik Sarajlić.  

Sjednice sa početka godine su bile neobične ne samo zbog svađe između poslanika opozicije i 

pozicije, nego i zbog polemika i varnica među poslanicima stranaka same vladajuće većine 

povodom hapšenja lidera SBB-a Fahrudina Radončića. U tom periodu skupštinska govornica je 

korištena, ne za rješavanje pitanja od značaja za kanton i njegove građane, nego za 

promovisanje uskostranačkih i ličnih interesa, pa čak i za napade na sudstvo na nivou države9.  

Za ostrašćene rasprave pojedinih poslanika se još tada tvrdilo da su u funkciji predizborne 

kampanje za lokalne izbore i da je ona još tada započeta u Skupštini TK.   

Iako ne bi trebalo da lokalni izbori imaju ikakav uticaj na rad jedne kantonalne skupštine, oni su, 

zapravo, u trećem kvartalu ove godine, diktirali tempo rada Skupštine Tuzlanskog kantona. U 

cijelom trećem kvartalu rada Skupština je održala samo jednu radnu sjednicu, a dio poslanika je 

direktno bio uključen u predizborne aktivnosti svojih političkih stranaka. Obavezu učešća na 

političkim kampanjama na lokanim izborima, započetim 2. septembra 2016. godine, imali su 

samo poslanici Skupštine Samir Kamenjaković i Fuad Imamović, jer  su u izbornom procesu 

učestvovali kao kandidati.  

Kraj 2016. godine obilježile su vrlo intenzivne zakonodavne aktivnosti, kada je samo u IV 

kvartalu razmotreno 14 zakonskih dokumenata, međutim buru reakcija u javnosti je izazvalo 

stavljanje van snage 3 odluke o preuzimanju osnivačkih prava i obaveza prema 3 institucije 

kulture, zbog kojih je kratko vrijeme bilo dovedeno u pitanje njihovo finansiranje i funkcionisanje    

(JU Narodna i univerzitetska biblioteka „Derviš Sušić“,  JU  Međunarodna galerija portreta, JU 

Narodno pozorište). 

                                                           
9 Poslanik Fuad Hadžimehmedovića  je izjavio da je hapšenje Fahrudina Radončića napad na napredak države na 

njenom evropskom putu  i da će krivci iz sudstva zbog toga trebati odgovarati. Suprotstavio mu se drugi poslanik 
Hasić Asmir tvrdeći da napad na državu nije kada sudstvo radi svoj posao. 
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Na održanim sjednicama Skupštine, u 2016. godini, na dnevnom se redu našlo  114 mjera, od 

čega je, u periodu na koji se odnosi ovaj izvještaj, njih 113 razmatrano - 107 usvojeno,  6 nije 

usvojeno10.  Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjim poslovima je bio povučen  iz 

procedure ali je u konačnici usvojen u Skupštini. 

 

Grafikon 3 

U toku 2016. godine održavana je, konstantno, po jedna sjednica mjesečno, s tim da treba imati 

u vidu da su sjednice održane u avgustu i septembru bile hitne, a ne redovne, radne, što je 

uticalo na rezultate ostvarene u tom periodu. Mjesečni prosjek razmatrenih mjera, u toku 2016. 

je  bio 9.4 po zasjedanju i zbog načina rada u IV kvartalu je doživio blagi rast.  

Skupština u trećem kvartalu doživjela ozbiljan pad produktivnosti u odnosu na prethodni period 

prvenstveno zbog niske produktivnosti u avgustu i septembru, u kojima su usvojene svega 3 

mjere, zajedno. Naime, dok je u drugom kvartalu, razmotreno 38 mjera, u trećem je taj broj 

sveden na svega 17. Kao što je već rečeno učinak je značajno popravljen razmatranjem 35 

mjera u četvrtom kvartalu. 

Analizirajući mjere koje je Skupština TK razmatrala u ovom periodu, vidljivo je da najveći broj 

mjera koje su razmatrane predstavljaju zakoni, koji čine 30% svih razmatranih mjera. 

Gledajući strukturu ostalih mjera koje je Skupština TK razmatrala u ovom periodu, uočavamo da  

izvještaji i informacije obuhvataju 40%, dok su skupštinske odluke činile 11,5%,  svih 

razmotrenih mjera u Skupštini. 

                                                           
10 Izvještaj o radu i poslovanju Univerziteta u Tuzli za 2015. g; Izvještaj o radu kantonalne uprave za inspekcijske 

poslove  za 2015. g. Izvještaj o radu i finansijskom poslovanju Veterinarski zavod Tuzlanskog kantona Tuzla za 2015. 
godinu; Izvještaj JP „Šume Tuzlanskog kantona“ d.d. Kladanj sa Izvještajem neovisnog revizora o pregledu 
finansijskog izvještaja za 2014. godinu i Izvještaj o radu i poslovanju Javnog preduzeća za vodoprivrednu djelatnost 
„Spreča“ d.d. Tuzla sa Izvještajem neovisnog revizora o pogledu finansijskog izvještaja za 2015. godinu, Izvještaj o 
radu JP RTVTK za 2015. g.  
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Grafikon 4 

 

U Skupštini TK kao zakonodavnom tijelu, ukupno je razmatrano 34 zakonskih dokumenata u 

formi prijedloga ili u formi nacrta i o njima će biti detaljnije govoreno u posebnom poglavlju.  

Ovdje ćemo samo istaknuti da se prilikom razmatranja Zakona o izmjenama i dopunama 

Zakona o visokom obrazovanju, po prvi put desilo da se nije očitovala nadležna skupštinska 

komisija11.   

Davanja mišljena kantonalne skupštine na prednacrte i nacrte federalnih propisa, je bilo 

karakteristično za prva 3 kvartala  i u tom periodu je dato mišljenje na ukupno 6 federalnih 

propisa, što je u dosadašnjoj praksi nezabilježeno.   

U 2016. godini Skupština je razmatrala 46 analitičko-izvještajna dokumenta od kojih je bilo 30 

izvještaja i 16 informacija. 

U prvom kvartalu kada je razmatrano 4 izvještaja, nije bilo odbijenih. Međutim situacija se tokom 

godine znatno promijenila jer je od 30 odbijeno 6 izvještaja (20%) 

U drugom kvartalu je od 20 razmatranih izvještaja od strane Skupštine odbijeno 3 - Izvještaj o 

radu kantonalne uprave za inspekcijske poslove  za 2015. g., Izvještaj o radu i finansijskom 

poslovanju Veterinarski zavod Tuzlanskog kantona Tuzla za 2015. g. i Izvještaj o radu i 

                                                           
11 Član 25.prečišćenog teksta Poslovnika Skupštine TK : Stalna radna tijela imaju obavezu da razmatraju pitanja iz 

svoje nadležnosti koja su na dnevnom redu narednog zasjedanja Skupštine i o tome podnesu izvještaj na 
skupštinskom zasjedanju. 
Stalna radna tijela razmatraju pitanja iz svoje nadležnosti po nalogu Skupštine ili vlastitoj inicijativi. 
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poslovanju  Univerziteta u Tuzli za 2015. g., - koji su prije nego što su odbijeni na Skupštini 

odbijeni i na Vladi TK.  Izvještaj o radu kantonalne uprave za inspekcijske poslove  za 2015. g. u 

Skupštini je odbijen bez šire rasprave, prije svega zbog činjenice da je u 2015. g. izvršeno 

hapšenje tadašnjeg direktora Besima Durakovića i da su već od strane istažnih i sudskih organa 

konstatovana teška krivična djela . Na Skupštini je pak oporo djelovalo zakašnjelo objašnjenje 

Ministra finansija  da je na Vladi Izvještaj odbijen zbog nezadovoljstva suzbijanjem rada na crno, 

enormno visokih troškova goriva, malim brojem inspekcija i sl,. 

Polemika u Skupštini je vođena oko Izvještaja o radu i poslovanju  Univerziteta u Tuzli za 2015. 

g, čijim odbijanjem su poslanici stali na stranu Vlade i podržali je u borbi za jačanjem kontrole 

ekonomskog poslovanja na Univerzitetu. 

Skupštinske rasprave prilikom razmatranja Izvještaja o radu i finansijskom poslovanju 

Veterinarskog zavoda Tuzlanskog kantona Tuzla, nije bilo i po svoj prilici odbijanje izvještaja je 

bilo motivisano kadrovskim promjenama. 

U trećem kvartalu odbijena su još dva, od tri u ovom kvartalu razmatrana, izvještaja o radu i 

poslovanju javnih preduzeća JP Šume TK i JP Spreča12, ali je skupštinska rasprava bila veoma 

detaljna i kontroverzna. Prilikom razmatranja izvještaja o radu ova dva javna preduzeća,  

razmatrani su i izvještaji nezavisnih revizora i očito je da mišljenje revizora nije bilo presudno 

prilikom odlučivanja Vlade i Skupštine po ovim aktima, nego mišljenje upravljačkih tijela. Naime, 

tek iz skupštinskih diskusija, a ne iz obrazloženja Vlade i menadžmenta  se nadzire da je 

Izvještaj JP „Šume Tuzlanskog kantona“ d.d. Kladanj sa Izvještajem neovisnog revizora o 

pregledu finansijskog izvještaja za 2014. godinu, odbijen zbog gubitka13,  a Izvještaj o radu i 

poslovanju Javnog preduzeća za vodoprivrednu djelatnost „Spreča“ d.d. Tuzla sa Izvještajem 

neovisnog revizora o pogledu finansijskog izvještaja za 2015. godinu, odbijen zbog nedovoljnog 

dobitka14. Ovaj slučaj je  pokazao kao prvo, da je kantonalna vlast potpuno opravdano 

angažovala nezavisne revizore, jer je svjesna činjenice da zbog nedovoljnih kadrovskih 

kapaciteta Ured za reviziju federalnih institucija nije u mogućnosti da revidira finansijsko 

poslovanje javnih preduzeća TK. Kao drugo, ovom se prilikom pokazalo nerazumijevanje 

funkcije nezavisnih  revizorskih izvještaja  koji nisu mogli biti odbijeni od strane Skupstine 

Drustva niti  Vlade TK, nego su trebali poslužiti kao smjernica za postupanje po preporukama 

revizora u cilju otklanjanja uočenih nedostataka. Kao treće, nesvatljivo je odbijanje izvještaja o 

radu i poslovanju javnog preduzeća koje je poslovalo sa dobitkom bez valjane argumentacije o 

obrazloženja razloga. 

Ni četvrti kvartal nije prošao bez odbijenih Izvještaja, jer je, nakon Vlade, i Skupština odbila 

Izvještaj o radu JP RTV TK za 2015. g.   

                                                           
12 Izvještaj JP „Šume Tuzlanskog kantona“ d.d. Kladanj sa Izvještajem neovisnog revizora o pregledu finansijskog 

izvještaja za 2014. godinu i Izvještaj o radu i poslovanju Javnog preduzeća za vodoprivrednu djelatnost „Spreča“ d.d. 
Tuzla sa Izvještajem neovisnog revizora o pogledu finansijskog izvještaja za 2015. godinu 
13 Prema izvještaju nezavisnog revizora  u JP Šume  TK je konstatovan je gubitak za 2014. g. u iznosu 2, 273.000 

KM. i neto gubitak za 2015. g. u iznosu 630.000 KM 
14 Prema izvještaju nezavisnog revizora „Vincent“ d.o.o. za reviziju Tuzla, u JP Spreča je konstatovana neto dobit u 

iznosu 207.575 KM. za 2014. godinu i neto dobit u iznosu 208.590 KM, za 2015. g. 
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Ovi primjeri pokazuju da je nadzor nad radom menadžmenta kantonalnih institucija i javnih 

preduzeća od strane Vlade i Skupštine Tuzlanskog kantona pojačan, ali da nije uvijek 

rukovođen podizanjem nivoa odgovornosti u radu menadženta i zaštiti javne imovine, nego da 

se koristi i u svrhu kadrovskih promjena, s političkom pozadinom.  

Podsjećamo, samo u posljednje dvije godine u TK pokrenuta je krivična odgovornost više 

direktora kantonalnih institucija, čiji su izvještaji o radu, godinama unazad, prihvatani, a u 

diskusijama poslanika njihov rad ocijenjen kao dobar i zakonit.  

Primjera odbijanja Izvještaja o radu kantonalnih institucija je bilo i u ranijim godinama, ali su oni 

uglavnom u Skupštini doživljavani kao sredstvo za smjenu kadrova prethodne parlamentarne 

većine, a ne kao ozbiljan način kontrole njihovog poslovanja. U prilog tome govori činjenica da u 

dosadašnjem radu  Skupština TK nikada nije svojim zaključkom tražila od Vlade ili istražnih 

organa da preispitaju postojanje indicije krivičnih djela u kantonalnim institucijama i javnim 

preduzećima u kojima je izvještaj o radu odbijen. Na ovu nedosljednost su ukazali poslanici 

opozicije na 25. sjednici Skupštine, kada je izražena sumnja da se u dalje postupanje prema 

tužilaštvu ne ulazi zbog toga što su imenovanja na pozicije vršena „po političkim interesima i 

stranačkim vezama“.  

Nasuprot navedenim izvještajima, svi ostali su nakon kraće ili duže rasprave prihvaćeni. Kraći 

osvrt napravićemo na slijedeća tri prihvaćena izvještaja.  

Suprotno praksi iz ranijih godina, poslanici su ove godine znatno kraće diskutovali o Izvještaju o 

radu i poslovanju JZU Univerzitetski klinički centar Tuzla za 2015. godinu, sa Godišnjim 

izvještajem o poslovanju  i o Izvještaju o radu Vlade Tuzlanskog kantona za 2015. godinu. Za 

Izvještaj o radu UKC-a od strane poslanika su izrečene uglavnom pohvale, a razlog je tome bi 

mogao biti što je ova institucija napokon poslovala sa viškom prihoda nad rashodima.   

Vrlo široka i polemična diskusija je pratila usvajanje Izvještaja o radu Vlade Tuzlanskog kantona 

za 2015. godinu, koji je nakon podrške samo poslanika parlamentarne većine i usvojen. 

Slično se dogodilo i prilikom usvajanja Izvještaja o korištenju sredstava tekuće rezerve Budžeta 

TK za period 1.1.-30.6.2016. godine. Izvješaj je usvojen, ali tokom rasprave od strane opozicije 

iznešene primjedbe i tvrdnje da se čine iste greške na koje su u posljednjem revizorskom 

izvještaju ukazali revizori (određeni izdaci su se mogli predvidjeti i planirati u Budžetu na 

pozicijama nadležnih ministarstava), da su se sredstva dodjeljivala mimo kriterija, da su se 

sredstva dodjeljivala suprotno  Zakonu o izvršenju Budžeta. Kroz diskusiju je predloženo da se 

Zakon uskladi sa Zakonom o Budžetima FBiH. Poslanici pozicije su pravdali Izvještaj i način 

trošenja tvrdeći da su budžetska rezerva troši na sličan način i na drugim nivoima vlasti, i da je 

budžetska rezerva vrsta korektiva kada neke stavke u Budžetu nisu dobro planirane?! 

S druge strane, razmatranje 16 Informacija prošlo je bez značajnije diskusije. Što je posebno 

neobično u vezi sa Informacijom o efektima ulaganja iz Budžeta Tuzlanskog kantona za 

2013./2014. godinu, sa budžetske pozicije “Podrška razvoju kantona”, Informacijom o stanju u 

oblasti sporta na području Tuzlanskog kantona u 2015. godini i Informacijom o stanju u 
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privrednim društvima iz oblasti primarne poljoprivredne proizvodnje, prehrambene i drvne 

industrije, šumarstva i vodoprivrede na području Tuzlanskog kantona za 2015. godinu.   

Prilikom razmatranja  informacija iz oblasti privrede, obrta, turizma i trgovačke djelatnosti koje 

su razmatrane u u trećem kvartalu, diskusija se nije mogla izbjeći jer se na dnevnom redu 

Skupštine našla materija koja oslikava „stanje u privredi“, temu za koju dio poslanika već dugo 

smatra da je treba detaljno pretresti kroz održavajnje tematske sjednice. 

Značajna rasprava je pratila još jedino prezentovanje Informacije o raspodjeli javnih prihoda od 

indirektnih poreza po kantonima u Federaciji Bosne i Hercegovine u skladu sa postojećim 

kriterijima i ponderima, uz projekcije raspodjele po izuzeću pondera, koja je desila u martu 

2016. godine. Informacija pripremljena od strane Ministarstva finansija je praćena pohvalama i 

od strane poslanika opozicije  i od strane poslanika pozicije, tako da daje nadu da će se ipak 

oko važnih pitanja u Skupštini postizati konsenzus i sinergija, kako na ovom nivou vlasti, tako i 

prilikom djelovanja poslanika svih političkih partija sa područja TK u parlamentu FBiH.15  Do 

analitičkog dokumenta o nepravednoj raspodjeli prihoda od indirektnih poreza u FBiH, Vlada je 

došla polazeći od analiza ekspertne Vlade i Tuzlanske inicijative pokrenute od strane grupe 

predstavnika akademske zajednice Univerziteta u Tuzli. Usvajanjem ovog dokumenta Vlada i 

Skupština su dale značajan doprinos u stvaranju preduslova za vođenju zrele i ozbiljne 

demokratske rasprave koja bi se trebala pratiti tok iniciranih izmjena Zakona o pripadnosti javnih 

prihoda.  I poslanici i premijer su istakli da ne treba temu politizirati i prikupljati jeftine političke 

poene, nego se treba zajedničkim snagama boriti za povećanje prihoda, koji bi mogli u 

budućnosti značajno finansijski stabilizovati kanton i njegovu privredu.  

Među informacijama razmatranim pred Skupštinom, u posmatranom periodu, nije bilo 

Informacije o realizaciji Programa rada Skupštine za 2015. godinu i Informacije o realizaciji 

Programa rada Skupštine za period januar – juni 2016 sa programom mjera. 

Od ukupno 13 odluka razmatranih u Skupštini, neke su se odnosile na izmjene sastava radnih 

tijela. Dio donešenih Odluka u vezi izmjena sastava radnih tijela uslijedio su usljed zamjene 

poslanika Merseda Šerifovića sa drugim članovima. Najkontroverznija je bila odluka je bila u  

slučaju kada su stranke vladajuće većine pokrenule i realizovale zamjenu predsjednika Komisije 

za borbu protiv korupcije Sabida Zekana (DF)  sa  članom aktuelne pozicije Asmirom Hasićem 

(SBiH). Na veoma polemičnoj 21. sjednici Skupštine, kada je smjena i učinjena, od strane 

poslanika Sabida Zekana izrečene su krupne optužbe na račun Skupštine koja je po njegovom 

mišljenju glavni izvor korupcije?! Pored toga naveo je da se na žalost, politika kreira izvan 

Skupštine, a da na sjednice dolaze prijedlozi zakona koji su uopštenog karaktera i potiču 

korupciju. Takođe je ustvrdio da je zapošljavanje u javnom sektoru po rodbinskim i stranačkim 

principima, da se gomilaju nestručni kadrovi u javnim preduzećima i upravama. Da bi ilustrovao 

izrečeno, kao najbolji primjer naveo je slučaj gdje je sin predsjednika Skupštine Senada Alića 

postavljen za člana Upravnog odbora Rudnika soli. Na sve konstatacije izrečene u Skupštini TK, 

skoro da nije bilo komentara ili protivargumenata, niti iz pozicije, niti iz opozicije. 

                                                           
15 Informacija  je dostavljena na uvid Vladi Federacije BiH, Federalnom ministarstvu finansija, svim kantonima u 

Federaciji BiH, Klubovima stranaka u Parlamentu F BiH i sredstvima javnog informisanja. 
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U drugom kvartalu, najveću pažnju javnosti je pratilo donošenje Odluke o izmjenama i 

dopunama Odluke o utvrdivanju osnovica, stopa i načinu obračunavanja i uplate doprinosa za 

obavezno zdravstveno osiguranje na podrucju Tuzlanskog kantona. Donošenjem Odluke od 

Vlade, a zatim i Skupštine, napokon je ispravljena greška učinjena prilikom donošenja zakona, 

te je na bar na ovaj način riješen problem zdravstvene zaštitu djece koja ni po kom osnovu nisu 

zdravstveno osigurana. Za sistemsko rješenje ovog pitanja i po mišljenju Ombudsmena, zatim 

udruženja građana, Vlade i Skupštine, bi u narednom periodu trebalo pristupiti izmjenama 

zakona, kako federalnog tako i kantonalnog. Do tada Vlada i Skupština bi svakako, kroz 

informacije vezane za socijalnu problematiku,  trebala pratiti provođenje donešene odluke.  

Među odlukama koje su u Skupštini prilikom razmatranja izazvale reakciju prvenstveno zbog 

razloga donošenja, ističemo Odluku o davanju saglasnosti na Izmjene i dopune Finansijskog 

plana Zavoda zdravstvenog osiguranja Tuzlanskog kantona za 2016. godinu sa Izmjenama i 

dopunama Operativnog programa zdravstvene zaštite i zdravstvenog osiguranja za 2016. 

godinu. Rebalans Finansijskog plana Zavoda zdravstvenog osiguranja Tuzlanskog kantona za 

2016. godinu razmatran je po hitnom postupku na prijedlog Vlade, a po zaključku Upravnog 

odbora ZZO. Rebalansom su nakon povećanih prihoda, povećani i rashodi (bolnička i 

vanbolnička dijagnostika, izdvajanje za lijekove,izdvajanja za ortopedska i druga medicinska 

pomagala, i kapitalni izdaci) . Tokom rasprave o dokumentu, od strane poslanika opozicije je 

istaknuto da je nejasno zašto se o njemu raspravlja po hitnom postupku i kako je bilo moguće 

izvorne prihode ZZO, usmjeravati za informatizaciju Zavoda zdravstvenog osiguranja TK. 

Prema njihovim tvrdnjama Informatizacija uvođenje modula elektronskog recepta, predstavlja 

kapitalno ulaganje, a ta vrsta ulaganja je bila moguća samo sredstvima iz Budžeta kantona.16
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Redefinisanjem obaveza u vremenu pred usvajanje Budžeta TK za 2017. g. dogovoreno je da 

Vlada TK i Grad Tuzla finansiraju:  Narodno pozorište Tuzla u omjeru 50%:50%, Narodnu i 

univerzitetsku biblioteku Derviš Sušić  u omjeru 70%:30%, a Međunarodnu galeriju portreta 

Grad Tuzla finansira sa 100%. Interesantno je da ovaj preliminarni dogovor nije pratilo 

donošenje odgovarajućih odluka, ni na Vladi ni na Skupštini.  

Prema nekim od naprijed opisanih slučajeva odlučivanja Vlade i Skupštine, na osnovu spornih 

odluka i zaključaka upravljačkih struktura kantonalnih institucija (Skupština društva Spreča dd 

Tuzla, privremeni UO UNTZ i UO ZZO), zaključujemo da su i Vlada i Skupština slijedile 

zaključke menadženta, ne preispitujući zakonitost njihovih odluka, te posljedice koje mogu 

proizvesti.  

U 2016. godini Skupština je razmatrala i usvojila samo dva strateška dokumenta, dok su još dva 

razmatrana u nacrtu. 

Jedina do sada donešena strategija je bila ona koja je bila i planirana, Strategija razvoja 

Tuzlanskog kantona za 2016.-2020. godinu. Interesantno Skupština je ovaj veoma važan 

dokument usvojila bez diskusije.  

Jedini program strateške naravi koji je usvojen bio je Program mjera i aktivnosti za unapređenje 

stanja u prostoru Kantona za period od 2016. do 2020. godine.    

Pored navedenih strateških dokumenata Skupština je razmatrala nacrt Programa borbe protiv 

korupcije Tuzlanskog kantona za 2016-2019. godinu sa Akcionim planom za provođenje 

Programa. Nacrt ovog dokumenta je od strane Vlade dat na razmatranje Skupštini samo da bi 

na njega dala svoje sugestije kako bi bio eventualno poboljšan. Prijedlog poslanika Dževada 

Hadžića da se o ovom strateškom dokumentu u Skupštini raspravlja i kada bude urađen u 

prijedlogu, je odbijen.  

Koncem godine Skupština je u nacrtu prihvatila i Prostorni plan područja posebnih obilježja 

dijela Slivnog područja akumulacije Modrac za period 2016.-20136.  

Potreba donošenje Strategije obrazovanja u Tuzlanskom kantonu je kroz diskusije i poslanika 

pozicije19 i opozicije u više navrata isticana, međutim ista nije donešena, a na 27. sjednici 

Skupštine, premijer Bego Gutić je istakao da je donošenje Strategije o visokom obrazovanju 

planirano novim Zakonom o visokom obrazovanju, te će ona biti donešena u narednom periodu. 

Donošenje Strategije obrazovanja nije planirano ni jednim programom rada za 2017. g.  

Zasjedanja Skupštine, u posmatranom periodu trajala su prosječno 5 sati i 31  minuta, 

uključujući i pauze, u trajanju od 1 sata i 36  minuta u prosjeku (što znači da je efektivni rad na 

sjednicana trajao u prosjeku 3 sati i 55  minuta). 

                                                           
19 Poslanik Midhat Čaušević je u okviru poslaničkog pitanja  Vladi TK pitao postoji li mogućnost da se u narednoj 

kalendarskoj godini tj, da se u programu rada Vlade uvrsti i izrada strategije jedinstvene strategije obrazovanja na 
području TK koja bi obuhvatila predškolsko, osnovno, srednje i visoko obrazovanje 
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Grafikon 5 

 

Najveću produktivnost u radu poslanici su pokazali u maj, kada su radeći 8 sati i 50 minuta, 

razmotrili 18 mjera. S druge strane, najveću efikasnost, mjerenu kao međuodnos utrošenog 

vremena i količine realizovanog posla, poslanici su pokazali u oktobru, kad su za 2 sata i 45 

minuta rada razmotrili 8 mjera, odnosno u prosjeku 2.9 mjera po satu. Najlošiji rezultat  ostvaren 

je u septembru, kada je realizacija bila 0.8 mjera po satu.  

Poredimo li rezultate koje je aktuelni saziv ostvario druge godine svog mandata, sa rezultatima 

ostvarenim u adekvatnom periodu od strane prethodnog saziva Skupštine, dolazimo do 

podataka da je prethodni saziv održao više sjednica ali je na njima usvojio, ukupno, par mjera 

manje. 

 

 

Grafikon 6 
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Pređemo li sada sa analize rada Skupštine, na analizu efekata tog rada, možemo konstatovati 

da je broj različitih mjera koje je Skupština razmatrala u periodu 01.01.2016-31.12.2016 bio 107 

(neke od mjera su se više puta pojavljivale na sjednicama), a da je realizovano njih 102. 

 

Grafikon 7 

 

Učinak Skupštine TK u 2016. godini, od 102 usvojene mjere, niži je za 8 mjera od prosjeka u 

posljednjih 6 godina. 
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KLJUČNI DOKUMENTI ZA STVARANJE PREDUSLOVA ZA EFIKASAN RAD  
 

PROGRAM RADA SKUPŠTINE 

Program rada za 2017. godinu 

Skupština TK, na sjednici održanoj 23.12.2016. usvojila Program rada za 2017. godinu, čime je  

ispoštovala odredbe Poslovnika koje definišu rokove za donošenje programa. Ipak gledajući 

cjelokupan proces izrade Programa rada Skupštine TK za 2017. g. možemo konstatovati da 

ostale norme Poslovnika koje definušu izradu Programa, nisu u potpunosti ispoštovane 

Program, naime, nije usvojen na transparentan način i ne odgovara potrebama građana ovog 

kantona. Skupština nije uputila javni poziv građanima, udruženjima, lokalnim zajednicama, da se 

uključe u izradu programa rada i da predlože teme od njihovog interesa. 

Usvojeni program rada obimom je najmanji do sada. Sadrži svega 65 mjera među kojima je tek 13 

zakona i ni jedna strategija. Interesantno je da se među planiranim zakonima ne nalaze čak ni 

zakoni koji su trebali već ranije biti usklađeni sa federalnim propisima20 i koji su u nekim 

kantonima već usklađeni.   

Program za: Datum usvajanja Broj mjera u Programu Broj zakona 

2007. 26.03.2007 94 35 
2008. 31.01.2008 88 20 
2009. 29.12.2008 71 13 
2010. 29.12.2009 75 25 

    
2011. 30.03.2011 72 33 
2012. 22.12.2011 70 22 
2013. 21.12.2012 83 25 
2014. 30.01.2014 79 24 

    
2015. 29.04.2015 81 25 
2016. 30.12.2015 69 19 
2017. 23.12.2016 65 13 

Tabela 3: Programi rada Skupštine TK – usvajanje i obim 

 

Analiza sadržaja je pokazala da Skupština nastavlja da ignoriše potrebu usvajanja Akcionog plana 

za realizaciju Reformske agende, a u Program nije uvrštena ni obaveza periodičnog razmatranja 

stepena realizacije planiranih obaveza, uključujući i obaveze iz Akcionog plana. 

                                                           
20 Tuzlanski kanton se nalazi među 5 kantona koji još uvijek  nisu uradili obavezno usklađivanje kantonalnih zakona o 

taksama , sa federalnim Zakonom o nasljeđivanju FBiH (sl. novine FBiH, br.80/14 odnosno sa odredbom člana 267 
stav 3 gdje se navodi da „notar, kada u ostavinskom postupku postupa kao povjerenik , ne plaća taksu“. Federalni 
zakon je u primjeni od 9.1.2015. godine , a  Izmjene kantonalnih zakona o taksama su relizovali ZHK, Kanton 10, 

USK, BPK i SBK. 
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Nacrt Programa rada Vlade TK za 2017. g. je odmah po usvajanju na Vladi 6.12.2017. g. 

upućen prema Skupštini kako bi bio korišten za izradu prijedloga Program rada Skupštine. U 

okviru procesa izrade prijedloga Programa, predsjednik i zamjenik predsjednika Skupštine koji 

su nadležni za prikupljanje prijedloga i mišljenja  o pitanjima koje treba unijeti u program, su 

učinili proceduralne greške jer su propustili uključiti značajan broj aktera u izradu prijedloga 

Programa (opštinska vijeća, kantonalne organe i organizacije, te građani i udruženja građana). 

Poziv za dostavu prijedloga su uputili samo prema političkim partijama i poslanicima.  

Na predloženi prijedlog Program rada Skupštine TK za 2017. g., prijedlog za njegovu dopunu 

imali su jedino poslanik Sabid Zekan (3 amandmana),  Klub poslanika DF- (10 amandmana) i 

Centri civilnih inicijativa  (inicijativu sa 14 preporuka). Svi prijedlozi i argumentacija vezana za 

prijedloge CCI-a i amandmane poslanika su odbijeni na proširenoj sjednici Kolegija (održanoj prije 

rasprave o Programu rada) na kojoj je učestvovala i Vlada. Jedini amandman koji je prihvaćen je 

amandman Administrativne komisije, kojim se u program rada uvrštava Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosilaca izvršnih funkcija i 

savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti u TK, međutim prilikom usvajanja od strane 

predsjednika Skupštine su navedeni različiti razlozi donošenja, u odnosu na razloge navedene u 

amandmanima Kluba poslanika DF, kojima je, takođe, tražena izmjena ovog zakona21  

Među odbijenim amandmanima poslanika DF-a su i prijedlozi da se u programu rada nađe 

strategija obrazovanja i nauke, (o potrebi čijeg donošenja se u više navrata govorilo tokom 2016. 

godine), Analiza stanja u oblasti socijalne i dječije zaštite na području TK sa programom mjera, 

tematska sjednica posvećena preduzećima u većinskom vlasništvu Kantona.   

Bez ikakvog obrazloženja od strane Kolegija je odbijena i Inicijativa Centara civilnih inicijativa sa 

14 preporuka, od kojih se  dio odnosio upravo na proces i način izrade programa rada, a dio na 

važne mjere, od interesa za građane Tuzlanskog kantona, koje nisu uvrštene u Program 

Skupštine za 2017 (Akcioni plan reformske agende, Informacija o ulozi i zadacima  Vlade i 

Skupštine TK u procesu evropskih integracija, Analiza stanja u oblasti socijalne i dječje zaštite 

na području Tuzlanskog kantona sa  programom mjera i aktivnostima za preventivno djelovanje, 

Informacija o efektima korištenja mehanizma javnih rasprava u procesu donošenja propisa, sa 

prijedlogom mjera za unaprjeđenje procesa, Informacija o stanju nevladinog sektora u 

Tuzlanskom kantonu, Održavanje posebne sjednice posvećene stanju u rudnicima TK sa 

naglaskom na stanje u Rudniku Kreka, te drugih tematskih sjednica od interesa za građane 

Kantona,…) 

Osim što je Kolegij, bez obrazloženja, odbio sve preporuke CCI-a, predstavniku Centara civilnih 

inicijativa nije dozvoljeno da se, na sjednici Skupštine, obrati poslanicima i javnosti i predstavi 

podnesene preporuke. 

Upravo zbog dugogodišnje netransparentne prakse koja prati donošenje i izvještavanja o 

realizaciji Programa rada Skupštine, Centri civilnih inicijativa su Skupštini inicirali donošenje 

                                                           
21 Predsjednik Skupštine Senad Alić je naveo da je izmjenu zakona inicirala i Administrativa komisija i Kolegij zbog 

korekcije obustava na dio naknade za vrijeme bolovanja. U amandmanu Kluba poslanika DF-a je navedeno da 
iniciraju izmjenu zakona i usklađivanje sa federalnim propisom kako bi se primanja javnih zvaničnika uskladila sa 
ekonomskom moći i standardu Kantona i u cilju provođenja mjera štednje, racionalizacije javne potrošnje.  
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Odluke o metodologiji izrade i donošenja godišnjeg programa rada i informacije o radu 

Skupštine  TK i radnih tijela, koja bi bila usklađena  vladinim dokumentom22. 

 

Realizacija Programa rada za 2016. godinu 

Od 69 mjera Programom rada Skupštine TK planiranih za realizaciju u 2016. godini, u periodu 

01.01.2016-31.12.2016. na koji se odnosi ovaj izvještaj, realizovano je njih 61, odnosno 88.4%. 

Još 2 mjere (2.9%), realizovane su djelimično i kraj perioda na koji se odnosi ovaj izvještaj 

dočekao je u proceduri. 

 

 

Grafikon 8 

 

Tipovi mjera: Godišnji plan Realizovano do 
31.12.2016 

U proceduri Ukupno 
razmatrano 

Odluka 1 1 0 1 
Zakon 19 14 1 15 
Izvještaj 27 27 0 27 
Informacija 15 14 0 14 
Analiza 1 1 0 1 
Prostorni plan 1 0 1 1 
Program 2 1 0 1 
Budžet  1 1 0 1 

                                                           
22 Odluka o metodologiji izrade i donošenja godišnjih programa rada i izvještaja o radu Vlade  TK i ministarstava, 

samostalnih kantonalnih uprava i kantonalnih upravnih organizacija,  usvojene od strane Vlade 10.11.2015. godine, 

Sl. list TK 15/15. Prema Vladi je upućena inicijativa, za izmjenu Vladine odluke o metodologiji,  u kojoj je tražena 

promjena rokova na način da se Skupštini TK omogući uključivanje javnosti i predlaganje tema u fazi izrade 

prijedloga Programa Skupštine.   

 

Realizovano61 
88.4%

Nerealizovano8 
11.6%

Realizacija godišnjeg programa rada Skupštine TK , do
31.12.2016.
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Finansijski plan 2 2 0 2 
Ukupno 69 61 2 63 

Tabela 4: Realizacija Programa rada Skupštine TK, po vrsti akata 

 

Procentualna realizacija Program rada na godišnjem nivou od 88,4%, najveća je u posljednjih 6 

godina, uz napomenu da je obimom, Program rada Skupštine najskromniji do sada.  

 

Grafikon 9 

 

Od 69 mjera koliko ih je planirano za realizaciju u 2016. godini, nije realizovano 8 njih. 

 

R.br. Naziv mjere Predlagač Godina 1. 
pojavljivanja 

Planirani rok 
za razmatranje 

Komentar 

1 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o pružanju pravne pomoći 

Ministarstvo 
provosuđa i 
uprave 

2013. 2. Ima 
obrazloženje 

2 Zakon o neprofitnom socijalnom 
stanovanju Tuzlanskog kantona 

Ministarstvo 
za rad, 
socijalnu 
politiku i 
povratak 

2014. 4. Ima 
obrazloženje 

3 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o vodama 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

2016. 5. Ima 
obrazloženje 

4 Informacija o realizaciji Programa 
rada Skupštine Tuzlanskog kantona 
za 2016. g.; 

Kolegij 
Skupštine 

2016. 6. Nema 
obrazloženja 

5 Srednjoročni program održavanja i 
zaštite, kao i program 
rekonstrukcije, izgradnje i obnove 

Direkcije cesta 
Tuzla 

2013. 11. Nema 
obrazloženja 

2011 2012 2013 2014 2015 2016

72 70
83 79 81

69

55 55
45

24

61 61

76% 79% 54% 30% 75% 88%

Godišnja  realizacija planiranih godišnjih obaveza TK

Godišnji plan Godišnja  realizacija Procenat realizacije
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razmatranja informacije o polugodišnjoj i godišnjoj realizaciji Programa rada Skupštine na 

sjednicama Skupštine, odstupanje od onoga što nalaže Poslovnik.  

Iako norme ne nalažu, smatramo logičnim da se polugodišnje informacije o realizacije Programa 

rada Skupštine i  Informacije o realizaciji Programa rada Vlade razmatraju na istoj sjednici kako 

bi se došlo do saglasnosti oko mjera kojima se treba dostići maksimalna efikasnost u realizaciji 

planiranog u oba programa rada. 

Naša preporuka je da bi se cjelokupan proces izrade, sadržaj i način razmatranja realizacije 

trebao propisati detaljnijim provedbenim aktom, na način kako je to uradila Vlada. 

Izvještaj o radu Vlade za 2015. godinu  

Zbog toga što u značajnoj mjeri uslovljava dinamiku i obim realizacije programa rada Skupštine 

u 2015. g. napravljen je poseban osvrt na skupštinsku raspravu o Izvještaju Vlade TK za 2015. 

godinu. (vidjeti u dodatku izvještaja). 

 

ZAKONI 

Posmatramo li samo zakone, možemo konstatovati da je, Programom rada Skupštine TK za 

2016. godinu, planirana realizacija 19 različitih zakona (i to svih 19 u finalnoj formi prijedloga). 

Od 19 zakona koji su, u ovoj godini, planirani za usvajanje u prijedlogu, za njih 12 je planirano 

da prije toga budu razmatrani i prihvaćeni u formi nacrta. 

 

Grafikon 10 

Programom za ovu godinu predviđeno je da se o zakonima na Skupštini raspravlja 31 puta, a u 

periodu koji pokriva ovaj izvještaj raspravljano je 20 puta. Najobimniji plan bio je za februar 

mjesec i septembar, u kojim je planirano da se o zakonima raspravlja u 5 navrata, međutim u 

realnosti nije praćena planirana dinamika jer je najveći broj razmatranja zakonskih rješenja iz 

programa rada zabilježen u decembru kada je razmatrano 4 programirana zakona. 
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Najveće odstupanje u realizaciji planiranih zakona zabilježeno je u septembru kada od 5 

planiranih nije realizovan ni jedan zakon. 

Generalno gledajući kada je realizacija planiranih zakona u pitanju, Skupština Tuzlanskog 

kantona nakon relativno skromnog učinka u prva tri kvartala 2016. godine, u posljednjem 

kvartalu imala potrebnu dinamiku rada na zakonima, te postigla zadovoljavajući učinak u 

realizaciji planiranih obaveza.  

Napominjemo, da se u Grafikonu 11, ne radi o (različitim) zakonima, nego se njime prikazuje 

rad Skupštine na zakonima, odnosno broj diskusija o zakonima, u posmatranom periodu. A o 

efektima tog rada, u vidu konkretnih, različitih zakonskih rješenja, u nastavku. 

 

Grafikon 11 

Posmatrajući cijelu 2016. godinu Skupština je usvojila 14 od 19 Programom rada planirana 

zakona, odnosno finalno je realizovala 73.68% od godišnjeg plana za 2016. godinu. U istom 

periodu, Skupština je prihvatila i 1  nacrt zakona koji je bio planiran za realizaciju u finalnoj formi 

prijedloga (Zakon o izvršenju Budžeta Tuzlanskog kantona za 2017. godinu), ali koji nije  

usvojen u tom obliku. Odnosno, pored 73.68% u potpunosti realizovanih zakonodavnih 

obaveza, još 5.26% je djelimično realizovala. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjim poslovima Tuzlanskog kantona je nakon 

povlaćenja iz skupštinske procedure ponovo razmatran i u konačnici usvojen.    

Četiri  zakona (Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o pružanju pravne pomoći, Zakon o 

neprofitnom socijalnom stanovanju Tuzlanskog kantona, Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o vodama  i Zakon o osnovama naučno-istraživačke djelatnosti i koordinaciji unutrašnje 

i međunarodne naučno-istraživačke saradnje) su u monitorisanom periodu trebali biti , ali nisu 

usvojeni. Obrazloženje razloga odustajanja ili kašnjenja u pripremi, za prva tri zakona je od 

strane obrađivača dostavljeno, a jedino nije dostavljeno obrazloženje od strane Ministarstva 

obrazovanja, nauke, kulture i sporta koje je trebalo pripremiti nacrt   Zakon o osnovama naučno-

istraživačke djelatnosti i koordinaciji unutrašnje i međunarodne naučno-istraživačke saradnje. 

 

Godišnji plan Realizovano u
potpunosti

Djelimično
realizovano

19

14

1

Realizacija zakona iz godišnjeg programa rada TK do
31.12.2016 
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Grafikon 11 

 

Pri tome su 6 od 15 što u potpunosti, što djelimično, realizovanih zakona temeljni zakoni (5 

prijedloga i 1 nacrta). Ostalo su izmjene i dopune već postojećih zakonskih akata. 

 

Grafikon 12 

 

Među 4 nerealizovanih zakona iz Programa rada za 2016. godinu, njih 2 su temeljni, što govori 

da je donošenje sistemskih rješenja u nekim oblastima odgođeno.  

U posmatranom periodu nije bilo programiranih zakona koji su odbijeni, za koje je izjašnjenje 

odgođeno, koji su vraćeni predlagaču na doradu ili zakona za koje je obustavljena procedura. 

Kao što je već ranije rečeno samo je jedan zakon povučen od strane predlagača i naknadno je 

vraćen u proceduru.  

74%
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21%

Realizacija zakonodavnog dijela Programa rada TK , do
31.12.2016 
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Temeljni zakoni među realizovanim zakonima iz Programa 
rada Skupštine TK za 2016. god
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Grafikon 13 

 

Inače, poređenje sa rezultatima iz prethodnih godina pokazuje da je učinak u 2016. g. mjeren 

usvojenim zakonima, zahvaljujući pojačanim aktivnostima u četvrtom kvartalu, bio najveći po 

procentu realizacije planiranog (74%) posljednjih 6 godina. Poredeći nominalne pokazatelje, 

broj realizovanih zakona je manji za 3 u odnosu na prošlu godinu, a manji je za dva u odnosu 

na drugu godinu prošlog mandata.  

 

Grafikon 14 

Dodajmo i da su 9 od 19 Programom rada za 2016. godinu planiranih zakona, tzv „prenešeni 

zakoni“, odnosno zakoni koji su bili planirani za realizaciju u nekoj od prethodnih godina, ali nisu 

realizovani, nego su uvršteni u Program rada za ovu godinu.    

U periodu 01.01.2016-31.12.2016. usvojeno je 66.67% od „prenešenih“ zakona i 80% od novih 

zakona u Programu rada za 2016. godinu.  
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Grafikon 15 

Loša realizacija planiranih zakonodavnih obaveza kontinuirani je problem u radu Skupštine TK, 

koji je doveo do situacije da „prenešeni“ zakoni zauzimaju gotovo polovinu zakonodavnog plana 

u posljednje 3 godine.  

 

Grafikon 16 

Efikasna izrada kvalitetnih propisa i njihovo donošenje u Skupštini, podrazumijeva da se 

zacrtani rokovi iz programa rada moraju poštovati, ali to zatijeva i odgovornost obrađivača da u 

slučaju kada to nije moguće, na vrijeme obavještavaju Vladu i Skupštinu o razlozima kašnjenja 

ili odustajanja od utvrđivanja zakona i ostalih mjera iz programa rada. Vlada i ostali obrađivači 

prema Skupštini nisu dostavili obrazloženja 2 mjere.  Među mjerama za koje nije dato 

obrazloženje se nažalost nalazi i 1 zakon. 

Ovakvo postupanje u značajnoj mjeri narušava dobru koordinaciju i remeti realizaciju planova 

Vlade i  Skupštine.  
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Preporuka CCI-a da se nakon što je usvojen Akcioni plan Reformske Agende za 2015.-2018. 

godinu, od strane Vlade, isti razmatra i u Skupštini, i da se pripreme i razmatraju Informacije o 

polugodišnjoj realizaciji Programa rada sa prijedlogom mjera za realizaciju prioriteta i dostizanje 

maksimalne efikasnosti, nisu uvažene. Informacije se nisu našle, ni na dnevnim redovima Vlade 

ni na dnevnim redovima Skupštine, pa bi se moglo po tome zaključiti da se realizacija 

zakonodavnih aktivnosti iz Planirana Akcinom planom Reformskeagende, odvija po planu.     

 

BUDŽET 

Budžet TK za 2016. godinu 

Budžet TK za 2016. godinu usvojen je na sjednici Skupštine, održanoj 30.12.2015  godine, u 

visini 371.992.254 KM. Dakle, u skladu sa obavezama propisanim Zakonom o Budžetima u 

FBiH. 

Usvajanjem Budžeta TK za 2016. godinu na vrijeme je bila prekinuta višegodišnja praksa 

kašnjenja usvajanja Budžeta u odnosu na rok predviđen Zakonom.  

Budžet TK za 2017. godinu.  

Mada su postojali svi uslovi za njegovo usvajanje, Budžet TK za 2017. godinu nije usvojen na 

vrijeme i u skladu sa rokovima iz Budžetskog kalendara24  definisanog Zakonom o budžetima 

FBiH. Stara praksa da se kasni sa usvajenjem Budžeta se ponovila (u 10 posljednjih godina 

budžet je usvojen na vrijeme samo 3 puta. Kao i prethodnih godina glavna odgovornost za 

kašnjenje je bila na Vladi odnosno Ministarstvu finansija koje nije ispunilo obavezu definisanu 

Zakonom o Budžetima u FBiH, koji propisuje da se nacrt zakona o budžetu treba donijeti 

najkasnije do 1. novembra. Vlada je, naime, nacrt Budžeta za 2017. utvrdila tek 9.12.2016. 

                                                           
24 Budžetski kalendar Član 15.   (Zakon o budžetima FBiH - sl. list FBiH 102/13. g.) 

Budžet se priprema i usvaja prema budžetskom kalendaru:  

 - do 15. februar –Ministarstvo finansija dostavlja budžetskim korisnicima budžetske instrukcije broj 1 o 
načinu i elementima izrade Dokumenta okvirnog budžeta (u daljem tekstu: DOB);  
- do 15. aprila - budžetski korisnici na osnovu instrukcija dostavljaju Ministarstvu finansija prijedloge 
prioriteta za izradu DOB-a;  
- do 15. juna - Ministarstvo finansija priprema DOB i dostavlja Vladi Federacije BiH (u daljem tekstu: Vlada);    
 - do 30.  juna - Vlada usvaja DOB;  
- do 15. jula – Ministarstvo finansija objavljuje DOB na web stranici ministarstva;  
- do 15. jula - Ministarstvo finansija dostavlja budžetskim korisnicima budžetsku instrukciju broj 2 - početna 
budžetska ograničenja i smjernice za izradu zahtjeva budžetskih korisnika; 
 - do 15. augusta - budžetski korisnici dostavljaju Ministarstvu finansija budžetske zahtjeve;  
- do 15. septembra - konsultacije Ministarstva finansija i budžetskih korisnika u vezi sa zahtjevima 
budžetskih korisnika i prioriteta budžetske potrošnje;  
- do 15. oktobra - Ministarstvo finansija dostavlja Vladi Nacrt budžeta za narednu fiskalnu godinu;  
- do 1. novembra Vlada utvrđuje Nacrt budžeta;  
- do 5. novembra - Premijer dostavlja Nacrt budžeta i prateću dokumentaciju Parlamentu;  
- do 31. decembra -  Parlament donosi budžet.    
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Nakon čega je Skupština prihvatila nacrt 23.12.2016. i poslala ga u dvadesetodnevnu javnu 

raspravu. Pa se u 2017. godinu ušlo neusvojenog budžeta za ovu godinu 

Finansiranje osnovnih funkcija u kantonu u prvom tromjesečju 2017. godine, obezbjeđeno je 

Odlukom o privremenom finansiranju, koja je usvojena 23.12.2016. godine na 30. sjednici 

Skupštine.  

 

Godina Rebalans Visina Budžeta Datum utvrđivanja 
prijedloga na Vladi 

Datum usvajanja 
Budžeta u Skupštini 

     
2007.  337.649.642 12.03.2007 22.03.2007 
 1. 346.891.947 18.10.2007 05.11.2007 
2008.  388.088.103 13.12.2007 27.12.2007 
 1. 405.677.023 02.07.2008 07.07.2008 
2009.  415.984.932 19.03.2009 30.03.2009 
 1. 379.274.695 19.06.2009 02.08.2009 
 2. 373.398.674 11.12.2009 15.12.2009 
2010.  365.410.882 04.02.2010 16.02.2010 
 1. 362.669.613 22.11.2010 23.12.2010 
     
2011.  396.574.169 21.03.2011 30.03.2011 
 1. 396.664.154 08.07.2011 14.07.2011 
 2. 388.347.716 08.12.2011 22.12.2011 
2012.  355.160.147 19.03.2012 30.03.2012 
 1. 355.664.005 19.11.2012 29.11.2012 
2013.  323.848.569 08.04.2013 30.05.2013 
 1. 352.448.136 24.07.2013 26.07.2013 
2014.  385.995.792 13.12.2013 18.12.2013 
 1. 377.274.622 15.07.2014 25.07.2014 
 2. 380.210.322 18.09.2014 07.10.2014 
 3. 380.742.009 05.12.2014 25.12.2014 
     
2015.  364.620.950 29.03.2015 30.03.2015 
 1. 359.911.233 26.10.2015 30.10.2015 
2016.  370.839.021 22.12.2015 30.12.2015 
2017.  - - - 

Tabela 6: Budžeti TK, po godinama 

 

Uslovi za planiranje Budžeta za 2017. 

Smjernice ekonomske i fiskalne politike za period 2017-2019. godine su na Vladi usvojene u 

junu 2016. i u skladu sa planiranim rokom iz budžetskog planiranja i rokom iz Programom rada 

Vlade. Međutim to nije bio slučaj sa  DOB-om za period 2017.-2019., iako se taj  dokument 

smatra  preliminarnim nacrtom budžeta Tuzlanskog kantona za 2017. godinu.  Dokument 
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okvirnog budžeta Tuzlanskog kantona za period 2017.-2019. je od strane Vlade usvojen  sa 

malim zakašnjenjem  19.7.2016. godine.  

Ministarstvo finansija 19.6.2016. g. je dostavilo Instrukcija 2 za budžetske korisnike, o načinima 

i elementima izrade prijedloga Budžeta za 2017. godinu.  

Kako se i očekivalo, nakon urađene analize zahtjeva budžetskih korisnika utvrđeno je da je 

veliki broj budžetskih korisnika dostavio zahtjeve koji premašuju gornje granice rashoda 

odobrene u DOB-u 2017.-2019. Nova korekcija zahtjeva je urađena je od strane Ministarstva 

finansija po nalogu Vlade kroz postupak konsultovanja i pregovaranja. Na koncu pregovora 
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da je rađen da bude socijalno pravedan, istaknuvši da Vlada nema instrumenata za popravak 

prihoda. 

Poslanik Dževad Hadžić SDP je u diskusiji tvrdio da Budžet nije realan jer prihodi nisu realno 

planirani i da Vlada nema jasan plan smanjenja budžetskog deficita. Istakao je nelogičnost da 

povećanje zaposlenosti prati smanjenje prihoda. Zahtijevano je da se napravi jasna slika 

budžeta, naročito u vezi visine deficita, unutaršnjeg i vanjskog duga, te da se uradi plan  

rješenja ovog problema.  

Poslanik  Amila Hodžić- SDP je postavila pitanje zašto se Ministarstvo za rad , socijalnu politiku 

i povratak nije izborilo za veća sredstva kako bi se obezbjedile redovne i isplate socijalnih 

naknada, naročito dječijih dodataka. Poslanik Lejla Didik Sarajlić – DF je otišla i korak dalje jer 

je predlažila  da se u članu 41 nacrta Zakona o izvršenju budžeta za 2017 godinu, „prioriteti 

izvršavanja budžeta“ uz plate i naknade troškova svih zaposlenih budžetskih korisnika, dodaju i 

naknade dječijeg dodatka kako bi obezbijedili pravovremenu i kontinuiranu isplatu sredstava 

namijenjenih za dječije dodatke. 

U toku diskusije poslanici pozicije su pravdali donošenje Budžeta po ovakvom postupku i 

strukturi, činjenicama da je situacija na višim nivoima konfuzna, te su pohvalili što Vlada nije 

podlegla stvaranju novog deficita, te da je na dobrom putu sanacije.  

Od strane premijera Gutića je istaknuto da je kritika nacrta Budžeta od poslanika opozicije 

ubiranje političkih poena, ali je ipak u nastavku obrazložio neke od stavki budžeta.  

Finansiranjem JP RTV TK  je objasnio spašavanjem medija od stečaja?!,  povećanje broja 

zaposlenih je pratilo povećanje prihoda ZZO, povećanje broja zaposlenih na 9.821 je 

obrazloženo uvrštavanjem radnika čuvarske službe šuma i novozaposlenih u novoosnovanom 

Opštinskom sudu u Srebreniku. Premijer je objasnio i odluku da Vlada neće finansirati privredu 

na način kako je to radila u 2016 godini putem grant tj  nepovratnih sredstava. 2017. g. godine 

plan Vlade je da preko neke od komercijalnih banaka osigura cca 20 miliona KM, gdje bi se 

obezbijedila jedna kreditna linija za privrednika pod povoljnim uslovima, a Vlada bi servisirala 

troškove kredita i kamate. Zbog ove namjere premijer je naglasio da Budžet nije samo 

stabilizirajući, nego je i razvojni. Interesantno je da je premijer istakao da su stvari oko 

dugovanja i izmirenja obaveza jasne i da nije potrebno ih dodatno objašnjavati?!  

Iz svega navedenog se vidi da je tok kreiranja Budžeta TK za 2017. g. generalno pratio rokove 

propisane zakonom samo na početku ciklusa izrade, međutim kako je vrijeme odmicalo, kasnilo 

se sa aktivnostima, tako da su prekršeni slijedeći rokovi: rok  za utvrđivanje na Vladi nacrta 

Budžeta TK (1. novembar) i rok da se nacrt Budžeta sa pratećom dokumentacijom dostaviti 

Skupštini TK ( 5. novembar) i rok konačnog usvajanja Budžeta u Skupštini (31. decembar)  

Budžetske  analize 

U ranijim poglavljima je već spomenuto da je u nedostatku budžetskih sredstava aktuelna 

VladaTK nastavila rad prethodnih Vlada na aktivnostima analiziranja ubiranja i raspodjle prihoda 

od indirektnih poreza. Objavljena i od strane Skupštine podržana Informacija o raspodjeli javnih 

prihoda od indirektnih poreza po kantonima u Federaciji Bosne i Hercegovine u skladu sa 
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postojećim kriterijima i ponderima, uz projekcije raspodjele po izuzeću pondera, je u javnosti 

izazvala  lančanu reakciju iz drugih kantona. Negativne reakcije privilegovanih kantona, su bile i 

očekivne obzirom da većina prihoda u kantonalnim budžetima potiče iz ovog izvora i da ga se 

ne žele olako odreći. Zahtjev Skupštine i Vlade TK  su veoma jasni i usmjereni su ka urgentnoj 

izmjeni zakona  koji reguliše to pitanje. 

Naredna analiza, koja je na žalost kao dokument utvrđena samo od strane Vlade  pod nazivom  

Informacija o sredstvima koja su sa federalnog nivoa povučena od strane pojedinaca, 

organizacija, udruženja i institucija sa područja Tuzlanskog kantona, pokazala je takođe kao i 

prethodna da je Tuzlanski kanton i po ovom osnovu u podređenom položaju u odnosu na druge 

kantone u Federaciji Bosne i Hercegovine. U informaciji je iznešeno da je iz Budžeta FBiH priliv 

grantova i ostalih  nepovratnih sredstava srazmjerno manji nego u drugima kantonima, a da je 

jedino zadovoljavajući priliv onih sredstava koje se TK daju kao kredit?   

Sa usvojenom informacijom i tekstom pisma koje je proslijeđeno premijeru i ministrima u Vladi 

FBiH,  Vlada Tuzlanskog kantona je ukazala na neravnopravan položaj Tuzlanskog kantona u 

odnosu na druge kantone u pogledu raspodjele raspoloživih finansijskih sredstava sa 

federalnog nivoa.   

Ostaje nejasno zašto se sa ovim pa i drugim sličnim dokumentima nisu informisali i poslanici 

Skupštine TK i poslanici viših nivoa vlasti čime bi bili na kvalitetniji argumentovniji način 

pripremljeni za rasprave o dokumentima koji određuju dodjelu, izvještavaju ili  informišu o 

tokovima novca usmjerenog prema kantonima. 

Aktivnosti Vlade na povećanju prihoda i smanjenju rashoda. 

Vlada Tuzlanskog kantona je po prvi put tražila urgentno djelovanje sudova u TK kako bi 

naplatila sva svoja poreska potraživanja (cca 2,5 miliona KM)  od privrednih subjekata, organa, 

institucija, i opština sa područja Tuzlanskog kantona.  

U obrazloženju ovakvog postupka navedeno je da se svi dugovi od Vlade ekspresno naplaćuju, 

pa bi za stabilizaciju Budžeta bilo potrebno da i Vlada redovno i ažurno naplaćuje svoje 

obaveze.  

 Isti odnos Vlada je imala i prema Rudniku Kreka kao najvećem dužniku u TK koji je pored 

dugova za koncesione naknade (cca 10 miliona KM) , neredovan u uplaćivanju doprinosa za 

zdravstveno osiguranje radnika (cca 8 miliona KM). Vlada jeste preduzela sve korake da se 

naplata dugova odvija sporazumno, međutim bez koordiniranih i radikalnih zahvata Vlade TK u 

zajedništvu sa federalnim nivoom vlasti, u rudarskom sektoru naplata dugovanja neće ići tako 

jednostavno kao uostalom i ni ozdravljenje ove privredne grane.  

Među odluke kojima je namjera bila smanjiti budžetske rashode, spadaju odluke  o stavljanju 

van snage odluka o finansiranju ustanova kulture u Tuzli. Pokazalo sa da je Vlada  novim 

dogovorom sa Gradom Tuzla  ipak preuzela finansijske obaveze i da su uštede skoro 

zanemarive.  
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Ni na kraju druge godine mandata, od strane Vlade još nije urađena ozbiljna analiza stanja 

javnog sektora sa aspekta izdvajanja za plate budžetskih korisnika, koja bi poslužila kao osnova 

za provedbu ranijih obećanja o smanjenju iznosa Budžeta namijenjenog za plate. 

Racionalizacija kantonalnih vlasti je neminovnost, a više puta od strane premijera je istaknuto 

da će racionalizacija i uštede ići u dva pravca. Smanjenjem broja zaposlenih i smanjenjem 

ukupnih izdvajanja za plate.   

Izvještaj o finansijskoj reviziji  Budžeta Tuzlanskog kantona  za 2015. godinu  

U izvještaju o finansijskoj reviziji  Budžeta Tuzlanskog kantona  za 2015. godinu, provedenoj od 

strane Ureda za reviziju institucija u FBiH,  data je ocjena „mišljenje sa rezervom“.  Osnova za 

izražavanje mišljenja je u 6 revizorskih dokaza, među kojima se između ostalih ponovo našao 

kao razlog usvajanje budžeta bez realnog uravnoteženja. (O revizorskom izvještaju 

primjedbama i preporukama će detaljnije biti govora u posebnom poglavlju.) 
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UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST SKUPŠTINE TK  
 

Pored  14 usvojenih zakona iz Programa rada za 2016. godinu (te 1 prihvaćenih u nacrtu), 

Skupština TK je u.2016. godini usvojila i 12 neplaniranih zakona (i prihvatila njih 1 u nacrtu). 

 

 

Grafikon 17 

 

U ovom periodu je, dakle, okončan rad na ukupno 26 zakona, a još 2 ih je prihvaćeno u nacrtu i 

poslato u daljnju proceduru. (Zakon o izvršenju Budžeta TK za 2017. g. i Zakon o državnoj 

službi u Tuzlanskom kantonu) 

Jedini zakon za koji je, nakon dostave od strane Vlade zakonodavna procedura u zastoju, je 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o ministarstvima i drugim organima uprave. 

Zakonodavni proces je u zastoju zbog neispunjavanja svih pretpostavki za donošenje zakona.   

Pored toga sa dnevnog reda Skupštine je bio povučen i Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o unutrašnjim poslovima Tuzlanskog kantona, koji je nakon dorade vraćen u 

skupštinsku proceduru i usvojen. 

Dodajmo i da je od 26 zakona usvojenih u formi prijedloga, njih 6 prethodno, u posmatranom 

periodu, razmatrano i prihvaćeno u formi nacrta.   

Skupština TK je, dakle, u posmatranom periodu, usvajala (u finalnoj formi prijedloga) 2.17 

zakona mjesečno, u prosjeku. 

Iz narednog dijagrama je očigledno da je dobar konačni rezultat, postignut zahvaljujući 

zakonodavnim aktivnostima Skupštine u posljednjem kvartalu, kada je za tri mjeseca usvojeno 

12 zakona, što predstavlja skoro polovinu ( 46%) svih usvojenih zakona.   

 

Usvojeno Prihvaćeno u
nacrtu

Odbijeno

Neplanirano 12 1 0

Planirano 14 1 0

14
1 0

12

1
0

Rezultat ukupne zakonodavne aktivnosti u Skupštini TK, u 
periodu 01.01.2016-31.12.2016.
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Grafikon 18 

 

6 od 26 usvojenih zakona su tzv. temeljni zakoni. Ostalo su izmjene i dopune već postojećih 

zakonskih akata. (od 2 zakona prihvaćenih samo u formi nacrta, njih 2 su temeljni)   

 

Grafikon 19 

 

Upoređujući broj realizovanih zakona u 2016. godini, sa brojem realizovanih zakona u 

prethodnim godinama, dolazimo do zaključka da je ukupna zakonodavna aktivnost sa 26 

usvojenih zakona među najvećim u posljednjih 6 godina. 

Veći učinak od učinka u 2016. godini je zabilježen jedino u 2011. godini, kada je usvojen 31 

zakon. 
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Skupštine TK, usvojenim do 31.12.2016 
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Grafikon 25 

 

Inače, procedura donošenja, za zakone usvojene u 2016. godini, trajala je u prosijeku 110.7 

dana. Najduže je trajala procedura za donošenje Zakon o zaštiti od buke (774 dana) a najkraće 

procedura za donošenje Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršenju Budžeta 

Tuzlanskog kantona za 2016. godinu (1 dan). 

 

R.br. Naziv zakona Prvo 
razmatranje 
zakona 

Usvojen 
prijedlog 

Broj dana 
provedenih u 
proceduri 

Status 

1 Zakon o zaštiti od buke 16.01.2014 29.02.2016 774 Usvojeno 
2 Zakon o robnim rezervama Tuzlanskog 

kantona -2013. 
20.05.2014 30.03.2016 680 Usvojeno 

3 Zakon o značajnim datumima, događajima i 
ličnostima za Tuzlanski kanton 

23.02.2016 23.12.2016 304 Usvojeno 

4 Zakon o sprečavanju nasilja i nedoličnog 
ponašanja na sportskim priredbama 

07.06.2016 30.11.2016 176 Usvojeno 

5 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
unutrašnjim poslovima Tuzlanskog kantona 

28.06.2016 30.11.2016 155 Usvojeno 

6 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
inspekcijama Tuzlanskog kantona 

22.03.2016 28.07.2016 128 Usvojeno 

7 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
zaštiti od požara i vatrogastvu na području 
Tuzlanskog kantona 

23.11.2015 29.02.2016 98 Usvojeno 

8 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
cestovnom prijevozu na   području Tuzlanskog 
kantona 

05.05.2016 28.07.2016 84 Usvojeno 

9 Zakon o izmjeni Zakona o koncesijama 09.08.2016 27.10.2016 79 Usvojeno 
10 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 

ugostiteljskoj djelatnosti 
11.10.2016 23.12.2016 73 Usvojeno 

11 Zakon o visokom obrazovanju - 2016. 05.04.2016 06.06.2016 62 Usvojeno 
12 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 

socijalnoj zaštiti, zaštiti civilnih žrtava rata i 
zaštiti porodice sa djecom 

18.10.2016 30.11.2016 43 Usvojeno 

 I-XII 2011.  I-XII 2012.  I-XII 2013.  I-XII 2014.  I-XII 2015.  I-XII 2016.

31
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13 Zakon o dopunama Zakona o izvršenju Budžeta 
Tuzlanskog kantona za 2016. godinu 

23.02.2016 30.03.2016 36 Usvojeno 

14 Zakon o dopunama Zakona o porezu na 
promet nepokretnosti i prava 

27.09.2016 27.10.2016 30 Usvojeno 

15 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
osnovnom odgoju i obrazovanju-2016 

05.05.2016 30.05.2016 25 Usvojeno 

16 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
srednjem obrazovanju i odgoju-2016 

05.05.2016 30.05.2016 25 Usvojeno 

17 Zakon o izmjeni Zakona o prostornom 
uređenju i građenju 

12.01.2016 29.01.2016 17 Usvojeno 

18 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
Zavodu zdravstvenog osiguranja Tuzlanskog 
kantona 

06.12.2016 23.12.2016 17 Usvojeno 

19 Zakon o izmjeni Zakona o turističkim 
zajednicama 

06.12.2016 23.12.2016 17 Usvojeno 

20 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
policijskim službenicima Tuzlanskog kantona 
(2014) 

09.12.2016 23.12.2016 14 Usvojeno 

21 Zakon o dopuni Zakona o oružju i municiji 14.04.2016 25.04.2016 11 Usvojeno 
22 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 

novčanim podrškama u poljoprivredi i 
ruralnom razvoju Tuzlanskog kantona 

19.01.2016 29.01.2016 10 Usvojeno 

23 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
dopunskim pravima branilaca i članova 
njihovih porodica 

18.10.2016 27.10.2016 9 Usvojeno 

24 Zakon o osnivanju Javne ustanove Mješovita 
srednja škola Lukavac; 

24.05.2016 30.05.2016 6 Usvojeno 

25 Zakon o izmjenama Zakona o visokom 
obrazovanju 

06.09.2016 09.09.2016 3 Usvojeno 

26 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
izvršenju Budžeta Tuzlanskog kantona za 2016. 
godinu 

29.11.2016 30.11.2016 1 Usvojeno 

Tabela 7: Trajanje zakondavne procedure 

Najveća polemika i parlamentarna rasprava je bila vođena prilikom donošenja 4 zakona iz 

oblasti obrazovanja.  

Za Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju i Zakon o 

izmjenama i dopunama Zakona o srednjem obrazovanju i odgoju, pored brojnih primjedbi na 

sadržaj zakona, poslanici su prigovarali na razmatranje po skraćenom postupku25 i tražili da se 

zbog značaja o njima raspravlja kao o nacrtu. Taj prijedlog opozicije je od strane parlamentarne 

većine odbijen kao neosnovan kao i predloženi amandmani.  Stavovi  da se zakon donosi kako 

                                                           
25 Član 145. Poslovnik Skupštine TK - Donošenje zakona po skraćenom postupku:Kad je to programom rada 

Skupštine predviđeno ili kad nije u pitanju složen i obiman zakon, podnosilac prijedloga zakona može umjesto nacrta 
da podnese prijedlog zakona i da predloži da se prijedlog zakona pretresa po skraćenom postupku bez nacrta 
zakona. O prijedlogu za donošenje zakona po skraćenom postupku odlučuje Skupština kao o prethodnom pitanju na 
sjednici Skupštine tokom rasprave o dnevnom redu. Ako Skupština ne prihvati da pretresa prijedlog zakona po 
skraćenom postupku, sa prijedlogom zakona će se postupiti kao sa nacrtom i o tome nacrtu odmah se vrši rasprava.  

 



 

43 
 

bi se postavili novi direktori u institucijama su odbačeni kao i primjedba da je prije svih zakona 

trebalo imati jasnu viziju i strategiju obrazovanja u TK.  

U vezi zakona o visokom obrazovanju, proces donošenja bio je opterećen sa mnogo više 

značajnih faktora. Pored primjedbe da se zakon donosi bez strategije obrazovanja ostale su 

primjedbe poslanika su vezane za kratak rok javne rasprave (10 dana), činjenicu da pri izradi 

nacrta nisu konsultacije provedene sa svim institucijama i akademskom zajednicom, da se kosi 

sa Okvirnim zakonom o visokom obrazovanju BiH, da se njime ugrožava autonomija 

Univerziteta i politizacija u obrazovanju naročito prilikom izbora rektora i dekana. i sl.,  U svom 

obraćanju poslanicima tokom  rasprave o nacrtu zakona  premijr Gutić je istakao da da 

politizacija nije svrha donošenja zakona, i da se neće miješati u elemente koji obilježavaju 

autonomiju (izbor u zvanja, naučni rad,..), ali će se Vlada miješati u poslovanje Univerziteta i 

svesti ga u racionalne okvire.  Za zakon je rekao da je trebao biti donešen još 2015. godine, ali 

da i u ovo vrijeme značajno popravlja status studenata, smanjuje korupciju boljim rješenjima 

procedura upisa, polaganja ispita,..  

Nakon provedene kratke, ali obimne javne rasprave prema izvještaju resornog ministarstva 

Vlada je u prijedlogu zakona uvažila 80% primjedbi iz javnih rasprava i dio primjedbi iznešenih 

kroz stotinjak amandmana poslanika, zakonodavno-pravne komisije i komisije za obrazovanje, 

kulturu, sport i mlade. Od strane poslanika Dževada Hadžića- SDP je iznešena konstatacija da 

je i pored kratke javne rasprave  zakon doživio brojna poboljšanja i pokazao njezinu 

opravdanost, ali i otvorenost Vlade da uvaži racionalne sugestije. 

No, svega 3 mjeseca po usvajanju Zakona o visokom obrazovanju, na prijedlog Vlade 

Tuzlanskog kantona je uslijedila njegova izmjena i to po hitnom postupku.  

Izmjena je inicirana od strane privremenog Upravnog odbora koji je od Skupštine TK, Vlade TK i 

Ministarstva obrazovanja, zatražio da se hitno uključi u iznalaženje rješenja za prevazilaženje 

situacije na koja je nastala na Univerzitetu. Kao razloge za izmjenu zakona privremeni UO je 

naveo da su uočene određene nepravilnosti u radu, da nije usvojen ni finansijski izvještaj, da 

dvije neopozive ostavke vršioca dužnosti rektora nisu prihvaćene i da je time došlo do 

ugrožavanja funkcionisanja samog univerziteta.  

Poslanici opozicije su pored kritika vezanih za usvajanje zakona po hitnom postupku (materijale 

dobili 2 dana prije sjednice), primjedbe iznijeli i na razloge donošenja. Za izmjene su naveli da 

se sa ovakvim zakonom poslanici Skupštine i Vlada direktno miješaju u autonomiju Univerziteta 

i njegovo upravljanje, kako je u pitanju nastavak politizacije kao što je  bilo prilikom donošenja 

zakona o osnovnom i srednjem obrazovanju, a sve da bi se promijenili menadžment i 

rukovodstvo. Poslanici pozicije hvalili donošenje izmjena zakona kao hrabar potez Vlade tvrdeći 

u isto vrijeme da je on i  šamar Univerzitetu, a nasuprot njima su poslanici opozicije tvrdili da je 

je ovo „nož u leđa Univerzitetu, a šamar demokratskoj javnosti“26.  

Od strane Senata univerziteta za skupštinskom govornicom je iznešeno da baš kada je 

primjena zakona započeta imenovanjem novog Senata, pod izgovorm da je blokiran rad 

                                                           
26 Stav poslanika Dževada Hadžića 
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Univerziteta, pokrenuta njegova izmjena i to na osnovu nekorektnih zaključaka privremenog 

upravnog odbora univerziteta.27   

Prilikom obraćanja za skupštinskom govornicom premijer Bego Gutić, je naglasio da je prvi i 

glavni razlog za donošenje izmjena i dopuna zakona ubrzanje njegove implementacije zbog 

postojanja bojazni Vlade da će se sa implementacijom kasniti. Opstukcije u implementaciji su 

bile evidentne, a česte kvalifikacije da se vrši  na Univeritetu politizacija, je odbio pri tome 

iznoseći mišljenje da bi u Zakon o visokom obrazovanju trebalo ugraditi odredbu  kojom će se i 

zabraniti izabranim zvaničnicima Univerziteta da se javno bave politikom. Ovom prilikom se 

osvrnuo i na činenicu da je odredbama Zakona planirano donošenje  Strategije visokog 

obrazovanja.Na primjedbu da predstavnici akademske zajednice nisu konsultovani o Zakonu 

istakao je da su se u proces javne rasprave uključili minimalno i da to pokazuje njihovu 

ne/zainteresovanost. Na kraju premijer je naglasio da će vrijeme i buduća pozicija Univerziteta 

na svjetskoj listi pokazati da će zakoni poboljšati uslove za rad na Univerziteti kao i uslove 

studiranja. 

Izmjena i dopuna zakona je podržana samo  od poslanika pozicije, a prije nego što je usvojen, 

opozicija je imala priliku još jednom istaći da je Zakonom i promjenama koje se odnose na način 

izbora Senata, ugrozio nezavisnost Univerziteta od politike. 

Iako zakoni još uvijek nisu usvojeni u Skupštini, u ovom poglavlju ćemo istaći i sugestije na 2 

nacrta zakona, kroz koje su poslanici i udruženja građana ponudili svoje prijedloge za 

poboljšanje. 

Prijedlog poslanika DF-a Lejle Didik Sarajlić je bio da se nacrt Zakona o izvršenju Budžeta TK 

za 2017. godinu, izmjeni na način da se isplate naknada za dječiji dodatak svrstaju u 2. grupu 

prioriteta i budu u rangu sa platama i naknadama svih zaposlenih budžetskih korisnika.  Prema 

obrazloženju poslanika izmjenom prioriteta u isplati naknada obezbjedio bi se kontinuitet isplate 

dječijih dodataka za porodice sa djecom u kojima najčešće ni jedan od roditelja ne radi. Takođe 

izmjenom bi se osiguralo poštivanje jednog od elementarnih prava na socijalnu sigurnost djece 

koja su im garantovana Konvencijom o pravima djece.  

Konstruktivnih prijedloga je bilo i na nacrt Zakona o državnoj službi. Nakon što je nacrt Zakona 

o državnoj službi Tuzlanskog kantona 30.11.2016. godine prihvaćen u Skupštini, isti je upućen u 

javnu raspravu od 45 dana. U okviru javne rasprave Centri civilnih inicijativa su 20.12.2016. 

godine  prema Ministarstvu pravosuđa i uprave uputili  3 prijedloga28 za dopunu nacrta zakona. 

Mišljenja smo da je prijedlozima CCI-a moguće ispuniti obavezu vlada u BiH preuzetu kroz 

implementaciju Reformske agende, da u oblasti „Reforma javne uprave“ osiguraju da se 

„kandidati za zapošljavanje u državnoj službi ocjenjuju na osnovu prethodno određenih kriterija 

kvalificiranosti i rezultata testova kompetentnosti, a organi uprave će osigurati zapošljavanje 

najbolje rangiranih kandidata“. Inače, novodonešeni Zakon o državnoj sluzbi u Kantonu 

Sarajevo (a u proceduri je istovjetan prijedlog i u USK), takođe sadrži odredbe identične 

                                                           
27 Predstavnik Senata prof. dr Muhamed Mehmedović je ustvrdio da su zaključci UO na sjednici održanoj  5.9.2016. 

godine, nisu u toj formi donešeni. 
28 Prijedlog (Broj: 64-12/2016) 
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prijedlozima CCI-a, pa bi zbog međusobne harmonizacije bilo važno da predmetno 

zakonodavstvo u kantonima bude komplementarno i identično tamo gdje je to moguće.  

 

Zakoni iz Akcionog plana TK za realizaciju Reformske agende  za BiH za period 2015.-

2018 

Od ukupno 26 zakona usvojenih u Skupštini 2016. godini  prepoznajemo 6 zakona  kao važne 

za realizaciji ciljeva iz Reformske agende, a koje je Vlada planirala u svom trogodišnjem 

Akcionom planu. To su slijedeći zakoni: Zakon o visokom obrazovanju; Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju; Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o srednjem obrazovanju i odgoju, i Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o inspekcijama 

Tuzlanskog kantona, Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o dopunskim pravima boraca i 

članova njihovih porodica i Zakon o dopuni Zakona o oružju i municiji. 

Akcioni plan TK za realizaciju Reformske agende  za BiH za period 2015.-2018. godinu, usvojen 

tek aprilu 2016. godine, a dio zakona iz ovog plana je usvojen još u prošloj godini.  

Prema Izvještaju o napretku Vlade TK po pitanju realizacije Reformske agende za BiH –

iIzvještajni period29 prije 1.4.2016. g., su usvojeni slijedeći zakoni: Zakon o izmjenama i 

dopunama  Zakona o socijalnoj zaštiti, zaštiti civilnih žrtava rata, zaštiti porodice sa djecom − 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o visokom obrazovanju − Zakon o obrazovanju 

odraslih i Zakon o oružju i municiji.  

Svi navedeni zakoni su u Skupštini usvojeni i nije bilo odbijenih. 

 

Prečišćeni tekstovi zakona 

Zadatak svake demokratski orjentisane vlasti je da propise koje donosi predstavi javnosti na 

najrazumljiviji i najpristupačniji način. Poslovnici Skupštine i Vlade su definisali da je nadležnost 

za izradu prečišćenih tekstova zakona na Zakonodavno-pravnoj komisiji i Uredu za 

zakonodavstvo. Mišljenja smo da ni jedno tijelo nije uradilo davoljno na ovom planu. 

 

Mišljenje kantonalne Skupštine o prednacrtima i nacrtima federalnih zakona 

Pored navedenih aktivnosti koje su se odnosile na donošenje zakona, od strane Skupštine 

Tuzlanskog kantona su data i 6 mišljenja o federalnim zakonima  i 1 zaključak u vezi 

autentičnog tumačenja: 

1. Mišljenje Skupštine o nacrtu federalnog Zakona o razvojnom planiranju i upravljanju 

razvojem u Federaciji Bosne i Hercegovine 

                                                           
29 Izvještaj prihvaćen na 43. sjednici Vlade TK 
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2. Mišljenje Skupštine Tuzlanskog kantona  na nacrt federalnog Zakona o izmjenama i 

dopunama Zakona o zaštiti od nasilja u porodici  

3. Mišljenje Skupštine Tuzlanskog kantona na nacrt federalnog Zakona o hraniteljstvu u 

Federaciji Bosne i Hercegovine  

4. Mišljenje Skupštine o nacrtu federalnog Zakona o izmjeni Zakona o izvršnom postupku  

5. Mišljenje Skupštine o prednacrta federalnog Zakona o sigurnosti i zdravlju  

6. Mišljenje Skupštine o prednacrtu federalnog Zakona o pravima demobilisanih branilaca i 

članova njihovih porodica  

7. Zaključak Skupštine Tuzlanskog kantona u vezi davanja autentičnog tumačenja člana 

20. stav (1) Zakona o dopunskim pravima branilaca i članova njihovih porodica 

Davanje mišljenja nižih nivoa vlasti na prednacrte i nacrte zakona koji se donose na nivou 

entiteta i države smatramo  pozitivnim iskorakom u načinu konsultovanja u procesu izrade 

propisa i procesu vođenja javne rasprave o zakonima.  

Prilikom razmatranja nacrta i prednacrta federalnih zakona, poslanici Skupštine nisu imali 

primjedbe i u svim slučajevima su prihvaćena mišljenja i sugestije resornih ministarstva.  

Skupštinski zaključci  donešeni po njihovom razmatranju su upućeni zakonodavcu, ali i 

poslanicima i delegatima viših nivoa vlasti koji su sa područja Tuzlanskog kantona, kao i 

informacija kojom bi im se pomoglo da odluke donose u najboljem interesu Kantona. 
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KOORDINACIJA RADA VLADE I SKUPŠTINE  
 

U periodu 01.01.2016-31.12.2016 godine, Vlada TK je, u potpunosti ili djelimično, realizovala 29 

različitih zakona, 27 od njih je utvrdila u formi prijedloga a 2 samo u formi nacrta.  

U isto vrijeme, Skupština TK je, u potpunosti ili djelimično, realizovala 28 različitih zakona (26 je 

usvojila u prijedlogu i 2 prihvatila u nacrtu), od čega je njih 26 (24 u prijedlogu i 2 u nacrtu) došlo 

na prijedlog aktuelne vlade, u posmatranom periodu.   

Još 2 prijedloga zakona Skupština je u 2016.godini usvojila na prijedlog  drugih predlagača - 

Kantonalne uprave za inspekcijske poslove i Kantonalne uprave Civilne zaštite.  

 

Jedini zakon koji nakon utvrđivanja od strane Vlade nije usvojen u skupštini je Zakon o 

izmjenama i dopunama Zakona o ministarstvima i drugim organima uprave. Zakon je, naime, 

povučen prije uvrštavanja u dnevni red Skupštine, iz “tehničkih razloga”, a prema stavovima i 

zaključcima Zakonodavno-pravne komisije je vidljivo bilo da je zakon pun manjkavosti i na njega 

su od strane ove komisije date primjedbe koje su zadirale u suštinu normi zakona.  

Predlagač je svoje pravo da povuče zakon iz procedure prije usvajanja predloženog dnevnog 

reda iskoristio i u slučaju Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjim poslovima 

Tuzlanskog kantona, ali je on, u 2016. godini, nakon dorade, vraćen u skupštinsku proceduru i 

usvojen. 

 

Grafikon 20 

 

Kako ni jedan od predloženih zakona od strane Vlade u Skupštini nije odbiijen, povučen na 

samoj sjednici ili bez obrazloženja zadržan u proceduri u 2016. godini, možemo reći da 

Skupština svoje zakonodavne obaveze planirane Programom rada, nije u potpunosti izvršila, 

isključivo zbog nedostavljanja 4 zakonska dokumenata od strane Vlade.  

Nacrti Prijedlozi

2

27

2

26

Koordinacija rada Vlade i Skupštine TK, u realizaciji 
zakonodavnih obaveza, u periodu 01.01.2016-31.12.2016

Vlada Skupština
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Za 3 zakonska dokumenta je dato obrazloženje za kašnjenja i odustajanja od donošenja, dok za 

1 zakon (Zakon o osnovama naučno-istraživačke djelatnosti i koordinaciji unutrašnje i 

međunarodne naučno-istraživačke saradnje), od strane obrađivača, obavijest nije upućena ni 

prema Vladi, ni prema Skupštini, iako ta obaveza  postoji, kada su programirane obaveze u 

pitanju prema obje institucije.   

 

Grafikon 21 

 

Iz svega navedenog vidimo da je realizacija programskih obaveza Skupštine u 2016. g. bila 

uslovljena mogućnošću Vlade da utvrdi zakone u skladu sa rokovima iz programa rada. Slična 

je situacija bila i sa ostalim mjerama iz programa rada, a ne samo sa zakonima. Dakle većina 

programiranih mjera je od strane vlade jeste predložena, ali dio njih ne blagovremeno. 

Najupečatljiviji primjer kašnjenja Vlade predlaganju akata Skupštini bio je u slučaju kašnjenja u 

izradi i dostavljanju nacrta Budžeta prema Skupštini od preko mjesec dana, zbog čega 

Skupština nije bila u mogućnosti ispuniti svoju obavezu i donijeti Budžet za narednu, do kraja 

tekuće godine.      

U mjesecu aprilu 2016. godine od strane Vlade TK je donešen Acioni plan Tuzlanskog kantona 

za realizaciju Reformske agende za BiH za period 2015.-2018. godina. Pošto se dokument 

odnosi na Tuzlanski kanton, nejasno je zbog čega se o istom dokumentu još uvijek nije 

očitovala Skupština  koja bi njegovim prihvatanjem se obavezala da prilikom razmatranja 

zakona i strateških planova iz akcionog plana, sve ih rješava prioritetno i sa posebnom 

pažnjom.  

Obzirom da je Akcioni plan rađen na period od 3 godine, Skupština bi ga trebala što hitnije 

prihvatiti i time preuzeti odgovornost za njegovu realizaciju. Usvajanjem Akcionog plana, Vlada 

se obavezala da će vršiti periodočni monitoring realizacije  mjera, kroz Izvještaje o napretku 

realizacije mjera iz Reformske agende, ali bi pored Vlade, i Akcioni plan i Izvještaji trebali naći i 

na dnevnom redu Skupštine 

Godišnji plan Vlade Realizacija Vlade do
31.12.2016

Realizacija ovih
zakona u Skupštini

Nacrti 0 1 1

Prijedlozi 20 16 15

20
16 15

0
1 1

Odnos između Vlade i Skupštine TK, u kontekstu realizacije 
planiranih zakona, u periodu  01.01.2016-31.12.2016

Prijedlozi Nacrti
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Sličan primjer nedovoljen kordinacije je zapažen prilikom razmatranja u Skupštini nacrta 

Programa borbe protiv korupcije Tuzlanskog kantona za 2016-2019. godinu sa Akcionim 

planom za provođenje Programa. Prema obrazloženju Vlade prijedlog dokumenta  je od strane 

Vlade dat Skupštini samo da bi na njega dala svoje sugestije kako bi dokument bio eventualno 

poboljšan, a ne da bi ga ona razmatrala i usvajala u formi prijedloga. Prijedlog poslanika 

Dževada Hadžića da se o prijedlogu ovog strateškog dokumenta raspravlja i u Skupštini, je 

odbijen.  

Postupak usvajanja Budžeta za 2017. godinu takođe se može svrstati u loše 

iskoordinirane aktivnosti u kojima nije zapažena ni urgencija Skupštine prema Vladi za 

poštivanjem rokova,  niti pravovremeno  informisanje Vlade da se kasniti sa izradom 

Budžeta. 

Pored primjera nedovoljno dobre koordinacije u relizaciji zakona, i Budžeta istakli bismo 

pozitivan primjer dobroj iskordiniranosti Vlade i Skupštine, vezane za poštivanje rokova 

usvajanja programa rada definisanih Odlukom o metodologiji.  

Uz navedeno ovdje bismo kao pozitivan primjer dodali i koncenzusom podržanu Informaciju o 

raspodjeli javnih prihoda od indirektnih poreza po kantonima u Federaciji Bosne i Hercegovine u 

skladu sa postojećim kriterijima i ponderima, uz projekcije raspodjele po izuzeću pondera. 

Kao dobar primjer iskoordiniranog reagovanja vlasti na zahtjeve građana  naveli bismo i slučaj 

rješavanja pitanja manjeg broja djece kojima zdravstvena zaštita nije bila riješena na adekvatan 

način. 

Još prilikom usvajanja Budžeta TK za 2016. godinu je od strane poslanika i udruženja građana  

ukazivano na problem djece od 6-15. g. koja ni po kojem osnovu nisu osigurana i nemaju 

sistemski riješeno pitanje zdravstvene zaštite. Incijative poslanika da se pokrene izmjena 

zakona ili da se iznađe rješenje nisu urodile plodom i stekao se utisak da je odbijanjem 

inicijative Skupština demonstirala više moć parlamentarne većine, nego moć dobre volje, jer je 

propustila priliku da prilikom odlučivanja po inicijativi, zaduži Vladu da taj problem na adekvatan 

način riješi.  

U drugom kvartalu pod pritiskom javnosti i nakon sagledavanja realnog stanja, od strane Vlade i 

Skupštine, kroz ubrzane i koordinirane aktivnosti  ipak je usvojena  Odluka o utvrđivanju 

osnovica, stopa i načinu obračunavanja i uplate doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje 

na području TK, u koju su uvrštena i djeca od 6-15. godine života koja nisu osigurana po 

drugom osnovu. Istovremeno su institucije vlasti u TK od Parlamenta Federacije BiH i resornih 

federalnih ministarstava,  ponovno tražili usklađivanje Zakona o zdravstvenom osiguranju FBiH, 

sa međunarodnim konvencijama koji je i bio stvarno izvorište problema. 

U posmatranom periodu, ministri Vlade TK bili su redovno prisutni sjednicama Skupštine30, u 

skladu sa Poslovnikom o radu Skupštine TK, odnosno ili su prisustvovali lično ili su ih na 

sjednicama mijenjali ovlašteni predstavnici ministarstva. Na taj način je najmanje jednom u 

                                                           
30 Član 202. Poslovnika Skupštine - Na svakoj redovnoj sjednici izdvojit će se sat vremena za poslanička pitanja i 

inicijative, na početku sjednice, kojem obavezno prisustvuju premijer i članovi Vlade.  
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mjesecu, mogla biti ostvarena neposredna komunikacija između poslanika predstavnika 

građana  i članova Vlade kao predstavnika  izvršne vlasti.  

U periodu 01.01.2016-31.12.2016 godine, poslanici su Vladi postavili 115 pitanja (108 različitih - 

jer su neka od pitanja postavljana više puta ili bila upućena na više adresa) i pokrenuli 107 (103 

različitih) inicijative. Do 31.12.2016 odgovoreno je na 85 pitanja postavljenih u posmatranom 

periodu (73.91%, dakle). Posljednji pokazatelj  je baziran na pristiglim odgovorima na pitanja sa 

svih  sjednice i na usmenim odgovorima na pitanja i inicijative zaključno sa 30. sjednicom 

Skupštine31. U poređenju sa prethodnim godinama primjetna je razlika i značajno ažurnije 

odgovaranje  ministarstava na postavljena poslanička pitanja.  

 

Grafikon 22 

 

Omjer postavljenih pitanja i pristiglih odgovora govori da Vlada još uvijek nije obezbjedila 

potpunu ažurnost u redovnom davanju odgovora poslanicima u skladu sa  Poslovnikom 

Skupštine32. Vlada TK nema praksu da na svojim sjednicama redovno razmatra niti svoje niti   

skupštinske informacije sa  pregledom pitanja na koja nisu dostavljeni odgovori. Izostanak ove 

prakse ima za posljedicu neredovno evaluiranje poslovničke obaveze, prema kojoj je Vlada 

dužna da Skupštinu obavijesti o razlozima  kada odgovor ne dostavi na vrijeme.  Informaciju  da 

će kasniti sa davanjem odgovora, Vlada je uglavnom davala na ona pitanja na koja je i imala 

namjeru odgovoriti. Postavlja se pitanje zašto informacija nije uopšte dostavljena na skoro ¼ 

postavljenih pitanja i da li je u tom slučaju riječ o običnom nemaru ili je riječ o neodgovornom 

ignorisanju poslanika od strane izvršne vlasti.    

 

  

                                                           
31 Podatak dobijen na osnovu informacije  stručne službe Skupštine i  tabelarnog pregleda svih postavljenih 

poslaničkih pitanja i inicijativa  
32 čl 204.  Poslovnika Skupštine  - Odgovor na postavljeno poslaničko pitanje daje predstavnik Vlade ili predstavnik 

organa kojem je pitanje upućeno na samoj sjednici Skupštine, a ukoliko nije u mogućnosti, u pisanoj formi do 
naredne sjednice Skupštine. Ukoliko nije u mogućnosti dostaviti odgovor na narednoj sjednici Skupštine, Vlada je 
dužna obavijestiti Skupštinu o razlozima nedostavljanja odgovora.... 

Poslanička pitanja Odgovori na njih

115

85

Poslanička pitanja i odgovori, u 01.01.2016-31.12.2016



 

51 
 

POŠTOVANJE POSLOVNIKA O RADU I ZAKONA  
 

U posmatranom periodu uočena su slijedeća kršenja Poslovnika Skupštine TK i Kodeksa: 

Kolegij Skupštine i Administrativna komisija su propustili razmatrati poslanički status poslanika 

Merseda Šerifovića i ministra Edina Ajanovića nakon hapšenja i izricanja presude zbog učešća 

u korupciji, dok je Kolegij koji je nadležan za provedbu Etičkog kodeksa, propusto da se po prvi 

put u Skupštini TK dosljedno primjene njegove norme, te da osudi ponašanje i izrekne sankcije 

zbog povreda Kodeksa33.  

Skupština je i ove godine propustila ispuniti poslovničke obaveze koje se odnose na izradu i 

informisanje Skupštine i javnosti o realizaciji Programa rada. Prekršen je član 49 Poslovnika koji 

je definisao obavezu kolegija da pri izradi Programa rada pribavlja mišljenje opštinskih vijeća, 

kantonalnih organa i organizacija, te građana i udruženja građana po pitanjima koje treba unijeti 

u program. 

Takođe je prekršen i čan 50 Poslovnika34 koji propisuje obavezu da Skupština šestomjesečno 

razmatra  godišnju i polugodišnju realizaciju svog programa rada na sjednici Skupštine. Umjesto 

da Informaciju razmatra Skupština, kako je propisano Poslovnikom, Kolegij je sebi uzeo za 

pravo da samovoljno, informacije o realizaciji programa dijeli unutar Kolegija i bez Skupštinske 

rasprave. 

Pored navedenih kršenja Poslovnika i u 2016. godini imamo nastavljenu praksu kršenja 

poslovničke obaveze od strane Vlade da na poslanička pitanja i inicijative odgovara po pravilu 

na samoj sjednici ili eventualno da odgovore dostavi do naredne sjednice. Od strane 

opozicionih poslanika je takođe ukazano na probijanje vremena trajanja poslaničkog sata, 

nedozvoljeno komentarisanje poslaničkih inicijativa, ali i praksu da ministri nakon poslaničkog 

sata, odgovarajući na pitanja odgovaraju  duže od 5 minuta.  

U trećem kvartalu su od strane Skupštine zakazane 2 sjednica hitnog karaktera u vezi kojih nisu 

data obrazloženja razloga hitnosti u skladu sa Poslovnikom.  

Na 27. sjednici Skupštine Tuzlanskog kantona je vođena rasprava o Zakonu o izmjeni i dopuni 

Zakona o visokom obrazovanju bez obaveznog stava nadležne skupštinske komisije - Komisije 

za obrazovanje, nauku, kulturu, sport i mlade. Time je nadležna komisija prekršila obavezu 

propisanu članom 21 i 25. Poslovnika Skupštine .35 

 

                                                           
33   http://www.skupstinatk.kim.ba/b/s/kodeks.htm 
34 Član 50.Poslovnika Skupštine „Skupština šestomjesečno razmatra ostvarivanje programa rada i preduzima 

odgovarajuće mjere za njegovo izvršavanje“. 
35  član 21 - .. Radna tijela formiraju se isključivo za razmatranje pitanja iz nadležnosti Skupštine, za razmatranje i 

davanje mišljenja i prijedloga na nacrte i prijedloge zakona i drugih akata koje Skupština donosi.  
Član 25 - Stalna radna tijela imaju obavezu da razmatraju pitanja iz svoje nadležnosti koja su na dnevnom redu 
narednog zasjedanja Skupštine i o tome podnesu izvještaj na skupštinskom zasjedanju. 
Stalna radna tijela razmatraju pitanja iz svoje nadležnosti po nalogu Skupštine ili vlastitoj inicijativi. 
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Skupština Tuzlanskog kantona je donošenjem Odluka o preuzimanju dijela osnivačkih prava i 

obaveza nad 3 ustanove kulture  u Tuzli, i usvajanjem Budžeta kojima je obezbjeđivano 

sufinansiranje tih ustanova, u proteklim godinama  prema priznanju ministra finansija Ševala 

Suljkanovića, finansiranje realizovno već duži niz godina kršeći Zakonom o Budžetima FBiH i 

Zakonom o trezoru FBiH. Ova činjenica je bila argumentacija da se navedenen Odluke stave 

van snage i da se ubuduće finansiranje dovede u zakonske okvire. 

Skupština Tuzlanskog kantona Budžet TK za 2017. godinu nije usvojla na vrijeme i u skladu sa 

rokovima iz Budžetskog kalendara definisanog Zakonom o budžetima FBiH. Od strane 

Skupštine prema Vladi nije upućena nikakva urgencija kojom bi se ažurirao postupak donošenja 

U okviru Poslaničkog sata od strane Ministra za boračka pitanja Fahrudina Skopljaka je 

navedeno da postoje problemi u primjeni ranije donešenog Zakona o izmjenama i dopunama 

Zakona o dopunskim pravima boraca i članova njihovih porodica36 kojim se daje prednost 

boračkoj populaciji i porodicama poginulih boraca pri zapošljavanju u javnim ustanovama.  

U vezi istog Zakona djelujući po žalbama 17 građana, aktom izdatim 22.4.2015. svoj stav 

objavio i Ured Ombudsmena koji je naveo da ovakvo rješenje ne samo da „može dovesti do 

povrede načela ravnopravnosti iz Zakona o zabrani diskriminacije BiH, nego i do povrede 

principa zakonitosti“. Od strane Ureda su date preporuke37 Ministarstvu obrazovanja nauke, 

kulture i sporta, da revidira sporni Pravilnik, a Skupštini da razmotriti mogućnost preciziranja 

zakonskih odredbi. Ombudsmen je po ovom pitanju tražio očitovanje i premijera TK, međutim do 

danas niti su preporuke ri trošenjem ealizovane, niti je premijer iznio viziju rješenja ovog 

problema.  

Skupština je usvajanjem Budžeta TK za 2015. g i periodičnih izvještaja o izvršenju Budžeta, 

prekršila više zakona, na šta je u revizorskom izvještaju objavljenom 7.9.2016. godine ukazao 

Ured za reviziju institucija FBiH. (više detalja se nalazi u dodatku izvještaja) 

 

  

                                                           
36 Prijedlog zakona po hitnom postupku i na hitnoj sjednici Skupštine uz saglasnost Kolegija 

predložio  poslanik  Skupštine Senad Alić 18.3.2014. godine, kako bi zadovoljio zahtjeve boračke populacije da imaju 
prednost pri zapošljavanju u javnim ustanovama. 
37 Vidjeti dodatak izvještaja 
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TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE TK  
 

Već duži period Centri civilnih inicijativa konstatuju da transparentnost rada Skupštine TK nije 

na dovoljno visokom nivou i da je u nekim aspektima je potrebna hitna promjena i normativa i 

prakse koja će omogućiti veću javnost rada i institucije i javnih zvaničnika.  

Nadamo se da je do istog zaključka došlo i čelništvo Skupštine nakon realizacije aktivnosti na 

davanju odgovora na pitanja iz Upitnika Evropske komisije38  koje je započeto u svim nivoima 

vlasti BiH, krajem 2016. godine.   

Na 17 pitanja iz grupe „Demokratija i vladavina prava“ svoje odgovore je trebala dati i Skupština 

Tuzlanskog kantona i ona su se odnosila poglavito na transparentnost, odgovornost i efikasnost 

institucija. 

U nastavku ćemo iznijeti ranije konstatacije koje na žalost oslikavaju loše stanje u kontekstu 

transparentnosti rada Skupštine, koje je potrebno hitno mijenjati i usklađivati sa evropskim 

standardima.    

Glavne primjedbe na transparentnost rada Skupštine se i dalje odnose na dostupnost 

informacija putem službene web stranice http://www.skupstinatk.kim.ba/  koja niti je dovoljno 

sadržajna, niti se i pored ranije iznešenih preporuka, ažurira u potrebnom obimu i dinamici. 

I dalje je prisutno neredovno objavljivanje najava sjednica i dnevnih redova radnih tijela.   

Na web stranici se uopšte ne prikazuju  najave sjednica Kolegija Skupštine.  

Skupština ne  objavljivljuje  cjelovite mjesečne informacije o pojedinačnim primanjima i 

naknadam poslanika. Od januara 2016. godine na službenoj web stranici je objavljena tek 

objavljena Informacija o primanjima poslanika Skupštine Tuzlanskog kantona, tačnije formula za 

obračun primanja.  

Na službenoj web stranici nije objavljen otvoreni poziv građanima i organizacijama civilnog 

društva da daju prijedloge tema za uvrštavanje u program rada Skupštine.  

Ostale, primjedbe na transparentnost rada Skupštine odnose se na nedostupnost poslaničkih 

pitanja, odgovora na pitanja, amandmana i prečišćenih tekstova zakona u elektonskom obliku, 

nedostupnost podataka o pojedinačnom glasanju poslanika po mjerama, neevidentiranje u 

zapisnik prisustva članova Vlade i poslanika sjednicama Skupštine, na nemogućnost 

preuzimanja video materijala i transkripta sjednica sa službene web stranice Skupštine  

Pored toga Skupština Tuzlanskog kantona još od 2008. godine na svojoj službenoj stranici ne 

objavljuje informacije o nacrtima propisa koji se utvrđuju u Skupštini i upućuju u javnu raspravu, 

Skupština a od 2013. godine ne objavljuje zapisnike i zaključke sa sjednica Skupštine i radnih 

                                                           
38 Upitnik EK predstavlja zvanični dokument kojim EU procijenjuje spremnost države da započne proces pristupanja, 
odnosno stepen ispunjavanja kopenhagenških i madridskog kriterijuma 
http://www.dei.gov.ba/dei/direkcija/sektor_strategija/Upitnik/upitnik/default.aspx?id=17826&langTag=bs-BA 

http://www.skupstinatk.kim.ba/
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tijela. Na Službenoj web stranici takođe nisu dostupni podaci i dokumenti koje je Skupština 

usvojila (Budžet, zakoni i ostali propisi).  

Službena stranica ne sadrži ni listu propisa o kojima će se tokom godine voditi javna rasprava, 

niti daje elementarne upute na koji način se javnost može uključiti u kreiranje propisa.  

Na web stranici se ne može preuzeti elektronska verzija nacrta propisa koji su predmet javne 

rasprave. Pored toga Skupština iako donosi zaključke o tome, ne objavljuje ni program javnih 

rasprava, niti informacije o statusu sugestija iznešenih tokom javnih rasprava, pored toga što se 

čitav proces odnosi na zakonodavni postupak koji je u njezinoj nadležnosti i koji je propisan 

jedino šturim normama poslovnika Skupštine. 

I pored toga što smo sugerisali  da krajem godine Skupština prilikom izrade Programa rada 

putem web stranice pozve javnost da se uključi u predlaganje tema i mjera koje bi mogle biti 

uvrštene u Program rada Skupštine za 2017. godinu, to se nije desilo. Skupština je ne samo 

ostala zatvorena za udruženje građana, nego i za lokalne zajednice. 

Ipak značajan pomak. u donošenju propisa u u 2016. g periodu je napravljen u ranoj fazi 

konsultacija o entitetskim zakonskim rješenjima, uvođenjem prakse da se nakon razmatranja na 

Vladi  prednacrti zakonskih rješenja od većeg interesa za javnost, šalju i u Skupštinu.  Međutim 

takva praksa nije zabilježena za kantonalne propise. 

Stoga smatramo da bi bilo dobro da se učešće javnosti u iniciranju propisa, i konsultovanju 

prilikom izrade nacrta propisa i učestvovanju u javnim raspravama, reguliše adekvatnim 

zakonom o građanskim participacijama ili nižim aktom  Vlade. 

U narednom tabelarnom pregledu su date glavne karakteristike koje u dobroj mjeri obilježavaju 

nivo transparentnosti rada Skupštine TK, a koje se onose na zatečno stanje i monitorisane 

prakse.  

R. 
br. 

Predmet posmatranja Stanje 

1 Sloboda prisustva sjednicama Skupštine DA  

2 Prenos sjednica (TV, radio ili internet) DA –reemitovanje na  RTVTK 

3 Da li Skupština prije zasjedanja objavljuje 
najavu sjednice? 

DA  

4 Da li su materijali za sjednicu javno dostupni? NE 

5 Dostupnost zapisnika sa sjednica Skupštine WEB - NE/ DA- putem ZOSPI   

6 Sadržajnost zapisnika sa sjednica Skupštine Prihvatljiva / ne sadrži imena odsutnih 
poslanika I članova Vlade  

7 Dostupnost stenograma sa sjednica Skupštine WEB - NE /DA- putem ZOSPI  

8 Dostupnost podataka o pojedinačnom 
glasanju poslanika 

WEB - NE/ DA- putem ZOSPI 

9 Institucionalno riješena javna dostupnost 
poslaničkih pitanja i odgovora na pitanja 

WEB - NE/ DA- putem ZOSPI 

10 Dostupnost podataka o prisustvu sjednicama I WEB - NE/ DA- putem ZOSPI 
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razlozima odsustva 

11 Brzina odgovaranja na zahtjeve za 
dostavljanjem materijala (ZOSPI) 

U skladu sa zakonom  

12 Obavljena javna rasprava prilikom izrade 
Programa rada 

NE 

13 Periodično se informiše javnost o realizaciji 
Programa rada 

NE 

14 Obavljena javna rasprava prilikom izrade 
Budžeta 

DA  

15 Procenat zakona koji su prošli javnu raspravu u 
odnosu na ukupan broj utvrđenih zakona 

Ispod 50% 

16 Obrazloženja o usvojenim zakonima Nema obrazloženja 

17 Postojanje zapisnika sa sjednica skupštinskih 
komisija 

NE 

18 Sadržajnost zapisnika sa sjednica skupštinskih 
komisija 

Dobra  

19 Dostupnost dokumenata u elektronskom 
obliku 

WEB - NE/ DA- putem ZOSPI 

20 Postojanje web stranice Skupštine DA  

21 Funkcionalnost web stranice (sadržajnost i 
redovno ažuriranje) 

Loša  

22 Da li je na Internet stranici objavljen Program 
rada za aktuelnu godinu? 

DA  

23 Da li se na Internet stranici objavljuju godišnji 
izvještaji o radu institucije? 

NE 

24 Da li je na Internet stranici dostupan Zakon o 
izvršenju budžeta za posljednju fiskalnu 

godinu? 

NE 

25 Da li su na web stranici Skupštine u roku od 24 
sata dostupno saopštenje za javnost sa 

osnovnim podacima sa održane sjednice? 

NE 

26 Da li su, nakon sjednice Skupštine, dostupni na 
web stranici kao „download“ opcija materijali 

koji su razmatrani i usvojeni? 

NE 

27 Da li je građanima omogućem pristup 
arhivskim podacima sa održanih zasjedanja 

NE 

Tabela 8: Transparentnost rada Skupštine TK 

 
Centri civilnih inicijativa su 2015. g. prema Skupštini uputili Inicijativu za unaprijeđenje procesa u 

institucijama zakonodavne i izvršne vlasti s ciljem doprinosa poboljšanju odgovornosti, 

efikasnosti i transparentnosti njihovog rada. Kolegij je obećao da će postupiti po preporukama  

upućenim od strane  CCI-a, ali primjećujemo da  su se od tada desili tek simboliči pomaci u 

transparentnost njezinog rada. 

Pošto na polju transparentnosti nisu postignuti očekivani  pomaci, Centri civilnih inicijativa su 

13.1.2017. g. inovirali inicijativu te kroz preporuke tražili promjene poslovnika i normativa, te 
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promjenu prakse, sa ciljem dostizanja većeg stepena javnosti rada. I ovoga puta od strane 

predsednika Skupštine Senada Alića, su date tek naznake da će neke od preporuka biti 

razmotrene i primjenjene (Inicijativa sa preporukama se nalazi u dodatku izvještaja) 
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AKTIVNOSTI  POSLANIKA  
 

PRISUSTVO SJEDNICAMA SKUPŠTINE 

U posmatranom periodu, održano je 12 sjednica Skupštine TK, od čega ni na jednoj nisu bili 

prisutni svi poslanici.  

20 poslanika TK prisustvovalo je svim zasjedanjima Skupštine, dok je 15 poslanika izostajalo sa 

jedne ili više sjednica.  

11 poslanika nije prisustvovalo jednom od 12 održanih zasjedanja.  

2 poslanika nije prisustvovalo na dva od 12 održanih zasjedanja.  

2 poslanika nije prisustvovalo na tri i više od 12 održanih zasjedanja. 

 

 

Grafikon 23 

 

Najviše izostanaka sa sjednica napravili su: Vehid Osmanović SDP (10). Mersed Šerifović 

NSRB (3), Lejla Didik-Sarajlić DF (2), Muamer Zukić SDA - (2). 

Poslanik Mersed Šerifović (NSRZB) nije prisustvovao ni na jednom zasjedanju skupštine do 

oduzimanja mandata od strane CIK-a, 1.4.2016. godine, dok je poslanik Vehid Osmanović duži 

period odsutan zbog bolesti. 

U vrijeme izborme kampanje, poslanici kandidati za načelnike, Samir Kamenjaković  i Fuad 

Imamović, su redovno ispunjavali svoje poslaničke obaveze. 

 

PRISUSTVO SJEDNICAMA RADNIH TIJELA 

54%34%

6% 6%

Prisustvo poslanika na sjednicama Skupštine TK

Prisustvovalo svim
zasjedanjima

Nije prisustvovalo jednom
zasjedanju

Nije prisustvovalo na 2
zasjedanja

Nije prisustvovalo na 3 i više
zasjedanja
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Skupština TK ima (ne računajući Kolegij) ima 11 radnih tijela u čijem radu učestvuje 34 

poslanika (neki od poslanika su članovi više njih). U periodu 01.01.2016 - 31.12.2016  godine 

ova radna tijela održala su  97 sjednice. Poslanici Skupštine Tuzlanskog kantona su imali 30 

odsustvovanja na ukupno 97 sjednice radnih tijela što predstavlja 83% svih odsustvovanja i 

skupštinskih i vanskupštinskih članova tijela. 

Najviše izostanaka sa sjednica radnih tijela  imali su: Samir kamenjaković –NSRZB (6), Vehid 

Osmanović SDP - (5), Nerminka Aljukić- SBB (5) , Lejla Didik-Sarajlić DF - (2), Muamer Zukić 

SDA - (2) Nedžad Šečić – SDP (2). 

Najredovnije prisustvo je bilo na Administrativnoj komisije gdje su članovi bili bez izostanaka, 

dok je najneredovnije prisustvo zabilježeno na Komisiji za obrazovanje, kulturu, sport i mlade na 

kojoj je zabilježeno 9 izostanaka. 

 

POSLANIČKA PITANJA I INICIJATIVE 

Na održanim redovnim sjednicama Skupštine TK, u posmatranom periodu, postavljeno je i 

pokrenuto ukupno 211 pitanja i inicijative.  

Postavljeno je 108 poslaničkih pitanja i pokrenuto 103 poslaničke inicijative. 

Ni u jednom mandatu prije aktuelnog se nije desilo da broj poslaničkih inicijativa bude u 

približnom omjeru kao i broj postavljenih pitanja. Očito je! yy  
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Grafikon 24 

 

Najviše poslaničkih pitanja i inicijativa, u posmatranom periodu, postavili su ili pokrenuli 

poslanici: Midhat Čaušević SDA - (31), Mirsad Selimović BPS - (17), Fuad Imamović SBiH - 

(16), Nedžada Avdić DF - (15), Asmir Hasić SBiH - (14), Sabid Zekan DF - (12). 

Nijedno pitanje ni inicijativu nisu postavili poslanici: Mehmed Bajrektarević SDA, Fuad 

Hadžimehmedović SBB, Kasim Husić SBiH, Slađan Ilić SDP, Mirsad Bečić SDA, Izet Jajčević 

NSRB, Vehid Osmanović SDP, Mersed Šerifović NSRB 

Iz prethodnih statističkih pokazatelja se i dalje vidi da se među prvih 6 poslanika koji su 

pokrenuli najviše pitanja nalaze i 4 poslanika iz stranaka vladajuće koalicije, što  je u prethodnim 

mandatima nije zabilježeno. U Poslaničkom satu su tada bili aktivni uglavnom poslanici iz 

opozicije.  

Na početku godine na 21. sjednici Skupštine Poslanički sat je dobio potpuno novu dimenziju. Na 

brojna postavljena pitanja poslanici iz parlamentarne većine su tražili usmene odgovore. Iako je 

to poslovnička obaveza da se na pitanja po pravilu daje usmeni odgovor, poslanici opozicije su 

prigovorili da su i pitanja  i odgovori „ranije pripremljeni“ i da služe više kao politička kampanja 

za lokalne izbore. Takođe su naveli da predsjednik Skupštine krši poslovnik i dozvoljava 

ministrima da odgovore daju u terminu dužem od dozvoljenog. 

U drugom i trećem kvartalu je praksa davanja usmenih odgovora na postavljena pitanja od 

strane ministara skoro napuštena.  

Poslanici su takođe imali primjedbe i na kršenje poslovnika zbog toga što je u Poslaničkom satu 

bilo povremeno dozvoljeno komentarisanje i diskutovanje po pokrenutim inicijativam poslanika.  

Dužina Poslaničkog sata i u drugoj godini mandata u praksi često premašuje propisano vrijeme, 

pa on traje i duplo duže. Zbog nepreciznosti u Poslovniku i načina vođenja Poslaničkog sata, 

mnogo značajnije teme na red dolaze tek nakon neracionalnog iscrpljivanja energije poslanika u 

okviru Poslaničkog sata i razmatranja predloženog dnevnog reda.  

51%

16%

11%

22%

Poslanička pitanja i inicijative u Skupštini TK

Tri ili više pitanja ili inicijativa

Dva pitanja ili inicijative

Samo 1 pitanje ili inicijativa

Poslanici koji nisu postavili ili pokrenuli
ni jedno pitanje ili inicijativu
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Potpuno je nejasno  zašto se konačno od strane Kolegija ne rješava nedoumica: da li Poslanički 

sat traje sat vremena ili je uvećan za vrijeme trajanja davanja odgovora ministara. Ova 

nedoumica ne bi postojala ukoliko bi predsjedavajući nakon svakog pitanja poslanika, pozivao 

upitane da daju odgovor na postavljeno pitanje. U tom slučaju Poslanički sat bi sigurno trajao 

sat vremna. 

U drugom kvartalu u okviru Poslaničkog sata izborna retorika među poslanicima nije bila 

intenziteta iz prvog kvartala, a od inicijativa bismo izdvojili inicijativu za održavanje tematske 

sjednice posvećene stanju u rudnicima na TK sa posebnim akcentom na Rudnik Kreka. I ova 

inicijativa pokazuje da se o stanju u privredi treba ozbiljno raspravljati i tražiti rješenje njezinog 

ozdravljenja. Prošlogodišnji zahtjev Vlade za održavanjem tematske sjednice o stanju u privredi 

Skupština nije prihvatila, pa postoje opravdane sumnje da će se i rudnici kao tema naći u 

Skupštini. Istina oni su u nadležnosti federalnog niovoa vlasti, ali od ogromne važnosti za 

Kanton jer pored velikog broja zaposlenih građana TK u rudnicima, njihovim poslovanjem se 

ostvaruje značajan i neredovan kantonalni prihod. Pored toga, dugovi Rudnika Kreka prema 

federaciji su  ogromni  i treći su na listi najvećih poreskih dužnika39 (Prema podacima po
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uvrštavanje u program rada Analize stanja u oblasti socijalne i dječje zaštite na području 

Tuzlanskog kantona sa programom mjera. Na žalost amandman na program rada sa iniciranim 

aktom nije prihvaćen od strane Kolegija. Pored brige o djeci, poslanik Abdulah Zukić je kroz 

poslaničku inicijativu tražio i veću brigu o majkama porodiljama. Od strane poslanika je  

pokrenuta  inicijativa da sagleda mogućnost povećanja porodiljske naknade porodiljama na 

području TK koje su zaposlene i nezaposlene. 

Iniciranje donošenje Strategiji obrazovanja u narednoj 2017. g. je pokrenuto od strane poslanika 

Midhata Čauševića (poslanik je tražio donošenje jedinstvene strategije obrazovanja na području 

TK koja bi obuhvatila predškolsko, osnovno, srednje i visoko obrazovanje)  i od strane kluba 

poslanika DF-a: ( tražili donošenje Strategije razvoja obrazovanja i nauke u TK za period 2017 – 

2022 godina). Nakon što je usvojen Program rada Skupštine bilo je očito da Skupština nije 

planirala takvu aktivnost. Da li će istu sudbinu doživjeti inicijativa Midhata Čauševića da se do 

početka naredne školske godine 2017/2018 od resornog ministarstva usaglasi udžbenička 

politika na području TK, nije poznato.   

Neke inicijative poslanika su ipak prihvaćene kao što je npr. inicijativa Dževada Hadžića da se 

hitno ispuni zakonska obaveza i donese Plan obrazovanja odraslih. 

Na kraju ovog poglavlja, ponovo skrećemo pažnju da svaku promjenu Poslovnika i 

parlamentarne prakse treba voditi u pravcu podizanja efikasnosti rada Skupštine, ali i da se pri 

tome ne smanjuje motivaciju poslanika da učestvuju i predstavljaju zahtjeve građana u 

poslaničkom satu.     

 

DISKUSIJE POSLANIKA 

Na održanim zasjedanjima Skupštine TK, u 2016. godini, diskutovalo se o 71 mjeri od 113 koje 

su se našle na dnevnim redovima. Diskusija se nije vodila o 37% mjera, dakle svakoj trećoj 

mjeri sa dnevnog reda.  

10 poslanika42 Skupštine TK nisu, na skupštinskim zasjedanjima, diskutovali ni o jednoj od 

mjera koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine, za prvih 12 mjeseci ove godine,  i 

uglavnom su to poslanici koji ne koriste ostale vidove poslaničkog aktiviteta (poslanička pitanja, 

amandmani,..). 

3 poslanika Skupštine diskutovalo je samo o jednoj od svih mjera koje su se pojavile na 

dnevnom redu Skupštine,  

6 poslanika Skupštine diskutovalo je o 2-4 mjere koje su se pojavile na dnevnom redu 

Skupštine 

11 poslanika Skupštine diskutovalo je o 5-10 mjera koje su se pojavile na dnevnom redu 

Skupštine, u ovom periodu.   

                                                           
42 Poslanik Zijad Suljkanović je prisustvovao samo jednoj sjednici Skupštine. 
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7 poslanika Skupštine diskutovalo je po više od 10 mjera koje su se pojavile na dnevnom redu 

Skupštine, u ovom periodu.  

 

Grafikon 25 

 

Poslanici koj su diskutovali po najvećem broju tačaka dnevnog reda, u posmatranom periodu, 

su: Sabid Zekan DF - (56), Dževad Hadžić SDP - (25), Midhat Čaušević SDA - (22), Fuad 

Imamović SBiH - (19), Nedžada Avdić DF - (15), Mirza Omerdić SDA - (14). 

S druge strane poslanici Mustafa Abdulahović SDA, Izet Jajčević NSRB, Kasim Husić SBiH, 

Demir Beganović SZ, Azra Kahrimanović SDA, Mersed Šerifović NSRB, Jasmina Lugavić SDA, 

Vehid Osmanović SDP, Mirza Sakić BPS, Fetah Hujdur SDA, u posmatranom periodu uopšte 

nisu uzeli učešća u raspravi ni po jednoj tačci dnevnog reda.  

Broj izlazaka za skupštinsku govornicu je znatno veći, jer u narednom tabelarnom pregledu nisu 

prikazane diskusije poslanika o dnevnom redu, replike, poslovničke intervencije, ispravci krivog 

navoda, zaključci predsjedavajućih i sl. 

 

ZAKONODAVNA AKTIVNOST POSLANIKA 

U posmatranom periodu, nijedan poslanik Skupštine TK, nije Skupštini podnio ni jedan prijedlog 

zakonskog rješenja. 

Poslanici su se uglavnom usmjerili prema za njih jednostavnijim rješenjima, a to je pokretanje 

inicijative za donošenje zakona ili promjena postojećih zakona.  

Poslanici koji su inicirali izmjene zakona, u prvom kvartalu 2016, su Muamer Zukić (Izmjene i 

dopune Zakona o sudovima FBiH), Nedžada Avdić (donošenje zakonskog rješenja za obavezno 

zdravstveno osiguranje neosigurane djece), Fetah Hujdur (Izmjena Zakona o oružju), Mirza 

Omerdić (vezano za liječenje imatrikulanata), Vehid Osmanović (regulisanje liječenja  

penzionisanih osoba  do ostvarenja prava na penziju), Nedžad Šečić (izmjene i dopune zakona 
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koja se odnosi na promjenu namjene poljoprivrednog zemljišta), Azra Kahrimanović (izmjena 

zakona o taksama).  

U drugom kvartalu inicijative za donošenje ili izmjene zakona su pokrenuli poslanici: Demir 

Beganović (Zakon o organskoj proizvodnji), Abdulah Zukić (Izmjena čl. 6. Zakona o porezu na 

promet nepokretnosti i prava), Jasmin Rahimić  (Izmjena i dopunu Zakona o dopunskim pravima 

boraca i njihovih porodica), Jasmina Lugavić (Izmjena Zakona o osnovnom odgoju i 

obrazovanju i Zakona o srednjem odgoju i obrazovanju TK, podnešena zbog nejasnoća i 

potrebe tumačenja), dok su poslanici Senad Alić i Sabid Zekan sa različitim razlozima pokrenuli 

inicijative za izmjenu Zakona o šumama Tuzlanskog kantona. 

U trećem kvartalu je istovremeno od strane poslanika  Fuada Imamovića i poslanika Fetaha 

Hujdura pokrenuta inicijativa za izmjenu Zakona o uslovima i postupku legalizacije bespravno 

izgrađenih građevina. 

U četvrtom kvartalu je istovremeno od strane poslanika  Abdulaha Zulića prema Parlamentu 

Federacije BiH, pokrenuta Inicijativa za izmjenu Zakona o privatizaciji preduzeća . Poslanik 

Mirza Omerdića je u ime kluba poslanika SDA pokrenuo inicijativu za donošenje Zakona o 

izmjenama Zakona o proglašenju dijela područja planine Konjuh zaštićenim pejzažom Konjuh. 

Poslanik Lejla Didik Sarajlić je u okviru rasprave o nacrtima Budžeta i zakona predložila Izmjenu 

nacrta Zakona o izvršenju Budžeta TK za 2017. g. (sugerisano da se  isplatu dječijih uvrsti u 2 

umjesto u 3 grupu prioriteta). 

Najozbiljniji pristup u predlaganju izmjena propisa pokazao je Klup poslanika DF koji  je kroz 

amandmane inicirao uvrštavanje u program rada 3 zakona (Izmjene i dopune Zakona o 

socijalnoj zastiti, zaštiti civilnih žrtava rata i porodica sa djecom; Izmjene i dopune Zakona o 

predškolskom odgoju i obrazovanju na području TK; Izmjena i dopuna Zakona o plaćama i 

naknadama izabranih dužnosnika, nosilaca izvršnih funkcija i savjetnika u organima 

zakonodavne i izvršne vlasti u TK)  

Na kraju ovog poglavlja potrebno je istaći da u praksi ne postoji obaveza izrade cjelovite 

godišnje informacije o postupanju Vlade TK ili drugih institucija po predloženim inicijativama  

poslanika. Izrada ovakve informacije bi dale povratnu informaciju i javnosti i poslanicima i 

zasigurno dodatno motivisala poslanike na popravak i dogradnju propisa uz njihov doprinos. 

 

AMANDMANI POSLANIKA 

Na 4  od 12 održanih zasjedanja Skupštine TK, u posmatranom periodu, podneseno je 29 

amandmana na različite zakonske akte.    

28 poslanika Skupštine TK nisu, u prvih 12 mjeseci ove godine, podnijeli ni jedan amandman.  

 5 poslanika Skupštine podnijelo je po 1 amandman.   

1 poslanika Skupštine podnijelo je po 2 amandmana.   
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1 poslanika Skupštine podnijelo je po 3-5 amandmana.  

 2 poslanika Skupštine podnijelo je po više od 5 amandmana. 

 

 

Grafikon 26 

 

Najviše amandmana podnio je poslanik Sabid Zekan DF njih ukupno 1043.  

Praćenje učinka u amandmanskom djelovanju poslanika je otežano jer se amandmani kod 

većeg broja poslanika veoma često predlažu u formi koja ne odgovara  poslovničkoj proceduri. 

Veoma se često događa da predloženi amandmani u sebi sadrže više njih.  

 

R.b
r. 

Poslanik (ime i 
prezime) 

Stranka Posmatrani 
period 

Prisustvo 
zasjedanjima 

Skupštine 

Broj poslaničkih 
pitanja 

Broj 
inicijativa 

Broj 
diskusija 

1 Senad Alić SDA 01.01-31.12 12/12 0 2 5 

2 Izet Jajčević NSRB 23.12-31.12 1/2 0 0 0 

3 Mersed Šerifović NSRB 01.01-08.09 0/9 0 0 0 

4 Dževad Hadžić SDP 01.01-31.12 12/12 5 5 25 

5 Slađan Ilić SDP 01.01-31.12 12/12 0 0 3 

6 Rasim Dostović SDA 01.01-31.12 11/12 3 2 8 

7 Mustafa Abdulahović SDA 01.01-31.12 12/12 0 1 0 

8 Asmir Hasić SBiH 01.01-31.12 12/12 10 4 6 

9 Samir Kamenjaković NSRB 01.01-11.11 11/12 0 7 6 

10 Mirsad Selimović BPS 01.01-31.12 12/12 13 4 8 

11 Mirza Sakić BPS 01.01-31.12 12/12 0 2 0 

12 Jasmina Lugavić SDA 01.01-31.12 12/12 1 1 0 

13 Mirsad Bečić SDA 01.01-31.12 12/12 0 0 1 

14 Azra Kahrimanović SDA 01.01-31.12 11/12 1 2 0 

                                                           
43 Podnešeni amandmani kod većeg broja poslanika se veoma često predlažu u formi koja ne odgovara  propisanoj 

proceduri  
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R.b
r. 

Poslanik (ime i 
prezime) 

Stranka Posmatrani 
period 

Prisustvo 
zasjedanjima 

Skupštine 

Broj poslaničkih 
pitanja 

Broj 
inicijativa 

Broj 
diskusija 

15 Muamer Zukić SDA 01.01-31.12 10/12 4 8 8 

16 Suad Salibašić SDA 01.01-31.12 11/12 3 0 5 

17 Midhat Čaušević SDA 01.01-31.12 12/12 17 14 22 

18 Fetah Hujdur SDA 01.01-31.12 12/12 2 4 0 

19 Mirza Omerdić SDA 01.01-31.12 12/12 2 9 14 

20 Mehmed 
Bajrektarević 

SDA 01.01-31.12 12/12 0 0 5 

21 Narcisa Šiljegović SDA 01.01-31.12 11/12 1 3 5 

22 Nedžad Šečić SDP 01.01-31.12 12/12 9 3 13 

23 Vehid Osmanović SDP 01.01-31.12 2/12 0 0 0 

24 Amila Hodžić SDP 01.01-31.12 11/12 1 0 2 

25 Fuad 
Hadžimehmedović 

SBB 01.01-31.12 12/12 0 0 4 

26 Alen Karić SDP 01.01-31.12 11/12 1 1 10 

27 Nerminka Aljukić SBB 01.01-31.12 11/12 0 1 5 

28 Jasmin Rahimić SBB 01.01-31.12 12/12 2 4 2 

29 Nedžad Hamzić SBB 01.01-31.12 12/12 0 2 4 

30 Lejla Vuković SBB 01.01-31.12 11/12 1 2 1 

31 Sabid Zekan DF 01.01-31.12 11/12 7 5 56 

32 Nedžada Avdić DF 01.01-31.12 11/12 9 6 15 

33 Lejla Didik-Sarajlić DF 01.01-31.12 10/12 4 4 3 

34 Demir Beganović SZ 01.01-31.12 12/12 1 1 0 

35 Kasim Husić SBiH 01.01-31.12 12/12 0 0 0 

36 Fuad Imamović SBiH 01.01-31.12 11/12 10 6 19 

37 Zijad Suljkanović NSRB 09.09-31.12 4/4 1 0 1 

Tabela 9: Učešće poslanika u radu Skupštine  TK i njenih tijela 
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PRIMANJA  POSLANIKA  
 

14 od poslanika koji su bili aktivni u ovom periodu je profesionalizovalo svoj status u Skupštini, 

tj. imali su  status zaposlenih i primali punu platu po ovom osnovu.  

To su: Nedžada Avdić (DF), Fuad Imamović (SBiH), Senad Alić (SDA), Dževad Hadžić (SDP), 

Asmir Hasić (SBiH), Mirza Sakić (BPS), Fetah Hujdur (SDA), Mirza Omerdić (SDA), Mehmed 

Barjaktarević (SDA), Nedžad Šečić (SDP), Vehid Osmanović (SDP), Amila Hodžić (SDP), Alen 

Karić (SDP), Lejla Vuković (SBB),  

4 poslanika Skupštine TK su delegati u Domu naroda Parlamenta FBiH. Njih  3 u Domu naroda 

je profesionalizovalo svoj status: Lejla Didik-Sarajlić (DF), Slađan Ilić (SDP), Fuad 

Hadžimehmedović (SBB). 

Poslanici Mustafa Abdulahović (SDA) i Mirsad Selimović (BPS) su početkom mandata 

profesionalizovali svoj status, ali su u februaru odnosno junu 2015. g., napustili taj status. 

Profesionalni status je u II kvartalu 2016. godine napustio i poslanik Jasmin Rahimić.  

 

Grafikon 27 

 

Primanja javnih zvaničnika u Tuzlanskom kantonu dugo godina nisu bila zakonski regulisana 

nego se to pitanje rješavalo skupštinskim odlukama44, koja su mijenjane u nekoliko navrata.  

Usvajanjem Zakon o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosilaca izvršnih funkcija i 

savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog kantona45, ova a oblast je 

napokon riješena.    

                                                           
44Akti koji su regulisali ovu problematiku su: Odluka o utvrđivanju plaća i naknada funkcionera koje bira ili imenuje 

Skupština Tuzlanskog kantona i naknada za vršenje funkcije poslanicima u Skupštini Tuzlanskog kantona (usvojene 
u Skupštini i objavljene u službenim listovima 2/02; 8/04;12/04 i 8/07) i Odluka o utvrđivanju poslaničkog paušala i 
naknada ( donosi Admninistrativna komisija) 
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Najavljene Budžetske uštede koje je donio novi Zakon46 su ipak upitne, jer su smanja primanja 

javnih zvaničnika minimalna, a uštede još uvijek nepoznate, te nije jasno da li je njegovim 

donošenjem, ispunjen jedan od ciljeva zakona.  

Enormna primanja direktora javnih preduzeća, javnih kantonalnih ustanova su prema 

informacijama iz ministarstva finasija usklađena sa novim zakonom. Finansijskom kontrolom  

Budžetske inspekcije ustanovljeno je da je usklađivanje urađeno u svih 27 kontrolisanih 

subjekata, ali još uvijek nema konkretnih pokazatelja o uštedama jer Izvještaj o kontroli 

Budžetske inspekcije još uvijek nije razmatran.   

Dakle, zakon kojim je najavljeno  da će poslanici i članovi Vlade, u smanjenju plata, prvo krenuti 

od sebe, a  tek onda u narednom koraku krenuti u smanjenje plate svih budžetskih korisnika, 

zasigurno je promašen. Preciznije rečeno zakonom su ozakonjena visoka primanja poslanika i 

članova vlade, dok su „ceh“  platiti najvjerovatnije samo direktori kantonalnih institucija.  

Sa ovakvim pristupom je posve iluzorno očekivati da će ostali budžetski korisnici prihvatiti bilo 

kakvo smanjenje svojih plata, tako da će najveći dio budžetskog kolača namjenjenog za plate 

budžetskih korisnika, ostati po svoj prilici  netaknut47.   

Transparentnost objave podataka o primanjima javnih zvaničnika 

Kada je objava podataka o primanjima javnih zvaničnika u pitanju, transparentnost nije uvijek 

bila na navišem nivou. 

Slijedom Zaključka  Kolegija Skupštine48,  sve do januara 2016. godine je uveden svojevrstan 

embargo na informacije o primanjima javnih zvaničnika, pod paskom da je riječ o „ličnim 

podacima“ koji ne bi smjeli biti objavljeni. U prvi mah prema CCI-u su dostavljene informacije 

koje nisu tražene tj informacija o primanjima nisu sadržavala imena javnih zvaničnika (izračunat 

samo iznos prosječnih najnižih i najviših mjesečnih naknada svih poslanika, a primanja članova 

Vlade sadržavala su naziv resora i plate ministara bez imena). 

Nakon upućenih višestukih prigovora prema Skupštini i Ministarstvu finansija, CCI je 

upozoravao da su zaključkom Kolegija Skupštine i rješenjima Ministarstva finansija  bile 

                                                                                                                                                                                           
45 Zakon usvojen 29.10.2015. godine, a nakon usvajanja zakona premijer Gutić je izrazio zadovoljstvo jer su sa 

ovakvim zakonom kako je rekao „našli mjeru između očekivanja javnosti i realnosti“.  
46 U medijima je od strane Vlade najavljivano smanjenje plata javnih zvaničnika za 30%,  pri izradi prijedloga zakona 

je najavljivano smanjenje 17% , a u primjeni se pokazalo da se samnjenja kreću od 1 do 6 % . U izjavama su se 
procjene ušteda kretala od onih navedenih u prijedlogu zakona od 107.000KM do 700.000 KM uzimajući u obzir 
smanjenje plata svih zvaničnika na koje se odnosi zakon  
47 Premijer je čak predstavnike sindikata pozvao da u decembru, kada se bude izvršio prvi obračun plata po novom 

zakonu, sindikat prezentuje svoje podatke, a u u slučaju da se pokaže da su njihovi navodi tačni i da je došlo do 
povećanja plata, obećao je podnijeti ostavku funkciju, ukoliko se pokaže da su oni obmanuli javnost, , oni treba da 
podnesu ostavke na svoje funkcije. Nakon objave plata od strane premijera, zbog minimalnog smanjenja plata 
premijer nije podnio  ostavku, niti su ostavku podnijeli sindikalni predstavnici.  
48 Zaključak kolegija br:02-02-564-2/15  “Kolegij Skupštine TK je, na sjednici od 28.8.2015. godine,  donio zaključak 

kojim od nadležnih institucija (Vlade Tuzlanskog kantona, Ministarstva finansija Tuzlanskog kantona i Službe 
Skupštine TK) traži da prije dostavljanja ličnih podataka poslanika Skupštine Tuzlanskog kantona nevladinim i drugim 
organizacijama, pojedincima i ustanovama, zatraže očitovanje Kolegija Skupštine Tuzlanskog kantona”. 
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derogirane  norme zakona o slobodnom pristupu informacija (ZOSPI), a takođe i veoma jasno 

Mišljenje Agencije za zaštitu ličnih podataka.49   

Od strane davalaca informacija, Skupštine i Ministarstva finansija, početkom 2016. godine su 

napokon uvaženi argumenti CCI-a, a informacije o primanjima dostavljene. Skupština je otišla i 

jedan korak dalje pa je na službenu web stranicu postavila informaciju o poslaničkim 

primanjima.  

Za razliku od primanja poslanika, informacije o primanjima članova Vlade su od strane  

Ministarstva finansija redovno dostavljane sa imenima i u punim iznosima. Jedini period kada ni 

Vlada nije dostavljala informacje,  je period u kojem su radili u skladu sa instrukcijama Kolegija 

Skupštine, a ne u skladu sa normama Zakona o slobodi pristup informacijama. 

Poslije svih događaja na ovu temu stav Centara civilnih inicijativa je da primanja poslanika 

Skupštine i članova Vlade TK ubuduće trebaju biti javna. Kada bi se krenulo tim putem, u 

ekspozeu najavljena visoka transparentnost u radu bi bila prepoznatljiva, a u fokusu rada ovih 

institucija se našla krupnija pitanja kao što su nove investicije, nova radna mjesta, reforme 

obrazovanja, zdravstva, javne uprave. 

 

Procjena efekata zakona 

 

Pošto je najavljeno da će novim Zakonom o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, 

nosilaca izvršnih funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog 

kantona, smanjenjem plata biti ostvarene  budžetske uštede, u nastavku ćemo detaljniji opisati 

procijene njegovog efekta.  

U tu svrhu koristićemo se tabelarnim pregledom primanja svakog poslanika (neto plata i 

naknada) za  novembar 2015. godine upoređujući ga sa primanjima poslanika iz aprila 2015. 

g.50 Pregled oslikava omjere u primanjima među poslanicima honorarcima, poslanicima  

profesionalcima i onim koji imaju mandat delegata u DN PFBiH. 

                                                           
49   U ovom periodu su zainteresovani mediji informmacije o primanjima tražili i od perdsjednika Skupštine lića i 

premijera Gutića. Premijer Gutić  je pune iznose svojih primanja dao na uvid vrlo transparentno 
50 Podatak o primanja neto plata i naknada za april 2015. godine dostavljen od strane Ministarstva finasija i stručne 

službe skupštine. 



 

69 
 

Poslanik Stranka Status Ukupna 
primanj

a za  
april 

2015 sa 
obraču
natim 

minulim 
radom 

Ukupna primanja za  novembar 2015. godine 
 

Plaća Paušal za 
profesiona

lne 
poslanike 

Paušal za 
poslanikev

koji 
nemaju 

prof status 

Naknada 
za 

članove 
Kolegija 

Primanja 
u DN 
FBiH 

topli obrok Minuli rad Ukupno 
bez 

minulog 
rada 

Ukupnop 
sa 

minulim 
radom 

Senad Alić SDA Profes. 5504 3.232 1.141       160   4.533 5179 
Mersed 
Šerifović 

NSRB  - 
2727 

    1.521         1.521 1521 
Dževad 
Hadžić 

SDP Profes. 
3603 

1.293 1.141   380   160   2.974 3232 
Slađan Ilić SDP Profes. 

u DN 3978 
      380       380 380 

Rasim 
Dostović 

SDA   
1709 

              0 0 
Mustafa 
Abdulahović 

SDA  - 
2016 

    1.521         1.521 1521 
Asmir Hasić SBiH Profes. 3530 1.293 1.141   380   160   2.974 3232 
Samir 
Kamenjaković 

NSRB   
1542 

      380       380 380 
Mirsad 
Selimović 

BPS   
3989 

      380       380 380 
Mirza Sakić BPS Profes. 3447 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Jasmina 
Lugavić 

SDA  - 
1542 

    1.521 
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Mirza 
Omerdić 

SDA Profes. 
3504 

1.293 1.141   380   160   2.974 3232 
Mehmed 
Barjaktarević 

SDA Profes. 
3213 

1.293 1.141       160   2.594 2852 
Narcisa 
Šiljegović 

SDA  - 
1779 

    1.521         1.521 1521 
Nedžad Šečić SDP Profes. 3264 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Vehid 
Osmanović 

SDP Profes. 
3111 

1.293 1.141       160   2.594 2852 
Amila Hodžić SDP Profes. 1779 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Fuad 
Hadžimehmed
ović 

SBB Profes u 
DN 5110 

      380       380 380 
Alen Karić SDP Profes. 1542 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Nerminka 
Aljukić 

SBB  - 
2016 

    1.521         1.521 1521 
Jasmin 
Rahimić 

SBB Profes. 
1779 

1.293 1.141       160   2.594 2852 
Nedžad 
Hamzić 

SBB  - 
2016 

    1.521         1.521 1521 
Lejla Vuković SBB Profes. 3483 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Sabid Zekan DF  - 2016     1.521 380       1.901 1901 
Nedžada 
Avdić 

DF Profes. 
3612 

1.293 1.141       160   2.594 2852 
Lejla Didik-
Sarajlić 

DF Profes 
.u DN 4808 

              0 0 
Demir 
Beganović 

DF   
2016 

    1.521         1.521 1521 
Kasim Husić SBiH   1542     1.521         1.521 1521 
Fuad 
Imamović 

SBiH Profes. 
3464 

1.293 1.141       160   2.594 2852 
Tabela 10: Ukupna mjesečna primanja poslanika 

Napomena: Tabela ne sadrži podatke o primanjima poslaniika TK koji su svoj status profesionalizovali u Domu naroda FBiH jer 

podaci nisu bili dostupni. 
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Da bismo dobili odgovore na ranije postavljeno pitanje tj da li je došlo do smanjenja sveukupnih 

primanja poslanika, u odnosu na ranije u našim izvještajima obračunati mjesec april 2015. 

godine, u tabelarnom pregledu za mjesec novembar 2015. godine, smo pretpostavili da svi 

poslanici imaju imaju 20 godina radnog staža, čime smo podatke učinili koliko toliko 

komparativno uporedivim.  

Tek nakon te intervencije analizirajući podatke u tabeli,  sa visokom pouzdanosti se može izreći 

nekoliko konstatacija : 

 Ukupna mjesečna primanja  profesionalnih poslanika su smanjena, ali ne u iznosu od 
17% kako je najavljeno (Primanja presjednika Skupštine su smanjena 6% tj svega 324 
KM). U sličnom omjeru su simbolična smanjenja primanja i ostalih članova Kolegija koji 
su svoj rad profesionalizovali  

 Ukupna mjesečna primanja poslanika koji svoj rad nisu profesionalizovali su smanjena 
za one koji su bili članovi više komisija, a povećala poslanicima koji nisu ili su bili članovi 
u jednoj komisiji. Najviše je izgubio poslanik Mersad Šerifović – 1206 KM, a najveće 
povećanje je imao Muamer Zukić (454 KM) 

 Dosljedna primjena Zakona će tek pokazati u kojem omjeru su se promijenili iznosi 
ukupnih primanja delegata  Doma naroda FBiH 

Primanja članova Vlade su prikazana u narednoj tabeli, a uporedni podaci o primanjima su 

navedeni za mjesec oktobar i novembar 2015. g.:   

 
član Vlade Plata za 

oktobar 
Plata za 
novembar 

Razlika  Topli obrok  

Gutić Bego 3224 3.209 -15 8 KM/dan 

Suljkanović Jakub 2.672 2.665 -7 8 KM/dan 

Mićanović Srđan 2.467 2.473 6 8 KM/dan 

Zukić Abdulah 2.395 2.412 17 8 KM/dan 

Kulić Ivana 2.358 2.352 -6 8 KM/dan 

Fehratović Hasan 2.629 2.622 -7 8 KM/dan 

Hadžiefendić Bahrudin    11451     

Skopljak Fahrudin 2.625 2.618 -7 8 KM/dan 

Hodžić Nermin 2.504 2.497 -7 8 KM/dan 

GluhićMirsad    128     

Simić Danijela  2.485 2.479 -6 8 KM/dan 

Muratović Zlatan     113,3     

Topčagić Husein 2.734 2.726 -8 8 KM/dan 

 
Tabela 11: Ukupna mjesečna primanja poslanika 

 

                                                           
51 3 člana Vlade su imenovana 27.10.2015. godine  i za njih nije bilo moguće npraviti uporedne pokazatelje  
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Iz tabelarnog pregleda, analizirajući date podatke može izreći nekoliko konstatacija : 

 Ukupna mjesečna primanja  Članova Vlade su smanjena u različitim iznosima od 6 do 

15 KM (primanja premijera su smanjena u najvećem iznosu  od 15 KM) ili procentualno 

0,2-0,5%. Smanjenja su znatno manja u odnosu na 17% kako je najavljeno. Kod 2 člana 

Vlade su čak zabilježena povećanja primanja. 

 Ukupna mjesečna primanja članova Vlade su umanjena manje nego primanja poslanika  

 Primjena Zakona je pokazala da se sa ovakvim zakonom nisu mogle ostvariti značajne 

budžetske uštede   

Na osnovu iznešenih konstatacija, očigledno je da je upitno da li su sa novim zakonom 

postignuti željeni efekti i uštede. Stvarna procjena efekata zakona se može očekivati nakon 

objave podataka  i cjelovitog izvještaja  budžetske inspekcije  koja je u skladu sa zaključkom 

Vlade  izvršila inspekcijski nadzor nad primjenom Zakona o plaćama i naknadama izabranih 

dužnosnika, nosilaca izvršnih funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti 

Tuzlanskog kantona, a u smislu obračuna i isplate plata i naknada kod svih organa i institucija 

na koje se Zakon primjenjuje. Prema preliminarnim informacijama sadržanim u odgovoru na 

poslaničko pitanje budžetska inspekcija je kontrolisala samo primjenu zakona u kantonalnim 

institucijama i javnim preduzećima, ali ne i u Skupštini i Vladi.  

Konačni izvještaj budžetske inspekcije o kontroli primjene zakona još uvjek nije razmatran ni na 

Vladi ni na Skupštini niti njezinim radnim tijelima, a Vlada je u drugom kvartalu 2016. godine 

novim zaključkom tražila od svih kantonalnih institucija striktnu primjenu zakona i usklađivanje 

svih internih akata po pitanju isplate plata i ostalih naknada.52sa ranijim odlukama o štednji. 

Na osnovu prethodno konstatovanog, smatramo da je zbog toga što zakon nije u primjeni  

polučio očekivane uštede, potrebno isti hitno izmjeniti te primanja profesionalno angažovanih 

poslanika uskladiti  sa ekonomskom moći i standardom u Kantonu.  

Takođe je potrebno u zakonu ukinuti i položajni dodatak jer i on potencijalno može biti način da 

se primanja javnih zvaničnika dodatno povećaju običnom odlukom Administrativne komisije.  

Izmjenom Zakona u ovom pravcu bi se napokon stavila tačka na priču o netransparentnim 

primanjima i „nadograđivanju“ ionako visokih primanja javnih zvaničnika  koja su već dugo 

neprimjerena ekonomskom stanju u kojem se nalazi veliki broj građana Kantona.  

                                                           
52 Vlada Tuzlanskog kantona donijela je Zaključak kojim obavezuje sve kantonalne organe, javna preduzeća, javne 

ustanove i druge kantonalne institucije koje se ne finansiraju iz Budžeta Tuzlanskog kantona da usklade svoje opšte 
akte i finansijske planove za 2016. godinu, u dijelu dodataka na platu zaposlenika i svih drugih naknada koje nemaju 
karakter plate (regres, topli obrok, prevoz i dr.), sa stavovima i odlukama Vlade Tuzlanskog kantona, odnosno 
planiranim sredstvima za te namjene za zaposlene kod budžetskih korisnika. Također se zadužuju sva ministarstva 
resorno nadležna za nadzor nad radom organa i institucija da putem direktnog kontakta sa predstavnicima 
upravljačkih struktura i menadžmenta kantonalnih organa i institucija insistiraju na usaglašavanju opštih akata i 
finansijskih planova sa stavovima i odlukama Vlade Tuzlanskog kantona u vezi sa navedenim dodacima na plaće 
zaposlenika, te da o eventualnim pitanjima i problemima u vezi sa tim blagovremeno informišu Vladu Tuzlanskog 
kantona. 
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Plate javnih zvaničnika u Izvještaju o finansijskoj reviziji budžeta Tuzlanskog kantona za 

2015. godinu 

Prilikom objave Izvještaja o finansijskoj reviziji  Budžeta Tuzlanskog kantona  za 2015. godinu 

od strane revizora su konstatovani višestruki propusti u planiranju i raspolaganju Budžetom, ali  

prema nalazima revizora Istaknute su i ozbiljne primjedbe vezane za budžetsku stavku Izdaci za 

bruto plate i naknade.  Za platne razrede i koeficijente za obračun plata policijskih službenika, 

državnih službenika i namještenika rečeno je da nisu usklađeni sa federalnim zakonskim 

propisima53  a za plate javnih zvaničnika  je konstatovano da su nakon što je donešen novi 

Zakon, povećane54. Novi Zakon o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosilaca izvršnih 

funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti TK je najavljen kao zakon kojim će 

se smanjenjem plata postići uštede, a prema objavljenim nalazima revizora, aluzije su bile  da 

uštede nisu postignute, nego su zbog povećanja plata, budžetski izdaci čak i povećani. 

Nakon reagovanja premijera TK Bege Gutića i primjedbe da iznešeni podaci u izvještaju koji se 

odnose na plate javnih zvaničnika nisu tačni, Ured za reviziju institucija u FBiH je ispravio 

grešku i u svojoj ispravci naveo da povećanja plata u Vladi TK nije bilo, a da povećanje plate 

predsjednika Skupštine jeste bilo, ali ne u iznosu koji je naveden u izvještaju. Nakon korekcije 

dio revizorskog izvještaja u kojem se navode informacije o platama je dobio konačan oblik:  „U 

oktobru 2015. godine donesen je Zakon o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosilaca 

izvršnih funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti TK. Plaća 

predsjedavajućeg Skupštine po novom Zakonu iznosila je 3.232 KM (povećana za 243 KM), 

plaća premijera 3.118 KM (smanjena za 15 KM), ministara 2.567 KM (smanjena za 7 KM), dok 

su plaće rektora (2.946 KM) i dekana (2.703 KM) uglavnom ostale na istom nivou. U toku 2015. 

godine 15 zastupnika profesionalno je obavljalo rad u Skupštini, a plaće za iste po starom 

obračunu su iznosile 1.183 KM, a po novom Zakonu 1.293 KM.“ 

Prethodni podaci i prepiska potvrđuju preporuku CCI-a da Vlada treba, nakon normativnog 

uređenja, pratiti njegovu primjenu, a zatim provesti analizu efekata koji su postignuti tim 

zakonom.  

Takav slijed postupaka je uostalom predviđen i u institucijama BiH i entiteta koji su prilikom 

traženja kreditnih sredstava, prihvatili uslove MMF-a i donijeli dokumente kojima su definisane 

politike o platama i naknadama55. Dokumentom politika je faktički definisana fiskalna strategija 

kojom bi javni rashodi bili svedeni u realne okvire.  Interesantno je da je u okviru poglavlja II 

dokumenta Politika (Osnovni principi i kriterijumi vrednovanja) u tački 9., korecija plata vezana 

                                                           
53 Obaveza usklađivanja datira od 2010. godine 
54 U izvještaju o finansijskoj reviziji  Budžeta Tuzlanskog kantona  za 2015. godinu br04-04/16 je navdeno U oktobru 

2015. godine donesen je Zakon o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosilaca izvršnih funkcija i savjetnika 
u organima zakonodavne i izvršne vlasti TK, kojim je uglavnom došlo do povećanja plaća. Plaća predsjedavajućeg 
Skupštine po novom Zakonu iznosila je 3.232 KM (povećana za 393 KM), plaća premijera 3.118 KM (povećana za 
141 KM), ministara 2.567 KM (povećana za 122 KM), dok su plaće rektora (2.946 KM) i dekana (2.703 KM) uglavnom 
ostale na istom nivou. U toku 2015. godine 15 zastupnika profesionalno je obavljalo rad u Skupštini, a plaće za iste 
po starom obračunu su iznosile 1.183 KM, a po novom Zakonu 1.293 KM. 
55 Vijeće ministara je je u julu 2016. g. usvojilo „Politiku plaća i naknada u institucijama Bosne i Hercegovine  za 

period 2015.-2018. godine, čime je realizovan dio obaveza iz Reformske agende 2015.-2018. godine ali i dio obaveza 
iz Pisma namjera koje su vlasti uputile Međunarodnom monetarnom fondu 
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za socijalnu politiku na slijedeći način: „Uvažavajući zaključke Parlamentarne skupštine Bosne i 

Hercegovine da postojeća kriza zahtijeva korekcije plaća imenovanim i izabranim osobama u 

najvišim organima zakonodavne i izvršne vlasti na nivou Bosne i Hercegovine, a da je socijalna 

sigurnost najugroženijih kategorija prioritet vlasti, potrebno je izvršiti analize plaća svih 

funkcionera zakonodavne, izvršne i sudske vlasti u institucijama BiH“.  

Mišljenja smo da  bi istovjetnu fiskalnu strategiju i politike o platama i naknadama u institucijama 

vlasti, a  po uzoru na Vijeće ministara,  trebalo što hitnije donijeti i na nivou Tuzlanskog kantona.  

Usvojeni Program rada Skupštine za 2017. g. među 13 planiranih zakona ima i Zakon o 

izmjenama i dopunama Zakona  o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosilaca 

izvršnih funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog kantona. 

Njegovom izmjenom bi se moglo pristupiti postizanju izvornog cilja zbog kojeg je zakon i 

donešen- uštedama i dovođenje u realne okvire primanja javnih zvaničnika. Međutim gledajući 

razloge izmjena zakona,  navedene u Programu rada Vlade za 2017. g. i izjavama predsjednika 

Skupštine, izmjene neće biti rađene u tom pracu56. 

  

                                                           
56 Razlog donošenja : Potreba dodatnog preciziranja odredbe u vezi sa opravdanim odsustvom sa sjednica 

Skupštine i radnih tijela, te  normiranja slučajeva u kojima ne bi došlo do umanjenja paušala, odnosno utvrditi 

izuzetak i precizirati slučajeve opravdanog odsustva. 
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RADNA TIJELA SKUPŠTINE  
 

Skupština TK od 5.2.2015. godine ima 11 imenovanih radnih tijela u čijem radu učestvuje 34  

poslanika Skupštine TK, koji popunjavaju 57 mjesta u tim radnim tijelima – neki su, naime, 

članovi više od jednog radnog tijela.  

U periodu 01.01.2016 - 31.12.2016 godine, ova radna tijela održala su 97 sjednice. 

Od ukupnog broja mjesta koja se popunjavaju u radnim tijelima, 86. 67% su popunjavali  

poslanici, dok su ostalo vanskupštinski članovi. Udio poslanika u skupštinskim komisijama se, u 

ovom mandatu, bez ikakvog obrazloženja povećao za 8 (10%) u odnosu na prošli mandatat57 

(23 poslanika su članovi u po 2 komisije, 10 od njih su članovi u po 1 komisiji, a samo 1 poslanik 

nije član ni jedne komisije). Kuriozitet je svakako predstavljalo učešće poslanika Merseda 

Šerifovića (NSRZB), u radu 3 komisije i Kolegiju, dok jedino poslanik Rasim Dostović (SDA), koji 

je ujedno i delegat u DN FBiH, nije član ni jedne komisije58.   

Nakon dužeg odsustvovanja zbog hapšenja, poslanik Mersed Šerifović je zamijenjen u svim 

tijelima Skupštine.   

Na kraju I kvartala 2016. godine od strane kluba SDA je pokrenuta i realizovana inicijativa za 

smjenom predsjednika Komisije za borbu protiv korupcije Sabida  Zekana. Obrazloženje 

pokretača inicijative je bilo „da se zbog promjene koalicione većine u Skupštini TK donese 

odluka da se za predsjednika komisije izabere Asmir Hasić umjesto Sabida Zekana“ 

Interesantno je da je prilikom obrazlaganja smjene u pismu inicijatora istaknuto „da nije dobro 

da komisija ne podržava Vladu“, čime je faktički prejudiciran stav komisije po razmatranim 

aktima?! 

 

R.br. Naziv  radnog tijela Broj 
održanih 
sjednica 

1 Zakonodavno-pravna komisija        14 

2 Komisija za privredu, ekonomsku i finansijsku politiku                              10 

3 Komisija za obrazovanje, kulturu, sport i mlade                                         11 

4 Komisija za poljoprivredu, vodoprivredu, šumarstvo i zaštitu okoliša                 9 

5 Komisija za rad, zdravstvo i socijalnu politiku                                             7 

6 Administrativna komisija                                                                                      12 

7 Komisija za ustavna pitanja                                                                1 

8 Komisija za borbu protiv korupcije                                                                12 

9 Komisija za pravdu, ljudska prava i građanske slobode                                      6 

10 Komisija za jednakopravnost spolova                                                           10 

11 Komisija za izbor i imenovanja                                                                     5 

Tabela 12: Rad radnih tijela Skupštine TK u periodu 01.01.2016 - 30.09.2016. godine 

                                                           
57 Za svaku sjednica radnog tijela poslanici su primli po tada važećoj Odluci,  naknadu od 237 KM  koja iznosi 65% 

prosječne penzije  koja u FBiH iznosia 366 KM  (sl. Bilten FZ S mart 2015. g.) 
58 Pogledati dio tabele sa primanjima poslanika po osnovu naknada  
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Iz prethodne tabele se vidi da je sa 14 sjednica najaktivnija bila Zakonodavno pravna komisija, 

što je i logično imajući u vidu intenzivnu zakonodavnu aktivnost Skupštine.  

Obzirom da je smisao postojanja skupštinskih komisija u olakšavanju, unaprjeđenju i dizanju 

efikasnost rada Skupštine, vrlo je interesantan i njihov odnos prema temama koje razmatra 

Skupština.  

U prvom kvartalu su radna tijela podržavala sve dokumente koje je Skupština razmatrala. 

Međutim način odlučivanja u radnim tijelima sve češće je pratilo preglasavanje. Preglasavanje 

je bilo najčešće u Komisiji za obrazovanje, kulturu, sport i mlade  i Komisiji za borbu protiv 

korupcije. I jedna i druga komisija su bile bukvalno zatrpane prigovorima i predstavkama koja su 

se odnosila na način izbora članova školskih odbora i upite da li se u primjeni procedure izbora 

„privremenih članova školskih“ odbora radilo o kršenju zakona. Tek nakon detaljne 

argumentacije predstavnika ministarstva je zaključeno da procedura nije dobra, ali da zakon nije 

kršen59 

Interesantan pa  i skoro nevjerovatan detalj je zabilježen je na Administrativnoj komisiji prilikom 

rasprave o Odluci o prenosu prava vlasništva na službenom putničkom motornom vozilu. 

Služba Skupštine je od Ministarstva industrije, energetike i rudarstva zaprimila zahtjev za 

prenos putničkog motornog vozila. Prilikom obrazlaganja odluke je izjavljeno da „s obzirom da  

Služba Skupštine ima na raspolaganju šest putničkih vozila60 i da je za ovo putničko vozilo 

koje je devet godina staro (njegova knjigovodstvena vrijednost je nula) odlučeno da se prenese 

pravo vlasništva na to putničko vozilo na Ministarstvo industrije, energetike i rudarstva“ . Kada 

se ima u vidu da je predsjednik Skupštine Senad Alić istovremeno i predsjednik Administrativne 

komisije, sasvim je logično da je ova komisija donijela pozitivan stav o prenosu vlasništva i time 

u vrijeme priče o štednji opravdala ovim činom kupovinu novog automobila. Priča o štednji u 

Skupštini postaje još apsurdnija kada se vidi  da ne postoje ozbiljne namjere da se se 

neprimjereno veliki vozni park, uopšte smanji.   

Ništa manje nije interesantan i šokantan podatak iznešen na Komisiji za jednakopravnost 

polova kada je razmatrala obrazloženje Ministarstva za rad, socijalnu politiku i povratak u vezi 

zaključka Komisije za jednakopravnost polova opštine Živinice u kojem se žale na kašnjenje 

isplate naknade za dječiji doplatak. Tom prilikom je od strane ministarstva prezentovano „da je 

Ministarstvo finansija TK izvršilo plaćanje dječijeg doplatka zaključno sa aprilom 2015. godine, u 

međuvremenu je dobio informaciju da je izvršena isplata i za maj mjesec 2015. godine“?! 

Nevjerovatno zvuči da tada od strane poslanika članova komisije, prema  ministarstvu nije 

postavljeno pitanje  i tražena  informacija o razlozima kašnjenja isplate dječijih dodataka i 

prijedlozima kako se taj problem može prevazići.  

                                                           
59 Stručni saradnik za pravne poslove Fuad Mešanović je iznio da je krucijelno pitanje članova Komisije, da li je 

imenovanje Privremenih školskih odbora od strane Vlade TK izvršeno u skladu sa odredbama važećih propisa 
odnosno da li su u postupku imenovanja Privremenih školskih odbora Vlada Kantona i resorno ministarstvo bili dužni 
da pribave prijedloge nastavničkih vijeća odnosno vijeća roditelja. U postupku imenovanja privremenih školskih 
odbora zakon ne obavezuje predlagača da mora pribaviti prijedloge nastavničkih vijeća i vijeća roditelja kako je to 
propisano u postupku imenovanja stalnih školskih odbora. Istakao je da nije bilo kršenja Zakona o osnovnom odgoju i 
obrazovanju ni Pravilnika u kontekstu imenovanja Privremnih školskih odbora koji je izvršen od strane Vlade TK. 
60 Iz odgovora Ministarstva finansija na poslaničko pitanje pored ovog podatka navedeno je da su u Skupštini 

zaposlena  i 3 vozača 
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U drugom kvartalu nerješavanje pitanja dječijih dodataka je eskaliralo, zbog čega su  roditelji 

djece koja neredovovno primaju dječije dodatke,  organizovali proteste pred ministarstvom 

finansija tražeći hitno isplatu dugovanja. Nevjerovatno zvuči podatak da se ovim pitanjem bavila 

jedino Komisija za jedakopravnost polova, dok nadležna Komisija za rad, zdravstvo i socijalnu 

politiku uopšte ovu problematiku nije imala na svom dnevnom redu. Sličan odnos ova komisija 

je imala naspram problematike majka porodilja. Za razliku od ove, komisije Komisija za 

jednakopravnost polova je raspravljajući o ovoj temi i zaključcima sa okruglog stola u 

organizaciji udruženja građana Zemlja djece “(Ne) diskriminacija porodilja u FBiH” donijela svoje 

vrlo konkretne zaključke.61  

Odluka o utvrđivanju osnovica, stopa i načinu obračunavanja i uplate doprinosa za obavezno 

zdravstveno osiguranje na području TK, je podržana od strane svih komisija koje su je 

razmatrale. 

U drugom kvartalu sve komisije su odbile dokumente koje je Vlada odbila (5 izvještaja o radu 

kantonalnih institucija i preduzeća), međutim dogodilo se i to da su komisije nisu neke 

dokumente podržale, ali su one ipak okončale svoju proceduru prihvatanjem u Skupštini.  

Komisija za obrazovanje, kulturu, sport i mlade nije podržala, nacrt Zakona o visokom 

obrazovanju, prijedlog Zakona o osnivanju Javne ustanove Mješovita srednja škola Lukavac) , a 

Komisija za rad, zdravstvo i socijalnu politiku nije podržala Izvještaj o radu i poslovanju JZU 

Opšta bolnica „Dr Mustafa Beganović“ Gračanica za 2015. g.  

U trećem kvartalu će ostati zabilježeno da nadležna komisija za oblast obrazovanja prije 

usvajanja u Skupštini uopšte nije ispunila svoju obavezu i razmatrala  Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o visokom obrazovanju, niti je o njemu donijela svoj stav. Na ovaj način 

otvoren je put veoma ružnoj praksi da se veoma važni zakoni donose po hitnoj proceduri i bez 

stavova i javnosti pa i skupštinskih komisija.   

Rad komisija u četvrtom kvartalu je bio karakterističan po donošenju stavova kojim su komisije 

podržavale usvajanje svih predloženih zakona koji su se našli u zakonodavnojm postupku u 

Skupštini. Isti stavovi su donešeni i kada je u pitanju Budžet K za 2017. godinu. Podrška 

usvajanju jedino nisu dobile 3 odluke o  stavljanju van snage odluka o preuzimanju dijela 

osnivačkih i upravljačkih prava institucija kulture iz Tuzle i Izvještaj o radu Javnog preduzeća 

Radio – televizija Tuzlanskog kantona za 2015. godinu 

Podrška prvom setu mjera je uskraćena od strane Komisije za obrazovanje, kulturu sport i 

mlade, dok Komisije za privredu, ekonomsku i finansijsku politiku nije podržala drugu mjeru.   

                                                           
61 Zaključci komisije za jednakopravnost polova: 1. Pruža se podrška opciji koja u okviru tekućeg kreiranja javnih 

politika u oblasti socijalne zaštite od strane Federalnog ministarstva rada i socijalne politike, smanjuje diskriminaciju 
porodilja u FBiH, na način da teret refundacija naknada za porodilje koje su u radnom odnosu vrati sa sektora 
socijalne zaštite pripadajućem sektoru zdravstvenog osiguranja. 2. Podržava se pristup u izradi Federalnog 
zakona o zaštiti porodica s djecom koji na jedinstven način tretira porođajne naknade u cijeloj FBiH I pretpostavlja 
formiranje jedisntvenog federalnog fonda koji bi olakšao kantonima finansiranje naknada porodiljama koje nisu u 
random odnosu. 
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Komisije za privredu, ekonomsku i finansijsku politiku je primila k znanju Informaciju o stanju u 

rudnicima na području Tuzlanskog kantona sa posebnim osvrtom na Rudnike „Kreka“, ali je 

konstatovala da navedena Informacija nije dovoljno kvalitetna i sveobuhvatna da bi se mogla 

razmatrati na komisiji i sjednici Skupštine Tuzlanskog kantona, na način kako to zaslužuje 

problematika stanja u rudnicima na području Tuzlanskog kantona.Skupština je prihvatila stav 

komisije te od nadležnih institucija zahtijevali kompletniju informaciju. 

Rad na sjednicama Skupštine i radnim tijelima je prema novom Zakonu plaćen kroz paušal i za 

poslanike koji nisu profesionalizovali svoj status  poslaničkog paušal iznosi 1521 KM.  Poslanici 

profesionalci pored plate (1293 KM ),  primaju poslanički paušal 1.141 KM. 

 

Kolegij Skupštine je, u periodu 01.01.2016-31.12.2016. održao 16 sjednica.  

Sjednice kolegija su plaćene za članove kolegija u iznosu od 380 KM. 

Na svojim sjednicama Kolegij je  pored redovnih i primarnih zadataka vezanih za pripremu 

sjednice Skupštine, vodio i brojne druge aktivnosti. 

-  Zatraženo od Porezne uprave Federacije Bosne i Hercegovine i Kantonalnog poreznog 

ureda Tuzla, da u okviru zakonskih ovlaštenja objave liste dužnika, od kojih se po nekim 

postupilo a neke su primljene k znanju: 

- podržna inicijativa Komisije za pravdu, ljudska prava i građanske slobode, a ista je uzeta u 

obzir u aktivnostima koje su poduzete po pitanju rješavanja problema osiguranja zdravstvene 

zaštite za svu djecu u TK. 

 - Komisija za borbu protiv korupcije već zatražila od Vlade Kantona i Ministarstva za rad, 

socijalnu politiku i povratak izjašnjenje u vezi anonimne prijave protiv ministrice za rad, 

socijalnu politiku i povratak,  

- odgovor Federalnog ministarstva zdravstva po zaključku Skupštine TK od 

30.12.2015.godine i  Izvještaj Komisije za jednakopravnost spolova za 2015. godinu je 

dostavljen poslanicima Skupštine TK (radi informisanja); 

- Izvještaj GRECO iz četvrtog kruga evaluacije dostavljen od Ministarstva sigurnosti BiH je 

dostavljen Komisiji za borbu protiv korupcije Skupštine TK na razmatranje 

- Primljeni na znanje: Presuda Ustavnog suda FBiH u vezi ocjene usklađenosti Zakona o 

šumama TK sa Ustavom FBiH,  stav Vlade Kantona u vezi odluke Vijeća ministara BiH o 

sistemu koordinacije procesa evropskih integracija, Informaciju Ministarstva trgovine, turizma 

i saobraćaja dostavljena po zaključku Kolegija Skupštine (vezano za organizovanje javnog 

prevoza na području Grada Tuzla) i Specijalni izvještaj Institucije ombudsmena za ljudska 

prava BiH (vezano za pristupačnost radnih prostora zakonodavnih tijela u BiH osobama sa 

invaliditetom, na koji je odgovor upućen ombudsmenima);  

- Zaključkom putem urgencije zatražena je od Vlade FBiH  i resornog minisatrstva  

informacija o stepenu realizacije zaključka Skupštine TK od 6.6.2016. godine , koji se odnosi 

na dostavljanje Informacije o stanju u rudnicima na području Tuzlanskog kantona sa 
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posebnim osvrtom na Rudnike „Kreka“ i aktivno učešće predstavnika sa federalnog nivoa 

vlasti prilikom razmatranja iste 

- Primiljeni na znanje brojni akti koje su podnosioci već uputili nadležnim organima i 

inistitucijama:  zaključci GV grada Tuzle u vezi preporuka za prevenciju i suzbijanje 

nasilja među djecom; zaključci Predsjedništva Skupštine Saveza općina i gradova FBiH u 

vezi Zakona o državnoj Službi FBiH (dostavljen svim skupštinama i vladama kantona); molba 

za rješavanje nezakonitosti JU OŠ „Gračanica“ Živinice (dostavljeno nadležnim radnim 

tijelima Skupštine i Vladi); obavijest JU Centar za socijalni rad Grada Tuzla o nemogućnosti 

postupanja po rješenjima o izvršenju (dostavljeno Vladi i Ministarstvu finansija);  dopis 

Rahmana Makalića i zapisnik Komisije Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta o 

utvrđivanju činjeničnog stanja i procedure prijevremenog razrješenja direktora JU OŠ 

„Memići“  Kalesija (upućeno nadležnim i Komisiji za borbu protiv korupcije) i prigovor na izbor 

člana Školskog odbora JU OŠ „Hasan Kikić“ Gradačac 

- Usvojen zaključak kojim se sugeriše Vladi TK da ponovo pokuša postići dogovor sa 

gradskom upravom grada Tuzla u cilju redefinisanja ugovora o osnivačkim pravima nad 3 

navedenim institucije kulture u Tuzli. 

- Razmatrajući inicijativu člana Kolegija Nedžade Avdić u vezi regulisanja načina 

komunikacije ministara i poslanika na sjednici Skupštine Tuzlanskog kantona, donio 

zaključak da se svim ministrima u Vladi Tuzlanskog kantona dostavi Kodeks ponašanja 

izabranih zvaničnika i nosilaca izvršnih funkcija Tuzlanskog kantona kao podsjetnik na 

načela i standarde ponašanja kojih trebaju da se pridržavaju izabrani zvaničnici i nosioci 

izvršnih finkcija Tuzlanskog kantona u obavljanju njihovih dužnosti”.   .,.... 

 

Na sjednicama Kolegija je prilikom utvrđivanja dnevnog reda za 23. sjednicu na kojoj je 

planirano za razmatranje 18 tačaka, nakon dileme da li je preobiman dnevni red, od strane 

Fuada Hadžimehmedovića je predloženo da se, kako je to praksa i u federalnom parlamentu 

sjednica održi u nastavcima. Ovakve prijedloge smatramo opravdanim i u skladu su sa 

funkcijom kolegija kojem je primarna zadaća da organizuje rad Skupštine vodeći računa da to 

bude na najefikasniji i efektivniji način. 

Iz raspoloživih zapisnika sa sjednica Kolegija nije zapaženo da je Kolegij razmatrao Informaciju 

o realizaciji Programa rada Skupštine za period 2015. godinu i Informaciju o realizaciji 

Programa rada Skupštine za period januar-juni 2016. godine niti ih je uvrstio u dnevni red 

Skupštine što je bila poslovnička obaveza. Zapisnici takođe ne nude saznanja da su uz 

polugodišnju informacije o realizaciji Programa rada  koja je rađena za potrebe kolegija bile i 

mjere za ispunjenje zaostalih programskih obaveza.  

Iz raspoloživih zapisnika takođe nismo mogli zapaziti da su rađene pripremne radnje za izradu 

programa rada za 2017. godinu, niti je na službenoj web stranici zapažena objava  poziva 

lokalnim zajednicama, kantonalnim institucijama, građanima i udruženjima građana da 

delegiraju teme o kojima bi se planirala Skupštinska rasprava.   

Najveće iznenađenje i greška Kolegija i Administrativne komisije u 2016. godini,  je 

nerazmatranje statusa poslanika Merseda Šerifovića i ministra Edina Ajanovića čime se  
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propustilo da se po prvi put u Skupštini Tuzlanskog kantona dosljedno primjeni Etički kodeks.U 

slučaju ova dva zvaničnika bila je očigledna povreda čl 10 i čl 11. Kodeksa (10. Izabrani 

zvaničnici i nosioci izvršnih funkcija neće zloupotrebljavati svoja ovlaštenja, niti pribavljati korist 

za sebe ili druga lica.; 11. Ovaj Kodeks isključuje primanje mita, kao i svake druge nagrade koja 

bi se mogla podvesti pod podmićivanje). Tijelo nadležno za primjenu Kodeksa je Kolegij  

Skupštine.62 , a izostanak reakcije se može smatrati tolerisanjem direktnog podrivanja ugleda 

institucije Skupštine i kredibiliteta javne poslaničke funkcije.  

 

 

  

                                                           
62 Poglavlje V Kodeksa kaže „Nadzor nad sprovedbom ovog Kodeksa vrši Kolegij Skupštine Tuzlanskog kantona“  

http://www.skupstinatk.kim.ba/b/s/kodeks.htm 
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EUROATLANTSKI PUT BIH I TK  
 

Generalno gledajući, Skupština Tuzlanskog kantona ni jednim svojim aktom ili tačkom dnevnog 

reda, nije tretirala na koji način bi se mogla uključiti u proces evropskih integracija. Ako se zna 

da je jedna od glavnih zadaća na tom putu, prilagodba propisa i usklađivanje sa evropskim 

standardima te provođenje reforme kako bi se i u praktičnom smislu postigle promjene u 

finkcionisanju svih nivoa vlasti i životima građana, prosto je neshvatljivo držanje po strani 

Skupštine Tuzlanskog kantona u odnosu na ovaj proces. 

Za razliku od Skupštine, u radu Vlade TK naročito u drugom dijelu godine, mogle su se 

prepoznati konkretne i dinamične aktivnosti, pa  ćemo u ovom poglavlju uglavnom obratiti 

pažnju na njih. 

Tuzlanski kanton je prvi u Federaciji koji je nakon stupanja na snagu Sporazuma o stabilizaciji 

još 2015. g., imenovao Koordinatora za evropske integracije koji djeluje u okviru Vlade TK63. 

Rano imenovanje koordinatora je imalo efekta jer se time Kanton kadrovski pripremio za 

vođenje dugotrajnog i stručnog posla.  

Među prvim konkretnim mjerama koje je Vlada donijela je Odluka o izmjenama i dopunama 

Odluke o osnivanju Ureda za zakonodavstvo Vlade Tuzlanskog kantona. Primjenom odluke će 

biti izvršene organizacione pripreme, kadrovska popuna, edukaciju i osposobljavanje kadrova u 

organima uprave i drugim tijelima kantonalne uprave sa ciljem tranzicije pravne stečevine 

Evropske unije u domaće zakonodavstvo.  Bitno je napomenuti da je obavezu usklađivanja 

domaćih propisa sa pravnom stečevinom EU (acquisom) Bosna i Hercegovina je preuzela u 

junu 2015. g. potpisivanjem Sporazuma o stabilizaciji i pridruživanju kojim je predviđeno da cijeli 

proces usklađivanja treba da bude okončan u periodu od četiri godine.  

Nakon usvajanja Mehanizma koordinacije od strane koordinatora je pripremljena  i na Vladi 

razmatrana Informaciju o sistemu koordinacije procesa evropskih integracija u Bosni i 

Hercegovini i učešću predstavnika Tuzlanskog kantona u ovom sistemu. Kroz informaciju je 

pojašnjena i način predstavljanja Tuzlanskog kantona u Kolegiju  za evropske integracije  (član 

kolegija je premijer TK Bego Gutić)i i Komisiji za evropske integracije (član je koordinator za EU 

TK  Senad Ovčina). Premijer Kantona Bego Gutić je krajem godine učestvovao na više 

sastanaka predstavnika kantona i federalne vlade, na kojima se razgovaralo sistemu 

koordinacije procesa evropskih integracija u BiH. Važnost ovakvih sastanaka je velika zbog 

činjenice da od aktivnosti kantona u značajnoj mjeri ovisi i pozicija BiH na putu ka Europskoj 

uniji i realizacija zadataka proisteklih iz Reformske agende. 

 Pred kraj 2016. godine Vlade TK je u decembru 2016. g. tj odmah nakon što je Upitnik 

9.12.2016. predat Vijeću ministara BiH, donijela Rješenje o imenovanju Koordinacijskog tijela za 

odgovor na upitnike Europske komisije. U slijedećem koraku Vlada je nakon razmatranja 

Informaciju o pripremnim aktivnostima u vezi sa dostavom odgovora na Upitnik Evropske 

komisije, zadužla Koordinatora za poslove EU integracija da dostavi potrebne materijale svim 

organima uprave Tuzlanskog kantona. Takođe je obavezala sve kantonalne i organe uprave i 

upravne organizacije da postupe u skladu sa Zaključcima Vijeća ministara Bosne i Hercegovine 

                                                           
63 Za Koordinatora  za Evropske integracije Vlada je imanovala Senada Ovčinu 
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i izvrše neophodne pripreme, formulišu odgovore na pitanja iz njihove nadležnosti i obezbijede 

provođenje drugih obaveza Bosne i Hercegovine u sklopu pripreme i dostave odgovora na 

Upitnik Evropske komisije.  

Izvršavanje aktivnosti nadležnih kantonalnih organa i institucija na odgovaranju na pitanja iz 

Upitnika Evropske Komisije u okviru EU integracija, Vlada je tretirala i svojim Programom rada, 

navodeći ih kao aktivnosti od vrhunskog prioriteta. 

 Bitno je napomenuti da je još početkom 2016. g.  Vlada TK ne čekajući formalni čin dobijanja 

kandidatskog statusa  BIH u EU, intenzivno radila na pripremi odgovora na pitanja  Evropske 

komisije koristeći se pitanjima iz Upitnika koja je nedavno koristila Republika Crna Gora64.  

Upitnik sadrži 3242 pitanja grupisanih u politički i ekonomski kriterij te 33 poglavlja pravne 
stečevine Evropske unije, a Evropska komisija očekuje da Bosna i Hercegovina dostavi 
odgovore na pitanja iz Upitnika na engleskom jeziku u roku od šest mijeseci.  
vlada mišljenje, da priprema odgovora na pitanja iz Upitnika predstavlja najznačajniji izazov za 
administraciju u Bosni i Hercegovini, imajući u vidu složenost ovog procesa kojeg osobito 
karakteriše broj učesnika i institucija sa svih nivoa vlasti čiji je doprinos neophodan kako bi 
odgovori bili potpuni i jednoobrazni.  
Odgovori Bosne i Hercegovine trebaju odražavati stanje u svim oblastima važnim za proces 

evropskih integracija i bit će ključni za preporuku Evropske komisije za dobijanje statusa 

kandidata. 

Iz svega predhodno navedenog, vidimo da se je Vlada uradila sve korake i ispunila sve obaveze 

vezane za evropske integracije koje se odnose na Vladu, međutim nismo uočili da su Vlada i 

Koordinator EI  kroz informacije upoznali Skupštinu Tuzlanskog kantona o njezinoj ulozi i  

aktivno je uključili proces evropskih integracija. Stoga je sasvim očekivano bilo da Skupština nije 

na poseban način tretirala i drugi važan dokument od značaja za za Kanton i BiH na putu 

evropskih integracija – Akcioni plan Tuzlanskog kantona za Refeormsku agendu BiH 2015.-

2018. Skupština ga očigledno nije prihvatila ni kao izazov, ni  kao posebnu zadaću  i obavezu 

da se posvećeno uključi u realizaciju mjera mjera koje bi trebale donijeti nužne reforme i ubrzati 

proces Evropskih integracija   

Tuzlanski kanton treba dati odgovoriti na 886 pitanja, a u davanju odgovore trebajuučestvovati 

23 institucije. Na 17 pitanja,  odgovore iz domena političkih kriterija, trebala je dostaviti 

Skupština Tuzlanskog kantona65. 

  

 

                                                           
64 Vlada TK je na na jednoj od svojih sjednica primila je k znanju Zaključke Vijeća ministara Bosne i Hercegovine u 

vezi sa pripremnim aktivnostim u proceduri dostave odgovora na Upitnik Evropske komisije. Zaključkom Vlade TK je 
zadužen Koordinator za poslove EU integracija ispred Vlade Tuzlanskog kantona da dostavi predmetne materijale 
svim organima uprave Tuzlanskog kantona. Također su zaduženi svi kantonalni organi uprave i upravne organizacije 
da postupe u skladu sa Zaključcima Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i izvrše neophodne pripreme, formuliraju 
odgovore na pitanja iz njihove nadležnosti i obezbijede provođenje drugih obaveza Bosne i Hercegovine u sk lopu 
pripreme i dostave odgovora na Upitnik Evropske komisije.  
65 Podatak iz Informacije o procesu odgoovaranja  na pitanja iz upitnika Evropske komisije od strane kantonalnih 

organa  i institucija  razmatran na 66. sjednici Vlade TK 17.2.2017.  
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Opšte informacije od značaja za evropske integracije 

Kada je proces evropskih integracija u pitanju, 2016. godina je  veoma značajna za Bosna i 

Hercegovinu jer je 15. februara  2016. godine predajom aplikacije za prijem u Evropsku uniju, 

otpočet veoma značajan proces procjene naše kredibilnosti  za članstvo. 

Preduslov za predaju aplikacije je bilo usvajanje Sistema mehanizma koordinacije procesa 

evropskih integracija, koji usvojen na Vijeću ministara Bosne i Hercegovine 26.1.2016. godine. 

Iako osporavan i politiziran odmah po njegovom donošenju, mehanizam jasno definiše 

aktivnosti koje se provode u cilju osiguranja što većeg stupnja usklađenosti i koherentnosti u 

radu institucija svih nivoa  vlasti u Bosni i Hercegovini vezanom za izvršenje ugovornih obaveza 

iz Sporazuma o stabilizaciji i pridruživanju između Evropskih zajednica i njihovih država članica i 

Bosne i Hercegovine. Sistemom koordinacije se uređuje i način ostvarivanja komunikacije 

između institucija u Bosni i Hercegovini, s ciljem osiguranja i iznošenja usuglašenog stajališta 

ispred Bosne i Hercegovine u komunikaciji s institucijama Evropske unije.  

U daljnem toku političkih zbivanja u BiH ispostavilo se da usvojeni Mehanizam koordinacije, iako 

je usvojen treba biti dodatno dorađen, pa se od strane međunarodne zajednice markirao kao 

jedini preduslov za dobijanje pozitivne ocjene kredibilnosti aplikacije BiH za članstvo u EU. 

Pošto su prethodna dva uslova, (objava rezultata popisa iz 2013. g. i prilagođavanje SSP-a66) 

bila ispunjena u posljednim trenucima zacrtanih rokova, BiH  je novu šansu za političke 

dogovore oko ispunjenja posljednjeg uslova dobila do septembra 2016.g. 

Nakon što je Mehanizam koordinacije u potpunosti usaglašen  i usvojen67, svi nivoi vlasti su se 

uključili za davanje vlastitog doprinosa u konstituisanju ovog veoma važnog tijela.  

 Delegiranja članova komisija i podkomisija za Mehanizam koordinacije koji su njime propisani 

formalno nisu započela, ali je bi već sada Vlada TK  trebala voditi računa kako obezbjediti da  

budući predstavnici Kantona  u ovom tijelu budu delegirani kao stručne i visoko obučene osobe 

koje će kompetentno zastupati interese kantona i države u horizontalnoj i vertikalnoj 

kordinaciji.68    

 

Reformska agenda 

U nastojanju da se ubrzaju reforme u Bosni i Hercegovini u saradnji sa Njemačkom i Velikom 

Britanijom, Bosna i Hercegovina je u 2015. g. donijela veoma važan dokument pod nazivom 

Reformska Agenda za BiH 2015-2018. Reformska agenda tretira šest oblasti (javne finansije i 

fiskalna održivost, poslovna klima i konkurentnost, tržište rada, reforma socijalne zaštite, 

                                                           
66 Prilagodba SSP-a je obaveza nastala nakon  ulaska Hrvatske u EU 
67 Na 69. sjednici Vijeća ministara BiH, održanoj, 23.08.2016. godine, donešena je Odluka o sistemu koordinacije 

procesa evropskih integracija u BiH, kojoj je prethodilo usuglašavanje teksta Odluke na nivou predsjedavajućeg  
Vijeća ministara BiH, entitetskih premijera, te političkih lidera stranaka koje čine većinu na državnom i entitetskom 
nivou. Zadužena je Direkcija za evropske integracije, da u saradnji s drugim institucijama svih nivoa vlasti, pokrene 
potrebne procedure u vezi s izradom poslovnika o radu, s ciljem konačnih prijedloga za imenovanje svih tijela koja se 
formiraju na temelju usvojenog sistema mehanizma koordinacije. 
68  Mehanizmom koordinacije je planirano  djelovanje kroz Kolegij za evropske integracije, Ministarske konferencije, 

Komisija za evropske integracije, Potkomisija  za evropske integracije i razne vidove komunikacija između institucija 
Bosne i Hercegovine, entiteta, kantona i Brčko Distrikta BiH u procesu evropskih integracija 
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vladavina prava te reforma javne uprave) u kojima se očekuju radikalne promjene prvenstveno 

ekonomske naravi.   

27.8.2015. godine, prema svim višim nivoima vlasti pa time i vladama i kantonalnim 

skupštinama  je od strane Parlamentarne Skupštine  BiH upućen zaključak donešen povodom 

razmatranja usglašene Reformske agende u vezi s evropskim putem Bosne i Hercegovine. U 

zaključku se traži od vlada kantona, entiteta i Vijeća ministara, u roku od 30 dana dostave 

informaciju i upoznaju Parlmentarnu Skupštinu BiH do kada će biti završen Akcioni plan za 

Reformsku agendu  za BiH 2015-2018.  

Pošto je za napredak na putu evropskih integracija veoma bitno biti dosljedan u provođenju 

reformi, za Bosnu i Hercegovinu, a samim tim i za Tuzlanski kanton od presudne je važnosti 

ponašati se u skladu sa preporukama i usvojenim dokumentima kakav je Reformska agenda.   

U prvom koraku Vlada TK u je 2015. godine deklarativno podržala „prijedlog Reformske agende 

za Bosnu i Hercegovinu za period 2015 – 2018. godina, koju je usvojila Vlada Fedracije Bosne i 

Hercegovine na sjednici od 27.07.2015. godine“. Skupština se po ovom dokumentu nije uopšte 

izjašnjavala, a takođe se nije izjašnjavala ni o kasnije od Vlade usvojenom kantonalnom 

Akcionom planu, iako je u njemu zacrtano usvajanje 11 zakonskih dokumenata od značaja i za 

reforme i za kanton. 

Kantonalni Akcioni plan Tuzlanskog kantona za realizaciju Reformske agende za BiH 2015-

2018 je Vlada TK usvojila sa ozbiljnim zakašnjenjem69 tj. u aprilu 2016. godine. Skupština 

Tuzlanskog kantona, na svojim sjednicama, nije razmatrala, prihvatila ili tretirala Akcioni plan 

kao dokument visoke važnosti.  

Srednjeročni Akcioni plan za TK sadrži 71 mjeru i aktivnosti koje treba realizovati u trogodišnjem 

periodu i u poređenju sa ostalim kantonima ma najviše mjera.    

Nakon što je usvojila Akcioni plan, od strane Vlade je uspostavljen i redovni monitoring i 

praćenje  ispunjenja obaveza iz Akcionog plana, na kvartalnoj osnovi.  

U  podacima iz posljednjeg trećeg izvještajnoog   perioda  01.10.2016  -  31.01.2017.  je 

navedeno da je realizacijom obuhvaćeno  je  60  od  ukupno  71  aktivnosti,  što  predstavlja  

84,51% aktivnosti iz Akcionog plana.  

 U potpunosti je  realizovano 22 aktivnosti,  za 17 realizacija teče kontinuirano, a za 21 
aktivnost realizacija je u toku. Sve aktivnosti koje su zacrtane Akcionim planom su tokom 2016. 
godine uglavnom realizovane u skladu sa rokovima.  

U poređenju sa drugima kantonima Vlada TK  se nalazi pri vrhu realizacije.  Najveći stepen 

realizacije ima USK (35%) 

 

                                                           
69 Prilikom posjete Delegacije EU početkom 2016. godine, premijer Bego Gutić je predstavnike Delegacije upoznao 

sa činjenicom da Vlada TK, nije usvajala Akcioni plan za provedbu Agende, kako ne bi dodatno usložnjavala 
procedure, nego je kroz programe rada ministarstava i Program rada Vlade TK, te nedavno usvojenu Strategiju 
razvoja TK osigurala koordinaciju i instrumente za monitoring provedbe ovih aktivnosti.“ .Na sličan neodređen način 
je i predsjednik Skupštine Senad Alić  u izjavi za medije navodio da su neki planski dokumenti u skladu sa 
Reformskom agendom BiH, međutim tada su bili prešućeni   razlozi neispunjenja obaveze izrade Akcionog  plana za 
provedbu Reformske Agende za TK. 
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R. 
br. 

Status aktivnosti  Broj aktivnosti % ( od ukupnog broja) 
1. Završeno 2

2 
30,9

9 2. Kontinuirano 1
7 

23,9
4 3. Realizacija u toku 2

1 
29,5

8 UKUPNO: 6
0 

84,5
1 Tabela 13. Realizacija aktivnosti iz Akcionog plana TK zaključno sa 31.01.2017. godine 

 

U narednoj tabeli je prikazano stanje realizacije u svih 6 značajnih oblasti Reformske agende. 
 

 

Oblasti Reformske agende Ukupno Realizovan
o 

Kontinuiran
o 

U toku 
Javne finansije, oporezivanje i 
fiskalna održivost 

 

6 
 

1 
 

5 
 

0 

Poslovna klima i konkurentost 1
0 

6 1 3 
Tržište rada 1

2 
5 2 5 

Reforma socijalne zaštite i penzija 6 2 1 3 
Vladavina prava i dobro upravljanje 2

0 
8 4 8 

Reforma javne uprave 6 0 4 2 
 Tabela 14 Realizacija aktivnosti po značajnim oblastima Reformske agende 

 
 
 
 
  



 

86 
 

UTICAJ RADA SKUPŠTINE TK NA KVALITETA ŽIVOTA GRAĐANA  
 

Pošto je veoma je teško procijeniti doprinos uticaja rada Skupštine i Vlade Tuzlanskog kantona 

na kvalitet života građana, na samom početku poglavlja ćemo navesti najznakovitije generalne 

statističke pokazatelje i informacije o privrednim kretanjima i socijalnom stanju građana u 

Tuzlanskom kantonu.  

Pozitivni pokazatelji o stanju privrede Tuzlanskog kantona su se zadržali tokom cijele 2016. i oni 

govore o oporavku privrednih subjekata i ošteg stanja u privredi.   

U novembru 2016. godine u TK je ostvaren rast obima industrijske proizvodnje u odnosu na 

prosjek iz 2015. godine u vrijednosti od 8,1%. Pokazatelji izvoza u novembru 2016. godine u 

odnosu na isti period 2015. godine govore da je došlo do povećanja izvoza za 5,9%. U isto 

vrijeme i za iste periode uvoz je smanjen za 0,2% tako da je kanton došao do potpune 

pokrivenosti  uvoza izvozom. U poređenju sa 2015. godinom pokrivenost uvoza izvozmom je 

porasla za 23%. 

Mada je opšta slika o stanju u privredi bolja nego u prethodnim periodima, problemi u 

poslovanju industrijskih giganata (Global - Ispat koksna indiustrija Lukavac i Rudnici uglja Kreka 

i Đurđevik) i dalje nisu u potpunosti riješeni i upozoravaju da je neophodno snažnije uključenje 

vlasti TK u rješavanje ovih pitanja. Reakcija vlasti je neophodna ne samo zbog veličine  ovih 

kompanija i njihovog značaja za energetski sektor, nego i zbog toga što bi eventualni potresi 

proizveli nesagledive posljedice kako za privredu TK, tako i za socijalno stanje građana TK 

Prema posljednjim raspoloživim podacima Federalnog zavoda za zapošljavanje, u Tuzlanskom 

kantonu je u decembru 2016.godine registrovano 91.693 nezaposlenih. Od januara 2015. 

godine, kada je u evidenciji Zavoda za zapošljavanje TK bilo registrovano 99.401 nezaposlenih 

broj nezaposlenih je smanjen za 7.708  (7,7%) 

Prema podacima Federalnog zavoda za statistiku70 u Tuzlanskom kantonu u  novembru 2016. 

godine bilo 85.510 zaposlenih osoba. Broj zaposlenih osoba  je u odnosu na prosjek  2015. 

godine veći za 2,5%.  

Prema podacima Poreske uprave Federacije FBiH broj zaposlenih je zbog različitih 

metodologija evidentiranja veći71. U novembru 2017. godine je prijavljeno 97.790 zaposlenih 

osoba. Broj zaposlenih osoba u odnosu na prosjek  2015. g. biio  je veći za 4,8%. Poredeći sa 

januarom 2015. godine kada je bilo registrovano 90.641 zaposleni, broj zaposlenih je porastao 

za 7.149 (7%)  

                                                           
70 Izvor podataka je statistički bilten br 1 Federalnog zavoda za statistiku za 2017. g.  
71 Prema obrazloženju Poreske uprave Federacije  FBiH  od 13.2.2017.. g. registrovanim licima se smatraju 

lica  po  osnovu  osiguranja  iz  radnog  odnosa, izabrani  i imenovani  dužnosnici, samostalni  poduzetnici,  

rezidenti  zaposleni   kod nerezidentnih poslodavaca, nerezidenti zaposleni kod nerezidentnih poslodavaca i 
medunarodnih organizacija i drugi osiguranici po osnovu radnog odnosa. 
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Prosječna neto plata u Tuzlanskom kantonu u novembru  2016. g. je iznosla 753 KM što je 

ispod prosjeka Federacije BiH. U odnosu na prosjek 2015. godine, prosječna neto plata u 

Tuzlanskom kantonu je bila veća za 2,7% . 

Drugi problem koji prati privredu Tuzlanskog kantona je veoma nizak nivo investiranja.  

Kada se sa polovinom  2016. godine sa velikom sigurnošću očekivalo da će se u Tuzlanskom 

kantonu desiti značajne promjena u oblasti investiranja, u periodu poslije lokalnih izbora, 

nezadovoljni rezultatima, pojedini politički lideri su najavili reviziju  investicija u iznosu od  2,7 

milijardi KM koje su bile planirane za izgradnju blok 7 TE Tuzla i TE Banovići. Posvađane 

političke elite do kraja godine, ne samo da nisu smirile međusobne svađenego su ih i pojačale, 

što čini još jačom pretpostavku da  takvim ponašanjem mogu dovesti i do toga da i ostali strani 

potencijalnih investitori iz Bahreina, Turske, Kine koji su bili zainteresovani, izgube 

zainteresovanost i potraže partnere u politički stabilnijim državama.   

Nasuprot relativno pozitivnim pokazateljima koji govore da je u oblasti privrede došlo do 

pozitivnih pomaka,  pokazatelji o stanju socijalno ugroženih govore da ovo pitanje još uvijek nije 

riješeno na najbolji način. Loše socijalno stanje u Tuzlanskom kantonu je sigurno djelimično 

uzrokovano nekvalitetnom raspodjelom društvenog bogatstva viših nivoa vlasti prema 

kantonima i opštinama, ali je sigurno da je dio razloga leži i u kantonalnoj vlasti koja sporo 

provodi reforme u ovoj oblasti. 

Sa početka godine  najteže su bile pogođene porodice nezaposlenih roditelja sa djecom kojima 

Vlada Tuzlanskog kantona nije redovno isplaćivala dječije dodatke.  Do kraja 2016. godine 

isplate dječijih dodataka su redovne, ali su ostala nerješena dugovanja i zaostaci iz prethodnog 

perioda.  

Neredovnim isplatama dječijih dodataka Vlada je kršila elementarna socijalna prava djece,  a 

pogrešnim prioritetima pri trošenju budžeta  je stvarila sliku o privredno inventivnoj, ali i socijalno 

neosjetljivoj Vladi. Ako želi da tokom mandata  ne nosi takvo breme i Vlada i Skupština bi svojim 

odlukama  trebali graditi pozitivniji imidž i biti  prepoznatljivi  kao nesporni  branioci i   zaštitnici 

dječijih prava. Priliku za to Skupština i Vlada imaju već u procesu usvajanja Budžeta za narednu 

2017. godinu, kada  bi se problem mogao kvalitetnije riješiti obezbjeđenjem adekvatne sume za 

ove namjene i davanjem prioriteta u isplati.  

Zbog toga bi i Vlada i Skupština i trebali analizirati postojeće stanje u stanju korištenja socijalnih 

prava  i  tražiti  najefikasnije za mjere za promjenu kvaliteta života najugroženijih.  Jedna od 

mjera svakako treba biti ponovno uvođenje prakse izrade i razmatranja dokumenta „Analiza 

stanja u oblasti socijalne i dječje zaštite na području Tuzlanskog kantona sa programom mjera i 

aktivnostima za preventivno djelovanje“. 
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ZAKLJUČCI I PREPORUKE  
 

PO USVAJANJU NA VLADI, AKCIONI PLAN TUZLANSKOG KANTONA ZA REALIZACIJU 

REFORMSKE AGENDE ZA BIH 2015-2018., SKUPŠTINA JOŠ UVIJEK NIJE NI 

RAZMATRALA, KAO NI INFORMACIJU O REALIZACIJI MJERA  

Skupština Tuzlanskog kantona Akcioni plan treba prihvatiti na svojim sjednicama i u skladu sa 

dinamikom planiranom od strane Vlade pratiti njegovu realizaciju. Mjere iz Reformske agende 

na sjednicama  razmatrati sa posebnom pažnjom i sa odgovornošću učestvovati u njihovom 

donošenju. 

 

UPITNO JE DA LI JE NOVI ZAKON O PLATAMA DONIO OBEĆANE UŠTEDE  

Ministarstvo finansija treba da uradi ex-post procjenu efekata Zakona na osnovu izvještaja 

budžetske inspekcije i provedenog nadzora nad primjenom zakona u svim institucijama na koje 

se zakon odnosi uključujući i Vladu i Skupštinu. Ukoliko se pokaže da zakon nije u primjeni  

polučio očekivane uštede, potrebno ga je hitno izmjeniti, te primanja javnih zvaničnika  (naročito 

profesionalnih poslanika), uskladiti  sa ekonomskoj moći i standardu u Kantonu. Analizu plata u 

kantonu uraditi po uzoru na politike Vijeća ministara i zadatke iz Pisma namjera. 

FINANSIJSKA REVIZIJA BUDŽETA TK ZA 2015. GODINU OCIJENJENA - MIŠLJENJEM  

SA REZERVOM 

Skupština treba usvojiti Programa mjera za otklanjanje nedostataka uočenih od strane revizora, 

a nadležna Komisije za borbu protiv korupcije, usvojti zaključke koji bi mogli da odgovornost u 

radu čelnika  javnih institucija podići na veći nivo. U svakom slučaju Komisija bi trebala uputiti 

Izvještaj o izvršenoj finansijskoj reviziji Budžeta za 2015. godinu, Kantonalnom tužilaštvu radi 

provjere i ocjene i eventualnog pokretanja odgovornosti prekršilaca, koji su navedeni u 

Izvještaju. 

ZAHTJEV ZA ODRŽAVANJEM TEMATSKE SJEDNICE POSVEĆENE STANJU U 

RUDNICIMA KREKA FEDERALNA VLADA JE IGNORISALA  

I pored toga što nije Programom rada Skupštine za 2017. godinu planirana, Skupština u 

saradnji sa Vladom i federalnim institucijama treba pripremiti i kvalitetno organizovati tematsku 

sjednicu posvećenju stanju u rudnicima TK sa posebnim osvrtom na stanje u Rudniku Kreka. 

Idealno bi bilo kada bi se tematske sjednice održavale bar jednom kvartalno kako bi se na njima 

vodila rasprava i tražilo rješenje za ključne problemime građana kantona Kantona  

ISPLATA DJEČIJIH DODATAKA JESTE REDOVNIJA, ALI SU RANIJA DUGOVANJA 

OSTALA NEISPLAĆENA 

Skupština  treba prilikom donošenja Budžeta za 2017. godinu, usvojiti samo Budžet  u kome je 

obezbjeđen adekvatan iznos za redovnu isplatu dječijih dodataka, a zakonom o izvršenju 

Budžeta TK za 2017. godinu,  svrstavanjem u drugu grupu prioriteta  obezbjediti sigurnu isplatu 

u odnosu na druge rashode.  

Pored toga od strane Skupštine i Vlade bi trebalo ponovo uvesti praksu izrade i razmatranja 

Analize stanja u oblasti socijalne i dječje zaštite na području Tuzlanskog kantona sa  

programom mjera i aktivnostima za preventivno djelovanje. 
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NAKON ŠTO SU VLADA I SKUPŠTINA ODBILE IZVJEŠTAJE O RADU I POSLOVANJU 5 

KANTONALNIH INSTITUCIJA  I JAVNIH PREDUZEĆA, U ISTOM KOŠU SU BILI I GUBITAŠI 

I ONI KOJI SU POSLOVALI SA OSTATKOM DOHOTKA. U OVOM PROCESU SE 

POKAZALO DA SU UPRAVNI ODBORI I SKUPŠTINE DRUŠTAVA DONOSEĆI 

KONTROVERZNE ODLUKE, BILI INICIJATORI NEKONZISTENTNIH ODLUKA VLADE I 

SKUPŠTINE. 

Prilikom razmatranja Izvještaja o radu i poslovanju javnih preduzeća i kantonalnih institucija 

poslanici odluke o njima trebaju donositi na osnovu razumnih i ujednačenih kriterija za procjenu 

uspješnosti rada menadžmenta, a ne na osnovu politički motivisanih i kontroverznih zaključaka 

upravni tijela.  

TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE TK NIJE NA DOVOLJNO VISOKOM NIVOU I U 

NEKIM ASPEKTIMA JE POTREBNA HITNA PROMJENA PRAKSE KOJA ĆE OMOGUĆITI 

VEĆU JAVNOST RADA I INSTITUCIJE I JAVNIH ZVANIČNIKA. 

Redizajniranjem web stranice obezbjediti kvalitetno, cjelovito i kontinuirano informisanje javnosti 

koje motiviše i omogućava praćenje i učešće u društvenim procesima. Prilikom kreiranja 

budžetskog zahtjeva za finansiranja aktivnosti Skupštine, insistirati da se odobre adekvatna 

namjenska sredstva za redizajniranje i ažurno održavanje službene web stranice Skupštine . 

Razmatranjem i primjenom preporuka Centara civilnih inicijativa pristupiti promjeni poslovnika i 

normativa, te promjeni prakse, sa ciljem dostizanja većeg stepena javnosti rada 

SKUPŠTINA USVOJILA PROGRAM RADA ZA 2017. G. NA VRIJEME, ALI JE NAJMANJEG 

OBIMA  OD SVIH DO SADA. 

Revidirati usvojeni Program rada ra 2017. g. i u njega uvrstiti mjere i akte predložene od strane 

Centara  civilnih inicijativa razmatrati kao neprogramske (Akcioni plan reformske agende , 

Informacija o ulozi i zadacima  Vlade i Skupštine TK u procesu evropskih integracija, Analiza 

stanja u oblasti socijalne i dječje zaštite na području Tuzlanskog kantona sa  programom mjera i 

aktivnostima za preventivno djelovanje, Informacija o efektima korištenja mehanizma javnih 

rasprava u procesu donošenja propisa, sa prijedlogom mjera za unaprjeđenje procesa, 

Informacija o stanju nevladinog sektora u Tuzlanskom kantonu) 

PROCES DONOŠENJA PROGRAMA PRATILA NETRANSPARENTNOST, KRŠENJE 

POSLOVNIKA, A SVE PRIJEDLOGE ZA DOPUNU PROGRAMA RADA SU ODBIJENI.    

Donijeti Uputstvo za izradu Programa rada Skupštine i njezinih radnih tijela, koje bi metodološki 

ujednačilo programske dokumente Skupštine i Vlade i kojem bi preciznije bila propisana forma, 

sadržaj, procedura donošenja i izvještavanja. 

ONI  
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DODATAK 1 – POSLANIČKI KARTONI  
 

Centri civilnih inicijativa, već godinama, pored podataka o radu institucija, pokušava javnosti 

omogućiti uvid u individualne aktivnosti i odgovornost svakog poslanika ili člana vlade. U 

kartonima koji slijede su neki osnovni statistički podaci o radu poslanika, a u njihovom nastavku 

i poslanička pitanja i inicijative postavljena i pokrenute u periodu koji pokriva ovaj izvještaj. 

 

Ime i prezime 

Senad Alić 

Stranka SDA 

Mandat 3. 

Pozicija Predsjednik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Kolegij Skupštine TK; 
Administrativna komisija,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 2 

Diskusije 5 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

25.04.2016 

Podnosim inicijativu Vladi TK i Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede da pokrenu 

postuka za izmjenama Zakona o šumama Tuzlanskog kantona. Zakonom je konkretno u I stavu 

član. 29 i u članu 32 stav 1, predviđeno da se izvodom iz zeljišnih knjiga dokazuje da je šuma u 

privatnom vlasništvu. Tražim da se u navedenom kao i u drugim članovima zakona gdje se 

navodi da je zemljišni izvod, dokaz privatnog vklasništva nad šumama, predvidi da je dokaz da 

se šuma nalazi u privatnom vlasništvu, posjedovni list. Obrazloženje: Na ovaj način bi se na 

jednostavan način obezbjedilo dobijanje neophodnih dozvola za eksploataciju i sječu šume i 

obezbjeđenje ogrjeva. 

25.04.2016 
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Pokrećem inicijativu zajedno sa poslanikom Fetahom Hujdurom, prema Vladi TK i Ministarstvu 

obrazovanja, nauke kulture i sporta za uvođenje  3 nova zanimanja u Mješovito 

srednješkolskom centru Kalesija i to dva odjeljenja medicinski tehničar, 1 odjeljenje stolar i 

jedno odjeljenje frizer. Obrazloženje: Za uvođenje novih odjeljenja medicikskog smjera 

zainteresovani su učenici koji iz Kalesije, Osmaka, putuju u Zvornik i Tuzlu. Time bi se olakšalo 

učenicima, a Srednja škola u Tuzli bi se rasteretila.   Inicijative koja se odnosi na zanimanja 

stolara i frizera potekla je od strane privrednika ovog kraja jer se ta zanimanja smatraju 

deficitarnim. 
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Ime i prezime 

Slađan Ilić 

Stranka SDP 

Mandat 2. 

Pozicija Zamjenik Predsjednika 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za pravdu, ljudska 
prava i građanske slobode,; 
Kolegij Skupštine TK; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 3 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 

Sabid Zekan 

Stranka DF 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Kolegij Skupštine TK; Komisija 
za borbu protiv korupcije,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 7 

Inicijative 5 

Diskusije 56 

Amandmani 10 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Pokrećemo inicijativu za osudu seksističkog napada i vrijeđanje zastupnice Demokratske fronte 

Lejle Didik-Sarajlić. na 18. sjednici Skupštine TK u obraćanju Premijera Vlade TK  Bege Gutića. 

Neprimjerenim vokabularom Premijer Vlade TK se obratio zastupnici DF-a Lejli Didik-Sarajlić, 

odgovarajući na njena pitanja iz diskusije o Budžetu kao i podnesenu inicijativuza izvršenje 

revizije primanja zastupnika po osnovu paušala . Tokom svog seksističkog ispada uvrijedio ju je 

prvenstveno kao ženu, zastupnicu, ali i građanku civilnog društva. U vezi stim Klub zastupnika 

Demokratske fronte traži da skupštine uvrsti ovu inicijativu na devetnaestoj sjednici Skupštine 

TK te zaključkom najoštrije osudi ponašanje premijera Vlade TK Bege Gutića i traži njegovo 

javno izvinjenje. 

29.02.2016 

Pokrećem inicijativu da se reguliše semaforska signalizacija na raskrsnicama u Tuzli na "Južnoj 

magistrali" tako da se potencijalnom pješaku omogući dovoljno vremena da u periodu zelenog 

svjetla pređe saobraćajnicu -ulicu. 

29.02.2016 

Koliko ima objekata, odnosno kladionica u Gradu Tuzli? 
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29.02.2016 

Zamolio bih ministra obrazovanja da mi odgovori na ovoj sjednici. Evo danas je 29. februar, a 

sutra Prvi mart Dan nezavisnosti,  naše države, pitam kako osnovne i srednje škole obilježavaju 

ovaj praznik? 

30.03.2016 

Prema Skupštini TK i svim njezinim nadležnim službama, za izvršenje revizije primanja 

zastupnika u Skupštini TK, delegiranih u Dom naroda FBiH, na ime stalnog mjesečnog primanja 

(paušala) u periodu od 2010 do 2015. godine, te ukoliko se nakon izvršene revizije ustanovi i da 

su određeni zastupnici ostvarivali pravo na paušal na nezakonit način , tj na oba nivoa vlasti, 

pokrenu eveentualne mjere u smislu obaveznog povrata sredstava u Budžet  TK . 

OBRAZLOŽENJE: Obzirom da je zastupnica u Skupštini TK Lejla Didik-Sarajlić već dva puta 

podnosila inicijativu po ovom pitanju , te nismo zadovoljni odgovorom na njenu prvu inicijativu 

upućenu 29.9.2015. godine prema nadležnim organima i institucijama, kao ni činjenicom da ni 

na drugu inicijativu upućenu 30.12.2015. g. nije stigao nikakav odgovoror nadležnih, smatramo 

da je neophodno da se Skupština o istoj očituje. 

25.04.2016 

Moje pitanje se odnosi na problematiku zapošljavanja asistenata na Univerzitetu u Tuzli. Naime 

već duži niz godina Vlada TK  ili ne dozvoljava ili usporava zapošljavanje novih asuistenata na 

Univeritetu Većina asistenata koji sada obavljaju vježbe su ili uposlni u preduzećima ili   primaju 

honorar  radeći po ugovoru o djelu. Takav rad se odražava na kvalitet nastave i mnogi studenti 

zbog asistenata na fakultetu provode do večernjih sati, zbog čega se krše pravila bolonjskog 

procesa da student na fakultetu može provoditi samo 8 sati. Ne razumijem zbog čega Vlada ne 

dozvoljava zapošljavanje asistenata na Univerzitetu u Tuzli 

25.04.2016 

Podnosim inicijativu za izmjenu Zakona o šumama TK, kao i predsjednik Alić, stim da se moja 

inicijativa odnosi na izmjenu člana koji se odnosi na parafiskalne namete kad je u pitanju 

poslovanje naših peruzeća. Dio nameta za koji mislim da idu prema Vladi TK opterećuju našu 

privredu. Znači inicijativa ide ka tome da se ukinu parafiskalni nameti. 

30.05.2016 

Molim vas da mi date cjelovitu informaciju o radu javnih kuhinja koje su veoma važne za 

obezbjeđenje ishranu ekstremno najugroženije kategorije građana. 

06.06.2016 

Tražim informacju o broju novoupisane učenika u prvih razreda osnovnih i prvih razreda 

sreednjih škola u TK u posljednjih 10 godina. 

28.07.2016 
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Ja sam imao jedno pitanje prema Ministarstvu obrazovanja u vezi upisanih učenika u prve 

razrede osnovne i prve razrede srednje škole za proteklih 10 godina i dobio sam rezultate. 

Međutim, izražavam sumnju u ove rezultate, ja bih zamolio ministra odnosno nadležno 

ministarstvo da provjeri ove podatke. Imamo situaciju da je za srednje škole upisano skoro pa tri 

hiljade više učenika u odnosu na osnovne škole. Da li je moguće da je iz drugih kantona ili iz 

drugih područja upisano 3 hiljade više u srednje škole u odnosu na osnovne. 

28.07.2016 

Mi smo evo skoro prije dva mjeseca zakazali vanrednu sjednicu Skupštine u vezi stanja 

Rudnika Kreka i u vezi drugih rudnika na području TK. Međutim, ono što ja imam sada 

informacije, navodno nismo mogli dobiti nikakve podatke od Federalne Vlade. Da li je to istina ili 

nije istina, i da nam kažete u čemu je u stvari istina? 

23.12.2016 

Inicijativa se odnosi na finansiranje i organizovanje prevoz djece osnovnog o srenješkolskog 

uzrasta izvan zagađenih gradskih sredina  prema planinskim područjima  Konjuha  i Majevice. 

Prema ličnim procjenama je potrebno je obezbjediti cca 5000 KM  za 1-2- subote kako bi se 

djeca u vrijeme raspusta organizovano odvojila od gradskog zraka i kladionica, interneta. 
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Ime i prezime 

Lejla Didik-Sarajlić 

Stranka DF 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade,; 
Komisija za jednakopravnost 
spolova.; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

10/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 4 

Inicijative 4 

Diskusije 3 

Amandmani 8 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Pokrećemo inicijativu za osudu seksističkog napada i vrijeđanje zastupnice Demokratske fronte 

Lejle Didik-Sarajlić. na 18. sjednici Skupštine TK u obraćanju Premijera Vlade TK  Bege Gutića. 

Neprimjerenim vokabularom Premijer Vlade TK se obratio zastupnici DF-a Lejli Didik-Sarajlić, 

odgovarajući na njena pitanja iz diskusije o Budžetu kao i podnesenu inicijativuza izvršenje 

revizije primanja zastupnika po osnovu paušala . Tokom svog seksističkog ispada uvrijedio ju je 

prvenstveno kao ženu, zastupnicu, ali i građanku civilnog društva. U vezi stim Klub zastupnika 

Demokratske fronte traži da skupštine uvrsti ovu inicijativu na devetnaestoj sjednici Skupštine 

TK te zaključkom najoštrije osudi ponašanje premijera Vlade TK Bege Gutića i traži njegovo 

javno izvinjenje. 

30.03.2016 

Postavljam poslaničko pitanje prema Vladi TK i Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta 

TK, te tražim pisani odgovor: Tražim da mi se dostavi spisak svih osnovnih i srednjih škola na 

području TK u kojim su imenonovani privremeni školski odbori od dana stupanja na snagu 

Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju i Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 

srednjem obrazovanju i odgoju, te da se u spisku  pored svake škole navede zakonski ili neki 

drugi osnov na temelju kojeg su imenovani privremeni školski odbori.  OBRAZLOŽENJE 

Obzirom da su navedeni Zakoni stupili na snagu prije 8 mjeseci (18.08.2015.), a školski odbori 
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još nisu imenovani, nameće se pitanje prepreka provedbe ovih Zakona i funkcionisanja 

ustanova osnovnog i srednjeg obrazovanja, te špekulacija javnosti u smislu politizacije 

obrazovnog sistema što svakako nije u duhu reformi obrazovnog sektora ove Vlade. 

30.03.2016 

Tražim da se uz Izvještaj o izvršenju Budžeta uz izvještaj dostave i liste korisnika koji su koristili 

sredstva koja su dijeljena po diskrecionoj osnovi. Na ovaj način bi se imao transparentniji uvid i 

veću disciplinu u trošenju sredstava. 

30.03.2016 

Prema Skupštini TK i svim njezinim nadležnim službama, za izvršenje revizije primanja 

zastupnika u Skupštini TK, delegiranih u Dom naroda FBiH, na ime stalnog mjesečnog primanja 

(paušala) u periodu od 2010 do 2015. godine, te ukoliko se nakon izvršene revizije ustanovi i da 

su određeni zastupnici ostvarivali pravo na paušal na nezakonit način , tj na oba nivoa vlasti, 

pokrenu eveentualne mjere u smislu obaveznog povrata sredstava u Budžet  TK . 

OBRAZLOŽENJE: Obzirom da je zastupnica u Skupštini TK Lejla Didik-Sarajlić već dva puta 

podnosila inicijativu po ovom pitanju , te nismo zadovoljni odgovorom na njenu prvu inicijativu 

upućenu 29.9.2015. godine prema nadležnim organima i institucijama, kao ni činjenicom da ni 

na drugu inicijativu upućenu 30.12.2015. g. nije stigao nikakav odgovoror nadležnih, smatramo 

da je neophodno da se Skupština o istoj očituje. 

30.05.2016 

Prema Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta Tuzlanskog kantona i prema Vladi TK 

za donošenje novog P R A V I L N I KA o uslovima, kriterijima i postupku zapošljavanja u javnim 

ustanovama osnovnog i srednjeg obrazovanja na području Tuzlanskog kantona 

OBRAZLOŽENJE Obzirom da  postojeći Pravilnik koji je trenutno na snazi sadrži niz odredbi 

koje dovode u neravnopravan položaj lica koja učestvuju u procesu zapošljavanja u javnim 

ustanovama osnovnog i srednjeg obrazovanja na način da im se oduzima pravo na 

zapošljavanje pod jednakim uslovima što u praksi može dovesti do neravnopravnog tretmana 

što je u suprotnosti sa Zakonom o zabrani diskriminacije u BiH, a što im je  Ustavom BiH, 

Ustavom FBiH, te Ustavom Tuzlanskog kantona zagarantovano, smatram da je neophodno 

donijeti novi Pravilnik kojim bi se osiguralo poštivanje zakonskih i  ustavnih odredbi. Potrebno je 

prvenstveno osigurati jedinstven sistem bodovanja za sve kategorije, odnosno za nastavno i 

vannastavno osoblje.  Aktuelnim Pravilnikom predviđene su tri različite vrste kriterija za 

bodovanje za prijem zaposlenika, te jedna vrsta kriterija važi za prijem nastavnika i stručnih 

saradnika, druga za prijem sekretara, administrativno-finansijskog i pomoćno-tehničkog osoblja i 

ostalih zaposlenika i treća za prijem nastavnika praktične nastave.  Naime, prilikom bodovanja 

nastavnika i stručnih saradnika između ostalog vrednuje se radni staž, odnosno vrijeme 

provedeno  na evidenciji za zapošljavanje, što nije slučaj prilikom bodovanja lica koja apliciraju 

za poslove sekretara, administrativno-finansijskog i pomoćno-tehničkog osoblja, nastavnika 

praktične nastave i ostalih zaposlenika, kod kojih se vrednuju samo bodovi dobiveni po osnovu 

intervjua i bodovi  dobiveni po osnovu pripadnosti boračkoj populaciji, odnosno po osnovu radne 

obaveze. Ovakav nepravedan sistem bodovanja otvara veliki prostor za manipulisanje, 
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korupciju i zapošljavanje u prvom redu podobnih, a ne kompetentnih lica, te još većem stepenu 

netransparentnosti što svakako nije u duhu reformske agende. U prilog tome govori i činjenica 

da prilikom zapošljavanja prije svega vannastavnog, ali i nastavnog osoblja odlučujući faktor za 

prijem u radni odnos predstavljaju bodovi dobiveni po osnovu intervjua, potencijalno 

subjektivnog načina 

30.11.2016 

Ja danas imam dva poslanička pitanja koja upućujem prema Ministarstvu za rad, socijalnu 

politiku i povratak TK i prema Vladi TK a koja su usko vezana jedno s drugim. Prvo pitanje, 

koliki je ukupan broj korisnika prava na dječiji doplatak na području TK odnosno koliko je 

ukupno sredstava za ovu namjenu planirano u 2016 godini? 

30.11.2016 

Sve vas srdačno pozdravljam! Ja danas imam dva poslanička pitanja koja upućujem prema 

Ministarstvu za rad, socijalnu politiku i povratak TK i prema Vladi TK a koja su usko vezana 

jedno s drugim. Prvo pitanje, koliki je ukupan broj korisnika prava na dječiji doplatak na području 

TK odnosno koliko je ukupno sredstava za ovu namjenu planirano u 2016 godini? Drugo pitanje, 

molim resorno ministarstvo da precizno obrazloži, na koji način i u kojem vremenskom roku 

planira završiti problem zaostalih naknada za dječiji doplatak kao i koje mjere planira poduzeti 

kako bi se ovaj problem u budućnosti preduprijedio? Obrazloženje: Prema informacijama koje 

su dostupne javnosti, Vlada TK nije isplatila dječije doplatke za 8 mjeseci. Obzirom da se 

neredovno neisplatom istih krše elementarna socijalna prava djece te da se radi o jednoj od 

socijalno najosjetljivijih kategorija stanovništva kao i da su korisnici uglavnom porodice s djecom 

čiji roditelji nisu zaposleni, smatram da je neophodno da resorno ministarstvo odnosno Vlada 

TK da preciznu informaciju i odgovore na gore postavljena pitanja. 

23.12.2016 

U kojoj je fazi izrada Straegije inkluzivnog obrazovanja na području TK i kada je planirano njeno 

donošenje, odnosno usvajanje ? Obrazloženje Prema nepotvrđenim informacijama postoje 

određene indicije da bi do usvajanja predmetne Strategije od strane Vlade moglo doći već 

početkom januara 2017. g. , kao i bojazan da u samom procesu njene izrade neće u 

zadovoljavajućoj mjeri biti uključeni relevantni stručnjaci iz prakse za ovu oblast, odnosno 

defektolozi. 
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Ime i prezime 

Mersed Šerifović 

Stranka NSRB 

Mandat 3. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; Komisija za 
obrazovanje, kulturu, sport i 
mlade,; Kolegij Skupštine TK; 
Komisija za ustavna pitanja,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

0/3 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 

Samir Kamenjaković 

Stranka NSRB 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Komisija za 
borbu protiv korupcije,; Kolegij 
Skupštine TK; Komisija za 
ustavna pitanja,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 7 

Diskusije 6 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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raspisuju konkurs. Smatram da bi ovo bila ljudska mjera kako građani pri konkurisanju za posao 

ne bi gubili zadnju nadu 

29.02.2016 

Pokrećem inicijativu za rekonstrukciju postojeće i otvaranje još jedne policijske stanice u 

Živinicama.Broj stanovnika je usvostručen a broj policajaca angažovanih u policijskoj stanici je 

ostao isti. 

29.02.2016 

Podnosim inicijativu za vraćanje izvorišta vode Toplice u vlasništvoi korištenje u punom 

kapacitetu opštini Živinice. 

28.07.2016 

Podnosim inicijativu Vladi i Skupštini TK i resornom ministarstvu zdravstva, za izgradnju opšte 

bolnice Živinice. Obrazloženje: Opšta bolnica vi pokrivala opštine Kladanj, Banoviće i Živinice 

gdje imamo povećan broj osiguranika u zadnjim godinama i povećan broj stanovništva od preko 

100000 , što je argument ovoj inicijativi. 

28.07.2016 

Inicijativa upućujem Vladi i resornom Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva za 

uvrštavanje plasteničke proizvodnje cvijeća u program poticaja za narednu godinu. 

Obrazloženje: Obzirom da naš kanton uvozi jako velike količine cvijeća smatram da trebamo 

stimulisati takvu vrstu proizvodnje i brendirati je na našem području. Cijela BiH nema napravljen 

program, tako bih zamolio Ministarstvo poljoprivrede da napravi svot analizu gdje će napraviti 

jasan program razvoja cvjećarstva na našem kantonu uz inovacije gdje bi mogli stvoriti i nove 

vrijednosti, povezati solarnu energiju u zatvoren tip, napraviti staklenike koji bi mogli 

funkcionisati tokom cijele godine. 
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Ime i prezime 

Mirsad Selimović 

Stranka BPS 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Kolegij 
Skupštine TK; Komisija za 
borbu protiv korupcije,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 13 

Inicijative 4 

Diskusije 8 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.02.2016 

Molio bih informaciju od Vlade TK o finansijskim ulaganjima i projektima koje je Vlada podržala 

za ulaganje u opštinu Kalesiju za 2015. godinu i dobro bi bilo ukoliko ste u prilici dostaviti 

informaciju o broju projekata koje je opština Kalesija aplicirala u 2015. g. bez obzira na 

realizaciju.? 

29.02.2016 

Kda će biti realizacija sredstava za zapošljavanje doktora medicine koji prvi puta zasnivaju radni 

odnos? Obzirom da su planom Budžeta za 2016. g. planirana sredstva u iznosu od 300 hiljada 

KM za zaposlenje doktora medicine , a još ne vidimo realizaciju. Dolazi nam nova generacija 

ljekara koja će stvoriti pritisak i naravno mogućnost odlaska. Molio bih i informaciju o načinu 

realizacije ovih sredstava. Da li će to ići putem konkursa ili nekog internog načina provođenja od 

strane Zavoda ZO 

29.02.2016 

Da li građani našeg kantona imaju mogućnost da naplate sredstva u slučaju oštećenja vozila 

izazvanog oštećenjima na putu koja nisu označena kao gradilište ili oštećenje puta. Ovdje prije 

svega mislim na mnogobrojne uvale na putu kao i mjesta gdje nema poklopaca na šahtovima ili 

urušavanja sa strane? 
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30.05.2016 

Koliko je projekata u 2015. g.dini realizovano po osnovu prvog zapošlčjavanja i koliko je osoba 

uspjelo dobiti posao  kao i kakve su zakonske obaveze poslodavca nakon isteka tih ugovora ? 

Problem je u realizaciji jer veći broj ljudi nakon isteka tih ugovora budu ponoovo otpušteni. i 

ostanu ponovo bez posla. 

30.05.2016 

Tražim da mi se odgovori kako je moguće da opštinska vijeća ne uvažavaju prijedloge koje 

dostavlja Ministarstvo zdravstva za članove Upravnih odbora domova zdravlja? Kakve su 

zakonske mogućnosti po tom pitanju i šta da po tom pitanju preduzme resorno ministarstvo, jer 

8o\% sredstava prema ovim institucijama se upućuje sa Kantona. 

30.05.2016 

Do kojeg stepena realizacije je stigao proces domova zdravlja u Kantonu  kao i uvezivanje u 

javni sistem. Javnost bi vjerovatnje interesovalo dokle se stiglo po ovom pitanju. 

28.07.2016 

Poslaničko pitanje upućujem prema Ministarstvu zdravstva, Zavoda zdravstvenog osiguranja 

TK, molim da mi se dostavi informacija Ministarstva zdravstva i Zavoda zdravstvenog osiguranja 

TK o provedbi plana upošljavanja ljekara na TK za 2016 godinu kao i izvještaj o učešću i 

realizaciji JZU u istom? 

28.07.2016 

Drugo poslaničko pitanje prema Ministarstvu prostornog uređenja. Šta je sa objektima koji 

nemaju potrebnu dokumentaciju za gradnju a sagrađeni su poslije 2007 godine po pitanju 

njihove legalizacije. Obzirom da postoji određen broj ljudi koji imaju takve objekte i ne mogu da 

ih stave u upotrebnu dozvolu prvenstveno zbog nemogućnosti priključka komunalija. Koje 

postupke i mjere može poduzeti resorno ministarstvo na rješavanju ovakvih pitanja bez obzira 

na način ishoda, to jeste da li će se legalizovati ili će biti isti uklonjeni? 

28.07.2016 

Da li su planirana kakva namjenska ili kapitalna ulaganja u općini Kalesija za 2016 godinu? 

Naime, mi smo svjedoci proteklih godina da veliki i značajan broj ulaganja u infrastrukturu 

općina Živinice, Banovići, Gračanica, Gradačac i evo druge ostale općine su prisutne 

svakodnevno i u medijima i da su to zaista enormna sredstva za naše prilike da se tiču po 

nekoliko stotina hiljada maraka ili milionska, međutim plan ulaganja kako u poljoprivredu, 

vodoprivredu, razvoj poduzetništva što se tiče općine Kalesija pa evo dobro bi bilo da dobijemo 

informaciju po tom pitanju. 

28.07.2016 
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Pokrećem inicijativu prema Ministarstvu zdravstva TK da poduzme odgovarajuće mjere u smislu 

primjene Zakona o zdravstvenoj zaštiti i Pravilnika o radu Službe hitne medicinske pomoći 

odnoseći se prvenstveno na to ko može, ima pravo raditi u službi hitne medicinske pomoći. 

27.10.2016 

Tražim informaciju od Ministarstva finansija TK ili od Ureda Vlade u kojoj je navedeno, koliko je 

sredstava iz budžeta TK uloženo sa različitim projektima u općine TK za 2015g odnosno 2016 

godinu, evo završno sa desetim mjesecom ove godine? Dakle koliko je općina dobilo sredstva 

za petnaestu i šesnaestu godinu od strane TK odnosno budžeta po bilo kojem osnovu? Ne 

tražim projekte samo visinu ulaganja; i ovo pitanje isto bi moglo da se proslijedi za Direkciju 

cesta TK po pitanju ulaganja po općinama. Obzirom da nam ide budžet trebalo bi voditi računa 

o ravnomjernom razvoju svih općina. 

30.11.2016 

Ja bih uputio jedno poslaničko pitanje prema Kantonalnoj upravi za inspekcijske poslove. 

Naime, koliko je objekata provjereno u 2015 i 2016 godini gdje je utvrđen nelegalan rad i rad na 

crno kao i neizdavanje fiskalnih računa? Ono što mi imamo danas svakodnevnicu jeste da 

pored zakonskih obaveza svih radnji, da ih tako nazovem, preduzeća i malih i srednjih tih 

preduzeća i lokala imaju obavezu da za sav svoj rad izdaju račune ili fiskalne račune kako ih 

nazivamo tako da bi dobro bilo da ono što mi vidimo svakodnevno u radnjama, u lokalima, 

neizdavanje tih računa da se izvrši provjera i da se vidi način transporta odnosno nabavke tih 

roba i usluga. 

30.11.2016 

Drugo pitanje odnosno inicijativu bih uputio prema Zavodu zdravstvenog osiguranja i 

Ministarstvu zdravstva TK. Obzirom da nama slijedi budžet za narednu godinu da se u planu i 

programu budžeta TK, Zavoda zdravstvenog osiguranja planiraju određena sredstva za prvo 

radno iskustvo ljekara isto što je urađeno i za 2016 godinu, dakle i za 2017 godinu obzirom da 

po našim informacijama jedan dio sredstava nije ni iskorišten tako da bi se to u okviru tog 

programa trebalo izvršiti razgovori i sa direktorima javnih institucija koji se finansiraju iz zavoda i 

da oni pod naznakom obavezno bi trebali da učestvuju u ovom programu. Mi smo svjedoci da 

ove godine smo dobili značajan broj ljudi koji su završili fakultete tako da bi to trebalo planirati 

za narednu godinu. Za ovu inicijativu ne tražim izjašnjenje nego samo da se uvrsti u plan za 

narednu godinu. 

30.11.2016 

Prema Vladi TK bih uputio inicijativu da se u nacrtu Budžeta za 2017 godinu planiraju sredstva 

u okviru ministarstava pojedinačno za finansiranje pripravnika odnosno volontera. JU Služba za 

zapošljavanje u protekloj godini je imala i u proteklim godinama, svoj plan i program rada za 

finansiranje tih pripravnika volontera, međutim obzirom da su se zakonski akti viših nivoa 

promijenili, oni više nisu u stanju da mogu to iz svojih sredstava izdvajati ali mogu biti posrednici 

u okviru rada drugih resora, ministarstava ili drugih ustanova koji će biti finansijeri a oni će biti 
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provodioci takvih usluga. Dakle molio bih Vladu da u nacrtu Budžeta za narednu godinu planira 

sredstva u okviru pojedinačnih resora, da se jedan dio tih sredstava planira i za takve kadrove. 

23.12.2016 

Poslaničko pitanje upućujem ZZO. Molio bih informaciju o uporednim troškovima esencijalne 

liste za 2016. godinu za period od 1.1. do 1.6. i 1.6. do 30 11.2016. godine obzirom da su bile 

odrežene izmjene i dopune bilo bi dobro da vidimo koji su efekti i troškovi iste 2016. 

23.12.2016 

Ministarstvo poljoprivrede bi u 2017. godini trebalo da obezbjedi sredstva za uređenje pritoka 

rijeke Spreče? 

23.12.2016 

Potreno je napraviti plan na period od 5 godina, potreba prosvjetnih radnika, pri čemu bii se 

pored ostalih faktora uvažavao i faktor teritorijalnosti 
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Ime i prezime 

Mirza Sakić 

Stranka BPS 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
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Ime i prezime 

Demir Beganović 

Stranka SZ 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za privredu, 
ekonomsku i finansijsku 
politiku,; Komisija za izbor i 
imenovanja; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 1 

Diskusije 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

25.04.2016 

Pokrećem poslaničku inicijativu za donošenje Zakona o organskoj proizvodnji. Obrazloženje: 

Sistem rješavanja organske proizvodnje kao perspektivne grane na svjetskom tržištu koje je 

vrijedno više od 40 milijardi eura i dovođenje ove oblasti u zakonske okvire, pored toga što 

predstavlja jedan od uslova za ulazak BiH u EU, ima i višeastruke koristi koje se prije svega 

ogledaju u uspostavljanju "reda" na tržištu, zdravijem načinu života građana, otvaranju novih 

radnih mjesta, povećanju izvoza po višim cijenama, razvoju ruralnih područja, opstanku ljudi na 

tim piodručjima i stvaranju nove vrijednosti u ekonomskom smislu. S obzirom na navedeno, 

inicijativu upućujem Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i i šumarstva TK i očekujem što 

skoriju realizaciju iste 

30.05.2016 

S obzirom na Informaciju Ministarstva finansija TK o raspodjeli javnih prihoda od indirektnih 

poreza po kantonima u Federaciji BiH, a  u skladu sa postojećim kriterijima i ponderima, 

postavljam poslaničko pitanje koje glasi: da li su građanima Tuzlanskog  kantona  na ovaj način 

raspodjele javnih prihoda ugrožena  Ustavom zagarantovana prava na jednakost i 

ravnopravnost.Obrazloženje: S obzirom da je Dejtonskim ustavom kao i Konvencijom o ljudskim 

pravima utvrđen jednakopravan položaj svih građana na teritoriju BiH, ineresuje me da li to važi 
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i za građane Tuzlanskog kantona. Ovo pitanje upućujem Ministarstvu pravosuđa i uprave 

Tuzlanskog kantona,  Komisiji za ustavna pitanja TK, i Zakonodavno-pravnoj komisiji TK. 
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Ime i prezime 

Nedžada Avdić 

Stranka DF 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Zakonodavnopravna komisija,; 
Administrativna komisija,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 9 
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Kakve su mogućnosti da se na esencijalnu listu uvrste trakice za kontrolu secera u krvi za 

dijabeticare koji boluju od dijabetesa mellitus typ 1? Stavljanjem trakica na listu, kao osnovno 

pomagalo oboljelim smanjuju se troškovi liječenja  za oboljelog, te dolazi do sigurne uštede i 

smanjenje velikih troškova u zdravstvu nastalih  usljed  neadekvatne kontrole šećerne bolesti. 

Stavljanje trakica na listu  bi neznatno povećalo početne troškove koje bi snosilo zdravstveno 

osiguranje, ali bi došlo do smanjenja puno skupljih tretmana nastalih usljed komplikacija. 

29.02.2016 

Tražim od Skupštine TK da se očituje i da se u skladu sa pozitivnim zakonskim propisima obrati 

Federalnoj i Kantonalnoj poreznoj upravi zahtijevajući da se svaka tri mjeseca u medijima 

objave liste dužnika, a u skladu sa mojim dosadašnjim obraćanjima Kantonalnoj poreznoj upravi 

po pitanju neplaćanja kako zakonom propisanih obaveza za uposlene tako i po svim ostalim 

zakonskim obavezama.  Za gore navedeno tražim da se Skupština TK izjasni i da zastupnici 

glasaju po predloženom.  Obrazloženje: Nastavkom ove moje inicijative odnosno na dobijeni 

odgovor od strane Kantonalne porezne uprave Tuzla me je naveo da postavim slijedeće pitanje, 

a ono se odnosi na to da mi se odgovori čija je krivica što su se kod pravnih lica kumulirali 

dugovi? Ima li tu krivice među uposlenim u Kantonalnoj poreznoj upravi što ne reaguju odmah, 

te zašto kad odu kod klijenta i izvrše uvid u knjige te ustanove nedostatke odnosno ustanove 

neplaćanje poreskih obaveza ne traže od tog istog klijenta pismeno očitovanje da u skladu sa 

Zakonom o porezu plati u najkraćem mogućem roku sve svoje obaveze, jer i Vi svi a i ja znamo 

da je neplaćanje poreza i doprinosa krivično djelo što u suštini podriva temelje države. 

30.03.2016 

Na osnovu člana 201. poslovnika o radu Skupštine TK, pokrećem I N I C I J A T I V U za 

donošenje zakonskog rješenja za obavezno zdravstveno osiguranje neosigurane djece  

Skupština TK zadužuje Vladu TK i nadležno Ministarstvo za rad, socijalnu politiku i povratak TK 

da najkasnije  u roku od 30 dana od dana održavanja današnje Skupštine (30.03.2016.) izradi i 

na slijedećoj Skupštini TK uputi na razmatranje i usvajanje zakonsko rješenje koje će kroz 

sistem socijalne zaštite omogućiti sticanje statusa osiguranog lica zdravstveno neosiguranoj 

djeci, uzrasta od 6-15 godina starosti koja nisu obuhvaćena obrazovnim sistemom, a koja pravo 

na zdravstveno osiguranje ne mogu ostvariti po bilo kojem drugom osnovu. O b r a z l o ž e n j e 

Pravo na zdravlje i bezuslovan pristup zdravstvenoj zaštiti je jedno od temeljnih prava djeteta  

koje u skladu sa UN Konvencijom o pravima djeteta,  Ustavom BiH i Ustavom F BiH, mora biti 

garantovano svakom djetetu od rođenja do 18 godina starosti  pod jurisdikcijom BiH, bez obzira 

na njegov status. Stupanjem na snagu Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o socijalnoj 

zaštiti, zaštiti civilnih žrtava rata i zaštiti porodice sa djecom TK („Službene novine TK“ broj: 

11/15), koji je od strane Skupštine TK usvojen na redovnoj sjednici održanoj dana 29.09. 2016. 

godine,  30-ero djece uzrasta od 6-15 godina starosti koja su putem Centra za socijalni rad 

Tuzla imala status osiguranog lica po ranijem zakonskom rješenju, isključena su iz prava na 

obavezno zdravstveno osiguranje. Postupajući  po zahtjevu Udruženja „Zemlja djece u BIH“  

Centar za socijalni rad Tuzla je u aktu I-24-37-199 od 12.02.2016. . godine naveo da usljed 

usvajanja gore navedenog Zakona nema više zakonskog osnova za zdravstveno osiguranje 

djeteta uzrasta od 6-
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zdravstveno osiguranje ne mogu ostvariti  po drugom osnovu. Vodeći se Preporukom Komiteta 

UN za prava djeteta (CRC/C/15/tačka 55) da BiH mora osigurati da svako dijete pod jednakim 

uslovima mora biti pokriveno zdravstvenim osiguranjem, Zaključkom Okruglog stola 

„Unapređenje zdravstvene zaštite djece u TK“ održanom dana 19.01.2016. godine na kojem se 

učestvovali i pojedini poslanici ove Skupštine i zakonskim rješenjima koji postoje u drugim 

kantonima, a koji pružaju mogućnost  zdravstvenog osiguranja za svu djecu, predlažem 

usvajanje ove Inicijative i tražim javno izjašnjenje poslanika po ovoj inicijativi. 

30.03.2016 

Prema Skupštini TK i svim njezinim nadležnim službama, za izvršenje revizije primanja 

zastupnika u Skupštini TK, delegiranih u Dom naroda FBiH, na ime stalnog mjesečnog primanja 

(paušala) u periodu od 2010 do 2015. godine, te ukoliko se nakon izvršene revizije ustanovi i da 

su određeni zastupnici ostvarivali pravo na paušal na nezakonit način , tj na oba nivoa vlasti, 

pokrenu eveentualne mjere u smislu obaveznog povrata sredstava u Budžet  TK . 

OBRAZLOŽENJE: Obzirom da je zastupnica u Skupštini TK Lejla Didik-Sarajlić već dva puta 

podnosila inicijativu po ovom pitanju , te nismo zadovoljni odgovorom na njenu prvu inicijativu 

upućenu 29.9.2015. godine prema nadležnim organima i institucijama, kao ni činjenicom da ni 

na drugu inicijativu upućenu 30.12.2015. g. nije stigao nikakav odgovoror nadležnih, smatramo 

da je neophodno da se Skupština o istoj očituje. 

30.05.2016 

Obzirom da postoji Odluka Vlade FBiH u kojoj su ciljne grupe građana oslobođene plaćanja 

participacije, te da sam svoje težište djelovanja prebacila na socijalno osjetljive kategorije 

pokrećem inicijativu za oslobađanje plaćanja participacije novorođenčadi.O b r a z l o ž e n j e m 

:Pravo na zdravlje i bezuslovan pristup zdravstvenoj zaštiti je jedno od temeljnih prava djeteta  

koje u skladu sa UN Konvencijom o pravima djeteta,  Ustavom BiH i Ustavom F BiH, mora biti 

garantovano svakom djetetu od rođenja do 18 godina starosti  pod jurisdikcijom BiH, bez obzira 

na njegov status.  I sami znamo da je već duže vrijeme prisutan negativan prirodni priraštaj 

kako u BiH tako i u TK, a sve uzimajući u obzir tešku ekonomsku situaciju i nemogućnost mladih 

ljudi da se ostvare kao roditelji iz razloga velike nezaposlenosti. Želim da naša STK odvoji 

trenutak pažnje kako bi se posvetila pitanju budućnosti kantona. Naime, radi se o 

novorođenčadi koje dočekujemo na pomalo neprimjeren način koji su i prije rođenja i dolaska na 

ovaj svijet prezaduženi, te tražim od nas svih da pokušamo bar malo ublažiti njihov dolazak na 

način da nove članove naše zajednice oslobodimo u bar prvoj kalendarskoj godini života 

plaćanja participacije za zdravstvene usluge i tako doprineseno lakšem dolasku i privikavanju 

na ovaj svijet. Želim da svi mi zavirimo u srce i dušu samih sebe i pod punom moralnom i 

karakternom odgovornošću priđemo  usvajanju ove Inicijative, te tražim javno izjašnjenje 

poslanika po ovoj inicijativi. 

30.05.2016 

Da li je raskinut ugovor o zakupu bivše zgrade Vlade TK koja je još uvijek neupotebljiva i 

devastirana, ako nije zašto nije, a ako jeste, kolika je šteta po budžet Tuzlanskog kantona od 

dana devastiranja do dana raskida ugovora o zakupu? 
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30.05.2016 

Šta je sa realizacijom zaključaka sa 17 sjednice održane 10.12.2015.godine, a koji se odnosi na 

zaduženje Vlade TK da pokrene aktivnosti u cilju redefinisanja odluka i ugovora o suosnivačkim 

pravima i obavezama nad ustanovama kulture? 

30.05.2016 

Da li je otklonjen kvar na mjernoj stanici BKC (za zagađenje zraka), ako nije kad ćete poduzeti 

korake na otklanjanju kvara kako bi građanstvo bilo upoznato sa stepenom zagađenja zraka u 

gradu Tuzla? 

28.07.2016 

Inicijativu upućujem Službi za komunalne poslove izgradnje mjesna zajednica Grada Tuzle 

kojom od nadležne službe Grada Tuzle tražim da preispita režim rada svjetlosne signalizacije 

odnosno semafora na Slatini i Brčanskoj Malti. 

28.07.2016 

Poslaničko pitanje se odnosi na obećanu informaciju i prijedlog rješenja problema od strane 

direktora ZZO TK dato na 23 sjednici TK. Na 23 sjednici Skupštine podnijela sam inicijativu u 

vezi oslobađanja novorođenčadi od plaćanja participacije bar u prvoj kalendarskoj godini života i 

tada mi je direktor ZZO gospodin Hadžić dao usmeni odgovor da je formirana radna grupa u 

okviru zavoda koja će sagledati pitanje primjene osnovnog paketa obaveze zdravstvene zaštite 

minimalne participacije koje je donijela Federacija da će isti informisati i predložiti rješenje do 

kraja mjeseca juna, a kako se po ovom pitanju gospodin Hadžić nije ni do danas oglasio tražim 

od njega pismeni odgovor. 

27.10.2016 

Prvo se odnosi na Ministarstvo zdravstva i direktora Doma zdravlja“ Mustafa Šehović“ Tuzla. Iz 

kog razloga menadžment Doma zdravlja ne priznaje sedmi stepen obrazovanja za osobe koje 

su završile fakultet i stekle zvanje diplomirani inženjer medicinske radiologije? Zašto 

menadžment Doma zdravlja još uvijek nije uskladio svoj pravilnik o sistematizaciji sa Zakonom o 

zdravstvenoj zaštiti u kom je propisanu da za rad na RTG aparatima zahtijeva sedmi stepen 

stručne spreme, dakle diplomiranog inženjera medicinske radiologije? Zašto se obrazuje kadar 

diplomirani inženjer medicinske radiologije kad mu se ne obezbjeđuje adekvatno radno mjesto 

njihovom zvanju i znanju odnosno ne obezbjeđuje im se adekvatna materijalna naknada, plaća 

za odnosno radno mjesto? Zašto ministar zdravstva dozvoljava da se menadžment Doma 

zdravlja ponaša suprotno Zakonu o zdravstvenoj zaštiti i zašto isti nakon toliko vremena koji je 

usvojen 2010 godine nije uskladio svoj pravilnik o sistematizaciji radnih mjesta sa zakonom 

kako bi omogućio zaposlenima materijalnu naknadu radnog mjesta i stručne spreme stečene 

fakultetskom diplomom? I na kraju kako je moguće radnici istog profila i na istim radnim 

mjestima na UKC-u se nalaze u povoljnijem položaju od radnika u Domu zdravlja jer je u UKC-u 

prizna sedmi stepen diplomirani inženjer medicinske radiologije a u Domu zdravlja nije a radi se 

o istoj branši i istom stepenu stručne spreme kao i uslovima rada? 
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27.10.2016 

Da li su ministar obrazovanja i članovi njegovog radnog tima voljni, spremni i sposobni riješiti 

problem Gradskog dječijeg omladinskog folklornog ansambla Tuzla a koji se odnosi na problem 

prostora? 

30.11.2016 

Imam jedno poslaničko pitanje koje upućujem na ruke Ministarstvu zdravlja. Kada će se početi 

rješavati problem stomatološke zaštite djece sa teškoćama u razvoju? Obrazloženje: Uprkos 

obavezi iz Zakona o zdravstvenoj zaštiti, zdravstvenom osiguranju, stomatološkoj zaštiti 

Federacije i ratificiranih konvencija, djeca sa teškoćama u razvoju ne mogu ostvariti 

stomatološke usluge. Posebno su pogođena djeca koja zbog svoje specifične bolesti pri 

stomatološkoj intervenciji popravke zuba moraju biti pod općom anestezijom. Zbog neriješene 

stomatološke zaštite ova djeca veoma često ostaju bez svih zuba do osamnaeste godine što im 

je dodatno otežavajuće za život. Popravak zuba pod općom anestezijom Federacije već par 

godina se radi samo u mostarskom karitasovom centru Sveta obitelj, gdje stomatolozi, 

anesteziolozi, volonteri iz Italije dolaze pet puta godišnje, besplatno obavljaju zahvate ove vrste. 

Međutim, zbog toga se dolazi do velike liste čekanja koje su naravno izuzetno duge. 

Stomatološki fakultet sa klinikama u Sarajevu je u novembru 2016 počeo je sa pružanjem 

stomatoloških usluga za djecu sa teškoćama u razvoju u općoj anesteziji. To je rješenje za 

djecu u Kantonu Sarajevo, ali i dalje ostaje problem za ostale kantone u Federaciji među kojima 

je i naš kanton koji ima potrebne kapacitete, zdravstvene uslove i stručnjake koji mogu i trebaju 

pružati ovu uslugu kroz sistem zdravstvene zaštite i osiguranja bez dodatnih troškova. Iz svega 

navedenog smatram da je krajnje vrijeme da se pomogne ovoj populaciji, otkloni postojeća 

diskriminacija ove djece te obezbijedi jednak pristup besplatnom korištenju stomatološke usluge 

popravke zuba i za ovu djecu u odgovarajućoj zdravstvenoj usluzi na našem kantonu. 
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Ime i prezime 

Lejla Vuković 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; Komisija za 
izbor i imenovanja; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 2 

Diskusije 1 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Ministarstvu zdravstva i Zavodu zdravstvenog osiguranja TK upućujem poslaničko pitanje i 

pitam ko je u TK oslobođen plaćanja zdravstvene premije tzv "markice"? Podsjećam svi kantoni 

su trebali izvršiti usklađivanje kantonalne odluke o participaciji u zdravstvenom osiguranju sa 

Odlukom o participaciji zdravstvenog osiguranja Federacije koju je Federalni parlament donio 

2009 godine? 

30.03.2016 

Nakon što sam dobila odgovor na jedno poslaničko pitanje evo pokrećem inicijativu o izmjeni 

Odluke o neposrednom učešću u ostvarivanju prava na zdravstvenu zaštitu u Tuzlanskom 

kantonu. Rok za  usklađivanje kantonalnog propisa sa Federalnom odlukom kojom se 

oslobađaju participacije određene kategorije građana je bio 90 dana. Neophodno je hirno 

pristupiti usklađivanju iste jer posljedica toga je da sve kategorije građana koje su oslobođene 

participacije  nezakonito se naplaćuju usluge. Ako bi građani tražili povrat sredstava kroz 

građansku parnicu to bi imalo nesagledive posljedice po kanton. Ovo pitanje je pokretano više 

puta, ali po njemu ništa nije urađeno već skoro 9 godina. 

27.10.2016 
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Za današnju sjednicu pripremila sam jednu poslaničku inicijativu koja glasi: Na osnovu člana 

201. Poslovnika o radu Skupštine TK podnosim inicijativu  prema nadležnim instancama a 

posebno prema MUP-a, da zaduži policajce ili policijske patrole da za vrijeme održavanja 

nastave i posebno nakon nastave budu u blizini svih školskih objekata i na taj način doprinesu 

većoj sigurnosti učenika na području TK. Obrazloženje: U posljednjih nekoliko sedmica svjedoci 

smo opasnosti nesigurnosti koja vreba na ulicama naših gradova odnosno općina. Samo u 

posljednje tri sedmice zabilježeno je oko deset pokušaja otmice djece koja su najvećim dijelom 

počinjena u blizini škola. S obzirom da je ministar unutrašnjih poslova nedavno u jednoj izjavi za 

novinare rekao da nije zadovoljan sigurnosnom situacijom na našem kantonu, ovim putem 

iniciram da se iz predostrožnosti u svim općinama TK zaduže policijske patrole koje će biti u 

blizini škola zbog sigurnosti djece. Iako, hvala Bogu do sada na TK nije zabilježen ovakav 

slučaj, smatram da je potrebno poduzeti mjere sprečavanja neželjenih događaja prije nego bude 

kasno i dok ne dođe do posljedice koju više nećemo biti u mogućnosti ispraviti. Napominjem da 

je zimski period te se odnosi posebno na djecu koja pohađaju drugu smjenu čija nastava 

završava kada već padne mrak. 
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Ime i prezime 

Nerminka Aljukić 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Komisija za 
obrazovanje, kulturu, sport i 
mlade,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 1 

Diskusije 5 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

23.12.2016 

Moja inicijativa je Slična inicijativi koju je pokrenuo poslanik Salihbašić. Moja inicijativa upućuje 

na dopunu plana interventnih mjera u slučaju prekomjerne zagađenosti zraka 
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Ime i prezime 

Fuad Imamović 

Stranka SBiH 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za privredu, 
ekonomsku i finansijsku 
politiku,; Administrativna 
komisija,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 10 

Inicijative 6 

Diskusije 19 

Amandmani 2 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Ministarstvu trgovine, turizma i saobraćaja postavljam poslaničko pitanje koje se odnosi na 

dostavljanje informacija o zapošljavanju i uposlenim u JP Međunarodni aerodrom Tuzla.  

Zamolio ministra da nam dostavi informaciju šta je bilo s konkursom, koliko je ljudi primljeno i da 

nam dostavi jednu malo veću informaciju koja treba da sadrži koliko imamo na aerodromu 

uposlenih u stalnom radnom odnosu, koliko je na određeno, koliko imamo preko drugih 

organizacija, mislim zadruge i ostalo, nekakav njihov način organizovanja odnosno 

premoštavanja? Druga stvar koja me zanima, da nam se dostavi informacija koliko smo imali 

1.1.2014.g., 1.1. 2015. g. i 1.1. 2016. g. uposlenih, isto tako po tim kategorijama stalno, 

određeno i preko ovih agencija? I ono što iz opravdanog razloga obzirom da evo određeni 

građani negoduju prije svega građani Živinica obzirom da se aerodrom teritorijalno nalazi u 

Živinicama, koliko imamo sa koje općine i angažovanih preko ovih servisa, koliko na određeno, 

koliko na neodređeno, da se tabelarno sa ove tri godine predstavi koliko sa koje općine imamo 

uposlenih na aerodromu”? 

29.01.2016 

Ministarstvu trgovine, turizma i saobraćaja postavljam poslaničko pitanje u kojem tražim 

dostavljanje podataka o stanju hotela “Muška voda” u Kladnju i odgovore u kojem kapacitetu 
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radi Hotel, kakav je poslovni bilans te šta ministarstvo misli preduzeti po pitanju njegove 

privatizacije. 

29.01.2016 

Ministarstvu zdravstva i Zavodu zdravstvenog osiguranja TK podnosim poslaničku inicijativu da 

iznađu način da obezbjede besplatnu zdravstvenu zaštitu za majke koje su rodile četvoro i više 

djece. 

30.03.2016 

Pitanje je Ministarstvu pravosuđa vezano za  preduzeće Hidrotehnika u Kladnju. Hidrotehnika je 

jedno od perspektivnih preduzeća koj će nakon okončanja stečaja biti okosnica razvoja jer 

postoji imteres za ovo preduzeće i nova zpošljavanja. Problem u postupku stečaja je sporna 

imovina preduzeća.   Može li se ubrzati postupak rješavanja pitanja imovine preduzeća kako ne 

bi bila kočnica okončanju stečaja? 

30.03.2016 

Tunel na putu za Mušku vodu je problem koji treba hitno riješiti.Problem je postao izraženiji 

kada je firma Rudar započela eksploataciju u rudniku magnezita. Firma je zainteresovana se 

upustiti u sanaaciju Tunela i po dvostruko nižoj cijeni od ponuđene od drugih izvođača samo da 

bi se problem što prije riješio. 

30.03.2016 

Inicijativu upućujem Ministarstvu obrta i tražim da se priozvodnja ćumura (drvenog uglja), tretira 

kao stari zanat, pomogne registracija i legalizcija rada i omogući da se u pogon puste nedavno 

zatvorene  ćumurane koje izdžavaju 70-tak porodica. Ljudi koji su radili spremni su legalizovati 

svoj posao, jer samo od njega i žive. 

25.04.2016 

Pokrećem inicijativu za izmjenu Odluke o osnivanju lovišta na području Tuzlanskog kantona. U 

Sl. listu 8/15 objavljena je Odluka o osnivanju lovišta na području Tuzlanskog kantona, u kojoj je 

učinjena neprirodna promjena granica lovišta Sokolina, kojom je dio lovišta od magistralnog 

puta preko naselja Lupoglav i naselja Tarevo ostavljen bez upravljanja dio sa čekoama , 

hranilištima i lovačkom kućom u vrijednosti od 150.000 KM. Tražim da se izmjeni Odluka i da se 

izmjeni član 21. i da se vrate granice iz 2012. godine. Pošto lovna sezona počinje 1.5.2016. 

godine tražim da Vlada pripremi izmjenu Odluke već za naresdnu sjednicu Skupštine 

30.05.2016 

Zakonom o šumama je planirano da se dio prihoda vraća u opštine. Svjedoci smo da se u 

Kladnju de izdvajaju adekvatna sredstva a kao posljedicu imamo da su lokalni i regionalni putevi 

uništeni. Tražim informaciju koliko je sredstava u periodu 2013., 2014., 2015. i 2016. godine 

prebačeno opštni Kladanj i u koje su se projekte sredstva uložil 
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28.07.2016 

Pitanje se odnosi na upis studenata na prvu godinu studija. Da li je Vlada radila nešto u vezi 

povećanja broja studenata za redovni i studij za vlastite potrebe za ovu školsku godinu? 

28.07.2016 

Ja imam informaciju da je u JP Šume TK promijenjena odluka o visini naknade za topli obrok 

uposlenicima. Po informaciji koju imam topli obrok u JP Šume TK u ovom momentu iznosi 

onoliko koliko iznosi u administraciji TK što ni u kojem slučaju ne možemo prihvatiti jer znamo 

kakve poslove rade oni koji su u sječi, u berajtu, gone konje itd, da vam ne pojednostavljujem 

poslove koje rade. To je sramotan čin ukoliko se JP Šume TK, menadžment i uprava opredijelili 

da iz tih sredstava obezbijede sebi 580.000 maraka kako bi lakše funkcionisali. Mislim da 

uprava, da menadžment mora naći neki drugi način da obezbijedi a tu su druge uštede a ne 

uštede na račun onih koji najviše takoreći odgule da bi ovo preduzeće funkcionisalo. Ovo je 

sramotan čin, ako je to tako, tražim da nadzorni odbor koji je evo napokon imenovan kao stalni 

podhitno donese odluku i vrati ovim ljudima topli obrok na iznos koji su imali u ranijem periodu a 

to je 12 KM koji je takođe minimalan za poslove koje rade. 

28.07.2016 

Inicijative se odnosi na izmjenu Zakona o legalizaciji koja definiše rok predaje zahtjeva za 

legalizaciju. Tražim da se rok predaje zahtjeva za legalizaciju produži za godinu dana. Imam 

informaciju a znamo mi smo i usvajali to produženje da je sa 31 majem istekao rok. Evo zamolio 

bih nadležno ministarstvo da pripremi. Nemamo ovdje nikakvih problema obzirom da se radi o 

legalizaciji objekata koji su slikani odnosno snimljeni u ranijem periodu, ne pravimo nikakav 

problem u gradnji nego samo ostavljamo mogućnost da se građani koji su vlasnici nekretnina 

usisteme i naravno lokalne zajednice odnosno općine da obezbijede sebi prihode u budžetu. 

28.07.2016 

inicijativa se odnosi na Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta gdje tražim da 

podzakonskim aktima uredi oblast jasnog definisanja pedagoških standarda i mogućnosti za 

davanje saglasnosti za definisanje broja učenika u pojedinim razredima, tačnije tražim da 

Ministarstvo iznađe rješenje kako bi se u izuzetnim situacijama i uz saglasnost da li ministra ili 

direktora škole ili po zahtjevu direktora uz saglasnost ministra moglo u izuzetnim situacijama 

odobriti manji broj učenika za formiranje dva odjeljenja. 

27.10.2016 

Ja imam jedno pitanje prema Ministarstvu obrazovanja, tiče se srednje škole u Kladnju. Evo 

pitam ministra na koji način je planirano riješiti grijanje u toj školi obzirom da do dan danas 

nemamo grijanja u toj školi? Znamo da je Kladanj značajno hladniji od ostalih mjesta u TK, pa 

evo zamolio bih vas da što hitnije odreagujete jer ne znam na koji način će funkcionisati danas 

nastava i u narednim danima. 

23.12.2016 



 

120 
 

Pitanje se odnosi na JP Šume TK . Zanima me ko čilanovi uprave JP Šume  TK i ko su članovi 

nadzornog odbora ovog javnog preduzeća ? Takođe me zanima , koja smo imenovanja imali u 

2015/2016. godini, ko su ljudi koji su imenovani na pozicije, na koji period su imenovanii ova 

zadnja  na koji period su imenovani uključujući i nadzorni odbor i upravu javnog preduzeća i isto 

tako da li imamo i koji su to upražnjene pozicije u ovom preduzeću , mislim na upravu i nadzorni 

odbor? 

23.12.2016 

Ptanje se odnosi na kantonalno Ministarstvo obrazovanja koje bi trebalo da da objašnjenje 

zašto je skinut sa spiska učenika koji su trrbali dobiti priznanje na nivou FBiH , a koji je prije 

toga dobio najveća priznanja u državi i Federaciji. U Federalnom ministarstvu su nam dali 

obrazloženje da je su razlozi bili kriteriji sa nivoa kantona. 

23.12.2016 

Ovih dana slušamo priče o na relaciji BiH i Hrvatska o naoružavanju i jedne i druge države. 

Možemo li dobiti informaciju u državi BiH šta znači ovo naoružavanje Srbije borbenim migovima 

29 i posebnim raketnim sistemima.  Da li se ovdje ponovo planira agresija između ostalog i na 

BiH, a kad budmo usvajali Budžet ja ću imati prijedlog za jačanje naših  policijskih policijaskih 

sistema  obzirom da smo nedavno na granici imali provokativne vježbe na granici BiH gdje su 

RS i Srbija organizovali zajedničke policijska vježbe. 
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Ime i prezime 

Kasim Husić 

Stranka SBiH 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 

Asmir Hasić 

Stranka SBiH 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za pravdu, ljudska 
prava i građanske slobode,; 
Kolegij Skupštine TK; Komisija 
za borbu protiv korupcije,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 10 

Inicijative 4 

Diskusije 6 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Imam jednu poslaničku inicijativu kojom tražim da ministar obrazovanja, nauke, kulture i sporta 

organizuje posjetu osnovnoj školi Šerići. Cilj posjete jeste uvid na uslove koji su pruženi djeci u 

osnovnom obrazovanju u OŠ Šerići. 

30.03.2016 

Da li direktor bilo koje ustanove krši Zakon o dopunskim pravima boraca, ako primi nekon pod 

istim uslovima, a on nije iz porodica šehida ili poginulih boraca? To prije svega mislim na 

direktore zdravstvenih ustanova. 

25.04.2016 

Postavljam jedno poslaničko pitanje koje sam postavljao i prošle godine a koje glasi "Kada će 

ministarstvo trgovine, saobraćaja i turizma, zajedno sa kantonalnom direkcijom cesta  konačno 

krenuti u izgradnju pješačke staze na dionici puta Dubrave Gornje- Dubrave Donje. Na toj 

dionici puta imaju dvije osnovne škole i djeca su na putu do škole ugrožena. Izlazilo se na teren 

a prioblem nije riješen. Građani gube strpljenje i mogu radikalno reagovati blokiranjem ceste 

čime bi ugrozili i rad Aerodroma. 

30.05.2016 
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Tražim da se izvrši hitno zaprašivanje komarca na području cijelog TK jer su potencijalni 

prenosnici bolesti. 

06.06.2016 

Koliko je stvoreno obaveza  a koliko je naplaćeno sredstava po osnovu koncesionih naknada u 

posljednje 4 godine kada je u pitanju hidroakumulacija jezera Modrac,  PK Dubrave i Rudnik 

Đurđevik i koliko  je od toga uplaćeno u opštinu Živinice? 

06.06.2016 

Klub poslanika Stranke za BiH traži da Skupština TK održi tematsku sjednicu na temu o stanju  

u rudnicima na teritoriji TK, sa posebnim osvrtom na stanje u rudniku "Kreka" 

28.07.2016 

Kada je u pitanju odgovor na poslaničko pitanje vezano za koncesije i koncesione naknade 

kada su u pitanju rudnici koji egzistiraju na području općine Živinice, vidim da se na tom planu 

ništa nije uradilo kada je u pitanju Dubrave i Đurđevik i vidim da općina Živinice  nikakvog hajra 

od tih rudnika nema osim to što ima potpuno razbucanu kompletnu teritoriju gdje rudnici 

egzistiraju a ni jedna KM ne sliva se na ime koncesija i koncesionih naknada prema opštini 

Živinice. Druga stvar isto, moram pomenuti kada je u pitanju javno preduzeće Spreča i jezero 

Modrac, znači koncesione naknade kada je u pitanju jezero Modrac uplaćuju se svake godine 

redovno u kompletnom iznosu tako da 34,39\% ukupnih koncesionih naknada općini Živinice je 

pripalo 157.345 KM. Znači ja bih molio dopunu ovog odgovora da mi se dostavi da vidim ušto su 

utrošena ova sredstva tj. iznos od 154.000 KM jer svi znamo da svaka koncesija koja se naplati, 

sredstva od koncesija moraju biti uložena na ono područje gdje je šteta načinjena i na osnovu 

čega se naplaćuje koncesija. Ja ne vidim puno hajra da je na tom kraju gdje egzistira jezero 

Modrac na zapadnom dijelu opštine Živinice da je nešto puno urađeno. 

27.10.2016 

Pitanja se odnosi prema Ministarstvu trgovine, turizma i saobraćaja a radi se o dionici puta 

vezano za pješačku stazu Dubrave Gornje, Dubrave Donje. Ministar je čak i na teren izlazio 

gore i dogovoreno je bilo da će u roku od mjesec dana početi radovi. Evo već je četiri mjeseca 

prošlo. Građanima smo i putem medija obećali da će ti radovi startati. Još nisu startali, volio bih 

da mi se objasni, šta je razlog zašto ti radovi nisu startali na toj dionici puta. 

27.10.2016 

Inicijativa je upućena prema Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta. Ja se 

zahvaljujem ministru što je izdvojio vrijeme i obišao OŠ u Šerićima i vidio u kakvom stanju se 

nalazi objekat osnovne škole u Šerićima, da je njemu i upotrebna dozvola već odavno istekla. 

Prošle budžetske godine jedan dio sredstava, ministar je putem kapitalnih ulaganja izdvojio za 

OŠ Šerići, stoga ovaj put, znam da je ovo period kada je budžet u punoj fazi izrade, zamolio bih 

ministra da i u ovom budžetu uvrsti u kapitalna ulaganja bar određeni dio ukoliko dozvoli 
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finansijska situacija ovog kantona da uvrsti Osnovnu školu Šerići u kapitalna ulaganja i u tom 

budžetu. 

30.11.2016 

Prvo poslaničko pitanje je, zašto studenti koji iz bilo kojih razloga ne završe ili ispišu se sa 

fakulteta gube pravo na zdravstvenu zaštitu kada se prijave na biro odnosno Službu za 

zapošljavanje? Imamo situaciju gdje student upiše neki studij, iz ne znam kojih razloga on 

napusti studij i prijavi se na berzu rada i gubi pravo na zdravstveno osiguranje. Tražim da mi 

nadležne institucije odgovore u pismenoj formi na ovo pitanje jer smatram da, evo uzmimo u 

obzir da neko možda nema finansijska sredstva da završi studij i bude prinuđen iz tog razloga 

da napusti to, uzmete još i ovu stvar da kad dođe na biro da nema pravo na zdravstvenu zaštitu. 

30.11.2016 

Drugo pitanje upućeno je Ministarstvu trgovine, turizma i saobraćaja te Kantonalnoj Direkciji 

cesta. „Poštovani, molim vas da mi odgovorite koliko je koštala investicija na izgradnji 

raskrsnice izlaz iz Živinica prema zapadnom dijelu općine, tj. izlaz prema stadionu NK 

Slavena“? Znači uzimajući u obzir da su uložena ogromna sredstva a da nismo napravili željeni 

efekat; ja svakodnevnom izlazim na toj raskrsnici odnosno ulazim u Živinice; ako slučajno 

autobus ili kamion iz pravca Živinica skreće prema stadionu Slavena, nemoguće je da on 

skrene da vozač vozila koji ulazi u Živinice mora se nazad pomjeriti najmanje 10 metara da bi 

autobus skrenuo. Znači sredstva su uložena, napravljen jedan cirksu mogu slobodno reći, onom 

čovjeku srušena trgovina da bi se samo postavio semafor koji mislim u narednom periodu neće 

biti nikakvo rješenje na ovom dijelu putne komunikacije kada je u pitanju ulaz u opštinu Živinice 

od zapadnog dijela opštine. Znači odgovor tražim u pismenoj formi. 

30.11.2016 

Obraćam se nadležnim institucijama da mi odgovore da li je i kada planiran nastavak izgradnje 

pješačke staze na dionici Šerići-Suha? Jedan veći dio pješačke staze je završen kroz MZ Šerići 

ali je jedan manji dio ostao nedovršen, tačnije dionica Bučik. Odgovor tražim u pisanoj formi. 

30.11.2016 

Ovom inicijativom tražim da Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta u nastavni plan i 

program osnovnog obrazovanja uvrsti kao čast historije posjetu memorijalnom centru Potočari. 

U kojoj formi i kako, za ovu inicijativu trebalo bi dogovoriti sa Ministarstvom. Niko odavde ne želi 

da pošalje poruku da neko pravi nešto što se pravilo tamo, ali mislim da je dobar dio Bošnjaka 

zaboravio šta je urađeno u Srebrenici i tom istočnom dijelu BiH, i smatram da bi bilo korisno da 

naša djeca a i mi ne zaboravimo šta se tu desilo. 

23.12.2016 

Tražim da mi se odgovori ko i po kom osnovu vrši sječu šume Dubrava u šumskom pojasu koji 

se nalazi na teritoriji MZ Šerići i MZ Priluk?  Napominjem da se u tom pojasu nalaze izvorišta 

pitke vode. 
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Ime i prezime 

Muamer Zukić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Zakonodavnopravna komisija,; 
Komisija za pravdu, ljudska 
prava i građanske slobode,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

10/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 4 

Inicijative 8 

Diskusije 8 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Upućujem poslaničku inicijativu za izmjene i dopune Zakona o sudovima u FBiH, radi 

usaglašavanja sa Zakonom o slobodi vjere i pravnom položaju crkava i vjerskih zajednica u 

Bosni i Hercegovini. Ne može biti državni zakon o slobodi vjere , derogiran skupštinskim 

zaključkom 

29.01.2016 

Poslaničko pitanje koje je u vezi sa o inicijativom o usklađivanju zakona je usmjereno 

Ministarstvu pravosuđa TK da nam da jednu informaciju da li je došlo u implementaciju 

(zaključak VSTV),  jer vjerujem da je i javnosti i najveći dio vas za to zainteresiran? 

30.03.2016 

Iniciram da se izvrše izmjene i dopune Zakona o sudovima FBiH, na način kako slijedi: U 

Zakonu o sudovima Federacije Bosne i Hercegovine (Službene novine FBiH broj: 38/05, 22/06, 

63/10, 72/10, 7/13 i 52/14) u članu 13, iza stava 2, dodaju se novi stavovi 3 i 4, koji glase: 

„Iznimno od stava 1 ovog člana, sudije i uposlenici suda za vrijeme vršenja službenih dužnosti 

imaju slobodu ličnog odijevanja u skladu sa svojom vjerom ili uvjerenjem, odnosno propisima 

svoje vjere ili vjerske zajednice, kao i stranke u postupku. Odredba iz prethodnog stava, uzet će 

se u obzir prilikom propisivanja izgleda sudske toge. Slobode, utvrđene u stavu 3 ovog člana, 

iznimno mogu biti ograničene jedino na osnovu zakona i u skladu s međunarodnim standardima 
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kada nadležni organ dokaže da je to neophodno u interesu javne sigurnosti, zaštite zdravlja, 

javnog morala, ili u cilju zaštite zaštite sloboda drugih osoba u skladu s međunarodnopravnim 

standardima.“. 

30.03.2016 

Inicijativa će se činiti malo neobičnom. Nedavno su stotine ljudi u naseljim Suha, Šerići i Priluk  

zatražili medicinsku pomoć a desetine njih su bili i bolnički liječeni. Infektivne kllinike su bile 

napunjenje bolesnicima iz ovih naselja. Upućujem inicijativu Ministarstvu zdravstva da sagleda 

ovaj slučaj i da ustanovi da li ima neke epidemiološke aspekte, da uzme uzorke i preduzme 

mjere kako se ovo zaustavilo i u buduće preveniralo. 

25.04.2016 

Pokrećem inicijativu za izmjenu čl. 6. Zakona o porezu na promet nepokretnosti i prava 

28.07.2016 

Moja  inicijativa je više poslovničkog karaktera. Predložio bih da predsjednik Skupštine pomoću 

stručne službe utvrdi na koja poslanička pitanja i inicijative nisu dostavljeni odgovori. Mi imamo 

jedan značajan broj poslaničkih pitanja na koje nije odgovoreno, ja imam takvih više od 10, neke 

su na adresama koje su tu, naše adrese i moguće je da dođemo do tog odgovora. Ja bih 

predložio da predsjednik uputi jednu urgenciju snagom svog autoriteta utiče da dobijemo 

odgovore na postavljena pitanja i inicijative. Dakle snaga jednog instituta mjeri se po tome ne po 

njegovom materijalno-pravnom okviru nego po tome koliko je zaštićen i sankcijom i mjerama za 

njegovo provođenje. Ovo je jako dobar institut naš poslanički sat gdje možemo iznijeti potrebe 

građana i prijedloge ali da ne postane to samo neka svrha samo sebi da izađemo ovdje da 

kažemo za govornicom da nas kamera snimi, da svi to lijepo čujemo a bez rezultata i bez 

efekta, 

28.07.2016 

Poslaničko pitanje je upravo rezultat jedne inicijative na koju se nije reagovalo, počinje školska 

ili veoma brzo će početi školska godina, u toku su pripreme. Ja sam podnio jednu inicijativu 

Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta TK a odnosi se na usaglašavanje broja časova 

vjeronauke u osnovnim i srednjim školama. Na tu inicijativu nisam dobio odgovor. Ja sam u 

inicijativi obrazložio da se uvede u treći i četvrti razred srednje škole časovi vjeronauke i da se 

poveća broj časova u osnovnoj školi odnosno da se usaglasi ili ujednači sa drugim kantonima. 

28.07.2016 

Kolega Asmir Hasić i ja, upućivali smo inicijative, za realizaciju inicijativa za sanaciju mosta na 

dijelu puta od Ljubača prema Suhoj, Šerićima, Priluku i poljicama. U tom smislu inicijativa, ne 

više direkcija cesta nego da Vlada sagleda kako ovo pitanje riješiti. 

27.10.2016 
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Inicijativu upućujem Vladi TK, da sagleda mogućnost da se povećaju porodiljske naknade 

porodiljama na području TK koje su zaposlene i nezaposlene, posebno ove koje su 

nezaposlene. Mi smo svjedoci ovih pokazatelja koji govore o stanju nataliteta u BiH posebno u 

nekim područjima, znamo da bilježimo pad, da je u nekim dijelovima BiH alarmantno stanje u 

tom pogledu. U nekim organizacionim jedinicama u manjem BiH entitetu, u nekim kantonima 

imamo u prethodnoj godini 2015, evo za 2016 još uvijek je nemoguće statistički obraditi do 

kraja; dakle u 2015g imamo rekordan ili najnižu stopu prirodnog priraštaja od kako su te 

organizacione jedinice formirane, od kako postoje. Dakle nikada nije bio manji prirodni priraštaj 

u RS-u, u nekim kantonima. I naš kanton nije zaobiđen te pojave. Vi znate da je 2015g bila 

ispod desetogodišnjeg prosjeka. Naravno to zahtijeva jednu puno širu raspravu, puno je tijela u 

ovoj državi koje se trebaju, mogu baviti ovim pitanjem koji imaju mehanizme da pomognu da se 

jedan takav negativan trend zaustavi jer vidite ako spojimo ovaj pad nataliteta sa ovim 

odlascima iz BiH onda dolazimo do jako ozbiljne priče koja zahtijeva mjere, zahtijeva korake, 

zahtijeva jednu ozbiljnu analizu, program. Ovo jeste jedan mali korak koji može doprinijeti ali koji 

je efektivan, koji je u više primjera pokazao rezultate i u tom smislu evo mi imamo jednu 

šarolikost u BiH, kantona, entiteta u smislu da porodilje negdje imaju naknadu, negdje nemaju, 

negdje imaju zaposlene, nezaposlene, javni, privatni sektor, jednokratne u periodu od godinu 

dana. Dakle jedno šarenilo! Naš kanton kada su u pitanju zaposlene porodilje stoji dobro 

normativno a kada su u pitanju nezaposlene u ovom donjem dijelu tabele medžlisa, nešto je 

slabiji u tom segmentu i u tom smislu evo iniciram da se, da Vlada pokrene izmjenu zakona i da 

predvidi sredstva u budžetu za narednu godinu koja bi išla u tom pravcu. 

27.10.2016 

Poslaničko pitanje - Evo ne znam da li je neko otvarao na prethodnoj sjednici, nisam 

prisustvovao, da li je neko otvarao ovo pitanje ali cijenim da je važno, ono jeste tekuće više ali je 

značajno. Mi imamo dakle problem ovog izlaza iz Tuzle. Mi smo prerasli odavno ove naše 

saobraćajnice koje imamo ali teško je to sada bez nekih značajnijih koraka, značajnijih zaokreta 

popraviti ali imamo ovaj izlaz gore na Husinu iz pravca Siporeksa i Miladija koji svaki dan bude, 

da kažem svaki radni dan popunjen gotovo do ulaza, do pod brdo, do Siporeksa a onda se ljudi 

preusmjeravaju na ovu drugu petlju pa zakrče i nju i redovno imamo otežan izlaz a nerijetko i 

kolaps imamo u saobraćaju. Ja bih tu postavio poslaničko pitanje MUP-a, da li postoji 

mogućnost i zamolio, sugerirao, da svaki radni dan od 15 do 17 sati policija regulira ovu 

raskrsnicu odnosno saobraćaj na ovoj raskrsnici. 

30.11.2016 

prema Parlamentu Federacije BiH, Inicijativa za izmjenu Zakona o privatizaciji preduzeća član 8 

stav 3 i 4. Riječ je dakle o imovini koja je izuzeta od privatizacije preduzeća. Ima tamo nekoliko 

osnova po kojem je ta imovina izuzeta iz privatizacije ali je po ovom zakonu data na upotrebu 

na korištenje onoj firmi koja je privatizirana iako je tim zakonom izuzeta iz njegove imovine. 

Dakle nije njegova imovina ali je dok se ne provede postupak preuzimanja imovine od strane 

ranijeg vlasnika u procedurama i postupcima koji su propisani, novi vlasnik koristi imovinu. 

Dakle preduzeće koristi imovinu koju nije privatiziralo, koja nije njegova dok se ne provede 

procedura da ta imovina se vrati ranijem vlasniku. U tom periodu, a evo te procedure traju, nije 
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ovaj zakon od kuče, prođe godina, dvije, pet, deset i onda novi vlasnik firme koristi imovinu koja 

nije njegova, koristi je na način, evo ima onih koji će to koristiti sa krajnje dobrom namjerom itd, 

ima i onih koji, dakle ostavlja se mogućnost, zakonska mogućnost da korištenjem 

neadekvatnim, promijeni količinu, kvalitet, kvantitet, supstancu te imovine i ugrozi uopće 

suštinu, intenciju zakona. U tom smislu ovaj prijedlog bi išao u pravcu da se imovina da na 

korištenje ranijem vlasniku. Dakle, inicijativa, ne treba da se o njoj izjašnjavamo, ide prema 

Parlamentu Federacije. 

30.11.2016 

Druga je inicijativa prema Vladi TK. Odnosi se na Zakon socijalnoj zaštiti, jedna od jako važnih 

naših nadležnosti na koju se evo trebamo redovno vraćati, to su najugroženije katerogorije 

društva. Ponekad evo uđemo, i dobro je to tako, naravno imaju oni magistralni pravci našeg 

djelovanja ali evo kategorije nikada ne trebamo zapostaviti, ni jedno pitanje nije malo, sitno, da 

mu ne treba pokloniti pažnju. Evo predložio bih Vladi, inicirao, da još jednom sagleda, razmotri 

mogućnost da se dječiji doplatak koji se odnosi na osnovno školski uzrast i koji obuhvata samo 

djecu koja su obuhvaćena obrazovnim sistemom, da se proširi i na djecu koja su izvan 

obrazovnog sistema. Dakle suština tog zakona jeste da se zaštite socijalne kategorije a otprilike 

te socijalne kategorije na tom nivou uzrasta su izvan obrazovnog sistema, one koje su 

najizraženije, tako da nam vrh koplja u tom smislu, oni koji su najugroženiji ostaju izvan zakona i 

izvan odredbe koju smo i utvrdili za tu svrhu. U tom smislu predlažem da se dječiji doplatak 

proširi i na djecu osnovno-školskog uzrasta koja nisu u obrazovnom sistemu. 
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Ime i prezime 

Narcisa Šiljegović 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Komisija za 
jednakopravnost spolova.; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 3 

Diskusije 5 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Ministarstvu za rad, socijalnu politiku i povratak upućujem poslaničko pitanje da li imaju podatak 

o broju djece na području TK koja ne pohađaju osnovnu školu i  koje je mjere i aktivnosti 

ministarstvo preuzelo po ovom pitanjuje 

29.02.2016 

Odredbama člana III tačka a) Odluke o utvrđivanju prioritetnih vertikalnih programa zdravstvene 

zaštite od interesa za Federaciju Bosne i Hercegovine i prioritetnih najsloženijih oblika 

zdravstvene zaštite iz određenih specijalističkih djelatnosti koje će se pružati osiguranim licima 

na teritoriji Federacije Bosne i Hercegovine (''Službene novine FBiH'' broj: 8/05, 11/07, 97a/07 i 

52/08) je utvrđeno da se osiguranim licima u Federaciji BiH sa terminalnim stadije bubrežne 

insuficijencije, obezbjeđuje se terapija heodijalize ili peritonalne dijalize, i to:          - troškovi 

potrošnog materijala hemodijalize ili peritonalne dijalize;          - prevoz na hemodijalizu S 

obzirom da je navedena Odluka donesena 2005. godine i da se navedene usluge plaćaju u 

iznosima koji nisu dostatni i gdje ustanove koje pružaju navedene usluge moraju dodatno 

obezbijediti potrebna sredstva kako bi mogli pružati usluge hemodijalize i prevoza na 

hemodijalizu, neophodno je izvršiti reviziju navedene Odluke u dijelu iznosa sredstava koja se iz 

Fonda solidarnosti izdavajaju za finansiranje navedene usluge. Takođe, uzevši u obzir činjenicu 

da je u međuvremenu došlo do povećanja stope doprinosa koja se izdvaja u Fond solidarnosti, 
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potrebno je izvršiti korekciju odnosno povećanje učešća ovog Fonda u finansiraju navedene 

usluge. 

30.03.2016 

Kao  poslanik  SDA  stranke  u  Skupštini  TK  upućujem  inicijativu  Zavodu  zdravstvenog  

osiguranja  da  razmotri  mogućnost  povećanja  prostornog  kapaciteta  poslovnice  Zavoda  

zdravstvenog  osiguranja  u  Živinicama.  OBRAZLOŽENJE  INICIJATIVE:              U poslovnici  

ZZO  Živinice  postoji  čekaonica  za  osiguranike  površine  22 m2 ,  što  obzirom  na  broj  

osiguranika  opštine  Živinice ( 56000) i    broj  prognanih  lica  koji  ovdje  ostvaruju  pravo  na  

zdravstveno  osiguranje ne  zadovoljava  stvarne  potrebe,  pa  još  ta  tako  mala  čekaonica  

nema  ni  prozor  niti  drugi  vid  ventilacije , te  nije  rijedak  slučaj incidentne  situacije  gdje  

biva  ugoženo  zdravlje  osiguranika. Zato  se  obraćam  ZZO  kao  nadležnoj  instituciji  da  

pokuša  iznaći  adekvatno  rješenje  za  povećanje  prostornog  kapaciteta  ove  poslovnice. 

30.11.2016 

Ja danas imam jednu inicijativu koju upućujem prema Ministarstvu zdravstva da zajedno sa 

Zavodom zdravstvenog osiguranja Tuzlanskog kantona iznađu mogućnost za rješavanje 

problema oboljelih od plućne hipertenzije u nabavci neophodnog im lijeka. Obrazloženje: Dobili 

smo jedan dopis od Udruženja građana oboljelih od plućne hipertenzije „Dah“, koji su zamolili za 

pomoć. Naime, lijekovi koji su potrebni ovim bolesnicima da bi zaustavili progresiju bolesti u 

našoj zemlji su nedostupni i ne nalaze se na esencijalnim listama a tu se prije svega misli na 

lijek revacio. Na listi Posebnog programa fonda solidarnosti BiH nalazi se lijek bosentan, 

međutim za taj lijek nisu obezbijeđena posebna sredstva tako da je i on nedostupan. Zbog 

svega toga oboljeli od ovog oboljenja su prinuđeni sami sebi nabavljati lijekove koji su dosta 

skupi i oni ili da piju kopije raznovrsnih lijekova originalnog lijeka, takođe skupo ih plaćaju, tako 

da je i njihova efikasnost u svemu tome, obzirom da se radi o kopijama upitna. Zbog toga su 

zbog izuzetno skupog lijeka porodice i oboljeli su dovedeni na rub egzistencije. Zbog toga se 

obraćam ovim institucijama da pomognu u rješavanju ovog problema 
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Ime i prezime 

Jasmin Rahimić 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Zakonodavnopravna komisija,; 
Komisija za jednakopravnost 
spolova.; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 2 

Inicijative 4 

Diskusije 2 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

25.04.2016 

Pokrećem inicijativu za imjenu i dopunu Zakona o dopunskim pravima boraca i njihovih obitelji.  

Prema nmojim informacijama uskoro ćemo na dnevnom redu Skupštine imati izmjene ovog 

zakona koji je usvojen 2014.  godine, koji je u primjeni pokazao određene nedostatke. 

Predlažem da se kategorija majka otac i barat i sestra izjednače sa kategorijom član uže 

porodice. 

30.05.2016 

Pokrećem inicijativu za saniranje deponije u Gornjoj Višći koja tamo egzistira preko 30 godina. 

Sumnja se čak, da je od strane međunarosnih snaga na deponiji spaljivan opasni otpad. Ujedno 

postavljam pitanje kada će biti zatvorena i sanirana ova deponija ? 

30.05.2016 

Na području naselja Ježevac je planirano otvaranje jednog modernijeg objekta za recikliranje 

otpada za opštine Banovići, Živinice i Kladanj. Kada je plan da se otvori i u kojoj je fazi 

realizacija ovog projekta? 

28.07.2016 
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Radi se o jednoj inicijativi koja je pokrenuta još prije tri, četiri mjeseca, nevladine organizacije 

Žene ženi iz Sarajeva provodile su zagovaračku kampanju i na našu adresu Komisije za 

jednakopravnost spolova TK došli su sa tom inicijativom da pokušamo napraviti atmosferu da se 

na federalnom nivou formira zajednički fond iz koga bi se finansirala sredstva za majke porodilje 

na jedinstven način budući da u svim kantonima finansiranje je različito i različita su sredstva. 

Na taj način se praktično vrši diskriminacija majki porodilja. Tako da ovo ne iziskuje dodatna 

finansijska sredstva, predsjedniče! 

27.10.2016 

Za današnju sjednicu imam jedno poslaničko pitanje, ono je usmjereno ka našem MUP-a, a tiče 

se aktuelne problematike koja nastaje kod produženja tzv. Saobraćajnih dozvola ili potvrde o 

registraciji. Naime, na teritoriji općine Živinice, ja shvatam da imamo zaista veliki broj motornih 

vozila, vremenski interval odnosno rok kada predamo onu svu potrebnu dokumentaciju za 

ostvarenje produženja registarske dozvole odnosno potvrde o registraciji je oko sedam dana.  

Moje pitanje se odnosi, da li je moguće da ovaj vremenski interval smanjimo da ga svedemo u 

neke realnije okvire? Takođe imamo isti problem samo je malo duži vremenski period kod 

produženja ličnih karata, izdavanja novih ličnih karata ili pasoša, tada je vremenski interval i 

preko 20 dana. Dakako ovo je zaista dug vremenski period i pretpostavljam da je razlog 

ovakvog čekanja vjerovatno manjak službenika ili uposlenika koji rješavaju ovaj problem pa evo 

možda i jedan prijedlog da uposlimo neke od ovih mladih koji su na birou na ova mjesta. 

23.12.2016 

U osnovnoj školi "Višća" trenutno pohađa 435 učenika sa područja 4 MZ . Nastavno obrazovnio 

odgojni program iz oblasti tjelesnog odgoja učenici obavljaju u fiskulturnoj sali koja je trenutno u 

vrlo lošem stanju  i ispod uslova koji su predviđeni za ovakav objekat. Potrebno je izvršiti hitnu 

sanaciju postojećeg objekta fiskulturne sale, kako bi se isti doveo u stanje za sigurnu i kvalitetnu 

upotrebu i nesmetanu realizaciju predviđenog plana i Programa tjelesnog odgoja učenika. 

Shodno tome u predstojećim aktivnostima usvajanja Budžeta TK za 2017. g. predlažem da se 

ovaj projekat predvidi Budžetom  i shodno tome realizuje u 2017. g. 
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Ime i prezime 

Nedžad Hamzić 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za borbu protiv 
korupcije,; Administrativna 
komisija,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 2 

Diskusije 4 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.02.2016 

Pokrećem inicijativu da se pacijentima koji idu na bolovanje u uputnice za bolnicu i 

specijalistima stavlja pečat čiju bi formu odredilo ministarstvo zdravstva na kojem bi pisalo 

"bolovanje". Zbog ovog problemama trpi budžet TK i radnici koji su na pretragama koje traju 

predugo čak i preko 42 dana, pa se takvim mora refundirati troškovi bolovanja iz budžeta. 

30.05.2016 

Pokrećem inicijativu za organizovanje "Nastave u bolnici" pri Kliničkom centru u Tuzli za djecu 

koja imaju dugotrajno liječenje u UKC Tuzla, a u provođenje nastave bi mogli biti uključeni 

prosvjetni radnici koji su proglašeni tehnološkim viškom u školama. 
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Ime i prezime 

Fuad 
Hadžimehmedović 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Kolegij Skupštine TK; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 4 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 

Nedžad Šečić 

Stranka SDP 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade,; 
Komisija za ustavna pitanja,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 9 

Inicijative 3 

Diskusije 13 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta i Pedagoškom zavodu podnosim dvije 

poslaničke inicijative koje se odnose na izmjene integralnog kataloga za polaganje eksterne 

mature za osnovne škole i izmjene i dopune postojećeg kataloga za polaganje eksterne mature 

općih gimnazija Tuzlanskog kantona. 

29.01.2016 

Ministarstvu prostornog uređenja i zaštite okolice podnosim poslaničku inicijativu koja se odnosi 

na izmjene i dopune Zakona o promjeni namjene poljoprivrednog zemljišta. 

29.02.2016 

Da li su privremeni školski odbori izvršili smjene pojedinih direktora u osnovnim i srednjim 

školama prije okončavanja konkursne procedure koja je u toku? Ako jesu , mislim ako ima 

takvih, da se dostave imana direktora i škola kao i razlozi zbog čega je to urađeno. 

29.02.2016 

Da li postoji sukob interesa pri imanovanju direktora u osnovne i srednje škole ukoliko su ujedno 

i dekani na privatnim fakultetima na području TK i BiH i da li ako jeste u sukobu interesa, može 
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izvršiti imanovanje ovih direktora u ovom slučaju u skladu sa zakonom o osnovnom i srednjem 

obrazovanju i drugim vladinim imenovanjima. 

30.03.2016 

Da li je u stečaju koji je u postupku u Napredak dd Gradačac, imovina od preko 7000 m 

kvadratnih uopšte moglo biti predmet stečajnog postupka. Ovu konstataciju je zabilježila i 

Federalna inspekcija tokom inspekcijskog pregleda uvidom u dokumentaciju. Nerješavanje 

stečaja pravi velike probleme u dodjeli zemljišta poljoprivrednicima. 

30.05.2016 

Da li se mogu sredstva vodnih naknada direktno dodjeljivati Mjesnim zajednicama? 

30.05.2016 

Da li je vlada planirala obezbjediti sredstva u Programu kao pomoć za izgradnju južnog dijela 

vodovoda Gradačac? 

30.11.2016 

Prvo pitanje odnosi se na Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva. Mene 

jednostavno zanima koliko je sredstava vezano kada su u pitanju vodne naknade vraćeno 

pojedinim općinama na području TK u 2015 godini a isto tako koliko je sredstava od pojedinih 

općina prikupljeno povodom vodnih naknada i u 2015 godini? Ovo ne govorim bez razloga zato 

što je koliko ja znam zakonska obaveza vraćanja 80\% sredstava onim općinama kroz projekte i 

sve ono što treba po pitanju vodnih naknada. Pa evo volio bih da dobijem odgovor kada su u 

pitanju pojedine opštine da vidimo da li je to baš ispoštovano u 2015 godini kada je taj dio 

pitanja vodnih naknada. 

30.11.2016 

Drugo pitanje Vladi TK i MUP-a, TK. Interesuje me da li je došlo do zloupotrebe položaja 

ministra unutrašnijh poslova TK kada je izjavio za federalnu televiziju da će kao ministar TK 

pokrenuti istragu o izbornoj krađi a ne kao predsjednik općinske organizacije SDA Gradačac? 

Da li je to u nadležnosti ministra unutrašnjih poslova ili je to u nadležnosti nekih drugih institucija 

da pokreću ta pitanja? I zanima me, da li je došlo do zloupotrebe položaja ministra unutrašnjih 

poslova po tom pitanju? 

23.12.2016 

Pvo pitanje koje postavljam sam već u sličnoj formi već jednom postavio, međutim obzirom da 

nisam dobio odgovor evo skoro godinu dana , malo sam ga preformulisao  i ponovo ću ga 

postaviti.  Da li je moguće da u skladu sa Zakonom o radu , direktorn osnovne škole Ivan Goran 

Kovačić u Gradačcu obnaša funkciju direktora škole i u tokku radnog vremena predaje  i na dva 

fakulteta ? Ukoliko je to istina i ukoliko nije u skladu sa Zakonom  o radu, da li će direktor snositi 

posljedice po tom pitanju. 
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23.12.2016 

Da li Ministarstvo obrazovanja , nauke, kulture i sporta ima saznanja da su poništene određene 

odluke o imanovanju direktora u osnovnim i srednjim školama po novom zakonu koji je 

Skupština usvojila? Imama saznanja da su rješenja već poništena, što znači da ono na što smo 

upozoravali kao klub SDP-a, da je taj član zakona o imenovanju na taj način nezakonit. Ukoliko 

je iistina , da li će doći do posljedica i  kolapsa u osnovnom i srednjem obrazovanju. Postavlja 

se pitanje da li su rješenja o odluke  koje su direktori potpisivali u toku godine dana važeća ili 

nevažeća. I s druge strane ukoliko je istina da su poništena rješenja o imenovanju direktora , da 

li će iko snositi posljedice po tom pitanju , odnosno da li Ministarstvo ima saznanje koliko će to 

nanijeti štete Budžetu TK? 

23.12.2016 

Iniciram da se već jednom na dnevnom redsu nađe odluka o sufinansiranju rješavanja 

vodosnabdijevanja Gradačca. 
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Ime i prezime 

Suad Salibašić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; Komisija za 
izbor i imenovanja; 
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Ime i prezime 

Mirza Omerdić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Kolegij Skupštine TK; 
Administrativna komisija,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija 15/16 

Poslanička pitanja  

Inicijative 9 

Diskusije 14 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.02.2016 

Pokrećem inicijativu koja se tiče nasilja u porodici. Inicijativa se odnosi na socijalne službe da 

brže rješavaju ovakve slučajeve, naročito zbog djece koja su često žrtve tog nasilja. Ukoliko 

zakonska rješenja nisu adekvatna ukoliko je potrebno izvršiti sinhronizaciju tih zakonskih 

rješenja očekujemo od nadležnog ministarstva da predloži izmjene i dopune zakona i predloži 

adekvatna rješenja 

29.02.2016 

Inicijativa se odnosi na suzbijanje prosijačenja i u principu je vrlo često povezana za nasilje u 

porodici. Naime u opštini Tuzla imamo sistemsko prosijačenje čiji je cilj sticanje dobiti, dakle 

nekakva organizacija za iskorištavanje djece u te svrhe. Inicijativa se odnosi na nadležna 

ministarstva da pokušaju sistemski konačno riješiti ovaj problem. 

30.03.2016 

Inicijativa se odnosi na strateško pozicioniranje specijalizacija mladih ljekara opšte prakse koji 

ispunjavaju uvjete. U mnogim opštinama Tuzlanskog kantona mnoge specijalizacije iako su 

odobrena finansijka sredstva, držane su u ladicama i bilo bi dobro vidjeti koje su to 

specijalizacije. U posljednje 2 godine je sa područja TK je otišlo 600 mladih ljekara koji su kao 

dva razloga navodili materijalno stanje i nemogućnost usavršavanja.Molim Ministarstvo 

zdravstva i federalno ministarstvo da povede više računa o ovom evidentnom problemu. 
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30.03.2016 

Tražim da se nekim propisom ili procedurom reguliše prodaje lijekova kod ljekara od strane 

prodajjnih agenata? U postojećim uslovima ta se prodaja radi u radno vrijeme ljekara i na uštrb 

vremena koje je ljekar treba raditi sa pacijentima, dakle na štetu pacijenata. 

30.03.2016 

Inicijativa je prijedlog Vladi da se krene sa promjenom naziva osnovnim i srednjim školama čiji 

je osnivač Skupština TK koje nose imena prema mjestima u kojima se nalaze. Njima bi se 

davali nazivi po značajnim ličnostima i događajima TK i države iz oblasti istorije  i umjetnosti koji 

nose naše vrijednosti. 

30.05.2016 

Inicijativu upućujem Direekciji cesta a odnosi se na sanaciju putnog pravca na dvije relacije 

Grčanica - Srebrenik na dijelu MZ Doborovci i dijela putnog pravca Dornja Orahovica - 

Srebrenik 

30.05.2016 

Inicijativa se odnosi na Kantonalnu upravu civilne zštite i na potrebu pojedinih mjesnih zajednica 

u pojedinim kompletiraju sanduci hidranske mreže i da se edukuje stanovništvo za reagovanje u 

slučaju požara. 

28.07.2016 

Poslanička pitanja odnose se baš na Opću bolnicu Gračanica, interesuje me broj zaposlenih u 

Općoj bolnici te primanja zaposlenih obzirom da je u skorije vrijeme Opća bolnica Gračanica 

prešla u nadležnost TK odnosno Vlade i Skupštine, da je naslijeđen gubitak od oko 180 hiljada 

iz prethodnog perioda; interesuje me da li je došlo do ušteda i racionalizacije u skladu sa 

intencijom Vlade TK i Skupštine TK za ograničavanjem plata rukovodećih organa odabranih 

zvaničnika i vladinih namještenika? Ponavljam, interesuje me primanja ne samo plate? 

28.07.2016 

Postavljam pitanje menadžmentu Opće bolnicezbog čega je organizovan u okviru zdravstvene 

ustanove koja pruža sekundarnu zdravstvenu zaštitu? Sa druge strane Opća bolnica se nalazi u 

blizini Doma zdravlja Gračanica koja ima organizovan urgentni centar. Nelogično mi je da 

imamo dupliranje urgentnih službi pa evo tražim obrazloženje od strane menadžmenta Opće 

bolnice! 

28.07.2016 

S obzirom da je završen konkurs Zavoda za zapošljavanje za prvo radno iskustvo a na općini 

Gračanica u sklopu MSŠ je izašla generacija medicinskih tehničara koji bi trebali obaviti 

pripravnički staž, obzirom da ta generacija broji šesdesetak učenika i s obzirom da za svakog 

pripravnika ustanova koja treba da omogući obavljanje pripravničkog je u obavezi uplatiti nekih 
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dvjestotinjak maraka po pripravniku što je na ovu brojku učenika cifra od 75 hiljada KM. 

Institucije koje bi trebale da obezbijede ovaj pripravnički staž nisu u mogućnosti izdvojiti ova 

sredstva i moja inicijativa se odnosi na sve nadležne institucije i Zavod za zapošljavanje, Zavod 

zdravstvenog osiguranja i Kantonalno ministarstvo da pronađu načina da ovih 60 učenika budu 

osposobljeni za traženje posla. 

23.12.2016 

Inicijativa za izmjenu članova 4., 23., 32., Zakona o proglašenju dijela područja planine Konjuh 

zaštićenim pejzažom „Konjuh“ i o istoj tražimo izjašnjenje . Razloh za pokretanje inicijative je što 

postojeći dokumenti sadrža strčne slaabosti i nedostatke  u procesu uspostavljanja Prostora 

zaštićenog  pejzaža Konjuh zbog čega se javljaju ozbiljni problemi u upravljanju  vrijednostima i 

prostorom ZP-, a sve zbog toga jer graniica područja ne obuhvata svu potrebnu površinu, kojom 

bi bila obezbjeđena potpuna zaštita razloga i interesa proglašenja zaštite. .a. 
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Ime i prezime 

Jasmina Lugavić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Zakonodavnopravna komisija,; 
Komisija za pravdu, ljudska 
prava i građanske slobode,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 1 

Diskusije 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

30.03.2016 

U kojoj fazi se nalazi realizacija projekta izgradnje zgrada opštinskog suda u Tuzli? 

25.04.2016 

Podnosim inicijativu Ministarstvu obrazovanja nauke kulture i sporta, za Izmjenu Zakona o 

iosnovnom odgoju i obrazovanju i Zakona o srednjem odgoju i obrazovanju TK iz razloga što su 

se u primjeni pojedinih članova tih zakona pojavile nejasnoće i potrebe za tumačenjem pojedinih 

nedovoljno preciznih normi, te je potrebno pristupiti izmjenama pojedinih članova kako ne bi 

došlo dalje do različitih tumačenja. Navedene odredbe su dovodile i do sudskih postupaka zbog 

različite primjene što je uzrokovalo dodatne  troškove u budžetu TK. Što se tiče Zakona o 

osnovnom odgoju i obrazovanju  samih članova koje treba mijenjati, predlazem izmjene 

slijedećih članova (35.,47., 54.,90.,91.,92.,103.,104.,105.,125.,128.,129) a što se tiče Zakona o 

srednjem odgoju i obrazovanju TK predlažem izmjene slijedećih članova (67., 68.,69.,70., 

71.,72.,113.,114.,115.,129.,130.,157.162.) 
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Ime i prezime 

Azra Kahrimanović 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za pravdu, ljudska 
prava i građanske slobode,; 
Komisija za ustavna pitanja,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 2 

Diskusije 0 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Ministarstvu prostornog uređenja i zaštite okolice podnosim poslaničku inicijativu koja se odnosi 

na dopune Zakona o komunalnim djelatnostima kojim bi se trebali oslobiditi plaćanja taksi 

članovi porodica koji nemaju prihoda. 

29.01.2016 

Odjeljenju za prvostepeni postupak medicinskog vještačenja u Tuzli postavljam poslaničko 

pitanje i tražim podataka o zahtjevima podnesenim od strane osiguranika sa područja TK za 

ocjenu radne sposobnosti u 2015. godini, broju zahtjeva u odnosu na 2014. godinu i dinamiku 

rješavanja istih u toku kalendarske godine. 

30.03.2016 

Predlažem da se Zakon o izdavanju stanova u zakup koji je objavljen u Službenim novinama br 

7/04 usaglasi sa odredbama Zakona o korištnju i upravljanju zajedničkim dijelovima zgrade koji 

je donešen 2015. godine. (sl, novine 14/15). 
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Ime i prezime 

Fetah Hujdur 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; Komisija za 
izbor i imenovanja; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 2 

Inicijative 4 

Diskusije 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

30.03.2016 

Pokrećem inicijativu za izmjenu Zakona o oružju i tražim da se građanima Tuzlanskog kantona 

omogući produženje i zamjena oružanih listova do 2017. godine. Važeći zakon to nije regulisao i 

njegovim izmjenama bi se omogućilo da to urade i osobe koje su iz BiH odsustvovale duži 

period. 

30.03.2016 

Ko u jedinicama lokalne samoupravi ima status državnog službenika i koji propis to uređuje? 

30.03.2016 

Kada će početi rekonstrukcija objekta Policijske uprave Kalesija? 

25.04.2016 

Pokrećem inicijativu zajedno sa poslanikom Senadom Alićem, prema Vladi TK i Ministarstvu 

obrazovanja, nauke kulture i sporta za uvođenje  3 nova zanimanja u Mješovito 

srednješkolskom centru Kalesija i to dva odjeljenja medicinski tehničar, 1 odjeljenje stolar i 

jedno odjeljenje frizer. Obrazloženje: Za uvođenje novih odjeljenja medicikskog smjera 

zainteresovani su učenici koji iz Kalesije, Osmaka, putuju u Zvornik i Tuzlu. Time bi se olakšalo 
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učenicima, a Srednja škola u Tuzli bi se rasteretila.   Inicijative koja se odnosi na zanimanja 

stolara i frizera potekla je od strane privrednika ovog kraja jer se ta zanimanja smatraju 

deficitarnim. 

28.07.2016 

inicijativa za donošenje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o uvjetima i postupku 

legaliziranja bespravno izgrađenih objekata. Zakonom o uvjetima i postupku legaliziranja 

bespravno izgrađenih objekata građevina službene novine TK broj 3/06, 1/07, 5/08 i 10/11 

regulisan je postupak i način legalizacije bespravno izgrađenih građevina na području TK koji je 

zbog specifičnosti ovog problema u više navrata mijenjan i čija je važnost u više navrata 

održavana sve do 31.5.2016 godine. Međutim do tog datuma u svim općinama na  području TK 

nije došlo do okončanja pitanja legalizacije ovih objekata nego je i povećan broj nelegalnih 

objekata prvenstveno iz razloga što je za legaliziranje bio satelitski snimak TK koji je izrađen 

19.7.2007 godine. 

30.11.2016 

Pokrećem poslaničku inicijativu, da Elektroprenos BiH a.d. Banja Luka, operativno područje 

Tuzla poveća kapacitet odnosno snagu 35 klw trafo stanice Kalesija. Obrazloženje: Iz navedene 

trafo stanice vrši se napajanje el. energijom većeg dijela općine Kalesija kao i značajni privredni 

kapaciteti kao što su Unis Tok, Izazov, Buscherhoff Plastikal, Laffat Komerc i drugi. Zbog 

povećane potrošnje el. energije a po saznanju instaliran je jedan transformator snage 8 mgw a 

drugi je neispravan ili šta već, uglavnom nije u funkciji a zbog nekih tehničkih pitanja i ne može 

biti u funkciji. Dakle navedena trafo stanica opterećenjem blizu je svog limita i ne može udovoljiti 

količinom el. energije koja je neophoda za potrebe građana, privrednih subjekata što dovodi do 

ispada i redukcije u napajanju. Očekujem da će Elektroprenos BiH riješiti ovaj problem u što 

kraćem roku obezbjeđenjem još jednog transformatora a time bi se riješiti i problemi građana 

navedenih firmi koje trpe a čiji su proizvodi namijenjeni isključivo ino tržištu sa strogim rokovima 

isporuke proizvoda. Nepovećanjem kapaciteta odnosno snage navedene trafo stanice 

onemogućena je i potrošnja, proširenje proizvodnih kapaciteta u industrijskoj zoni postojećih 

firmi a nove nebi ni mogle dobiti dozvolu za priključak zbog ograničenog kapaciteta. Zato tražim 

od Elektroprivrede BiH operativno područje Tuzla da u što kraćem roku reaguje na ovu trenutnu 

situaciju u trafo stanici u Kalesiji. 
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Ime i prezime 

Vehid Osmanović 

Stranka SDP 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za privredu, 
ekonomsku i finansijsku 
politiku,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

2/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 

Alen Karić 

Stranka SDP 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 1 

Diskusije 10 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.02.2016 

Moja inicijativa se odnosi na stanje u i oko Međunarodnog Aerodroma Tuzla. Naime mi imamo 

situaciju na aerodrom dolaze putnici i kada ulaze na pasošku kontrolu, čekaju na otvorenom. 

Podnosim prema Vladi TK i u upravi JP MAT da obezbjede minimalna sredstva i ispune ovaj 

minimalni standard, a to je da se u najkraćem roku izgradi adekvatan prostor tj čekaonica za 

dolazne putnike na pasoškoj kontroli aerodroma i da se kvalitetno obilježi putna komunikacija iz 

pravca Kalesije, Tuzle  i Živinica prema Aerodromu u oba pravca. 

23.12.2016 

Koliko mjernih jedinica stanja zagađenosti zraka ima na području kantona i šta se preduzima 

kada nivo zagađenosti pređe dozvoljenu granicu? 
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Ime i prezime 

Amila Hodžić 

Stranka SDP 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Komisija za 
jednakopravnost spolova.; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 0 

Diskusije 2 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.02.2016 

Molim Vas da mi odgovorite je li izvršena obustava prava na zdravstveno osiguranje za djecu 

stariju od 6 godina, koja se ne nalaze na redovnom školovanju? Ako jeste, postoji li Instrukcija 

na koji način je moguće snositi troškove liječenja za zdravstveno neosigurana maloljetna lica. 

Posljednjim Izmjenama i dopunama Zakona o socijalnoj zaštiti, zaštiti civilnih žrtava rata i zaštite 

porodica sa djecom u članu 38. nisu obuhvaćena djeca uzrasta od 6 do 16 godina. 
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Ime i prezime 

Dževad Hadžić 

Stranka SDP 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Kolegij Skupštine TK; Komisija 
za borbu protiv korupcije,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 5 

Inicijative 5 

Diskusije 25 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Prvo pitanje, tražim od Ministarstva obrazovanja da mi odgovori koji je broj direktora osnovnih i 

srednjih škola smijenjen u periodu 2010.-2013., znači u periodu kada su ministri bili iz SDP-a, i 

da mi se navedu razlozi zbog kojih su smijenjeni? Znači da li je neko smijenjen zbog ovog ili 

onog, ima tamo definisano zakonom da vidimo koji su razlozi” 

29.01.2016 

Pitanje upućujem i Ministarstvu obrazovanja i Univerzitetu, da mi odgovori zašto se plaća upisni 

materijal prilikom upisa studenata na fakultete Tuzlanskog univerziteta i kako se došlo do cijene 

od 2,5 marke za isprintanu uplatnicu i semestralni list? 

30.03.2016 

Tražim da Ministarstvo zdravstva izmjeni Odluku o izdavanju i korištenju ampuliranih lijekova 

kako bi pacijenti imali besplatno liječenje ampuliranim lijekovima. 

28.07.2016 

Pokrećem inicijativu prema Ministarstvu finansija i Ministarstvu za rad i socijalnu politiku i 

povratak i tražim da se u što je moguće kraćem roku isplate zaostale naknade za dječiji 

doplatak. Ne trebam posebno pojašnjavati, znači radi se o naknadama koje nisu isplaćene 

nekih desetak mjeseci, radi se o najugroženijoj kategoriji stanovništva i radi se o naknadama 
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koje su jako male, 20 maraka po djetetu i mislim da bi Vlada i svi mi trebali pokazati socijalnu 

osjetljivost i staviti tu kategoriju u prioritet kada su isplate iz budžeta. 

28.07.2016 

Druga inicijativa takođe prema Vladi i Ministarstvu za rad i socijalnu politiku da se u budžet za 

2017 ili eventualno u rebalans budžeta za 2016 godinu uvrsti finansiranje unije civilnih žrtava 

rata i porodica žrtava rata TK. Mislim takođe da i ova kategorija zaslužuje veću socijalnu 

osjetljivost i Vlade, i Ministarstva, i Skupštine TK. To su žrtve koje su stradale u ratu i mislim da 

bi trebali biti bar u jednom dijelu tretirani kao i druga boračka udruženja. 

28.07.2016 

S obzirom da ćemo za ovu sjednicu imati program borbe protiv korupcije i da će čini mi se ova 

sjednica proteći u kontekstu tog programa u kojem bismo trebali definisati kako i na koji način 

da se obračunamo sa tim najvećim problemom našeg društva. Ja ću u tom kontekstu evo još 

jedan prilog toj borbi i tom timu kojeg će Vlada formirati, pokrenuti jednu inicijativu prema 

Ministarstvu obrazovanja. Mislim da je Ministarstvo obrazovanja prije neki dan promijenilo 

pravilnikom o prijemu radnika o osnovnom i srednjem obrazovanju i tim pravilnikom je 

promijenila kriterije na način da se bodovanje intervjua odnosno bodovanje razgovora sa 

kandidatima koji apliciraju, znači boduju od 3 do 9 bodova. Prije je to bodovano od 1 do 3 boda i 

mislim da to nije u redu jer to otvara prostor za mogućnost korupcije odnosno otvara prostor za 

mogućnost pretendiranja određenih kandidata koji to ne zaslužuju po određenoj papirologiji. 

30.11.2016 

Prva inicijativa se upućuje prema Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta. Naime, 

tražim od Ministarstva da u što kraćem roku iznađe sredstva i riješi pitanje zagrijavanje 

prostorija MSŠ Kalesija. Obrazloženje: Zbog starosti kotla i instalacija grijanja koje su i jedno i 

drugo od prije rata, znači došlo je do stradanja istih tako da je otežano izvođenje nastave 

odnosno uslovi za rad u toj školi su na nivou da se nastava ne može izvoditi tako da je 

menadžment na zahtjev Vijeća roditelja u situaciji da ukoliko se ovo pitanje brzo ne riješi 

obustavi izvođenje nastave. Zbog toga evo još jednom tražim od Ministarstva da što je moguće 

u što kraćem roku iznađe sredstva i riješi pitanje zagrijavanja prostorija. 

30.11.2016 

Druga inicijativa se odnosi prema Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta i Vlade TK. 

Suština inicijative je da se deblokira proces obrazovanja odraslih u javnim ustanovama, znači 

srednjim školama koje imaju karakter javnih ustanova. Naime, tražim od Ministarstva i Vlade da 

podhitno naprave i usvoje Plan obrazovanja odraslih kao strateški dokument kojim se utvrđuje 

opšti javni interes u obavljanju djelatnosti obrazovanja odraslih. U Zakonu u članu 59 između 

ostalog je rečeno, znači ovo je obrazloženje, između ostalog je rečeno da se svi podzakonski 

akti trebaju donijeti u roku od 6 mjeseci. Zakon o obrazovanju odraslih smo usvojili 29.7.2015g i 

propisali da Vlada na prijedlog Ministarstva donosi plan obrazovanja odraslih. Na osnovu tog 

plana, organizatori obrazovanja odraslih donose godišnji program rada za svaku godinu i na 
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osnovu toga vrše upis polaznika. Zbog nepostojanja ovog plana kako su mi rekli iz mješovitih 

srednjih, odnosno javnih ustanova mješovitih srednjih škola, odgovor Ministarstva je da zbog 

nepostojanja ovog plana se ne može vršiti obrazovanje odraslih u javnim ustanovama i to je 

već, ako se dočeka kraj decembra da će biti drugu godinu zaredom. Samim tim što se ne 

obrazuju odrasli s obzirom da je po postojećem pravilniku, ne znam da je donesen i jedan 

pravilnik po ovom zakonu, po postojećem pravilniku o pripadnosti javnih prihoda po osnovu 

vanrednih kandidata, 40\% je javni prihod, 60\% ide školama i taj dio je i vlastiti prihod i prihod 

koji se plaća onima koji učestvuju u procesu obrazovanja. Znači obzirom da te škole ne 

obrazuju imamo veliki gubitak i javnih prihoda i vlastitih prihoda. Zbog takvih gubitaka između 

ostalog evo i MSŠ Kalesija nema dovoljno sredstava da riješi pitanje zagrijavanja prostorija. 

Istovremeno, baveći se ovim pitanjem sam se informisao i primijetio sam da centri za 

obrazovanje odraslih kao privatne institucije vrše obrazovanje bez problema, čak na moj upit da 

li se mogu upisati obzirom da sam anketirao, kažu nikakav problem, to što kod nas nije isti 

zakon kao zakon u javnim ustanovama. U principu znači ljudi se pozivaju na zakon koji ima 

kaznenu mjeru od jedne do tri hiljade maraka koja se može propisati ukoliko se napravi jedan 

ovakav prekršaj i ostvaruju ogromne prihode. Prema onom što sam ja saznao postoje škole na 

Kantonu koje su godišnje po osnovu oporezovanja vanrednih kandidata ostvarivali promet od 

500 pa i više hiljada maraka. Zbog toga tražim od Ministarstva da ukoliko je moguće što prije 

napravi taj program, ponudi Vladi i da izbjegnemo mogućnost da i ova školska godina protekne 

bez obrazovanja odraslih u javnim ustanovama. 

30.11.2016 

Kada će Ministarstvo za rad, socijalnu politiku i povratak javno objaviti rezultate raspodjele 

sredstava iz budžeta TK za 2016 godinu sa budžetske pozicije „materijalno zbrinjavanje lica u 

stanju socijalne potrebe“ u ukupnom iznosu od 392 000 KM kao i rezultate po pozivu za 

dostavljanje prijedloga projekata za podršku iz sredstava prikupljenih na ime „Dječije nedelje“ u 

2015 godini na području TK koja su namijenjena za unapređenje ukupne društvene brige o 

djeci? Obrazloženje: Znači ne trebam posebno pojašnjavati s tim da je jedan od građana koji je 

mene inicirao na ovo pitanje uputio upit prema Ministarstvu odnosno Uredu za informisanje 

Vlade TK i dobio odgovor 4.11.2016g koji kaže ovako, „da rezultati raspodjele sredstava po 

pozivu za dostavljene projekte za podršku iz sredstava Dječije nedelje, programa za materijalno 

zbrinjavanje lica u stanju socijalne potrebe, Ministarstva za rad, socijalnu politiku i povratak se 

javno ne objavljuju već da se samo svaki podnosilac zahtjeva službeno obavještava o sudbini 

njegovog zahtjeva odnosno ako je njihova prijava neblagovremena i nepotpuna i da kao takva 

nije moga ući u dalju proceduru raspodjele sredstava a podnosiocima prijava čija je prijava 

blagovremena i potpuna se dostavlja Odluka o odobravanju sredstava ukoliko je prijava 

odnosno projekt osvojio više od minimalnog broja bodova koje je potrebno osvojiti da bi se 

konkurisalo za raspodjelu sredstava“. Znači to je bio odgovor Ureda za informisanje Vlade na 

ovo pitanje koje je upućeno direktno prema Uredu, ali evo ja postavljam ovo pitanje prema 

Ministarstvu jer smatram da se radi o javnim sredstvima čija raspodjela mora biti transparentna i 

zahtijevam da se nadležno ministarstvo izjasni po pitanju datuma objave rezultata po ovom 

konkursu. 

23.12.2016 
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Pitanje je prema MUP-u. Znači koji je broj zaposlenih u MUP-u u periodu 1.1.2016 do 

1.12.2016. i da odgovor sadržava slijedeće podatke kad dobijemo, koji je broj tih primljenih 

osoba?. Znači ima i prezime primljene osobe, datupm prijema u radni odnos,  mjesto na koje je 

osoba raspoređena i stručna sprema primljene osobe.  Obrazloženje : UPrema informacijama 

kojima ja raspolažem , vVlada je u ovom traženom periodu, odnosno prošle godine, primila oko 

šezdesetak osoba u raznoraznim ministarstvima i pored odluke u neprijemu u javne institucije. 

Svi ovi prijemi su urađeni po konkursu i svi prijemi u drugim ministarstvima odnosno rezultati 

prijema su objavljeni na oglasnoj ploči sa imenom i prezimenom primljenog kandidata osim u 

MUP.u, u kojem je lista primljenih kandidata objavljena šiframa bez imena i prezimena To 

podgrijava sumnje dda su primljena djecca političara, policijskih službenika, djeca članova 

Nezavisnog odbora. Da bismo otklonili sumnje , mislim da bi bilo korektno u skladu sa onim što 

je Vlada proklamovala na početku, da će raditi transparentno , objaviti imena tih primljenih. 

 

  



 

154 
 

Ime i prezime 

Rasim Dostović 

Stranka SDA 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član  

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 3 

Inicijative 2 

Diskusije 8 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.02.2016 

Da li ministarstvo obrazovanja nauke kulture i sporta TK planira smanjenjeupisa studenata na 

Filozofskom fakulteetu za školsku 2016/17 ili uvesti moratorij na određenim odsjecima? 

29.02.2016 

Pokrećem poslaničku inicijativu da se PIO/MIO i Zavod zdravstvenog osiguranja TK dogovore 

oko izdavanja potvrde za liječenje penzionera koji su u procesu obrade za penziju. Neophodno 

je da PIO izda jedinstvenu potvrdu koju bi prihvatio Zavod zdravstvenog osiguranja da se 

penzioneri prilikom obrade mogu nesmetano liječiti obzirom da PIO izmiri svoje obaveze 

naknadno u periodu dok penzioneri čekaju konačno rješenje. 

30.05.2016 

Pokrećem inicijativu za rekonstrukciju dijela regionalnog puta Tuzla Zenica kroz naselje Oskova 

koji je u veoma lošem stanju. Oštećenja su nastala zbog velikog broja kamiona koji na separaciji 

preuzimaju ugalj. Pored toga put nema adekvatnu priključnu traku iako je na samom ulazu u 

zaštićeni Park prirode Konjuh. 

23.12.2016 

Da li je priliko izrade ŠGO (Šumsko gospodarske osnove) za SPP (šumsko privredno područje 

Sprečko, za područje Oskova, prilikom obračuna - određivanja veličine etata dozvoljenih 

količina sječivih količina drvnih masa , a samim tim i godišnjih planova sječa, uzeta drvna zaliha 



 

155 
 

i njen prirast šuma koje se nalaze u zonama A Zaštićenog pejzaža i zonama sanitarne zaštite  

izvorišta pitke vode u kojima je ograničena sječa drveta, odnosno, zabranjena zakonom o 

prograšenju Zaštićenog pejzaža? 

23.12.2016 

Obraćam se Ministarstvu za rad i socijalnu politiku i povratak , da mi odgovori zašto radnici 

prilikom ostvarenja prava na penziju čekaju od podnošenja zahtjeva do konačnog rješenja, duže 

od zakonom propisanih rokova. Radnici Penzioneri su nezadoovljni i čekaju na svoja prava po 

7-12 mjeseci. Ovaj problem je najizraženiji na području TK, a uz to poznato je da su penzioneri 

najugroženija kategorija građana Tuzlanskog kantona. 
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Ime i prezime 

Midhat Čaušević 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade,; 
Komisija za borbu protiv 
korupcije,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 17 

Inicijative 14 

Diskusije 22 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Zavodu zdravstvenog osiguranja TK upućujem poslaničko pitanje koje se odnosi na smanjenje 

naknada za rad u upravnim i nadzornim odborima prvenstveno u domovima zdravlja na 

području TK, a u skladu sa odlukom Vlade Kantona. 

29.01.2016 

Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede upućujem poslaničko pitanje i pitam ko je 

izvršio dodjelu koncesija za eksploataciju pitke vode na području općine Kladanj. 

29.01.2016 

Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta upućujem poslaničku inicijativu i tražim da se 

izmijeni pravilnika o organizaciji ekskurzija i izleta u osnovnim i srednjim školama u TK, u dijelu 
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se finasiraju sa ovog nivoa. Ako nije ništa preduzela tražim  da izvrši kontrola i dostavi odgovor 

o rezultatima iste. 

29.02.2016 

Tražim od Kolegija Skupštine odgovor na pitanje po kojih procedura se zakazuju svečane  

sjednice. Postojeća procedura po mom mišljenju nije adekvatna značaju koji imaju 

29.02.2016 

Tražim da u što kraćem vremenskom periodu Vlada izradi dugoročnu Strategiju za mlade na 

području Tuzlanskog kantona  za period 2016.-2020. g.,  kojoj će osnova biti nedavno usvojena 

Strategiju razvoja TK. Posljednji strateški dokument koji je bio usvojen je Akcioni polan za 

mlade koji se odnosio na 2014. godinu. 

29.02.2016 

Skupština Tuzlanskog kantona traži od Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta 

Tuzlanskog kantona i JU Pedagoški zavod Tuzlanskog kantona da prije održavanja eksterne 

mature u osnovnim školama na području Tuzlanskog kantona , a do kraja marta mjeseca 2016. 

godine, jasno izdefiniše procenat učešća rezultata eksterne mature za upis u srednje škole. 

30.03.2016 

Pokrećem inicijativu shodno ranije postavljenom poslnačkom pitanju. Inicjativa je prema Komisiji 

za koncesije  da utvrdi ko koristi vodu u komercijalne svrhe, a da nema ugovor. Prema mojim 

informacijama samo 2 preduzeća takav  ugovor imaju, a vodu koristi njih više. To znači da je 

opština Kladanj oštećena, jer bi joj trebao pripasti dio od 80\% naplaćene koncesione naknade. 

30.03.2016 

Kada će biti provedena kontrola i usklađivanje primanja naknada članova UO u skladu sa 

Odlukom vlade o samanjenju naknada, a u institucijama koje su u njezinoj nadležnosti.Posebno 

želim naglasiti da je potrebno izvršiti provjeru u Domovima zdravlja TK jer po mojim saznajima 

tamo usklađivanje nije izvršeno? Takođe imam saznanja da usklađivanja tj smanjenja nije došlo 

zbog skrivanja iza odluka opštinskih vijeća. Na ovome treba raditi kako bi kako je i planirano se 

postigle budžetske uštede. 

30.03.2016 

U kojoj fazi je implementacija kapitalnih sredstava u obrazovanju planiranih u Budžetu za 2016. 

g. i sa kakvim će se prioritetima raditi u implementaciji tih  sredstava. Riječ je o značajnim 

sredstvima od preko 500 hiljada KM. 

25.04.2016 

Šta je urađeno na implementaciji inicijative prupućene na 20. sjednici Skupština Tuzlanskog 

kantona gdje se traži od Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta Tuzlanskog kantona i 
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JU Pedagoški zavod Tuzlanskog kantona da prije održavanja eksterne mature u osnovnim 

školama na području Tuzlanskog kantona , a do kraja marta mjeseca 2016. godine, jasno 

izdefiniše procenat učešća rezultata eksterne mature za upis u srednje škole. 

25.04.2016 

Šta je planirano uraditi na sanaciji puta Husino - Tuzla tzv Prečac, koji je jako frekventan, ali na 

kojem se zbog stanja u kojem se nalazi, događaju česte saobraćajne nesreće. 

25.04.2016 

Pokrećem inicijativu da se preduzmu koraci za nastavak i produženje sezone grijanja u vrijeme 

pada temperatura, za opštine Tuzla i Lukavac u kojima se toplinska energija obezbjeđuje iz 

Termoelektrane, kako bi se obezbjedili uslovi za rad u javnim ustanovama, bolnicama i 

školama. 

30.05.2016 

Da se u što kraćem vremenu:  izvrši analiza stanja i utvrdi prilagođenost klupa za đake 

predškolskog uzrasta jer imamo situaciju da te klupe nisu prilagođene i mogu izazvati određene 

zdravstvene posljedice. Takođe tražim da se uradi analiza iskorištenosti postojećih kapaciteta u 

školama u pogledu inventara i prostora. 

30.05.2016 

Kolika su mjesečna izdvajanja iz Budžeta TK na ime kratkoročnih i dugoročnih zaduženja TK i u 

kojem periodu su ona nastala počevši od 1.6.2016. godine? 

30.05.2016 

Koliko u Univerzitetu u Tuzli ima asistenata i viših asistenata koji su u izboru i angažovni su  u 

izvođenju vježbi u svojstvu vanskih saradnika, a potiču iz reda šehidskih  porodica i  zlatnih 

studenata' odnosno dobitnika plakete tj. studenta generacije. 

06.06.2016 

Sagledati mogućnost da se djeci iz jednoroditeljskih porodica  (đacima i sudentima) omogući 

ujednačeno pravo korištenja benefita  prilikom upisa u osnovne i srednje škole ili fakultete. U 

sadašnjoj praksi imamo slučajeve gdje su prava  neujednačena. 

06.06.2016 

Inicijativu pokrećem prema svim opštinskim vijećima i gradskim vijećima u TK da se sagleda 

mogućnost  da  se institucijama od značaja za kulturu i obrazovne institucije preimenuju  na 

način  daa ime tih instiucija nosi neko od imena odnosno značajnih događaja značajnih za 

lokalnu zajednicu odnossno za BiH.  Time bi razvijali svijest o našoj istoriji i kulturi. 

06.06.2016 
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Predlažem da prije raspisivanja konkursa za prijem u radni odnos nastavnika odnosno 

profesora u osnovne škole, napravi jasna projekcija  na osnovu potreba sa terena  i da se na 

osnovu evidencije  institucijama obrazovanja dodjele rješenja o prijemu u stalni radni odnos 

osobama koje već duži niz godina rade u obrazovanju na neodređeno vrijeme. 

28.07.2016 

Kolegiju Skupštine TK iniciram da pristupi radnjama izmjene Poslovnika Skjupštine TK u dijelu 

objave službenih glasnika i to: Da se dostavljanje službenih glasnika realizuje na jeziku koje 

odabere anketirani 

28.07.2016 

Tražim da mi se dostavi zvaničan podatak o stanju opštine Kladanj u pogledu obaveza 

kratkoročnih  i dugoročnih od dana 1.10.2012. g. zaključno sa julom 2016. Tražim da mi se 

dostave zvanični podaci o svim transferima po svim osnovama iz Budžeta TK u periodu 2012.-

2016. 

28.07.2016 

iniciram prema MUP-a TK, iniciram da se u PS Kladanj poduzmu radnje kako bi se prevazišle 

teškoće u radu i funkcionisanju iste. 1. Da se poveća broj zaposlenika u pomenutoj  policijskoj 

stanici. Zahvaljujući ovom sazivu Vlade i resornom ministarstvu znamo da je ova policijska 

stanica iz kategorije drugog reda proglašena u policijsku stanicu prvog reda proglašena u 

policijsku stanicu prvog reda i to je jedna od značajnijih iskoraka kada je u pitanju organizacija 

iste stim što kada su u pitanju uposlenici broj zaposlenih je ostao na nivou iz prethodnog 

perioda a potrebno je da se taj broj poveća. Entitetska linija, broj magistralnog puta po površini 

pokriva ta policijska stanica po broju stanovnika najveću površinu na Kantonu, itd. 2. Odnosi se 

na isti problem, da se planira postavljanje jednog stacioniranog radara na dijelu magistralnog 

puta koji prolazi kroz Kladanj. Činjenica je da je lokalna vlast uradila puno na bezbijednosti 

saobraćaja kada je u pitanju uže gradsko jezgro koje se odnosi na magistralni put, izrađeni su 

trotoari međutim imamo sada evidentan problem prekoračenja, enormnog prekoračenja brzine i 

to je nešto što predstavlja opasnost kako za škole jer se dvije škole nalaze u neposrednoj 

blizini, gradski stadion i sve ono što je pored tog magistralnog puta i jedan stacionirani radar bi u 

punome riješio tu problematiku a po samoj strukturi jedan rada može da zamijeni 6 uposlenika 

kada je u pitanju pokrivanje ovog problema. 3. Da se prostorije Cipsa izmjeste u prostorije PS 

Kladanj. Trenutne prostorije nisu uslovne čak nemaju prilaz ni za invalidne osobe nadležna 

opštinska služba je u policijskog stanici u Kladnju već izvršila sve pripreme kada je u pitanju i 

prilaz za invalidne osobe i postoji adekvatan prostor i bilo bi to jedna kompaktna cjelina. 

27.10.2016 

Prva inicijativa je  upućena prema Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta. Iniciram da 

do početka naredne školske godine 2017/2018 usaglasite udžbeničku politiku na području TK. 

Potrebno je da se dosadašnja praksa prekine u smislu da svaki nastavnik ili škola ima pravo da 

bira koji udžbenik ili udžbenike će koristiti za novu školsku godinu. Tako imamo situaciju da se u 
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dvije škole u istom gradu koriste različiti udžbenici za isti predmet i isti razred, ili u istoj školi da 

sva različita nastavnika za isti razred, isti predmet koriste dva različita udžbenika. Smatram da 

je ovo neophodno uraditi jer na ovaj način postoji mogućnost kako nekoegzistentnosti u procesu 

realizacije nastavnog sadržaja na području čitavog kantona tako i mogućnosti manipulacije oko 

odabira udžbenika a sami ishodi učenja mogu biti različiti što nam nije cilj. U prilogu, pismo 

zabrinutih roditelja koje ne želim ovdje čitati ali evo dobit ćete ga u prilogu. 

27.10.2016 

Druga inicijativa je isto prema Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta. Iniciram da 

uradite jednu sveobuhvatnu analizu stanja školskih objekata na području TK u pogledu 

funkcionalnosti, kapaciteta i potreba. Svjedoci smo da smo u tekućoj budžetskoj godini imali 

kapitalna ulaganja u školske objekte i to je rezultiralo da je stanje djelimično sanirano u 

desetinama škola na području čitavog kantona. Međutim zbog kontinuiranog neulaganja u 

školske objekte u proteklom periodu imamo situaciju gdje je prioritetno neophodno dodatno 

investirati u školske objekte jer u kakvom se stanju nalaze predstavljaju opasnost za same 

učenike i uposlenike. Ako bismo sačinili jednu stvarnu sliku o stanju školskih objekata, i to imali 

na jednom mjestu, mogli bismo po prioritetima realizirati sredstva kako kapitalna tako i po 

projektima od donatora. Nadasve, konačno bismo mogli imati u vidu i iskorištenost samih 

potencijala školskih objekata što bi moglo rezultirati i određenim uštedama u pogledu 

komunalija. Molim da se o pomenutoj inicijativi pismeno očitujete. 

27.10.2016 

Treća inicijativa prema Ministarstvu za boračka pitanja! Iniciram da razmislite i po mogućnosti 

pokrenete aktivnosti iz vaše nadležnosti koje bi rezultirale skupljanje materijala koji već postoji 

na nekoliko lokacija širom Kantona na jedno mjesto koji se odnosi na odbrambeno-oslobodilački 

rat u zoni odgovornisti Drugog korpusa Armije RBiH. Da li iskoristiti postojeći resurs JU Muzej 

Istočne Bosne pa u sklopu njega formirati stalnu postavku koja bi se odnosila na pomenuti 

tematiku, ili razmišljati o zasebnoj javnoj ustanovi, to ostavljam vama na razmišljanje. 

30.11.2016 

Zbog čega je u dva navrata poništen konkurs za prijem uposlenika u Službu za zapošljavanje i 

čija je odgovornost za poništavanje istih, odnosno da li je neko razmišljao o samim aplikantima 

kojih je bilo oko 200 stotine u djelu izgubljenog vremena, potrošenih novaca i ostalog. 

30.11.2016 

Šta je Muzej poduzeo povodom obilježavanja 25. novembra dana državnosti BiH? 

30.11.2016 

Uz čiju saglasnost su pojedine osnovne i srednje škole s područija grada Tuzle uzele učešće u 

obilježavanju 25. novembra u organizaciji Udruženje antifašista i boraca NOR-a Grada Tuzla? 

Po mom sudu i saznanjima sporno je što je manifestacija počela umjesto himne BiH s pjesmom 

"Druže Tito mi ti se kunemo" 
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23.12.2016 

Da li postoji mogućnost da Vlada TK u narednoj kalendarskoj godini pristupi izradi Strategije 

obrazovanja TK (predškolsko, osnovno, srednje, visoko). 

23.12.2016 

Posjedujemo li tačne podatke o broju mladih koji su napustili TK u posljednjih 5. godina a 

posebno me interesira odlazak mladih iz Općina s manjim brojem stanovnika tj općine Sapna, 

Kladanj, Teočak, Doboj Istok i Čelić. 

23.12.2016 

U kojoj je fazi realizacija projekta utopljavanja Srednjoškolskog centra u Kladnju (mislim na 

zamjenu stolarije, krova i fasade jer po stručnim analizama ovaj objekta je energetski 

najneefikasniji u TK) 
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Ime i prezime 

Mirsad Bečić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za privredu, 
ekonomsku i finansijsku 
politiku,; Komisija za ustavna 
pitanja,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 1 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 

Mehmed 
Bajrektarević 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za privredu, 
ekonomsku i finansijsku 
politiku,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 5 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 

Mustafa 
Abdulahović 

Stranka SDA 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Komisija za 
obrazovanje, kulturu, sport i 
mlade,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 1 

Diskusije 0 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

29.01.2016 

Tražim izjašnjenje Skupštine o tome da se na službenoj stranici objave primanja poslanika 
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Ime i prezime 

Zijad Suljkanović 

Stranka NSRB 

Mandat 1. 

Pozicija  Poslanik 

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član  

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

4/4 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 0 

Diskusije 1 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2016 - 

31.12.2016:  

27.10.2016 

Za današnju sjednicu imam jedno poslaničko pitanje. Šta je sa sudbinom poslaničke inicijative 

Fetaha Hujdura iznesenoj na jednoj od prethodnih sjednica a koja se odnosi na Zakon o 

legalizaciji bespravno izgrađenih objekata?  Obrazloženje: Da ne bih ponavljao razloge 

podnošenja inicijative a svi ste čuli i znate o čemu se radi, samo ću dodati da izmjenom ovog 

zakona u znatnoj mjeri i veoma brzo možemo poboljšati punjenje budžeta kako Kantona tako i 

općina a samim tim pomoći i omogućiti građanima da legalizuju ono što je moguće legalizovati. 

Pitanje upućujem premijeru TK i resornom ministartvu. Odgovor tražim usmeno, sada ili u 

pisanoj formi 
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Ime i prezime 

Izet Jajčević 

Stranka NSRB 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik  

Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član  

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

1/2 

Prisustvo sjednicama komisija  

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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DODATAK 2 - PROGRAM RADA  
 

 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

PRVI KVARTAL 

1. Odluka o pristupanju izradi Izmjena i 

dopuna Prostornog plana za područje 

Tuzlanskog kantona za period 2005. - 

2025. godine 

2015. Ministarstvo prostornog 

uređenja i zaštitu okolice 
 1 29.01.2016 Usvojeno 

 

 

2. Zakon o izmjeni Zakona o prostornom 

uređenju i građenju 

2016. Ministarstvo prostornog 

uređenja i zaštitu okolice 
Prijedlog 1 29.01.2016 Usvojeno 

 
 

3. Informacija o ostvarenim rezultatima 

deminiranja i uništavanja neeksplodiranih 

ubojitih sredstava na području 

Tuzlanskog kantona u 2015. godini 

2016. Kantonalna uprava civilne 

zaštite 
 1 29.01.2016 Usvojeno 

 

 

4. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o novčanim podrškama u poljoprivredi i 

ruralnom razvoju Tuzlanskog kantona 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Nacrt 1 -- -- ----  

 

8 

5. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 2013. Ministarstvo provosuđa i Prijedlog 2 -- -- ----    
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

13. Izvještaj o radu Zavoda za pružanje 

pravne pomoći za 2015. godinu 

2016. Kantonalni zavod za 

pružanje pravne pomoći 
 2 30.05.2016 Usvojeno 

 
 

14. Izvještaj o radu Kantonalne uprave za 

inspekcijske poslove Tuzlanskog kantona 

za 2015. godinu 

2016. Kantonalna uprava za 

inspekcijske poslove  2 25.04.2016 
Nije 

usvojeno 

 

 

15. Zakon o visokom obrazovanju - 2016. 2013. Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta 
Nacrt 2 25.04.2016 U proceduri 

 
50 

16. Zakon o robnim rezervama Tuzlanskog 

kantona -2013. 

2013. Ministarstvo provosuđa i 

uprave 
Prijedlog 3 30.03.2016 Usvojeno 

 
 

17. Informacija o stanju u oblasti sporta na 

području Tuzlanskog kantona u 2015. 

godini 

2016. Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta  3 25.04.2016 Usvojeno 

 

 

18. Izvještaj  o radu Kantonalne uprave 

civilne zaštite za 2015. godinu 

2016. Kantonalna uprava civilne 

zaštite 
 3 25.04.2016 Usvojeno 

 
 

19. Zakon o značajnim datumima, 

događajima i ličnostima za Tuzlanski 

kanton 

2016. Ministarstvo za boračka 

pitanja Nacrt 3 30.03.2016 U proceduri 

 

51 

20. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 2016. Kantonalna uprava za Nacrt 3 25.04.2016 U proceduri  52 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

poljoprivredne proizvodnje, prehrambene 

i drvne industrije, šumarstva i 

vodoprivrede na području Tuzlanskog 

kantona za 2015. godinu 

vodoprivrede 

27. Izvještaj o radu i finansijskom poslovanju 

JU Veterinarski zavod za 2015. godinu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

 4 30.05.2016 
Nije 

usvojeno 

 

 

28. Izvještaj o radu JU Univerzitet u Tuzli za 

2015. godinu 

2016. Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta 
 4 06.06.2016 

Nije 

usvojeno 

 
 

29. Izvještaj o radu Vlade Tuzlanskog 

kantona za 2015. godinu 

2016. Vlada TK 
 4 30.05.2016 Usvojeno 

 
 

30. Izvještaj o izvršenju Budžeta Tuzlanskog 

kantona za 2015. 

2016. Ministarstvo finansija 
 4 30.05.2016 Usvojeno 

 
 

31. Izvještaj o korištenju budžetske rezerve 

za 2015. godinu 

2016. Ministarstvo finansija 
 4 30.05.2016 Usvojeno 

 
 

32. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o vodama 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Nacrt 4 -- -- ----  

 

33 

33. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 2016. Ministarstvo Prijedlog 5 -- -- ----   32 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

o vodama poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

34. Izvještaj o radu i poslovanju JZU 

Univerzitetski klinički centar Tuzla za 

period I – XII 2015. godine, sa Godišnjim 

izvještajem o poslovanju za period 01.01.- 

31.12.2015. godine; 

2016. Ministarstvo zdravstva 

 5 25.04.2016 Usvojeno 

 

 

35. Informacija o ostvarenim rezultatima 

poslovanja privrednih društava iz oblasti 

industrije, energetike i rudarstva 

Tuzlanskog kantona za 2015. godin 

2016. Ministarstvo industrije, 

energetike i rudarstva 
 5 28.07.2016 Usvojeno 

 

 

36. Izvještaj o radu i izvršenju Finansijskog 

plana JU Služba za zapošljavanje 

Tuzlanskog kantona za 2015. godinu 

2016. Ministarstvo za rad, 

socijalnu politiku i 

povratak 

 5 30.05.2016 Usvojeno 

 

 

37. Izvještaj o radu Komisije za koncesije 

Tuzlanskog kantona sa finansijskim 

izvještajem za 2015. godinu 

2016. Komisija za koncesije 

 5 30.05.2016 Usvojeno 

 

 

38. Izvještaj o radu Nezavisnog odbora za 

period juli - decembar 2015. godine 

2016. Nezavisni odbor 
 5 06.06.2016 Usvojeno 

 
 

39. Informacija o stanju sigurnosti na 2016. Ministarstvo unutrašnjih  5 06.06.2016 Usvojeno   
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

području Tuzlanskog kantona u 2015. 

godini 

poslova 

40. Izvještaj o radu Kantonalnog 

pravobranilaštva za 2015. godinu 

2016. Kantonalno 

pravobranilaštvo 
 5 06.06.2016 Usvojeno 

 
 

41. Informacija Kantonalnog tužilaštva 

Tuzlanskog kantona o provođenju 

Krivičnog zakona u Kantonu i radu 

Tužilaštva za 2015. godinu 

2016. Kantonalno tužilaštvo 

 5 06.06.2016 Usvojeno 

 

 

42. Informacija o radu Kantonalnog suda 

Tuzla i općinskih sudova za 2015. godinu 

2016. Kantonalni sud 
 5 06.06.2016 Usvojeno 

 
 

43. Izvještaj o radu JP Radio televizija 

Tuzlanskog kantona u 2015. godini 

2016. UO JP RTV TK 
 5 27.10.2016 

Nije 

usvojeno 

 
 

44. Izvještaj o radu JU odgojni centar za 

2015. godinu 

2016. JU Disciplinski centar za 

maloljetnike 
 5 30.05.2016 Usvojeno 

 
 

45. Izvještaj o radu i finansijskom poslovanju 

Javne ustanove „Direkcija regionalnih 

cesta Tuzlanskog kantona“ za 2015. 

godinu 

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i saobraćaja 
 5 30.05.2016 Usvojeno 

 

 

46. lzvještaj o poslovanju JP „Međunarodni 2016. Ministarstvo trgovine,  5 30.05.2016 Usvojeno   



 

174 
 

 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

aerodrom Tuzla“ za 2015. godinu turizma i saobraćaja 

47. Izvještaj o radu JP „Šume TK“ d.d. 

Kladanj sa Izvještajem neovisnog revizora 

o pregledu finansijskog izvještaja za 

2015. godinu. 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 
 5 28.07.2016 Usvojeno 

 

 

48. Izvještaj o radu i finansijskom poslovanju 

Javne zdravstvene ustanove Opća 

bolnica “Dr. Mustafa Beganović” 

Gračanica  za period od 01.01. -

31.12.2015. godine 

2016. Ministarstvo zdravstva 

 5 06.06.2016 Usvojeno 

 

 

49. Zakon o sprečavanju nasilja i nedoličnog 

ponašanja na sportskim priredbama 

2009. Ministarstvo unutrašnjih 

poslova 
Nacrt 5 28.07.2016 U proceduri 

 
60 

50. Zakon o visokom obrazovanju - 2016. 2013. Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta 
Prijedlog 6 06.06.2016 Usvojeno 

 
15 

51. Zakon o značajnim datumima, 

događajima i ličnostima za Tuzlanski 

kanton 

2016. Ministarstvo za boračka 

pitanja Prijedlog 6 23.12.2016 Usvojeno 

 

19 

52. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o inspekcijama Tuzlanskog kantona 

2016. Kantonalna uprava za 

inspekcijske poslove 
Prijedlog 6 28.07.2016 Usvojeno 

 
20 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

53. Izvještaj o radu i poslovanju JP za 

vodoprivrednu djelatnost „Spreča“ d.d. 

Tuzlasa Izvještajem neovisnog revizora o 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

59. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o unutrašnjim poslovima Tuzlanskog 

kantona 

2016. Ministarstvo unutrašnjih 

poslova Nacrt 6 -- -- ----  

 

63 

TREĆI KVARTAL 

60. Zakon o sprečavanju nasilja i nedoličnog 

ponašanja na sportskim priredbama 

2009. Ministarstvo unutrašnjih 

poslova 
Prijedlog 7 30.11.2016 Usvojeno 

 
49 

61. Prostorni plan područja posebnih obilježja 

dijela Slivnog područja akumulacije  

Modrac za period od 2016. do 2036. 

godine 

2016. Ostali 

Nacrt 7 23.12.2016 U proceduri 

 

83 

62. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o dopunskim pravima branilaca i članova 

njihovih porodica 

2016. Ministarstvo za boračka 

pitanja Prijedlog 9 27.10.2016 Usvojeno 

 

 

63. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o unutrašnjim poslovima Tuzlanskog 

kantona 

2016. Ministarstvo unutrašnjih 

poslova Prijedlog 9 30.11.2016 Usvojeno 

 

59 

64. Informacija o obezbjeđenju rezerve krvi 

za potrebe liječenja građana u 

Tuzlanskog kantona sa osvrtom na status 

dobrovoljnih davalaca krvi i 

2016. Ministarstvo zdravstva 

 9 30.11.2016 Usvojeno 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

mogućnostima obezbjeđenja krvi kao 

lijeka za 2015. godinu 

65. Analiza zdravstvenog stanja stanovništva 

Tuzlanskog kantona i indikatori zdravlja u 

2015. godini, sa prijedlogom mjera 

2016. Zavod za javno zdravstvo 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

70. Informacija o stanju u oblasti 

predškolskog, osnovnog i srednjeg 

obrazovanja za 2015. g. 

2016. Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta  10 30.11.2016 Usvojeno 

 

 

71. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o policijskim službenicima Tuzlanskog 

kantona (2014) 

2014. Ministarstvo unutrašnjih 

poslova Nacrt 10 -- -- ----  

 

78 

72. Budžet Tuzlanskog kantona za 2017. 

godinu 

2016. Ministarstvo finansija 
Nacrt 10 23.12.2016 U proceduri 

 
79 

73. Zakon o izvršenju Budžeta Tuzlanskog 

kantona za 2017. godinu 

2016. Ministarstvo finansija 
Nacrt 10 23.12.2016 U proceduri 

 
80 

74. Srednjoročni program održavanja i 

zaštite, kao i program rekonstrukcije, 

izgradnje i obnove regionalnih cesta u 

skladu sa Osnovama strategije razvoja 

regionalnih cesta Tuzlanskog kantona za 

period 2013-2023 godina, na period od 

četiri godine 

2013. Direkcije cesta Tuzla 

Prijedlog 11 -- -- ----  

 

 

75. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o socijalnoj zaštiti, zaštiti civilnih žrtava 

rata i zaštiti porodice sa djecom 

2016. Ministarstvo za rad, 

socijalnu politiku i 

povratak 

Prijedlog 11 30.11.2016 Usvojeno 

 

67 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

76. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o ugostiteljskoj djelatnosti 

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i saobraćaja 
Prijedlog 11 23.12.2016 Usvojeno 

 
68 

77. Zakon o osnovama naučno-istraživačke 

djelatnosti i koordinaciji unutrašnje i 

međunarodne naučno-istraživačke 

saradnje 

2009. Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 

66 

78. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o policijskim službenicima Tuzlanskog 

kantona (2014) 

2014. Ministarstvo unutrašnjih 

poslova Prijedlog 12 23.12.2016 Usvojeno 

 

71 

79. Budžet Tuzlanskog kantona za 2017. 

godinu 

2016. Ministarstvo finansija 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
72 

80. Zakon o izvršenju Budžeta Tuzlanskog 

kantona za 2017. godinu 

2016. Ministarstvo finansija 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
73 

81. Finansijski plan Zavoda zdravstvenog  

osiguranja Tuzlanskog kantona za 2017. 

godinu 

2016. Zavod zdravstvenog 

osiguranja Prijedlog 12 23.12.2016 Usvojeno 

 

 

82. Finansijski plan JU Služba za 

zapošljavanje Tuzlanskog kantona za 

2017. godinu 

2016. Ministarstvo za rad, 

socijalnu politiku i 

povratak 

Prijedlog 12 30.11.2016 Usvojeno 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

83. Prostorni plan područja posebnih obilježja 

dijela Slivnog područja akumulacije  

Modrac za period od 2016. do 2036. 

godine 

2016. Ostali 

Prijedlog 12 -- -- ----  

 

61 
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DODATAK 3  – REALIZACIJA ZAKONA U SKUPŠTINI TK  
 

TABELARNI PREGLED SVIH ZAKONA U SKUPŠTINSKOJ PROCEDURI U PERIODU 01.01.2016-31.12.2016 GODINE 

 

AKTIVNOSTI VLADE TK (i drugih predlagača) AKTIVNOSTI SKUPŠTINE TK 

 
Naziv zakona Predlagač U 

Programu 

rada Vlade 

za 2016. g. 

Datum 

utvrđivanja 

nacrta na 

Vladi 

Datum 

utvrđivanja 

prijedloga 

na Vladi 

KP U 

Programu 

Skupštine 

za 2016. g. 

Datum 

prihvatanja 

ili 

neusvajanja 

nacrta u 

Skupštini 

Datum 

usvajanja ili 

neusvajanja 

prijedloga u 

Skupštini 

Status 

zakona na 

dan 

31.12.2016 

ZAKONI UTVRĐENI OD PREDLAGAČA (u svojoj početnoj formi) U PRETHODNOM PERIODU (PRIJE 01.01.2016) 

873

92 

Zakon o zaštiti od buke Ministarstvo 

prostornog 

uređenja i zaštitu 

okolice 

DA 16.01.2014 16.02.2016  DA 30.01.2014 29.02.2016 Usvojeno 

735

20 

Zakon o robnim rezervama 

Tuzlanskog kantona -2013. 

Ministarstvo 

provosuđa i 

uprave 

DA 22.07.2014 15.03.2016  DA 05.02.2015 30.03.2016 Usvojeno 

100

076 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o Vladi Tuzlanskog 

kantona-2014. 

Ministarstvo 

provosuđa i 

uprave 

NE 16.09.2014   NE   U 

proceduri 

110

565 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o zaštiti od požara i 

vatrogastvu na području 

Tuzlanskog kantona 

Kantonalna 

uprava civilne 

zaštite 

DA 23.11.2015 16.02.2016  DA 10.12.2015 29.02.2016 Usvojeno 

ZAKONI UTVRĐENI U PRVOM KVARTALU 2016. 
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122

386 

Zakon o izmjeni Zakona o 

prostornom uređenju i građenju 

Ministarstvo 

prostornog 

uređenja i zaštitu 

okolice 

DA  12.01.2016  DA  29.01.2016 Usvojeno 

122

394 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o novčanim podrškama u 

poljoprivredi i ruralnom razvoju 

Tuzlanskog kantona 

Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

DA  19.01.2016  DA  29.01.2016 Usvojeno 

127

607 

Zakon o dopunama Zakona o 

izvršenju Budžeta Tuzlanskog 

kantona za 2016. godinu 

Ministarstvo 

finansija 

NE  23.02.2016  NE  30.03.2016 Usvojeno 

122

390 

Zakon o značajnim datumima, 

događajima i ličnostima za 

Tuzlanski kanton 

Ministarstvo za 

boračka pitanja 

DA 22.03.2016 09.12.2016  DA 30.03.2016 23.12.2016 Usvojeno 

122

396 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o inspekcijama Tuzlanskog 

kantona 

Kantonalna 

uprava za 

inspekcijske 

poslove 

DA 22.03.2016 04.07.2016  DA 25.04.2016 28.07.2016 Usvojeno 

ZAKONI UTVRĐENI U DRUGOM KVARTALU 2016. 

734

88 

Zakon o visokom obrazovanju - 

2016. 

Ministarstvo 

obrazovanja, 

nauke, kulture i 

sporta 

DA 05.04.2016 27.05.2016  DA 25.04.2016 06.06.2016 Usvojeno 

130

055 

Zakon o dopuni Zakona o oružju i 

municiji 

Ministarstvo 

unutrašnjih 

poslova 

NE  14.04.2016  NE  25.04.2016 Usvojeno 

126

153 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o cestovnom prijevozu na   

području Tuzlanskog kantona 

Ministarstvo 

trgovine, turizma 

i saobraćaja 

NE 05.05.2016 19.07.2016  NE 30.05.2016 28.07.2016 Usvojeno 
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131

662 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o osnovnom odgoju i 

obrazovanju-2016 

Ministarstvo 

obrazovanja, 

nauke, kulture i 

sporta 

NE  05.05.2016  NE  30.05.2016 Usvojeno 

131

663 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o srednjem obrazovanju i 

odgoju-2016 

Ministarstvo 

obrazovanja, 

nauke, kulture i 

sporta 

NE  05.05.2016  NE  30.05.2016 Usvojeno 

132

395 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o ministarstvima i drugim 

organima uprave Tuzlanskog 

kantona-2016. g 

Ministarstvo 

provosuđa i 

uprave 

NE  17.05.2016  NE   U 

proceduri 

132

748 

Zakon o osnivanju Javne ustanove 

Mješovita srednja škola Lukavac; 

Ministarstvo 

obrazovanja, 

nauke, kulture i 

sporta 

NE  24.05.2016  NE  30.05.2016 Usvojeno 

645

9 

Zakon o sprečavanju nasilja i 

nedoličnog ponašanja na 

sportskim priredbama 

Ministarstvo 

unutrašnjih 

poslova 

DA 07.06.2016 18.10.2016  DA 28.07.2016 30.11.2016 Usvojeno 

ZAKONI UTVRĐENI U TREĆEM KVARTALU 2016. 

136

905 

Zakon o izmjeni Zakona o 

koncesijama 

Ministarstvo 

finansija 

NE  09.08.2016  NE  27.10.2016 Usvojeno 

137

607 

Zakon o izmjenama Zakona o 

visokom obrazovanju 

Ministarstvo 

obrazovanja, 

nauke, kulture i 

sporta 

NE  06.09.2016  NE  09.09.2016 Usvojeno 

139

148 

Zakon o dopunama Zakona o 

porezu na promet nepokretnosti i 

prava 

Ministarstvo 

finansija 

NE  27.09.2016  NE  27.10.2016 Usvojeno 
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ZAKONI UTVRĐENI U ČETVRTOM KVARTALU 2016. 

122

392 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti 

Ministarstvo 

trgovine, turizma 

i saobraćaja 

DA 11.10.2016 06.12.2016  DA 27.10.2016 23.12.2016 Usvojeno 

122

389 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o socijalnoj zaštiti, zaštiti 

civilnih žrtava rata i zaštiti porodice 

sa djecom 

Ministarstvo za 

rad, socijalnu 

politiku i 

povratak 

DA  18.10.2016  DA  30.11.2016 Usvojeno 

122

391 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o dopunskim pravima 

branilaca i članova njihovih 

porodica 

Ministarstvo za 

boračka pitanja 

DA  18.10.2016  DA  27.10.2016 Usvojeno 

122

393 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o unutrašnjim poslovima 

Tuzlanskog kantona 

Ministarstvo 

unutrašnjih 

poslova 

DA  18.10.2016  DA  30.11.2016 Usvojeno 

141

216 

Zakon o državnoj službi u 

Tuzlanskom kantonu 

Ministarstvo 

provosuđa i 

uprave 

NE 15.11.2016   NE 30.11.2016  U 

proceduri 

141

592 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o izvršenju Budžeta 

Tuzlanskog kantona za 2016. 

godinu 

Ministarstvo 

finansija 

NE  29.11.2016  NE  30.11.2016 Usvojeno 

142

461 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o Zavodu zdravstvenog 

osiguranja Tuzlanskog kantona 

Ministarstvo 

zdravstva 

NE  06.12.2016  NE  23.12.2016 Usvojeno 

142

903 

Zakon o izmjeni Zakona o 

turističkim zajednicama 

Ministarstvo 

trgovine, turizma 

i saobraćaja 

NE  06.12.2016  NE  23.12.2016 Usvojeno 
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919

65 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o policijskim službenicima 

Tuzlanskog kantona (2014) 

Ministarstvo 

unutrašnjih 

poslova 

DA  09.12.2016  DA  23.12.2016 Usvojeno 

122

383 

Zakon o izvršenju Budžeta 

Tuzlanskog kantona za 2017. 

godinu 

Ministarstvo 

finansija 

DA 09.12.2016   DA 23.12.2016  U 

proceduri 
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DODATAK 4 – INFORMACIJE O USVOJENIM ZAKONIMA  
 

Kredibilitet zakonodavne institucije temelji se na razlozima donošenja svakog konkretnog 

sistemskog riješenja. S ciljem prikazavanja ove dimenzije rada Skupštine u nastavku dajemo 

pregled razloga i očekivanih rezultata za svaki zakon pojedinačno koji je Skupština TK usvojila u 

periodu 01.01.2016-31.12.2016 godine 

Usvojeni zakoni u Skupštini 
 
Zakon o izmjeni Zakona o prostornom uređenju i građenju  
 
Razlog donošenja Zakona o izmjeni Zakona o prostornom uređenju i građenju je taj što je  
31.12.2015. godine istekao rok do kojeg su općine trebale donijeti svoje prostorne planove, te zbog 
činjenice da od navedenog datuma, shodno članu 181. stav (3), nije moguće izdavanje rješenja o 
urbanističkoj saglasnosti i odobrenja za građenje na području općina koje ne donesu svoje 
prostorne planove, zbog čega je potrebno općinama dati još jednu mogućnost da donesu svoje 
prostorne planove. Treba napomenuti da je Skupština Tuzlanskog kantona, rok utvrđen osnovnim 
Zakonom o prostornom uređenju i građenju („Službene novine Tuzlanskog kantona“, broj: 6/11) za 
donošenje postornih planova općina u trajanju od dvije godine, već u dva navrata produžavala, i to 
Zakonom o izmjeni Zakona o prostornom uređenju i građenju („Službene novine Tuzlanskog 
kantona“, broj: 4/13 i 3/15). Međutim, sve općine još uvijek nisu donijele svoje prostorne planove. 
Prostorni plan su donijele općine Doboj Istok, Gračanica, Živinice, Lukavac kao i grad Tuzla. U fazi 
izrade su prostorni planovi općina Kladanj, Banovići, Srebrenik, Gradačac, Kalesija, Čelić i Sapna, 
dok proceduru oko izrade prostornog plana nije pokrenula općina Teočak. 
 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o novčanim podrškama u poljoprivredi i ruralnom razvoju 
Tuzlanskog kantona 
 
Dosadašnjim Zakonom o novčanim podrškama u poljoprivredi i ruralnom razvoju Tuzlanskog 
kantona bilo je propisano da visina novčanih sredstava za novčane podrške ne može biti manja od 
3,5 % vrijednosti poreskih prihoda godišnjeg budžeta Kantona. S obzirom da se zbog nedostatka 
sredstava u budžetu Tuzlanskog kantona u prethodnim godinama nije mogla ispoštovati ova 
odredba bilo je neophodno izmijeniti Zakon tako da se odredi maksimalan iznos novčane podrške u 
odnosu na godišnji budžet Kantona.  Zakon će biti upućen u skupštinsku proceduru po skraćenom 
postupku. Razlog donošenja Zakona po skraćenom postupku jeste činjenica da se ne radi o 
složenom i obimnom zakonu, shodno odredbi člana 145. Poslovnika Skupštine Tuzlanskog 
kantona. 
 
Zakon o zaštiti od buke. 
 
Ovim dokumentom uređuju se dopušteni nivoi buke, mjere zaštite i način mjerenja buke, granični 
nivoi usklađeni s namjenom prostora i vremena u toku dana, tako da ne ugrožavaju život i rad ljudi 
a posebno njihovo zdravlje, nadzor nad provođenjem ovog zakona i druga pitanja važna za zaštitu 
od buke. Razlog za donošenje novog Zakona o zaštiti od buke je činjenica da je kantonalni Zakon o 
zaštiti od buke donesen prije federalnog zakona, te je nakon donošenja federalnog Zakona o zaštiti 
od buke došlo do potrebe usklađivanja kantonalnog sa federalnim zakonom. Drugi razlog je potreba 
za preciznijim definisanjem inspekcijskog nadzora u ovoj oblasti. 
 
Zakon o dopunama Zakona o zaštiti od požara i vatrogastvu na području TK. 
 
Predloženim dopunama definisala bi se pitanja koja nisu uređena Federalnim zakonom, odnosno 
kantonalnim zakonom bi se utvrdili drugi izvori finansiranja vatrogasne djelatnosti. Ponuđenim 
rješenjem se ne zadire u prava lokalne samouprave, već im se zakonom utvrđuje nadležnost da, 
saglasno Zakonu o principima lokalne samouprave u Federaciji BiH, općinsko vijeće donese 
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propise o porezima, naknadama, doprinosima i taksama iz nadležnosti jedinice lokalne 
samouprave.  Općine Kladanj i Živinice inicirale su pokretanje postupka izmjena i dopuna Zakona o 
zaštiti od požara i vatrogastvu na području Tuzlanskog kantona u cilju omogućavanja općinama 
Tuzlanskog kantona da u potpunosti odgovore zadatku organizacije zaštite od požara i vatrogastva 
na svom području i poduzimanju mjera za unaprjeđenje ove zaštite. Pri tome je napomenuto da je 
Federalni Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu propisao da se vatrogasna djelatnost finansira i iz 
drugih izvora utvrđenih ovim i drugim zakonom te da općina Kladanj i još neke općine, nemaju 
profesionalnu vatrogasnu jedinicu zbog nedostatka finansijskih sredstava, ali imaju dobrovoljnu 
jedinicu finansiranu iz budžeta općina. Iako je federalnim zakonom određeno da će općinama koje 
imaju manje od 15.000 stanovnika ili su ekonomski nerazvijene, pa zbog toga nisu u mogućnosti u 
budžetu općine i drugim sredstvima u cjelini osigurati finansijska sredstva potrebna za finansiranje 
svoje profesionalne vatrogasne jedinice, dodatna sredstva osigurati kanton i Federacija, do danas 
nije ništa učinjeno. Istovremeno, takve općine su pod lupom inspekcije za vatrogastvo i izriču im se 
kazne zbog nepostojanja odgovarajuće vatrogasne zaštite u općini. Problematika u finansiranju ove 
oblasti prisutna je i u drugim općinama. Utvrđivanjem drugih izvora finansiranja vatrogastva 
Kantonalnim zakonom, a obzirom da je u budžetu općine teško obezbijediti ista u dovoljnom obimu, 
znatno bi se poboljšalo stanje u ovoj oblasti.  
 
Zakon o robnim rezervama TK. 
 
Razlog za donošenje zakona je uočena potreba i mogućnost proširivanja djelokruga rada 
Kantonalne direkcije robnih rezervi u pogledu postupanja sa oduzetim predmetima u sudskom i 
inspekcijskom postupku.  Zakonom se uređuje struktura, formiranje, obnavljanje i korištenje robnih 
rezervi Tuzlanskog kantona, skladištenje, finansiranje, upravljanje i poslovanje robnim rezervama, 
postupanje sa privremeno i trajno oduzetim predmetima i robom u sudskom i inspekcijskom 
postupku, kao i druga pitanja od značaja za robne rezerve TK. Robnim rezervama smatraju se 
zalihe osnovnih roba i proizvoda, kao i novčana sredstva, koja obezbjeđuje Kanton i pojedina javna 
preduzeća odnosno privredna društva, u cilju održavanja neophodnog nivoa snabdjevenosti i 
stabilnosti na domaćem tržištu.  
 
Zakon odopuni Zakona o  izvršenju Budžeta Tuzlanskog kantona za 2016. godinu. 
 
Ministarstvo finansija zaprimilo je više zahtjeva za davanje mišljenja o primjeni Zakona o izvršenju 
Budžeta TK za 2016. godinu, u dijelu odlučivanja donošenjem pojedinačnih rješenja ili odluka o 
pravima pojedinaca i izmirivanju obaveza nastalih po osnovu materijalnih troškova ( struja, voda, 
telefon, zakupi i sl.) u smislu obaveze za davanje saglasnosti Vlade Kantona na odluke o 
odobravanja sredstava za izmirenje ovih obaveza. Zakonom je utvrđeno da resorna ministarstva 
donose pojedinačne odluke o odobravanju finansijskih sredstava, na koje saglasnost daje Vlada 
Kantona. U postupku utvrđivanja teksta Zakona o izvršenju Budžeta Tuzlanskog kantona za 2016. 
godinu, predlagač je imao namjeru da Vlada Kantona daje saglasnost na odluke o odobravanju 
sredstava utvrđenih programima i to naročito u dijelu korištenja namjenskih sredstava. Budući da 
resorna ministarstva nisu stavila primjedbe na tekst predloženog Zakona on je upućen u dalju 
proceduru usvajanja i donošenja u predloženom tekstu. U praksi se, međutim pojavljuju tehnički 
problemi zbog velikog broja korisnika sredstava (npr. Ministarstvo za boračka pitanja-stipendije, 
liječenja i sl.), te problemi kod namjene korištenja u slučajevima izmirenja obaveza po osnovu 
materijalnih troškova, a kako predlagač i nije imao namjeru da ova sredstva, nakon što budu 
utvrđena programima resornih ministarstva, ponovo zahtijevaju saglasnost Vlade Kantona, 
predloženo je preciziranje namjena za koje Vlada Kantona ne daje saglasnost na pojedinačne 
odluke. Dakle, za odluke ili rješenja kojim se odlučuje o pravima pojedinaca ili se izmiruju 
materijalni troškovi, na osnovu predložene dopune Zakona o izvršenju Budžeta TK za 2016.godinu, 
ne bi bilo potrebno pribavljati saglasnost Vlade TK- a. 
 
 
Zakon o dopuni Zakona o oružju i municiji. 
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Zakon o oružju i municiji Tuzlanskog kantona stupio je na snagu 8.1.2016. godine. Građani - legalni 
posjednici oružja bili su u obavezi izvršiti zamjenu starih oružnih listova i uskladiti ih sa Zakonom o 
nabavljanju, držanju i nošenju oružja i municije Tuzlanskog kantona do 31.12.2015.godine. 
Zakonom o oružju i municiji TK Ministarstvu unutrašnjih poslova, odnosno nadležnim policijskim 
upravama, obratio se veći broj građana sa zahtjevom za zamjenu oružnih listova sa obrazloženjem 
da nisu bili u mogućnosti izvršiti zamjenu do zakonom propisanog roka. Sa istim zahtjevom i 
prijedlogom da se omogući zamjena starih oružnih listova poslije isteka roka obratio se i određen 
broj lovačkih udruženja. Razmatrajući primljene zahtjeve građana i lovačkih organizacija poslije 
stupanja na snagu Zakona o oružju i municiji, ukazala se potreba da se izvrši izmjena i dopuna 
Zakona o oružju i municiji te produži rok za zamjenu starih oružnih listova u trajanju od dvije godine, 
tačnije do 31.12.2017. godine. 
 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju  
 
Razlog za donošenje Zakona je potreba popune pravnih praznina, preciziranja pojedinih odredbi 
Zakona, kao i činjenica da je na snagu stupio Zakon o radu i Zakon o obrazovanju odraslih koji 
reguliše oblast obrazovanja odraslih drugačije u odnosu kako je to bilo regulisano važećim 
Zakonom o osnovnom odgoju i obrazovanju. Prijedlogom Zakona je prije svega precizirano da se 
produženi ili cjelodnevni boravak organizuje za učenike razredne nastave, zatim je precizirano šta 
je to što se učenicima obezbjeđuje tokom produženog ili cjelodnevnog boravka, kao i da će bliži 
propis o načinu organizacije i realizacije produženog ili cjelodnevnog boravka donijeti Ministarstvo 
obrazovanja, nauke, kulture i sporta uz saglasnost Vlade Kantona. Neke od novina odnose se na 
stručno osposobljavanje bez zasnivanja radnog odnosa što je do sada bilo definisano kao 
volonterski rad. Međutim, s obzirom na to da je donesen novi Zakon o radu koji više ne prepoznaje 
volonterski rad već stručno osposobljavanje bez zasnivanja radnog odnosa, izmjena člana urađena 
je kako bi se izvršilo usklađivanje sa odredbama Zakona o radu FBiH.  
 
 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o srednjem obrazovanju i odgoju. 
 
Do izmjena je došlo zbog popune pravnih praznina i preciziranja pojedinih odredbi Zakona te 
stupanja na snagu Zakona o radu i Zakona o obrazovanju odraslih, koji regulišu oblast obrazovanja 
odraslih drugačije u odnosu kako je to bilo regulisano važećim Zakonom o srednjem obrazovanju i 
odgoju. Novim je rješenjima predviđeno uvođenje novog tipa gimnazije radi stvaranja uslova za 
pripremu učenika za nastavak obrazovanja na fakultetima i visokim školama medicinskog 
usmjerenja. Također su izvršene izmjene zbog popunjavanja pravnih praznina i različitog tumačenja 
člana 102. Zakona a vezano za uslove za obavljanje poslova koji su inače propisani pedagoškim 
standardima.  
 
 Zakon o visokom obrazovanju.  
 
Razlozi za donošenje Zakona o visokom obrazovanju proizilaze iz činjenice da su se prilikom 
primjene Zakona o visokom obrazovanja pojavile nejasnoće odnosno pravne nedorečenosti. Pored 
toga prilikom donošenja izmjena i dopuna Zakona o visokom obrazovanju odstupilo se od Okvirnog 
zakona o visokom obrazovanju, a na što su reagovale nadležne institucije Bosne i Herecegovine. 
 
Zakon o osnivanju Javne ustanove Mješovita srednja škola Lukavac.  
 
Prijedlogom zakona je definisano na koji način Škola preuzima zaposlenike, imovinu, prava, 
obaveze, prostor, sredstva za rad, opremu i inventar, arhivu, akte, predmete i drugu dokumentaciju 
JU „Gimnazija Lukavac“ Lukavac 
 
 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o inspekcijama Tuzlanskog kantona. 
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Razlog za donošenje je usklađivanje Zakona o inspekcijama TK kada su u pitanju inspektorska 
zvanja, te uspostavljanje poljoprivrednog inspektora za stočarstvo, kao i djelokruga kantonalne 
poljoprivredne inspekcije koja postoji u sastavu ove Uprave. Također je intencija  načiniti kvalitetniju 
liniju upravljanja. Izmjenama Zakona o inspekcijama bit će olakšan rad kantonalnih inspektora na 
terenu te precizirane pojedine odredbe i nedorečenost postojeće regulative..  
 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o cestovnom prijevozu na području Tuzlanskog kantona 
 
Razlog za donošenje izmjena i dopuna Zakona je korekcija pojedinih odredbi, uvođenje pojma 
„grad“ i kvalitetnije uređenje za pružanje usluga taksi prijevoza na području Tuzlanskog kantona, 
lakši i efikasniji rad organa inspekcije i policije koji vrše kontrolu nelegalnog rada u oblasti taksi 
prijevoza. 
 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršenju Budžeta Tuzlanskog kantona za 2016. godini.  

Izmjene i dopune Zakona utvrđene su s ciljem obezbjeđenja finansijskih sredstava, neophodnih za 

pribavljanje dokumentacije potrebne za rekonstrukciju zgrade Kantonalnog suda i Kantonalnog 

tužilaštva, a time i nastavak realizacije projekta izgradnje nove zgrade Općinskog suda u Tuzli. 

Kako bi se neophodna sredstva obezbijedila u što kraćem roku, te spriječilo povlačenje sredstava 

od strane evropskih investitora, izmjene i dopune Zakona upućene su Skupštini Tuzlanskog 

kantona za razmatranje po hitnom postupku. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjim poslovima Tuzlanskog kantona  
 
Dosadašnjom primjenom Zakona o unutrašnjim poslovima Tuzlanskog kantona uočeni su nedostaci 
pojedinih zakonskih rješenja i neusklađenost sa drugim zakonima koji otežavaju i stvaraju probleme 
u njegovoj provedbi. Riječ je o odstupanjima od drugih zakonskih propisa u kojima su regulisana 
određena pitanja, a koja se detaljnije uređuju Zakonom o unutrašnjim poslovima TK-a kao što su 
izbor i imenovanje članova Nezavisnog odbora i nadležnosti Odbora za žalbe građana.  
 
Zakon o izmjeni Zakona o koncesijama. 
  
Vlada TK u sklopu provođenja aktivnosti na uravnoteženju prihoda Budžeta Tuzlanskog kantona 
predlaže oprihodovanje za dio prihoda ostvarenih od naknada za koncesije koje pripadaju Budžetu 
Tuzlanskog kantona, a koje su ostvarene i neutrošene do 31.12.2016. godine. Prijedlog Zakona ni 
jednim dijelom ne utiče na prihode od naknada za koncesije koje pripadaju općinama. Donošenjem 
ovog Zakona smanjio bi se deficit Budžeta TK za dio prihoda od naknada za koncesije koji pripada 
Kantonu i za koje nisu stvorene obaveze. S obzirom na to da se ne radi o obimnom Zakonu, te da 
se radi o prihodima Kantona što ne zahtijeva provođenje javne rasprave, prijedlog Zakona upućen 
je u skraćenu skupštinsku proceduru. 
 

Zakon o dopunama Zakona o porezu na promet nepokretnosti i prava. 

Riječ je o poreskom oslobađanju od plaćanja poreza na promet nepokretnosti i prava koja se daju 
za vjerske zadužbine i zaklade, te na promet nepokretnosti i prava kada su vjerske zajednice 
prodavci, kupci ili učesnici u zamjeni nepokretnosti ili prava veće vrijednosti, pod uslovom da 
nepokretnost ili pravo koriste za svoje potrebe. 
 

Zakon o značajnim datumima, događajima i ličnostima na području Tuzlanskog kantona. 

Zakonom se određuju značajni datumi, događaji i ličnosti na području Tuzlanskog kantona te se 
uređuju nosioci aktivnosti obilježavanja značajnih datuma, događaja i ličnosti i način finansiranja. 
Razlog za donošenje zakona sadržan je u činjenici da je potrebno sistemski urediti ovu oblast, sa 
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ciljem stvaranja pretpostavki za trajno regulisanje obilježavanja značajnih datuma, događaja i 
ličnosti na području Tuzlanskog kantona.  
 
Zakon o sprječavanju nasilja i nedoličnog ponašanja na sportskim priredbama.  
 
Zakonom se utvrđuju mjere za sprječavanje nasilja i nedoličnog ponašanja na sportskim 
priredbama i u vezi sa sportskim priredbama, kao i obaveza organizatora i ovlaštenja nadležnih 
organa u provođenju tih mjera na području Tuzlanskog kantona. Osnovni razlozi za donošenje ovog 
zakona proizašli su iz potrebe da se oblast koja obuhvata pitanja koja se odnose na sprečavanje 
nasilja i nedoličnog ponašanja na sportskim priredbama uredi u Tuzlanskom kantonu, s obzirom na 
to da ova oblast trenutno u Bosni i Hercegovini nije regulisana na jedinstven način. Donošenje ovog 
zakona predviđeno je i Programom rada MUP TK-a za 2015 i 2016. godinu, pored kojeg su 
planirane i izmjene i dopune i druge zakonske legislative Tuzlanskog kantona, po kojoj postupaju i 
koje u svom radu koriste službenici MUP TK-a, te njeno usaglašavanje sa pozitivnim zakonskim 
propisima na federalnom i državnom nivou. Zakonom o sprječavanju nasilja i nedoličnog ponašanja 
na sportskim priredbama su, između ostalog, propisane i regulisane obaveze organizatora sportskih 
priredbi, obaveze gostujućeg sportskog kluba, standardi koje moraju ispunjavati sportski objekti i sl., 
te mjere koje poduzima Uprava policije Ministarstva unutrašnjih poslova Tuzlanskog kantona 
povodom održavanja sportske priredbe, te kazneno-pravne sankcije za prekršioce odredbi Zakona. 
 
Izmjene i dopune Zakona o socijalnoj zaštiti, zaštiti civilnih žrtava rata i zaštiti porodice sa djecom 
 
Ovim prijedlogom vrši se usklađivanje pojedinih odredbi Zakona o socijalnoj zaštiti, zaštiti civilnih 
žrtava rata i zaštiti porodice sa djecom sa odredbama Zakona o Gradu Tuzla, te se preciznije 
definišu prihodi koji se ne smatraju ukupnim prihodom domaćinstva. Obzirom da se radi o manjim 
izmjenama, prijedlog Zakona je u Skupštinsku proceduru upućen po skraćenom postupku. 
 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o dopunskim pravima boraca i članova njihovih porodica 
 
Razlog za donošenje ovih izmjena i dopuna je činjenica da Vlada Tuzlanskog kantona već tri 
godine, zbog nezainteresovanosti banaka na području našeg kantona da plasiraju kreditna sredstva 
borcima i članovima njihovih porodica, nije u mogućnosti da realizira projekat rješavanja stambenih 
potreba boračke populacije jednokratnom dodjelom beskamatnih kredita. Kao rezultat 
nemogućnosti ponovnog plasmana došlo je do zamrzavanja vraćenih prethodno odobrenih 
kreditnih sredstva. Predloženim izmjenama i dopunama Zakona ova sredstava bi se mogla koristiti i 
za izmirenje stvorenih obaveza po osnovu ostalih dopunskih prava, čime bi se nesumnjivo popravila 
podrška koju Vlada Tuzlanskog kantona po drugim osnovama pruža boračkoj populaciji.  
 
Zakon o izmjeni i dopunama Zakona o Zavodu zdravstvenog osiguranja 
 
Izmjene i dopune utvrđene su iz razloga što u trenutno važećem Zakonu nisu utvrđeni objektivni 
razlozi za podmirenje viška rashoda nad prihodima iz Budžeta TK. Izmjenama i dopunama se 
preciziraju koji su to objektivni razlozi kao npr. okolnosti na koje Kantonalni zavod nije mogao 
uticati, a nastale se uslijed stanja prirodne nesreće i/ili elementarne nepogode proglašenih od 
strane nadležnih organa u skladu sa zakonom. 
 
Zakon o izmjenama Zakona o turističkim zajednicama TK  
 
Prilikom provođenja inspekcijskog nadzora nad pravnim i fizičkim licima, obveznicima obračuna i 
uplate članskog doprinosa, uočena je tehnička pogreška, koja se odnosi na nemogućnost izricanja 
kaznene sankcije fizičkim licima, osim onima koji pružaju usluge smještaja, ukoliko isti ne 
obračunaju i u propisanom roku ne uplate članski doprinos i koji uz uplatu članskog doprinosa ne 
dostave obrazac obračuna iz koga je vidljivo kojoj općini/gradu, odnosno području pripada 
obračunati i uplaćeni članski doprinos. Obzirom da se uočeni nedostatak može se ispraviti samo 
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kroz izmjene Zakona, Vlada Tuzlanskog kantona pripremila i u skupštinsku proceduru uputila 
prijedlog izmjena ovog zakonskog akta. 
 
Zakon o izmjenama Zakona o policijskim službenicima Tuzlanskog kantona 
 
Primjenom Zakona o policijskim službenicima, uočeni su određeni nedostaci pojedinih zakonskih 
rješenja i njihova neusklađenost sa drugim zakonima i propisima, te je Vlada, u cilju otklanjanja 
uočenih nedostataka, pristupila izmjenama ovog zakona. S obzirom da se ne radi o obimnom i 
složenom Zakonu, Vlada ga je uputila u skupštinsku proceduru na donošenje po skraćenom 
postupku. 
 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti  
 
Tokom primjene inicijalnog teksta Zakona uočene su određene nepreciznosti vezane za obaveze 
ugostitelja i nadzor nad istim što je dovodilo do otežane primjene i razumijevanja Zakona. U cilju 
prevazilaženja uočenih problema Ministarstvo trgovine, turizma i saobraćaja, je nakon konsultacija 
sa svim subjektima koji su zaduženi za primjenu i nadzor nad primjenom Zakona, predložilo 
izmjene i dopune Zakona. Predloženim izmjenama i dopunama jasno se preciziraju obaveze 
ugostitelja, te nadležnosti Kantonalne uprave za inspekcijske poslove i općinskih/gradskih organa 
uprave nadležnih za inspekcijske poslove što će otkloniti sve uočene nedostatke, te će u značajnoj 
mjeri dovesti i do zaštite korisnika ugostiteljskih usluga. 
 
 
 
Zakoni utvrđeni u nacrtu u Skupštini 
 
Nacrt Zakona o državnoj službi u Tuzlanskom kantonu  
 
Ovim zakonom uređuje se radno-pravni status državnih službenika i drugih lica zaposlenih u 
organima državne službe u Tuzlanskom kantonu. Razlog za donošenje ovog zakona je provođenje 
presude Ustavnog suda FBiH i učinkovito regulisanje državne službe u Tuzlanskom kantonu, 
pristupljeno je izradi kantonalnog Zakona o državnoj službi, čime se cjelovito uređuje položaj 
državnih službenika, kao i lica koja nisu državni službenici, ali se njihov radno-pravni status uređuje 
ovim zakonom. Obzirom da su zadržana ista načela i principi u funkcionisanju državne službe u 
Tuzlanskom kantonu, kako je regulisano i na nivou Federacije, ovim zakonom je zadržano jedinstvo 
državne službe u Federaciji Bosne i Hercegovine. 
 
Nacrt Zakona o izvršenju Budžeta Tuzlanskog kantona za 2017. godinu.  
 
Ovim zakonom uređena su struktura prihoda i primitaka te rashoda i izdataka budžeta i njegovo 
izvršavanje, prioriteti plaćanja, obim, zaduživanja i garancije, upravljanje javnim dugom, te 
finansijskom i nefinansijskom imovinom, prava i obaveze korisnika budžetskih sredstava, ovlaštenja 
vlade, ministarstva finansija i ministra finansija, u izvršavanju budžeta za tekuću godinu, kazne za 
neispunjenje obaveza te druga pitanja u izvršavanju budžeta. 
 
 
Zakoni utvrđeni od Vlade i povučeni iz zakonodavne procedure 
 
 
Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o ministarstvima i drugim organima uprave 
Tuzlanskog kantona (povučen prije  usvajanja dnevnog reda sjednice Skupštine na kojoj je trebao 
biti razmatran)  
 
Razlozi za donošenje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o ministarstvima i drugim organima 

uprave Tuzlanskog kantona su u činjenici da je potrebno izvršiti racionalizaciju poslova koji se 
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obavljaju u Kantonalnom zavodu za pružanje pravne pomoći  i Ministarstvu pravosuđa i uprave 

Tuzlanskog kantona kao nadležnom ministarstvu. Naime, poslovi Zavoda su takvog obima da se 

mogu obavljati u okviru nadležnosti Ministarstva, odnosno mišljenja smo da se Zavod formira kao 

organizaciona jedinica Ministarstva radi racionalizacije, efikasnosti i ekonomičnosti u obavljanju 

poslova. Stoga i predlažemo donošenje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o ministarstvima 

i drugim organima uprave Tuzlanskog kantona.  
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DODATAK 5 - RADNA TIJELA SKUPŠTINE TK - PRISUSTVO  
 

SPISAK ČLANOVA STALNIH I POVREMENIH RADNA TIJELA SKUPŠTINE 

TUZLANSKOG KANTONA (sa informacijom o prisustvu) 

 

Napomena : pored imena člana komisije je podatak o prisustvu : broj prisutnosti na 

sjednici / broj održanih sjednica u 2016. godini 

STALNA RADNA TIJELA: 

 

 - U Zakonodavno-pravnu komisiju Skupštine Tuzlanskog kantona, izabrani i imenovani su: 

1. Muamer Zukić - predsjednik, 12/14 
2. Jasmina Lugavić - član, 13/14 
3. Jasmin Rahimić - član, 14/14 
4. Nedžada Avdić – član,  13/14 
5. Nevlus Hodžić – član, 10/10 (od 23.11.) Nedim Klapić 3/3 
6. Enesa Omerović – Sinanović– član, 10/10 
7. Omer Kupusović – član. 12/14 
 

- U Komisiju za pravdu, ljudska prava, građanske slobode Skupštine Tuzlanskog kantona, izabrani i 

imenovani su: 

1. Slađan Ilić – predsjednik, 6/6 
2. Azra Kahrimanović - član, 5/6 
3. Muamer Zukić - član, 6/6 
4. Jasmina Lugavić - član, 6/6 
5. Asmir Hasić - član, 6/6 
6. Esed Zenunović – član 4/4 (od 30.11) Jasna Klapić 2/2 
7. Ranko Pejanović – član 6/6 
 

- U Komisiju za privredu, ekonomsku i finansijsku politiku Skupštine Tuzlanskog kantona, izabrani i 

imenovani su: 

1. Mehmed Bajrektarević - predsjednik, 10/10 
2. Mirsad Bećić - član, 10/10 
3. Demir Beganović -  član, 10/10 
4. Fuad Imamović - član, 10/10 
5. Vehid Osmanović – član, 2/7 
6. Nijaz Kadrić – član 10/10 
7. Elvir Peštalić – član 9/10 
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- U Komisiju za obrazovanje, kulturu, sport i mlade Skupštine Tuzlanskog kantona, izabrani i 

imenovani su: 

1. Midhat Čaušević - predsjednik, 11/11 
2. Mustafa Abdulahović - član, 10/11 
3. Nerminka Aljukić - član, 6/11 
4. Lejla Didik – Sarajlić - član, 10/11 
5. Nedžad Šečić – član, 9/11 
6. Mersed Šerifović 1/1 (od 28.1.) Admir Hasanbašić – član 10/10,  
7. Rahim Gadžić – član, 11/11 
8. Selma Borić - član, 10/11 
9. Elvis Baraković – član, 11/11 
 

- U Komisiju za poljoprivredu, vodoprivredu, šumarstvo i zaštitu okoliša Skupštine Tuzlanskog 

kantona, izabrani i imenovani su: 

1. Suad Salibašić – predsjednik, 9/9 
2. Mirza Sakić - član, 9/9 
3. Nataša Ustavdić -  član 8/9, (27.1- odsustvo člana Mersed Šerifovića)  
4. Fetah Hujdur - član, 9/9 
5. Kasim Husić - član, 9/9 
6. Lejla Vuković - član, 9/9 
7. Alen Karić – član. 9/9 
 

- U Komisiju za rad, zdravstvo i socijalnu politiku Skupštine Tuzlanskog kantona, izabrani i imenovani 

su: 

1. Mirsad Selimović – predsjednik 7/7 
2. Narcisa Šiljegović – član 7/7 
3. Mustafa Abdulahović - član, 6/7 
4. Nerminka Aljukić – član, 6/7 
5. Amila Hodžić – član, 7/7 
6. Samir Kamenjaković – član, 5/7 
7. Muhamed Džuzdanović – član 7/7 
  

- U Administrativnu komisiju Skupštine Tuzlanskog kantona, izabrani i imenovani su: 

1. Senad Alić – predsjednik, 12/12 
2. Mirza Sakić - član, 12/12 
3. Mirza Omerdić - član, 12/12 
4. Nedžada Avdić - član, 12/12 
5. Fuad Imamović - član, 12/12 
6. Edina Kremić - član, 12/12 
7. Redžep Ismajlovski – član 12/12 
 

- U Komisiju za borbu protiv korupcije Skupštine Tuzlanskog kantona, izabrani i imenovani su: 

1. Asmir Hasić - predsjednik, 11/11 
2. Midhat Čaušević - član, 11/11 
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3. Nedžad Hamzić - član, 10/11 
4. Sabid Zekan - član, 10/11 
5. Dževad Hadžić - član, 11/11 
6. Mirsad Selimović - član, 11/11 
7. Samir Kamenjaković – član 8/11 
 

- U Komisiju za jednakopravnost spolova Skupštine Tuzlanskog kantona, izabrani i imenovani su: 

1. Jasmin Rahimić - predsjednik, 10/10 
2. Narcisa Šiljegović - član, 10/10 
3. Esmir Kukić – član, 10/10 
4. Elmir Babić – član, 10/10 
5. Lejla Didik – Sarajlić - član, 9/10 
6. Amila Hodžić – član, 9/10 
7. Azra Okić – član 10/10 
 

- U Komisiju za ustavna pitanja Skupštine Tuzlanskog kantona, izabrani i imenovani su: 

1. Azra Kahrimanović - predsjednik, 1/1 
2. Nedžad Šečić – član, 1/1 
3. Mirsad Bećić - član, 1/1 
4. Samir Kamenjaković – član, 0/1 
5. Senad Đogić – član, 1/1 
6. Derviš Hasić - član, 1/1   
7. Nedim Salibegović - član 1/1 

 

POVREMENA RADNA TIJELA  

- U Komisiju za izbor i imenovanja Skupštine Tuzlanskog kantona, izabrani i imenovani su: 

1. Lejla Vuković - predsjednik, 5/5 
2. Fetah Hujdur - član, 5/5 
3. Suad Salibašić - član, 5/5 
4. Demir Beganović – član 5/5 
5. Denisa Sokolović – član, 5/5 
6. Admir Hrustanović - član, 4/5 
7. Husein Tokić – član 5/5 

 

 

KOLEGIJ SKUPŠTINE TUZLANSKOG KANTONA: 

 

1. Senad Alić 16/16 
2. Slađan Ilić 13/16 
3. Enisa Hasanagić 16/16 
4. Mirza Omerdić 15/16 
5. Dževad Hadžić 13/16 
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6. Fuad Hadžimehmedović 15/16 
7. Sabid Zekan (do 17.5.2016 – 4/5) Nedžada Avdić (od 17.5.2016 9/11) ukupno 13/16 
8. Asmir Hasić 14/16 
9. Samir Kamenjaković 12/16 
10. Mirsad Selimović 14/16 
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DODATAK 6 – BUDŽET TK  
 

Budžet TK za 2016. godinu 

Budžet TK za 2016. godinu usvojen je na sjednici Skupštine, održanoj 30.12.2015  godine, u visini 

371.992.254 KM. Dakle, u skladu sa obavezama propisanim Zakonom o Budžetima u FBiH. 

Oba dokumenata koji su ključni za donošenje Budžeta za 2016. godinu (Smjernice ekonomske i 

fiskalne politike za period 2016-2018. godine i Dokument okvirnog budžeta Tuzlanskog kantona za 

period 2016-2018. godina) su na Vladi usvojena sa malim zakašnjenjem. Smjernice ekonomske i 

fiskalne politike za period 2016-2018. godine su usvojene  14.7.2015. godine, Dokument okvirnog 

budžeta Tuzlanskog kantona za period 2016-2018.  je usvojen 28.7.2015.godine.  

Usvajanjem Smijernica fiskalne politike, DOB-a i nakon što je  donešen rebalans Budžeta za 2015. 

godinu,  Skupština Tuzlanskog kantona je uspjela da Budžet TK za 2016. godinu donese na vrijeme 

i kroz redovan postupak. Veoma kratko trajanje javne rasprave od 7 dana i nedovoljno uključenje 

javnosti je najslabija karika u protekloj proceduri  donošenja Budžeta. 

Ako bi se u kratkim crtama analizirala rashodovna strana usvojenog Budžeta TK  za 2016. godinu 

primjećujemo da je karakteriše nekoliko važnih detalja kao što su najveći i nesmanjeni izdatak po 

osnovu bruto plaća i naknada u iznosu od 211 miliona KM, kapitalna ulaganja u iznosu od 35 

miliona KM (oko 30 miliona iz namjenskih sredstava vodnih naknada i zaštite okolice, 600.000 KM 

za Univerzitet u Tuzli, 600.000 KM za ostale obrazovne institucije, 500.000 KM u oblasti pravosuđa, 

500.000 KM za Međunarodni aerodrom Tuzla, 500.000 KM za Univerzitetsko – klinički centar Tuzla 

i više od milion KM za policiju). Usvojenim Budžetom je planirano izdvajanje za JP RTVTK od 1,8 

miliona KM što je  za 26% više nego što je ranije izdvajano72. Izdvajanje za poljoprivredu će ostati 

na istom nivou kao i prošle godine, a Budžetom nije planiran regres za budžetske korisnike. 

Budžetom TK za 2016. godiinu je planirano napokon da i političke partije bar malo osjete dijele loše 

finansijsko stanje u kantonu jer im je iznos smanjen za 10%.   

Svakako najkontroverzniji izdatak na rashodovnoj strani Budžeta je kupovina novog automobila za 

predsjednika Skupštine Tuzlanskog kantona  Senada Alića73 u iznosu od 48.000 KM i to u vrijeme 

kada su od Vlade najavljivane budžetske uštede i kada budžetskim sredstvima iz nerazumljivih 

razloga izmjenama zakona o socijalnoj zaštiti sistemski nisu  pokrivena prava za svu djecu na 

besplatnu zdravstvenu zaštitu. Takođe na samom početku godine u isto vrijeme kada je proširen 

vozni park Skupštine, izmjenom Zakona o novčanim podrškama u poljoprivredi i ruralnom razvoju 

TK-a je zbog „nedostatka sredstava u Budžetu“ smanjena donja granica namijenjena za poticaje 

poljoprivredi. 

Godina Rebalans Visina Budžeta Datum utvrđivanja 
prijedloga na Vladi 

Datum usvajanja 
Budžeta u Skupštini 

     

                                                           
72 Planirana sredstva će biti moguće realizovati u skladu sa Zakonom o sistemu državne pomoći BiH samo po 

odobrenju Vijeća za državnu pomoć i to kao uslugu od „opšteg ekonomskog interesa“  
73 U izjavi za medije predsjednik Skupštine Senad Alić je iznio iritirajuće obrazloženje  da će nnovi automobil 

biti kupljen jer je prethodni star devet godina i u voznom je stanju, ali nije za predsjednika Skupštine TK-a. 
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2007.  337.649.642 12.03.2007 22.03.2007 
 1. 346.891.947 18.10.2007 05.11.2007 

2008.  388.088.103 13.12.2007 27.12.2007 
 1. 405.677.023 02.07.2008 07.07.2008 

2009.  415.984.932 19.03.2009 30.03.2009 
 1. 379.274.695 19.06.2009 02.08.2009 
 2. 373.398.674 11.12.2009 15.12.2009 

2010.  365.410.882 04.02.2010 16.02.2010 
 1. 362.669.613 22.11.2010 23.12.2010 
     

2011.  396.574.169 21.03.2011 30.03.2011 
 1. 396.664.154 08.07.2011 14.07.2011 
 2. 388.347.716 08.12.2011 22.12.2011 

2012.  355.160.147 19.03.2012 30.03.2012 
 1. 355.664.005 19.11.2012 29.11.2012 

2013.  323.848.569 08.04.2013 30.05.2013 
 1. 352.448.136 24.07.2013 26.07.2013 

2014.  385.995.792 13.12.2013 18.12.2013 
 1. 377.274.622 15.07.2014 25.07.2014 
 2. 380.210.322 18.09.2014 07.10.2014 
 3. 380.742.009 05.12.2014 25.12.2014 
     

2015.  364.620.950 29.03.2015 30.03.2015 
 1. 359.911.233 26.10.2015 30.10.2015 

2016.  370.839.021 22.12.2015 30.12.2015 

Tabela 15: Budžeti TK, po godinama 

S najviše budžetskih sredstava, Budžetom TK za 2016. godinu, planirano je da raspolaže 

Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta – 161.993.761 KM,  a sa najmanje Kantonalna 

direkcija robnih rezervi – 109.783 KM. 

 
R.br. Korisnik budžetskih sredstava Rashodi- plan 

1 Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta 161.993.761 KM 
2 Ministarstvo unutrašnjih poslova 52.241.272 KM 
3 Ministarstvo za rad, socijalnu politiku i povratak 33.747.272 KM 
4 Ministarstvo provosuđa i uprave 25.307.601 KM 
5 Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede 24.807.527 KM 
6 Ministarstvo finansija 20.988.387 KM 
7 Ministarstvo prostornog uređenja i zaštitu okolice 14.689.591 KM 
8 Vlada TK 10.511.708 KM 
9 Ministarstvo za boračka pitanja 9.790.427 KM 

10 Kantonalna uprava za inspekcijske poslove 3.644.360 KM 
11 Kantonalna uprava civilne zaštite 3.201.932 KM 
12 Skupština TK 2.541.927 KM 
13 Ministarstvo trgovine, turizma i saobraćaja 1.458.873 KM 
14 Ministarstvo industrije, energetike i rudarstva 1.284.902 KM 
15 Ministarstvo razvoja i poduzetništva 1.277.317 KM 
16 Ministarstvo zdravstva 1.022.050 KM 
17 Pedagoški zavod 643.005 KM 
18 Kantonalna direkcija robnih rezervi 109.783 KM 

Tabela 16: Plan rashoda Budžeta TK za 2016. godinu, po korisnicima 

Najviše budžetskih sredstava, Budžetom TK za 2016, planirano je za oblast "Plaće i naknade troš. 

zaposlenih" – 191.822.628 KM, a sa najmanje "Izdaci za kamate" – 2.408.241 KM. 
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R.br. Oblast za koju su namjenjena sredstva Rashodi- plan 

1 Plaće i naknade troš. zaposlenih 191.822.628 KM 
2 Tekući transferi i drugi tekući rash. 68.093.592 KM 
3 Izdaci za mater., sitni inventar i... 35.895.617 KM 
4 Kapitalni transferi 19.533.045 KM 
5 Doprinosi poslod. i ostali doprinosi 19.203.064 KM 
6 Kapitalni izdaci 17.210.077 KM 
7 Izdaci za otplatu dugova 16.072.755 KM 
8 Izdaci za kamate 2.408.241 KM 

Tabela 17: Plan rashoda Budžeta TK za 2016. godinu, po oblastima 

Izvještaj o izvršenju Budžeta za 2015. godinu  

Izvještaj o izvršenju Budžeta za 2015. godinu je prihvaćen o od strane Vlade i od strane Skupštine, 

a prilikom razmatranja u obje institucije konstatovano da je stanje i dalje kompleksno, ali i da je 

stabilizacija budžeta u dobroj mjeri postignuta. Prilikom razmatranja dokumenta u Skupštini od 

strane poslanika Sabita Zekana je prezentovana lična analiza kretanja prihoda rashoda i zaduženja, 

prema kojoj i sam ustvrdio da su rahodi prihode pratili tek nakon 2014. godine. 

Ministar finansija je stabilizaciju ilustrovao smanjenjem obaveza za 8 miliona KM, smanjenjem 

subvencija javnim preduzećima za 4 miliona KM. Takođe je istakao da su su izborom prave 

terapije, restrukturiranjem kroz stečajni postupak, riješene firme koje su odnosile dio budžeta. 

Prema izvještaju o izvršenju Budžeta, konstatovano je uravnoteženje Budžeta, jer je  posmatrajući 

ukupno ostvarene prihode i primitke z 2015. godinu, za razliku od prethodnih godna, ostvaren 

neznatan minus ukupnih sredstava u iznosu od 937.650,46 KM, Takvoj situaciji doprinjelo je 

kreditno zaduženje Tuzlanskog kantona u iznosu od 20.miliona KM U kojim je  finansiran  i pokriven 

dio akumuliranog deficita budžeta Tuzlanskog kantona. 

Akumulirani deficit Budžeta Tuzlanskog kantona na dan 31.12.2014. godine je iznosio 

93.367.178,00 KM. Deficit  je djelimično pokriven ostvarenim suficitom tekuće 2015. godine u 

iznosu od 19.062.349,54 KM. i na dan 31.12.2015. godine akumulirani deficit Budžeta Tuzlanskog 

kantona je smanjen na 60.067.166,00 KM. 

Periodični izvještaj o izvršenju Budžeta TK za period 1.1. - 31.3.2016. godine  

Prema Periodičnom izvještaju za prvi kvartal ove godine u Budžetu TK ostvaren je tekući suficit od 

4,3 miliona KM što je više za 2,6 miliona nego u 2015. godini. Ostvareni tekući suficit rezultat je 

pravovremeno donesenog Budžeta Tuzlanskog kantona za 2016. pojačane finansijske discipline. 

Prihodi ostvareni u visini od 68 miliona veći su za 5 % od čega su najdominantnija stavka prihodi od 

poreza, neporeski prihodi, tekući transferi i donacije i kapitalni transferi. Rashodi u visini od 63,8 

miliona KM veći su za 1%. U Budžetu su i dalje najznačajniji rashodi bruto plate i doprinosi i 

naknade zaposlenim, koji su u odnosu na isti period 2015. godine manji za 1,5 % dok su rashodi po 

osnovu izdataka za materijal i usluge, tekućih transfera i izdataka za obaveze po kreditima veći u 

odnosu na isti period prošle godine. 

Periodični izvještaj o izvršenju budžeta TK koji govori o pozitivnom trendu i daljnjoj stabilizaciji 

Budžeta, je svakako dugo očekivana vijest, međutim sa druge strane u istom periodu imamo 

kontradiktorne informacije o pojavi neredovne isplate  dječijih dodataka. Kako ne bi pala sumnja na 

da se stabilizacija budžeta   realizuje „preko leđa“ djece kao najranjivije populacije u TK, 
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Ministarstvo finansija TK bi prema javnosti trebalo hitno uputiti preciznu informacijju na koji način će 

ovaj problem riješiti i u buduće ga preduprijediti. 

 

DODATAK 7 – POSLJEDNJI REVIZORSKI IZVJEŠTAJ  
 

Uvod  

Iz ekspertnih mišljenja „da država koja nema uspostavljenu funkciju revizije ne može se smatrati 

potpuno demokratskom, a parlamentarna procedura usvajanja budžeta ne bi bila potpuna bez 

revizorskog izvještaja o njegovom izvršenju za prethodni period“  se vidi koliko je bitno da se očuva 

uspostavljena nezavisna revizija finansijskog poslovanja svih javnih institucija u BiH . 

Glavni cilj nezavisnih revizorskih institucija da revizijom  javnih rashoda i prihoda provjerava i 

potvrđuje zakonitost i racionalnost korištenja javnog novca pri finansiranju zakonom utvrđenih 

potreba. 

Državne, uz interne revizije su glavni mehanizmi države za otkrivanje propusta, nepravilnosti  i 

davanje preporuka za njihovo otklanjanje. Implementacija preporuka revizijskih institucija može 

značajno uticati na smanjenje korupcije, povećanje transparentnosti u radu, kao i povećanje 

racionalnosti trošenja. Zbog toga je  veoma bitno da se objava revizorskog izvještaja i preporuke 

revizora ne dožive kao epizodna i prolazna priča. Implementacija preporuka je najvažniji prostor u 

kome odgovorne osobe javnih institucija naročito ministri,  koji su na vrhu piramide odgovornosti, 

treba da iskažu svoju etiku, menadžerske sposobnosti i privrženost vladavini prava.   

Izvještaj o reviziji finansijskih izvještaja Budžeta Tuzlanskog kantona za  2015. godinu 

Sva revizorska zapažanja Ured je prikazao u Izvještaju o reviziji finansijskih izvještaja Budžeta 

Tuzlanskog kantona za 2015. godinu koji je objavljen 7.9.2016. g. i dostavljen predsjedniku 

Skupštine, premijeru i ministru finansija Tuzlanskog kantona.  

Ured za reviziju  FBiH je za Tuzlanski kanton dao ocjenu „mišljenje sa rezervom“ 

Osnova za davanje „mišljenja sa rezervom“ za Tuzlanski kanton je sadržana u 6 osnovnih  

primjedbi: 

Osnova za izražavanje mišljenja74:  

„1. Budžet za 2015. godinu usvojen je bez realnog uravnoteženja, obzirom da nije zasnovan na na 

principu tačnosti i uravnoteženosti, na način da ukupni (ostvarivi) prihodi i primici pokrivaju rashode 

i izdatke, što nije u skladu sa članovima 4. i 6. Zakona o budžetima u FBiH. Naime, u Budžetu su 

planirana i namjenska sredstva koja nisu bila raspoloživa, jer su u ranijem periodu utrošena za 

održavanje tekuće likvidnosti, a nisu realno planirani ni prihodi od indirektnih poreza, što je imalo za 

posljedicu ostvarenje negativnog finansijskog rezultata tekuće godine (bez kreditnog zaduženja) u 

iznosu od 937.651 KM (tačka 5. Izvještaja);  

2. Finansijski rezultat za 2015. godinu i neraspoređeni višak rashoda nad prihodima (akumulirani 

deficit) manje su iskazani za najmanje 939.562 KM, po osnovu prekoračenja Budžeta za 2015. 

                                                           
74 Izvještaj o reviziji finansijskih izvještaja Budžeta Tuzlanskog kantona za 2015. godinu, Ured za reviziju 
institucija FBiH objavljen 7.9.2016. g. 
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godine u iznosu 654.537 KM i iz ranijih godina u iznosu 285.025 KM. Ova prekoračenja iskazana su 

na kratkoročno razgraničenim rashodima, a ne na odgovarajućoj poziciji rashoda i izdataka u 

izvještajnim periodima na koji se odnose, što nije u skladu sa članom 76. Zakona o budžetima u 

FBiH (tačke: 5., 6.3, 7.2.2 Izvještaja);   

3. Nisu prezentirani podaci o pravomoćnim presudama i izvršnim sudskim rješenjima, obzirom da 

nije utvrđeno njihovo stvarno stanje, niti je po tom osnovu bilo knjigovodstvenog evidentiranja na 

pripadajućim bilansnim pozicijama (obaveza i rashoda) u izvještajnim periodima na koji se odnose, 

što nije u skladu sa članom 76. Zakona o budžetima u FBiH, a što je moglo imati značajnog uticaja i 

na finansijski rezultat za 2015. godinu, a samim tim i na akumulirani deficit (tačke: 6.3 i 10. 

Izvještaja);  

4. Namjenska novčana sredstava u iznosu od 16.899.725 KM, koja su po Zaključku Vlade 

Tuzlanskog kantona iz 2011. godine u prethodnim godinama korištena za održavanje tekuće 

likvidnosti, nisu vraćena na namjenske podračune i na datum bilansa 2015. godine nisu bila 

raspoloživa za korištenje u zakonima predviđene namjene (tačka 7.1 Izvještaja);  

5. Potraživanja od koncesija manje su iskazana za 1.397.801 KM, obzirom da za 2015. godinu  nije 

vršen obračun i fakturisanje koncesionih naknada, radi čega nisu ni evidentirana potraživanja po 

tom osnovu od JP „Elektroprivreda BiH“ d.d Sarajevo ZD Rudnici uglja „Kreka“ d.o.o  u iznosu 

1.035.274 KM i ZD Rudnik mrkog uglja „Đurđevik“ d.o.o u iznosu 362.257 KM, koja su u istoj godini 

vršila eksploataciju prirodnog bogatstva bez zaključenih ugovora, što nije u skladu sa Zakonom o 

koncesijama i Zakonom o rudarstvu FBiH, dok su ugovori o istima zaključeni naknadno, u 2016. 

godini (tačka 6.1.2.1 Izvještaja);  

6. Evidentiranje izdataka kod JU Univerzitet u Tuzli nije vršeno na osnovu vjerodostojne 

dokumentacije, jer angažovanje saradnika na održavanju nastave u iznosu 3.086.186 KM i za rad u 

komisijama u iznosu 825.670 KM nije vršeno na osnovu zaključenih ugovora, niti su navedeni izdaci 

evidentirani u izvještajnom periodu na koji se odnose, što nije u skladu sa članom 76. Zakona o 

budžetima (tačka 6.2.2 Izvještaja).  

Mišljenje sa rezervom  

Po našem mišljenju, osim za efekte navedene u tačkama: 2., 3., 4. i 5., „Osnove za izražavanje 

mišljenja“, konsolidovani finansijski izvještaji Budžeta Tuzlanskog kantona, po svim bitnim pitanjima 

prikazuju istinito i fer stanje imovine i obaveza na dan 31.12.2015. godine, rezultate poslovanja i 

novčani tok, za godinu koja se završava na taj dan, u skladu sa Međunarodnim standardima 

finansijskog izvještavanja Finansijske informacije i transakcije prikazane u konsolidovanim 

finansijskim izvještajima Tuzlanskog kantona u toku 2015. godine, osim za efekte navedene u 

tačkama „Osnove za izražavanje mišljenja“, bile su u svim materijalno značajnim aspektima 

usklađene sa odgovarajućim zakonskim i drugim propisima.“  

Federalni revizori su u svom Izvještaju o izvršenoj finansijskoj reviziji Budžeta Kantona za 2015. 

naveli određen broj propusta i nepravilnosti, a u cilju otklanjanja istih su dali i 25 preporuka.  

 

Rezime preporuka revizora: 

godinu konstatovan je određen broj propusta i nepravilnosti, a u cilju otklanjanja istih date su 

sljedeće preporuke:  
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1. U cilju poboljšanja sistema internih kontrola potrebno je kontinuirano unapređivati kontrolne 

aktivnosti, vršiti usaglašavanje i doradu postojećih internih akata, te ista dosljedno primjenjivati;   

2. Ministarstvo finansija treba da uspostavi funkcionisanje Odjeljenja za internu reviziju u skladu sa 

Zakonom o internoj reviziji u javnom sektoru u FBiH;  

3. Planiranje budžetskih sredstava zasnivati na principu tačnosti i uravnoteženosti, odnosno, na 

osnovu ostvarivih prihoda i raspoloživih sredstava;  

4. Prilikom izvršavanja budžeta, budžetski korisnici ne smiju stvarati obaveze, odnosno rashode ili 

opterećenja budžetskih pozicija, iznad iznosa alociranog za tog budžetskog korisnika u skladu sa 

Zakonom o izvršavanju budžeta Kantona;  

5. Kod donošenja budžeta i izvještavanja dosljedno se pridržavati odredbi Zakona o budžetima u 

FBiH i Pravilnika o finansijskom izvještavanju i godišnjem obračunu u FBiH; 

6. Radi tačnog iskazivanja potraživanja od koncesija u finansijskim izvještajima vršiti obračun i 

knjigovodstveno evidentiranje istih;  

7. U cilju zaštite javnih dobara intenzivirati aktivnosti na naplati dospjelih a neizmirenih potraživanja 

od koncesija i podnijeti tužbene zahtjeve Kantonalnom pravobranilaštvu u skladu sa Zaključkom 

Vlade;  

8. Uredbom o vrsti vlastitih prihoda i načina i rokova raspodjele isključiti prihode ostvarene 

obavljanjem osnovne djelatnosti, za koju je propisima utvrđena visina naknade za pružanje javnih 

usluga;  

9. Obračun plaća i naknada plaća na JU Univerzitet u Tuzli vršiti na osnovu vjerodostojne 

dokumentacije, odnosno blagovremeno sačinjenih i podnesenih mjesečnih izvještaja o stvarno 

izvršenim satima, u skladu sa usvojenim aktima i procedurama;  

10. Naknadu za prekovremeni rad iskazivati samo za opravdane potrebe i na osnovu prethodno 

donesenih akata o potrebi uvođenja prekovremenog rada i evidencija o stvarno izvršenom radu;  

11. Osigurati adekvatnu kontrolu kod angažovanje saradnika za održavanje nastave i angažovanje 

vršiti na osnovu zaključenih ugovora, a izvještaje o održanoj nastavi podnositi po izvršenom poslu;   

12. Ugovore o djelu zaključivati samo za poslove koji nisu predviđeni pravilnicima o unutrašnjoj 

organizaciji i koji stvarno imaju privremeni karakter;  

13. Izdatke za rad komisija iskazivati na osnovu nastanka poslovnog događaja (obaveze) u 

izvještajnom periodu na koje se odnosi u skladu sa Zakonom o budžetima u FBiH, a naknade za 

mentorisanje, ocjenu i odbranu vršiti na osnovu zaključenih ugovora sa mentorima i članovima 

komisija;  

14. Potrebno je da Ministarstvo za boračka pitanja transfere neprofitnim organizacijama realiziraju u 

skladu sa kriterijima za raspodjelu, u skladu sa odredbama Zakona o izvršenju Budžeta Kantona;  

15. Uprava za šumarstvo treba da sačinjava kvartalne izvještaje o namjenskom utrošku transfera, a 

Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva nadzor nad utroškom sredstava;  

16. Utvrditi kriterije za korištenje sredstava tekuće rezerve kako je propisano odredbama Zakona o 

budžetima u FBiH i iste u cijelosti koristiti u skladu sa zakonskim propisima;  
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17. Radi tačnog iskazivanja finansijskog rezultata, osigurati priznavanje rashoda i izdataka u 

izvještajnom periodu na koji se odnose u skladu sa Zakonom o budžetima u FBiH, Uredbom o 

računovodstvu budžeta FBiH i Pravilnikom o knjigovodstvu budžeta u FBiH;  

18. Namjenska novčana sredstva vratiti na namjenske podračune kako bi ista bila raspoloživa za 

korištenje u namjenu za koju su i predviđena, te ista koristiti u skladu sa zakonskim propisima; 

19. Svi budžetski korisnici trebaju na datum bilansa izvršiti usaglašavanje iskazanih potraživanja 

putem konfirmacije salda u skladu sa Zakonom o računovodstvu i reviziji u FBiH, a potraživanja 

koja su utužena evidentirati na poziciji sumnjivih i spornih potraživanja;  

20. Poduzeti sve zakonom propisane aktivnosti na povratu datih kredita i pozajmica i iste 
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Grafikon 28 

U posljednjem izvještaju iz 2015. godine je navedeno da je u potpunosti se postupilo po revizorovim 

preporukama iz 2013. godine75 samo u 4 slučaja, po 2 preporuke je djelimično postupljeno, a čak 

po 11 preporuka uopšte nije postupljeno. Gornji grafik pokazuje da je broj preporuka po kojima se 

postupa veoma nizak (23%) i na nivou je prethodnih godina, a što je zabrinjavajuće i dalje je 

prisutna praksa da institucije vlasti ne postupaju po  ¾ preporuka (65%) . 

Ipak podatak da Vlada nije postupila po 11 preporuka revizora, govori da nije realizovala vlastite 

mjere za otklanjanje nedostataka koje je uočio revizor. Zbog toga u postupku  evaluacije i 

izvještavanja mjera, Vlada treba striktno tražiti veću odgovornost i izvršenje mjera i ne čekati da 

neizvršenje ponovo konstatuje revizor. 

Obzirom da je za realizaciju mjera iz Programa mjera bila jasno delegirana odgovornost ministara i    

menadžmenta budžetskih korisnika, njihovim  neispunjavanjem su se stekli uslovi  za utvrđivanje 

disciplinske odgovornosti državnih službenika zaduženih za izvršenje. Stanje u Budžetu TK je takvo 

da je neophodno radikalno mijenjati pristup u njegovom trošenju i to ponajprije sa vrha piramide 

odgovornosti.   

Postupanje po preporukama vezanim za posljednji revizorski izvještaj  

Glavni revizor je u skladu sa zakonom obavezao rukovodstvo kantona da u roku od 60 dana od 

dana prijema, obavijesti Ured o preduzetim aktivnostima na realizaciji datih preporuka u  cilju 

prevazilaženja nepravilnosti koje su identifikovane u revizorskom izvještaju.  

Vlada je 11.10.2016. g razmotrila konačni izvještaj i utvrdila Program mjera za otklanjanje propusta 

i nepravilnosti u finansijskim Izvještajima Budžeta TK za 2015. g. a tom prilikom je usvojila i slijedeći 

zaključak: 

I Usvaja se Program mjera za otklanjanje propusta i nepravilnosti u finansijskim Izvještajima 

Budžeta Tuzlanskog kantona za 2015. godinu konstatovanih od strane Ureda za reviziju institucija 

Federacije BiH i čini stastavni dio ove Odluke.  

                                                           
75 Izvještaj o reviziji finansijskih izvještaja Budžeta Tuzlanskog kantona za 2014. godinu nije rađen, tako da nij 
bilo ni vladinih očitovanja ni skupštinskih razmtranja na tu temu 
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II  Zadužuju se ministarstva i drugi kantonalni organi da analiziraju svoja zaduženja koja se odnose 

na obavljenu reviziju 2013. godine u dijelu nerealizovanih i djelimično realizovanih mjera za 

otklanjanje nepravilnosti i o tome sačine izvještaj, koji će sadržavati i podatke o poduzetim mjerama 

ili obrazloženje zbog čega se po istim ne može postupiti, te isti dostave u pisanoj i elektronskoj 

formi Ministarstvu finansija - Odjeljenje za internu reviziju do 05.12.2016. godine.  

 III  Zadužuju se ministarstva i drugi kantonalni organi da do kraja februara 2017. godine analiziraju 

svoja zaduženja koja se odnose na obavljenu reviziju 2015. godine i postupe po istim, a 

Ministarstvo finansija - Odjeljenje za internu reviziju se zadužuje da u narednoj godini, u skladu sa 

svojim programom rada izvrši reviziju postupanja po mjerama sadržanim u Programu mjera iz tačke 

I ove Odluke, te da do kraja marta 2017. godine posebnom Informacijom izvijesti Vladu Tuzlanskog 

kantona o postupanju po Programu  mjera za otklanjanje propusta i nepravilnosti u finansijskim 

Izvještajima BudžetaTuzlanskog kantona za 2015. godinu konstatovanih od strane Ureda za reviziju 

institucija Federacije BiH. IV  Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja.  

 

Nakon što je na Vladi utvrđen, Program mjera je sa revizorskim izvještajem je od strane Vlade 

usvojen i upućen na razmatranje u Skupštinu. 

Prije razmatranja na Skupštini Izvještaj o izvršenoj reviziji finansijski izvještaj budžeta TK za 2015 

godinu sa Programom mjera za otklanjanje propusta i nepravilnosti u finansijskom izvještaju 

budžeta TK za 2015 godinu konstatovanog od strane Ureda za reviziju institucija Federacije BiH, 

razmatrala su i podržale Komisije za borbu protiv korupcije i Komisija za privredu, ekonomsku i 

finansijsku politiku . 

Skupština TK  je koncem 2016. godine nakon što se upoznala sa Izvještajem o izvršenoj reviziji 

finansijski izvještaj budžeta TK za 2015 godinu, prihvatila Program mjera za otklanjanje propusta i 

nepravilnosti u finansijskom izvještaju budžeta TK za 2015 godinu konstatovanog od strane Ureda 

za reviziju institucija Federacije BiH. Dvadest šest poslanika je podržalo predloženi program mjera 

dok je šest poslanika bilo suzdržano 

 

Očekivanja su da će nakon razmatranja Programa mjera, nadležna Komisije za borbu protiv 

korupcije, usvojti zaključke koji bi mogli da odgovornost u radu čelnika  javnih institucija podići na 

veći nivo. U svakom slučaju Komisija bi trebala uputiti Izvještaj o izvršenoj reviziji finansijskih 

izvještaja Budžeta za 2015. godinu, Kantonalnom tužilaštvu radi provjere i ocjene i 

eventualnog pokretanja odgovornosti prekršilaca, koji su navedeni u Izvještaju. 
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DODATAK 8 - RAD SKUPŠTINE TK, PO SJEDNICAMA  
 

RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

PRVI KVARTAL 

19. Redovna sjednica 29.01.2016 

1. Zakon o izmjeni Zakona o 

prostornom uređenju i 

građenju 

2016 Ministarstvo 

prostornog uređenja i 

zaštitu okolice 

DA 1. Usvojeno 

2. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

novčanim podrškama u 

poljoprivredi i ruralnom 

razvoju Tuzlanskog kantona 

2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

DA 1. Usvojeno 

3. Strategija razvoja 

Tuzlanskog kantona za 

period 2016.-2020. godine 

2015 Ministarstvo razvoja i 

poduzetništva NE 1. Usvojeno 

4. Odluka o pristupanju izradi 

Izmjena i dopuna Prostornog 

plana za područje 

Tuzlanskog kantona za 

period 2005. - 2025. godine 

2015 Ministarstvo 

prostornog uređenja i 

zaštitu okolice DA 1. Usvojeno 

5. Odluka o izboru i imenovanju 

članova u stalna i povremena 

radna tijela Skupštine 

Tuzlanskog kantona-

29.1.2016. 

2016 Komisija za izbor i 

imenovanja 

NE 1. Usvojeno 

6. Informacija o efektima 

ulaganja iz Budžeta 

Tuzlanskog kantona za 

2013./2014. godinu, sa 

budžetske pozicije “Podrška 

razvoju kantona” 

2015 Ministarstvo razvoja i 

poduzetništva 

NE 1. Usvojeno 

7. Informacija o ostvarenim 

rezultatima deminiranja i 

uništavanja neeksplodiranih 

ubojitih sredstava na 

području Tuzlanskog 

kantona u 2015. godini 

2016 Kantonalna uprava 

civilne zaštite 

DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

20. Redovna sjednica 29.02.2016 

8. Zakon o zaštiti od buke 2014 Ministarstvo 

prostornog uređenja i 

zaštitu okolice 

DA 1. Usvojeno 

9. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o zaštiti 

od požara i vatrogastvu na 

području Tuzlanskog 

kantona 

2015 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

kanton 

18. Informacija o stanju u oblasti 

kulture u Tuzlanskom 

kantonu za 2015. godinu 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 

DA 1. Usvojeno 

19. Informacija o raspodjeli 

javnih prihoda od indirektnih 

poreza po kantonima u 

Federaciji Bosne i 

Hercegovine u skladu sa 

postojećim kriterijima i 

ponderima, uz projekcije 

raspodjele po izuzeću 

pondera 

2016 Ministarstvo finansija 

NE 1. Usvojeno 

20. Mišljenje Skupštine 

Tuzlanskog kantona na Nacrt 

Zakona o izmjenama i 

dopunama Zakona o zaštiti 

od nasilja u porodici 

2016 Skupština TK 

NE 1. Usvojeno 

21. Mišljenje na Nacrt Zakona o 

razvojnom planiranju i 

upravljanju razvojem u 

Federaciji Bosne i 

Hercegovine 

2016 Ministarstvo razvoja i 

poduzetništva 

NE 1. Usvojeno 

22. Odluka o obavezi 

pribavljanja prethodne 

saglasnosti osnivača prilikom 

raspolaganja imovinom 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 
NE 1. Usvojeno 

23. Odluka o izmjeni Odluke o 

izboru i imenovanju u 

privremena i stalna radna 

tijela Skupštine Tuzlanskog 

kantona- 30.3.2016 

2016 Komisija za izbor i 

imenovanja 

NE 1. Usvojeno 

DRUGI KVARTAL 

22. Redovna sjednica 25.04.2016 

24. Zakon o dopuni Zakona o 

oružju i municiji 

2016 Ministarstvo 

unutrašnjih poslova 
NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

25. Zakon o visokom 

obrazovanju - 2016. 

2013 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 

DA 1. U proceduri 

26. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

inspekcijama Tuzlanskog 

kantona 

2016 Kantonalna uprava za 

inspekcijske poslove 
DA 1. U proceduri 

27. Odluka o izmjenama i 

dopunama Odluke o 

utvrdivanju osnovica, stopa i 

načinu obracunavanja i 

uplate doprinosa za 

obavezno zdravstveno 

osiguranje na podrucju 

Tuzlanskog kantona- 2016. 

2016 Zavod zdravstvenog 

osiguranja 

NE 1. Usvojeno 

28. Izvještaj o radu Kantonalne 

uprave za inspekcijske 

poslove Tuzlanskog kantona 

za 2015. godinu 

2016 Kantonalna uprava za 

inspekcijske poslove 
DA 1. 

Nije 

usvojeno 

29. Izvještaj o radu i poslovanju 

JZU Univerzitetski klinički 

centar Tuzla za period I – XII 

2015. godine, sa Godišnjim 

izvještajem o poslovanju za 

period 01.01.- 31.12.2015. 

godine; 

2016 Ministarstvo zdravstva 

DA 1. Usvojeno 

30. Izvještaj o izvršenju 

Finansijskog plana Zavoda 

zdravstvenog osiguranja 

Tuzlanskog kantona za 

2015. godinu 

2016 Ministarstvo zdravstva 

DA 1. Usvojeno 

31. Izvještaj  o radu Kantonalne 

uprave civilne zaštite za 

2015. godinu 

2016 Kantonalna uprava 

civilne zaštite DA 1. Usvojeno 

32. Mišljenje na nacrt Zakona o 

hraniteljstvu Federacije BiH 

2016 Ministarstvo za rad, 

socijalnu politiku i 

povratak 

NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

33. Izvještaj o poslovanju 

Zavoda za javno zdravstvo 

Tuzlanskog kantona za 

2015. godinu 

2016 Ministarstvo zdravstva 

DA 1. Usvojeno 

34. Informacija o stanju u oblasti 

sporta na području 

Tuzlanskog kantona u 2015. 

godini 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 
DA 1. Usvojeno 

23. Redovna sjednica 30.05.2016 

35. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

osnovnom odgoju i 

obrazovanju-2016 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 
NE 1. Usvojeno 

36. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

srednjem obrazovanju i 

odgoju-2016 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 
NE 1. Usvojeno 

37. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

cestovnom prijevozu na   

području Tuzlanskog 

kantona 

2016 Ministarstvo trgovine, 

turizma i saobraćaja 

NE 1. U proceduri 

38. Elaborat o društvenoj 

opravdanosti promjene 

djelatnosti JU “Gimnazija 

Lukavac” Lukavac 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 
NE 1. Usvojeno 

39. Program mjera i aktivnosti za 

unapređenje stanja u 

prostoru Kantona za period 

od 2016. do 2020. godine 

2016 Ministarstvo 

prostornog uređenja i 

zaštitu okolice 
DA 1. Usvojeno 

40. Izvještaj o radu Vlade 

Tuzlanskog kantona za 

2015. godinu 

2016 Vlada TK 

DA 1. Usvojeno 

41. Izvještaj o izvršenju Budžeta 

Tuzlanskog kantona za 

2015. 

2016 Ministarstvo finansija 

DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

42. Izvještaj o korištenju 

budžetske rezerve za 2015. 

godinu 

2016 Ministarstvo finansija 

DA 1. Usvojeno 

43. lzvještaj o poslovanju JP 

„Međunarodni aerodrom 

Tuzla“ za 2015. godinu 

2016 Ministarstvo trgovine, 

turizma i saobraćaja DA 1. Usvojeno 

44. Izvještaj o radu i finansijskom 

poslovanju Javne ustanove 

„Direkcija regionalnih cesta 

Tuzlanskog kantona“ za 

2015. godinu 

2016 Ministarstvo trgovine, 

turizma i saobraćaja 

DA 1. Usvojeno 

45. Izvještaj o radu i finansijskom 

poslovanju JU Veterinarski 

zavod za 2015. godinu 

2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

DA 1. 
Nije 

usvojeno 

46. Izvještaj o radu sa 

izvještajem o finansijskom 

poslovanju Javne ustanove 

Zaštićeni pejzaž „Konjuh“ za 

2015. godinu 

2016 Ministarstvo 

prostornog uređenja i 

zaštitu okolice DA 1. Usvojeno 

47. Izvještaj o radu i izvršenju 

Finansijskog plana JU 

Služba za zapošljavanje 

Tuzlanskog kantona za 

2015. godinu 

2016 Ministarstvo za rad, 

socijalnu politiku i 

povratak DA 1. Usvojeno 

48. Izvještaj o radu JU odgojni 

centar za 2015. godinu 

2016 JU Disciplinski centar 

za maloljetnike 
DA 1. Usvojeno 

49. Izvještaj o radu Zavoda za 

pružanje pravne pomoći za 

2015. godinu 

2016 Kantonalni zavod za 

pružanje pravne 

pomoći 

DA 1. Usvojeno 

50. Izvještaj o radu Komisije za 

koncesije Tuzlanskog 

kantona sa finansijskim 

izvještajem za 2015. godinu 

2016 Komisija za koncesije 

DA 1. Usvojeno 

51. Zaključak Skupštine 

Tuzlanskog kantona u vezi 

davanja autentičnog 

2016 Skupština TK 
NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

tumačenja člana 20. stav (1) 

Zakona o dopunskim 

pravima branilaca i članova 

njihovih porodica 

52. Zakon o osnivanju Javne 

ustanove Mješovita srednja 

škola Lukavac; 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 

NE 1. Usvojeno 

24. Redovna sjednica 06.06.2016 

53. Zakon o visokom 

obrazovanju - 2016. 

2013 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 

DA 2. Usvojeno 

54. Izvještaj o radu JU 

Univerzitet u Tuzli za 2015. 

godinu 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 

DA 1. 
Nije 

usvojeno 

55. Izvještaj o radu Kantonalnog 

pravobranilaštva za 2015. 

godinu 

2016 Kantonalno 

pravobranilaštvo DA 1. Usvojeno 

56. Informacija o stanju 

sigurnosti na području 

Tuzlanskog kantona u 2015. 

godini 

2016 Ministarstvo 

unutrašnjih poslova 
DA 1. Usvojeno 

57. Izvještaj o radu Nezavisnog 

odbora za period juli - 

decembar 2015. godine 

2016 Nezavisni odbor 

DA 1. Usvojeno 

58. Informacija Kantonalnog 

tužilaštva Tuzlanskog 

kantona o provođenju 

Krivičnog zakona u Kantonu i 

radu Tužilaštva za 2015. 

godinu 

2016 Kantonalno tužilaštvo 

DA 1. Usvojeno 

59. Informacija o radu 

Kantonalnog suda Tuzla i 

općinskih sudova za 2015. 

godinu 

2016 Kantonalni sud 

DA 1. Usvojeno 

60. Izvještaj o radu i finansijskom 

poslovanju Javne 

zdravstvene ustanove Opća 

2016 Ministarstvo zdravstva 
DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

bolnica “Dr. Mustafa 

Beganović” Gračanica  za 

period od 01.01. -

31.12.2015. godine 

61. Informacija o stanju u 

privrednim društvima iz 

oblasti primarne 

poljoprivredne proizvodnje, 

prehrambene i drvne 

industrije, šumarstva i 

vodoprivrede na području 

Tuzlanskog kantona za 

2015. godinu 

2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

DA 1. Usvojeno 

TREĆI KVARTAL 

25. Redovna sjednica 28.07.2016 

62. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

inspekcijama Tuzlanskog 

kantona 

2016 Kantonalna uprava za 

inspekcijske poslove 
DA 2. Usvojeno 

63. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

cestovnom prijevozu na   

području Tuzlanskog 

kantona 

2016 Ministarstvo trgovine, 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

Tuzlanskog kantona“d.d. 

Kladanj sa Izvještajem 

neovisnog revizora o 

pregledu finansijskog 

izvještaja za 2014. godinu. 

Kladanj 

68. Izvještaj o radu JP „Šume 

TK“ d.d. Kladanj sa 

Izvještajem neovisnog 

revizora o pregledu 

finansijskog izvještaja za 

2015. godinu. 

2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 
DA 1. Usvojeno 

69. Izvještaj o radu i poslovanju 

JP za vodoprivrednu 

djelatnost „Spreča“ d.d. 

Tuzlasa Izvještajem 

neovisnog revizora o 

pregledu finansijskog 

izvještaja za 2015. godinu. 

2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede DA 1. 
Nije 

usvojeno 

70. Informacija o ostvarenim 

rezultatima poslovanja 

privrednih društava iz oblasti 

industrije, energetike i 

rudarstva Tuzlanskog 

kantona za 2015. godin 

2016 Ministarstvo industrije, 

energetike i rudarstva 

DA 1. Usvojeno 

71. Informacija o stanju obrta na 

području Tuzlanskog 

kantona u 2015. godini i 

pravcima razvoja obrta 

2016 Ministarstvo razvoja i 

poduzetništva 
DA 1. Usvojeno 

72. Informacija o stanju 

turističko-ugostiteljskoj 

djelatnosti na području 

Tuzlanskog kantona u 2015. 

godini 

2016 Ministarstvo trgovine, 

turizma i saobraćaja 

DA 1. Usvojeno 

73. Informacija o stanju 

trgovačke djelatnosti na 

području Tuzlanskog 

kantona u 2015. godini 

2016 Ministarstvo trgovine, 

turizma i saobraćaja 
DA 1. Usvojeno 

74. Razmatranje nacrta 

federalnog Zakona o izmjeni 

2016 Ministarstvo 

provosuđa i uprave 
NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

Zakona o izvršnom postupku 

radi davanja mišljenja 

Skupštine Tuzlanskog 

kantona 

75. Mišljenje na tekst Prednacrta 

federalnog Zakona o 

sigurnosti i zdravlju na radu 

2016 Ministarstvo za rad, 

socijalnu politiku i 

povratak 

NE 1. Usvojeno 

76. Mišljenje na tekst Prednacrt 

federalnog Zakona o pravima 

demobilisanih branilaca i 

članova njihovih porodica 

2016 Ministarstvo za 

boračka pitanja 
NE 1. Usvojeno 

26. Hitna sjednica 11.08.2016 

77. Odluka o dozvoli uklanjanja 

postojećeg objekta „Dom 

Armije“ u Tuzli i davanju 

ovlaštenja za preduzimenje 

formalno-pravnih radnji radi 

uklanjanja postojećeg i 

izgradnje novog objekta. 

2016 Ministarstvo 

provosuđa i uprave 

NE 1. Usvojeno 

ČETVRTI KVARTAL 

27. Hitna sjednica 09.09.2016 

78. Zakon o izmjenama Zakona 

o visokom obrazovanju 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 

NE 1. Usvojeno 

79. Izmjene i dopune 

Finansijskog plana Zavoda 

zdravstvenog osiguranja 

Tuzlanskog kantona za 

2016. godinu sa Izmjenama i 

dopunama Operativnog 

programa zdravstvene 

zaštite i zdravstvenog 

osiguranja za 2016. godinu. 

2016 Ministarstvo zdravstva 

NE 1. Usvojeno 

28. Redovna sjednica 27.10.2016 

80. Zakon o izmjeni Zakona o 

koncesijama 

2016 Ministarstvo finansija 
NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

81. Zakon o dopunama Zakona 

o porezu na promet 

nepokretnosti i prava 

2016 Ministarstvo finansija 

NE 1. Usvojeno 

82. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

ugostiteljskoj djelatnosti 

2016 Ministarstvo trgovine, 

turizma i saobraćaja DA 1. U proceduri 

83. Izvještaj o radu JP Radio 

televizija Tuzlanskog 

kantona u 2015. godini 

2016 UO JP RTV TK 

DA 1. 
Nije 

usvojeno 

84. Izvještaj o korištenju 

budžetske rezerve za period 

01.01. – 30.06. 2016. godine 

2016 Ministarstvo finansija 

DA 1. Usvojeno 

85. Programa mjera za 

otklanjanje propusta i 

nepravilnosti u finansijskim 

Izvještajima Budžeta 

Tuzlanskog kantona za 

2015. godinu konstatovanih 

od strane Ureda za reviziju 

institucija Federacije BiH 

2016 Ministarstvo finansija 

NE 1. Usvojeno 

86. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

dopunskim pravima branilaca 

i članova njihovih porodica 

2016 Ministarstvo za 

boračka pitanja 
DA 1. Usvojeno 

87. Odluka o izboru i imenovanju 

članova u stalna i privremena 

radna tijela Skupštine TK- 

27.10.2016. 

2016 Komisija za izbor i 

imenovanja 
NE 1. Usvojeno 

29. Redovna sjednica 30.11.2016 

88. Zakon o sprečavanju nasilja i 

nedoličnog ponašanja na 

sportskim priredbama 

2009 Ministarstvo 

unutrašnjih poslova DA 2. Usvojeno 

89. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

unutrašnjim poslovima 

Tuzlanskog kantona 

2016 Ministarstvo 

unutrašnjih poslova 
DA 2. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

90. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

izvršenju Budžeta 

Tuzlanskog kantona za 

2016. godinu 

2016 Ministarstvo finansija 

NE 1. Usvojeno 

91. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

socijalnoj zaštiti, zaštiti 

civilnih žrtava rata i zaštiti 

porodice sa djecom 

2016 Ministarstvo za rad, 

socijalnu politiku i 

povratak DA 1. Usvojeno 

92. Zakon o državnoj službi u 

Tuzlanskom kantonu 

2016 Ministarstvo 

provosuđa i uprave 
NE 1. U proceduri 

93. Odluka o izmjenama i 

dopunama Odluke o 

proširenom obimu prava iz 

oblasti zdravstvene zaštite  

branitelja  i članova njihovih 

porodica-2016 

2016 Ministarstvo za 

boračka pitanja 

NE 1. Usvojeno 

94. Odluka o stavljanju van 

snage Odluke o preuzimanju 

dijela osnivačkih prava i 

obaveza nad Javnom 

ustanovom Narodna i 

univerzitetska biblioteka 

„Derviš Sušić“ u Tuzli 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 

NE 1. Usvojeno 

95. Odluka o stavljanju van 

snage Odluke o preuzimanju 

dijela osnivačkih prava i 

obaveza nad Javnom 

ustanovom  Međunarodna 

galerija portreta u Tuzli 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 
NE 1. Usvojeno 

96. Odluka o stavljanju van 

snage Odluke o preuzimanju 

dijela osnivačkih prava i 

obaveza nad Javnom 

ustanovom Narodno 

pozorište u Tuzli 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 
NE 1. Usvojeno 

97. Analiza zdravstvenog stanja 

stanovništva Tuzlanskog 

2016 Zavod za javno DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

kantona i indikatori zdravlja u 

2015. godini, sa prijedlogom 

mjera 

zdravstvo 

98. Informacija o obezbjeđenju 

rezerve krvi za potrebe 

liječenja građana u 

Tuzlanskog kantona sa 

osvrtom na status 

dobrovoljnih davalaca krvi i 

mogućnostima obezbjeđenja 

krvi kao lijeka za 2015. 

godinu 

2016 Ministarstvo zdravstva 

DA 1. Usvojeno 

99. Informacija o stanju u oblasti 

predškolskog, osnovnog i 

srednjeg obrazovanja za 

2015. g. 

2016 Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta 
DA 1. Usvojeno 

10

0. 

Informacija o stanju u malim i 

srednjim poduzećima na 

području Tuzlanskog 

kantona u 2015. godini sa 

prijedlogom smjernica rada 

za naredni period 

2016 Ministarstvo razvoja i 

poduzetništva 

DA 1. Usvojeno 

10

1. 

Finansijski plan JU Služba za 

zapošljavanje Tuzlanskog 

kantona za 2017. godinu 

2016 Ministarstvo za rad, 

socijalnu politiku i 

povratak 

DA 1. Usvojeno 

30. Redovna sjednica 23.12.2016 

10

2. 

Zakon o značajnim 

datumima, događajima i 

ličnostima za Tuzlanski 

kanton 

2016 Ministarstvo za 

boračka pitanja 
DA 2. Usvojeno 

10

3. 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

ugostiteljskoj djelatnosti 

2016 Ministarstvo trgovine, 

turizma i saobraćaja DA 2. Usvojeno 

10

4. 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o Zavodu 

zdravstvenog osiguranja 

Tuzlanskog kantona 

2016 Ministarstvo zdravstva 

NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagač 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

10

5. 

Zakon o izmjeni Zakona o 

turističkim zajednicama 

2016 Ministarstvo trgovine, 

turizma i saobraćaja 
NE 1. Usvojeno 

10

6. 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

policijskim službenicima 

Tuzlanskog kantona (2014) 

2014 Ministarstvo 

unutrašnjih poslova 
DA 1. Usvojeno 

10

7. 

Budžet Tuzlanskog kantona 

za 2017. godinu 

2016 Ministarstvo finansija 
DA 1. U proceduri 

10

8. 

Zakon o izvršenju Budžeta 

Tuzlanskog kantona za 

2017. godinu 

2016 Ministarstvo finansija 

DA 1. U proceduri 

10

9. 

Odluka o pokretanju 

postupka izrade Odluke o 

privremenom finansiranju 

Tuzlanskog kantona za 

period od 01.01. do 

31.03.2017. godine 

2016 Ministarstvo finansija 

NE 1. Usvojeno 

11

0. 

Finansijski plan Zavoda 

zdravstvenog  osiguranja 

Tuzlanskog kantona za 

2017. godinu 

2016 Zavod zdravstvenog 

osiguranja 
DA 1. Usvojeno 

11

1. 

Prostorni plan područja 

posebnih obilježja dijela 

Slivnog područja akumulacije  

Modrac za period od 2016. 

do 2036. godine 

2016 Ostali 

DA 1. U proceduri 

11

2. 

Programa rada Skupštine 

Tuzlanskog kantona za 

2017. godinu 

2016 Kolegij Skupštine 

NE 1. Usvojeno 

11

3. 

Izvještaj o radu Nezavisnog 

odbora za period januar-juni 

2016. godine 

2016 Nezavisni odbor 

NE 1. Usvojeno 

11

4. 

Odluka o privremenom 

imenovanju članova Komisije 

za koncesije Tuzlanskog 

kantona 

2016 Komisija za izbor i 

imenovanja 
NE 1. Usvojeno 
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DODATAK 9-  IZVJEŠTAJ O RADU VLADE ZA 2015. G.   
 

U nastavku je kratak osvrt na izvještaj o radu Vlade za 2015. godinu, sa stavovima poslanika 

iznešenim u skupštinskoj raspravi. 

Izvještaj o radu Vlade za 2015. godinu  

Izvještaj o radu Vlade Tuzlanskog kantona za 2015. godinu je prihvaćen od strane Skupštine 

glasovima samo poslanika parlamentarne većine (DF bio protiv a SDP uzdržan), a premijer Bego 

Gutić je u završnoj riječi poslije burnih diskusija poslanika, veoma vješto pomirio stavove  izjavom 

da je za ovakav uspješan rad Vlade bila zaslužna Skupština i sa  svojom pozicijom i opozicijom. 

Glavnim uspjesima Vlade u prvoj godini mandata premijer je smatrao stabilizaciju Budžeta i 

privrednih prilika, razvoj i poslovanje međunarodnog aerodrome Tuzla, rast broja zaposlenih i 

uspješno socijalno zbrinjavanje radnika 9 kompanija u vlasništvu kantona.  Rješavanjem pitanje 

obrazovanja u 2015. godini premijer je bio ponajmanje zadovoljan ustvrdivši da su u žurbi činjene 

greške. 

Najveće kritike poslanika na rad vlade u 2015. godini su izrečene od strane poslanika bivših 

koalicionih partnera DF-a koji su istina ustvrdili da je bilo pozitivnih pomaka ( poslovanje MAT-a i 

borba za veće prihode, smanjenje rashoda), ali da je bilo mnogo više loših poteza zbog kojih se 

može smatrati da nisu postignuti glavni ciljevi iz ekspozea. Prema njiohovom mišljenju, politizacija u 

obrazovanju, stavljanje pod kontrolu javnog servisa JP RTVTK, netransparentno zapošljavanje u 

javnoj upravi i  javnim preduzećima su loši potezi vlasti u 2015 godini. Slične kritičke osvrte dali su i 

poslanici SDP-a podcrtavajući da se na polju depolitizacije i transparentnosti u radu najmanje 

uradilo.  

Od strane poslanika, pozicije je istaknuto da se ne može ne vidjeti parametri o privrednom rastu za 

3,7% rastu izvoza za 8%, smanjenju deficita ,..a od strane poslanika Omerdića je navedena 

kvalifikacija “da je Izvještaj ravan ekonomskom čudu i da ga treba uzeti kao primjer uspješnog 

kriznog menadžmenta i uspješnog modela za izlazak iz ekonomske krize”. Zasluge za uspješan rad 

Vlade poslanici su prepoznali u stabilnoj parlamentarnoj većini, a upravo u 2015. godini su i  Vlada i 

Skupština bili izloženi konstantnim pritiscima sindikata i radničkim protestima.    

Iako je rasprava  među poslanicima bila na momente veoma žustra i sa suprotstavljenim stavovima, 

obje strane su se složile u jednom, a to je da su pozitivni pomaci u odnosu na prethodnu godinu 

napravljeni, a da je bolje rezultate moguće očekivati tek nakon snažnije animacije potencijalnih 

stranih investitora i otpočinjanja realizacije dva energetska megaprojekta na TK.  

Izvještaj o radu Vlade nije tretirao na koji se način nepotpuna realizacija svih obaveza, odrazila na 

smanjenje ispunjenja planiranih programskih obaveza Skupštine.  
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DODATAK 10 – PREPORUKE UREDA OMBUDSMENA BIH     
 

U nastavku su preporuke Ureda Ombudsmena  P-100/15, Skupštini TK i Ministarstvu obrazovanja, 
nauke, culture I sporta TK,  upućene  22.4.2015. god. 
 

Ombudsmeni    Bosne   i   Hercegovine,   shodno odredbama clana 32 Zakona o 
ombudsmenu  za ljudska prava Bosne i Hercegovine, daju sljedeću: 

 
 

PREPORUKU 
 

Skupstini Tuzlanskog 
kantona 

 
1.   Ministarstvu  obrazovanja,  nauke,  kulture  i  sparta  Tuzlanskog  kantona  da  

revidira Pravilnik  o kriterijima  za prijem  zaposlenika  u radni odnos  u preds"kolskim 
ustanovama, osnovnim  i srednjim  Skolama kao javnim  ustanovama  na podrucju  
Tuzlanskog  kantona, prema principu davanja prednosti  navedenim kategorijama  u 
slucaju istog broja bodova podrobnije obrazlozenim  u ovoj Preporuci; 

2.   Skupstini TK, da razmotri  mogucnost  preciziranja  zakonskih odredbi shodno    
zakljuccima 
u Preporuci,  kako bi se preveniralo  razlicito  reguliranje  ove problematike  
podzakonskim aktima i razlicito postupanje prilikom primjene navedenih propisa. 

3.   Da u roku od 30 dana, racunaju6i  od dana prijema ove Preporuke,  obavijeste  
Instituciju  o preduzetim aktivnostima  i rokovima na realizaciji iste. 

 
Detaljno analiza 17 žalbi građana I obrazloženje preporuka iz predmeta P100/15 se može preuzeti 
sa linka : 
http://cci.ba/dokumenti/PREPORUKA_broj_100-15_od_22.04_2015.pdf 

 

 

  

http://cci.ba/dokumenti/PREPORUKA_broj_100-15_od_22.04_2015.pdf
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DODATAK 11 – PREPORUKE CENTARA CIVILNIH INICIJATIVA NA DOPUNU 
REGULATIVE I IZMJENE PRAKSE U RADU SKUPŠTINE    

 

Pošto na polju transparentnosti nisu postignuti očekivani  pomaci, Centri civilnih inicijativa su 

13.1.2017. g. prema Skupštini uputili inicijativu te kroz preporuke tražili promjene poslovnika i 

normativa, te promjenu prakse, sa ciljem dostizanja većeg stepena javnosti rada. Inicijativa je 

sadržavala i preporuke u vezi mjera, tema i akata koje su se trebale naći u revidiranom Programu 

rada Skupštine TK  za 2017. g. 

               PREPOPUKE ZA IZMJENE POSLOVNIKA I DOPUNU REGULATIVE 

 

 

1. Dopuniti dio Poslovnika Skupštine u dijelu „Programiranje rada“ novim stavom  da će 

procedura donošenja programa rada  biti detaljnije propisana Odlukom. Skupština treba 

donijeti Odluku o metodologiji izrade i donošenja godišnjeg programa rada i informacije o radu 

Skupštine  TK i radnih tijela, koja bi bila usklađena  vladinim dokumentom76. 

 

2. Izmijeniti Poslovnik Skupštine TK u dijelu „Programiranje rada“ na način da se 

dopuni član 48. Poslovnika Skupštine TK, obavezom navođenja godišnjih ciljeva rada 

Skupštine (u stavu 2) i dopunom stava 3 na način da sadrži i sažete razloge 

donošenja  svakog planiranog normativnog akta. Prva izmjena  važna kako bi se istakao sa 

Vladom usklađeni fokus godišnjeg djelovanja Skupštine, a druga, kako bi se potencijalni učesnici 

javnih rasprava blagovremeno informisali, pripremili i uključili u proces konsultacija i javnih rasprava 

prilikom izrade propisa. 

 

3. Dopuniti dio Poslovnika Skupštine u dijelu „Sjednice Skupštine“ kojim bi se 

preciznije propisala  mogućnost održavanja tematskih sjednica, te precizirali razlozi, 

učesnici i ogovornost i prilikom organizovanja. Vlada i poslanici Skupštine su u ranijem 

periodu predlagali održavanje tematskih sjednica sa ciljem rasprave o problemima i iznalaženju 

rješenja u vezi najvažnijih pitanja na Tuzlanskom kantonu.  

 

4. Dopuniti dio Poslovnika Skupštine u dijelu „Sjednice Skupštine“ kojim bi u članu 53  

u stavu 2 brisala riječ „slično“ i preciznije propisala  mogućnost i postupak 

održavanja hitnih sjednica. Prilikom održavanja sjednica hitnog karaktera u dosadašnjem radu je 

bile su česte nedosljednosti u primjeni normi poslovnika, jer razlozi sazivanja nisu u skladu sa onim 

koje je propisao Poslovnik (u okolnostima opasnosti po javnu sigurnost i sigurnost građana širih 

razmjera, elementarnih nepogoda, velikih šteta za imovinu, epidemija) 

 

5. Dopuniti dio Poslovnika „Postupak za donošenje zakona“ kojim bi se onemogućilo 

višegodišnje zadržavanje zakona u zakonodavnom postupku. Propisati  da je  6 mjeseci  

maksimalan period koji može da protekne od usvajanja nacrta zakona na Vladi (ili nacrta zakona koji 

predloži drugi ovlašteni predlagač) do usvajanja prijedloga zakona na Skupštini. Prema našem 

                                                           
76 Odluka o metodologiji izrade i donošenja godišnjih programa rada i izvještaja o radu Vlade  TK i 

ministarstava, samostalnih kantonalnih uprava i kantonalnih upravnih organizacija,  usvojene od strane Vlade 

10.11.2015. godine, Sl. list TK 15/15. Prema Vladi je upućena inicijativa, za izmjenu Vladine odluke o 

metodologiji,  u kojoj je tražena promjena rokova na način da se Skupštini TK omogući uključivanje javnosti i 

predlaganje tema u fazi izrade prijedloga Programa Skupštine.   
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prijedlogu u slučaju neusvajanja prijedloga zakona u vremenu od 6 mjeseci,  zakon bi se vraćao 

predlagaču i proces bi počinjao ispočetka. (praksa već postoji u Narodnoj Skupštini RS). 

 

6. Dio Poslovnika „Postupak za donošenje zakona“ poglavlje „d) Javna rasprava o 

nacrtu zakona, drugog propisa ili općeg akta“, dopuniti sa novim stavom u kojem 

propisuje,  da će  provođenja javne rasprave biti detaljnije propisano odgovarajućim 

provedbenim aktom. Nakon što Vlada TK donese provedbeni akt o organizovanju i provođenju 

konsultacija i javnih rasprava,  postupak konstultovanja i javne rasprave će od svih organizatora biti 

organizovani na ujednačen način i uz to  će biti preciznije propisane obaveze prema učesnicima 

javnih rasprava. Aktima propisati način učešća javnosti putem interneta i kroz e –participiranje, i 

obaveze u vezi:objave liste zakona planiranih za razmatranje kroz javne rasprave za tekuću godinu; 

javne objave izvještaja organizatora javne rasprave o provedenoj javnoj raspravi; redovnog godišnjeg 

razmatranja informacije o efektima korištenja mehanizma javnih rasprava u protekloj godini sa 

prijedlogom mjera za unaprjeđenje procesa. 
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PREPOPUKE ZA IZMJENE PRAKSI U RADU SKUPŠTINE 

 

1. Rekonstuisati i redovno ažurirati web stranicu Skupštine Tuzlanskog kantona i time 

povećati vidljivost  i transparentnost rada. Rekonsruisana stranica bi trebala da  omogući 

uvid i preuzimanje dokumenata: sa postavljenim poslaničkim pitanjima i inicijativama77  i 

odgovore ministarstava; elektronskih zapisa zapisnika i zaključaka sa sjednica Vlade ; uvid i 

preuzimanje polugodišnje i godišnje informacije o radu Skupštine; omogučila korištenje funkcionalne i 

ažurne web podstranice „Javne rasprave“, a na kojoj će se hronološki objavljivati i arhivirati: lista 

zakona i strategija planiranih za razmatranje kroz javne rasprave za tekuću godinu, edukativni 

materijal i uputsvo za organizatore i potencijalne učesnike o svrsi,  značaju i načinima uključenja u 

javne rasprave, uz javan indeks registar registrovanih NVO-a potencijalnih učesnika javnih rasprava i 

konsultacija; elektronski formati zakona u proceduri  javnih rasprava sa programima javnih rasprava i 

uputstvom o načinu učestvovanja građana i predstavnika civilnog društva; pregled prijedloga i 

sugestija učesnika aktivno uključenih u javnu raspravu; izvještaje organizatora o provedenim javnim 

raspravama (Izvještaje objaviti najmanje 7 dana prije raprave o prijedlogu zakona u Skupštini);    

Inicijativa je korisna i važna jer bi njezinom realizacijom putem interneta bili pravovremeno i 

sveobuhvatno informisani, što je preduslov za aktivizam.  

 

2. U skladu sa Poslovnikom  Skupštine TK, obavezno polugodišnje informacije o 

realizaciji programa razmatrati na sjednicama Skupštine. Realizacijom ove preporuke 

stvorile bi se pretpostavke da se na sjednici Skupštine vrši evaluacija realizacije programskih 

obaveza i Vlade i Skupštine kako bi se donijele adekvatne mjere za punu realizaciju oba programa 

rada. 

 

 

3. Skupština treba uvesti  praksu programiranog  održavanja posebnih, tematskih 

sjednica, na kojima bi se ciljano raspravljalo o problemima koji su u fokusu 

interesovanja građana Tuzlanskog kantona, uz usvajanje obavezujućih zaključaka i 

mjera.  Tematske sjednice nisu novina i održavaju se, ali se obično radi o retroaktivnom ili 

vanrednom djelovanju, kao što su tematske sjednice nakon posljednjih prirodnih katastrofa, a nerjetko 

se raspravlja o temama koje nisu prioritet za građane.  Poželjno je češće, tematski i planski 

raspravljati o položaju mladih, o problemu enormne nezaposlenosti, o ekstremno siromašnim 

građanima, o prevenciji od prirodnih katastrofa, o aktivnostima Vlade Tuzlanskog kantona na 

obezbjeđenje stranih investicija, itd.   

 

 

4. Donijeti odluku kojim bi se propisalo da se Službene novine Tuzlanskog kantona 

obavezno postavljaju na web službenim stranicama Vlade u Skupštine Tuzlanskog 

kantona odmah po njihovoj objavi.  Time bi se pored komercijalne izrade štampanog tiraža 

Službenih novina kantona, transparetnost u donošenju javnih dokumenata povećala, a  građanima i 

javnosti obezbjedio jednostavan i besplatan pregled i preuzimanje dokumenata u elektronskom 

formatu. NAPOMENA:  Građani imaju pravo na besplatan uvid u sva dokumenta i odluke koje donosi 

Vlada i Skupština. 

 

                                                           
77 Isti registar bi trebao biti postavljen i na službenoj web stranici Skupštine TK kako bi javnost mogla imati  uvid u 

aktivnosti poslanika . 2014. g. Bivši premijer Bahrija Umihanić je prema Skupštini TK uputio  inicijativu za objavu 
poslaničkih pitanja, koja uopšte nije razmatrana na Kolegiju tj na način kako to predviđa poslovnik.  
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5. Akcioni plan Tuzlanskog kantona za realizaciju Programske agende 2015-2018. g. i 

Kvartalne izvještaje o realizaciji Akcionog plana Tuzlanskog kantona za realizaciju 

Programske agende 2015-2018. g. redovno razmatrati na sjednicama Skupštine.  Zbog 

činjenice da ni dokumenti Skupštine, ni poslaničke diskusije ne ukazuju na dovoljno poznavanje 

planiranih reformi u državi BiH i Kantonu, neophodno je redovno informisati poslanike  mjerama o 

kojima odlučuju i napretku u realizaciji kantonalnog dokumenta.  

 

6. Kroz adekvatne informacije u saradnji sa kantonalnim koordinatorom za integracije u 

EU, obavezno i hitno informisati Skupštinu i poslanike o njihovim obavezama i 

odgovornostima u procesu evropskih integracija.  U toku je proces davanja odgovora 

institucija vlasti i civilnog društva na Upitnik EU, kojem je cilj „snimanje stanja“ u državi. Kako je rok  

za davanje odgovora veoma kratak, neophodno je sa procesom upoznati donosioce odluka i u 

izvršnoj i u zakonodavnoj vlasti.  

 

7. Proceduru izdrade Programa rada Skupštine za 2018. godinu pokrenuti u novembru, 

kako bi program rada bio kreiran i usvojen prije isteka prethodne godine i uz 

obavezno uključenje javnosti objavom poziva za davanje prijedloga tema na web 

službenoj stranici.  Program dopuniti sa listom zakona i akata koji su u tekućoj godini 

planirani za razmatranje kroz javne rasprave i proces konsultacija. U programu rada 

posebno označiti mjere iz Akcionog plana Reformske agende TK za 2016-2018. 

Dosadašnji programi rada su donošeni bez uključenja javnosti, a takvim pristupom je 

hendikepiran bio naročito NVO sektor. 

 

8. Budžete TK utvrditi u skladu sa rokovima iz Zakona o budžetima FBiH kako bi isti bio 

usvojen u Skupštini do kraja kalendarske godine, kroz redovan postupak, tj. uz 

razmatranje na javnim raspravama. Utvrđivanjem  Budžeta i Zakona o izvršenju budžeta u 

rokovima koji su propisani zakonom o budžetima se izbjegava donošenje Odluka o privremenom 

finansiranju koje su po prirodi restriktivne i štetne po građane. Uz donošenje Budžeta kroz redovan 

postupak i provedene javne rasprave  građanske grupacije i zainteresovani se mogu uključiti u tok 

javne rasprave sa svojim prijedlozima o prioritetima.  

 

9. Donijeti Budžet TK za 2017. g.  sa planiranim adekvatnim sredstavima za redovnu 

isplatu dječijih dodataka te namjeni.  Preporuka je važna zbog toga  što se u proteklim 

godinama često dešavalo da Vlada ne planira dovoljna sredstva u Budžetu, što je dovodilo do 

neredovnih isplata dječijih dodataka.   
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PREPOPUKE  MJERA, TEMA I AKATA ZA PROGRAM RADA SKUPŠTINE ZA 2017. G.  

Obzirom da je Program rada Skupštine za 2017. g. usvojen, predlažemo da se 

revidira i da se proširi sa slijedećim mjerama, temama i aktima: 

1. Program rada Skupštine TK za 2017. godinu sa navođenjem obrađivača, roka i 

postupka razmatranja 

2. Odluku o metodologiji izrade i donošenja godišnjeg programa rada i informacije o 

radu Skupštine  TK i radnih tijela 

3. Strategija obrazovanja Tuzlanskog kantona 

4. Izmjene i dopune Zakona o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosilaca 

izvršnih funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog 

kantona. 

5. Planirati u Programu rada održavanje posebne78  tematske sjednice posvećene 

stanju u rudnicima TK sa naglaskom na stanje u Rudniku Kreka ili drugoj 

problematici koja zahtjeva temeljitu parlamentarnu  raspravu 

6. Akcioni plan Tuzlanskog kantona za realizaciju Programske agende 2015-2018. g. 

7. Kvartalni izvještaji o realizaciji Akcionog plana Tuzlanskog kantona za realizaciju 

Programske agende 2015-2018. g. 

8. Informacija o ulozi i zadacima  Vlade i Skupštine TK u procesu evropskih integracija 

9. Informacija o realizaciji Programa rada Skupštine TK za period januar – decembar 

2016. g. 

10.  Informacija o realizaciji Programa rada Skupštine TK za period januar – juni 2017. g.  

11. Informacija o efektima korištenja mehanizma javnih rasprava u procesu donošenja 

propisa, sa prijedlogom mjera za unaprjeđenje procesa 

12. Analiza stanja u oblasti socijalne i dječje zaštite na području Tuzlanskog kantona sa  

programom mjera i aktivnostima za preventivno djelovanje. 

13. Informacija o stanju nevladinog sektora u Tuzlanskom kantonu. 

  

                                                           
78 Član 52. (Skupština održava regulatorno-radne i druge sjednice.) 
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DODATAK 12 – PREPORUKE CENTARA CIVILNIH INICIJATIVANA NA NACRT ZAKON 
O DRŽAVNOJ SLUŽBI TUZLANSKOG KANTONA      

 

Nakon što je nacrt Zakona o državnoj službi Tuzlanskog kantona 30.11.2016. godine prihvaćen u 

Skupštini, isti je upućen u javnu raspravu od 45 dana. U okviru javne rasprave Centri civilnih 

inicijativa su 20.12.2016. godine  prema Ministarstvu pravosuđa i uprave uputili  dopis (Broj: 64-

12/2016) sa 3 prijedloga za dopunu nacrta Zakona:   

 

Prijedlog 1. 

U članu 42. stav (1)  (Postavljenje državnog službenika)  

(1) Rukovodilac organa državne službe, gradonačelnik ili načelnik postavlja kandidata 
sa Liste uspješnih kandidata koji su prošli javni konkurs iz člana 41. ovog zakona, 
za državnog službenika. 

 

Predlaže se: 

Član 44 stav (1)  

(1) Rukovodilac organa državne službe, gradonačelnik ili načelnik postavlja 
najuspješnijeg kandidata sa Liste uspješnih kandidata koji su prošli javni 
konkurs iz ćlana 41. ovog zakona, za državnog službenika. 

 

Umjesto stava (2) dodaju se novi stavovi (2), (3) i (4) 

(2) Izuzetno, iz opravdanih razloga uz obazloženje, rukovodilac organa državne 
službe može postaviti kandidata bez obzira na redoslijed utvrđen na Listi 
uspješnih kandidata, a nakon obavljenog usmenog intervjua sa svim 
kandidatima sa Liste uspješnih kandidata. 

(3) Pod opravdanim razlozima iz stava (2) ovog ćlana podrazumijeva se 
isključivo nacionalna i spolna struktura u organu državne službe i prednost 
u zapošljavanju utvrđena posebnim propisima. 

(4) Ukoliko državni službenik ne stupi na dužnost ili mu iz bilo kojeg razloga 
prestane radni odnos u periodu od šest mjeseci od dana postavljenja, na 
upražnjeno radno mjesto postavlja se slijedeći najuspješniji kandidat s 
rezervne Liste uspješnih kandidata koju čuva Agencija. 

 

Prijedlog 2. 

 U članu 76. Stav (1) (Prijem namještenika) 

(1) Rukovodilac organa državne službe odlučuje o prijemu namještenika u radni 
odnos sa liste kandidata koji ispunjava sve uslove javnog oglasa.. 

 

 Predlaže se: 

 U članu 76. Stav (1)  
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(1) Rukovodilac organa državne službe odlučuje o prijemu namještenika u 
radni odnos postavljenjem najuspješnijeg kandidata sa Liste kandidata 
za prijem namještenika, koji ispunjavaju sve uvjete javnog oglasa. 

 

Prijedlog 3. 

U članu 78. stav (5) (Probni rad) 

(5) U slučaju donošenja rješenja o prestanku radnog odnosa namješteniku iz razloga 
utvrđenih u stavu (4) ovog člana, rukovodilac organa državne službe prima u radni 
odnos drugog kandidata sa liste iz člana 76. stav (5) ovog zakona, s tim da 
kandidat postavljen na to radno mjesto, podliježe obavezi probnog rada iz stava 
(1) ovog člana.   
 

Predlaže se: 

Ĉlan 78. stav (5) 

(5) U slučaju kada se donese rješenje o prestanku radnog odnosa namješteniku 
iz razloga utvrđenih u stavu (4) ovog člana, rukovodilac organa državne 
službe prima u radni odnos slijedećeg najuspješnijeg kandidata sa rezervne 
liste iz ćlana 76. stav (4) ovog Zakona, s tim da kandidat postavljen na to 
radno mjesto, podliježe obavezi probnog rada iz stava (1) ovog člana. 

 

 

 



 

 

 
DODATAK 13 – IZVJEŠTAJ O NAPRETKU VLADE TUZLANSKOG KANTONA PO PITANJU REALIZACIJE REFORMSKE AGENDE ZA BIH 

Izvještajni period: 01.10.2016 - 31.01.2017. godine       

 

Kvartalne Izvještaje o napretku Vlade Tuzlanskog kantona po pitanju realizacije Reformske agende za BiH priprema Koordinator 

za EU integracije i oni se razmatraju samo na sjednicama Vlade 

 

IZVJEŠTAJ O NAPRETKU VLADE TUZLANSKOG KANTONA PO PITANJU REALIZACIJE REFORMSKE AGENDE ZA BIH 
Izvještajni period: 01.10.2016 - 31.01.2017. godine 

 
 
 
 

 

R. br. 
 

Aktivnost 
 

Nosilac aktivnosti 
Okvirni 

vremenski rok 
Cilj 

/sadržaj aktivnosti 

 

Komentar 
Realizovana aktivnost ili 

faza aktivnosti 

SEKTOR: Javne finansije, oporezivanje i fiskalna održivost 

 
 

1 

 

Provođenje fisklane konsolidacije u skladu sa tačkom 7. 

Reformske agende za BiH na nivou Tuzlanskog kantona uz 

osiguranje finansijske podrške međunarodnih finansijskih 

institucija putem supsidijarnog zaduženje TK kod FBiH 

 

 
Ministarstvo finansija i Vlada 

TK 

 
 

2016-2018. 

 
Podnijeti zahtjev Vladi FBiH za dodjelu dijela 

sredstava iz narednih Stand by aranžmana sa 

MMF-om 

Kantoni nisu učestvovali u 
raspodjeli sredstava od MMF-a. 
U narednom periodu nastavit će 
se kontinuirano poduzimati 
aktivnosti 

 
 

Kontinuirano se vrše aktivnosti 

 
2 

Provođenje fiskalne konsolidacije u trogodišnjem periodu sa 

ciljem smanjenja budžetskog deficita racionalizacijom troškova 

za rashode iz budžeta TK 

 
Ministarstvo finansija 

 
2016-2018. 

Prilikom utvrđivanja budžeta TK za naredni 

trogodišnji period voditi aktivnosti na smanjenju 

rashoda 

 

Utvrđen prijedlog Budžeta TK 
za 2017. godinu (10.02.2017.) 

 
Kontinuirano se vrše aktivnosti 

 
3 

 

Unapređenje fiskalne kontrole i finansijskog upravljanja nakon 

donošenja zakona o finansijskoj kontroli i upravljanju u FBiH 

 
Ministarstvo finansija 

 
2016-2018. 

 

Provoditi aktivnosti na primjeni navedenog 

zakona iz nadležnosti kantona 

Zakon se primjenjuje u dijelu 
koji se odnosi na kantone. 
Počela primjena 26.06.2016. 
godine. 

 
Realizovana aktivnost 

 
 
 
 
 

4 

 
 
 
 

Aktivno učešće u procedurama donošenja novog Zakona o 

pripadnosti javnih prihoda u FBiH 

 
 
 
 
Ministarstvo finansija i Vlada 

TK 

 

 
 
 
 

do kraja 2016. 

 
 
 
 
 

Učestvovati u svim fazama donošenja Zakona 

Zakon nije predložen od strane 
ovlaštenog predlagača, 
Federalnog ministarstva finansija 
(u planiranom vremenskom 
roku). U narednom periodu 
nastavit će se kontinuirano 
poduzimati aktivnosti na 
poboljšanju statusa Tuzlanskog 
kantona u raspodjeli prihoda od 
indirektnih poreza 

 

 
 
 
 

Kontinuirano se vrše aktivnosti 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

5 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Efikasna naplata potraživanja na osnovu ugovora o koncesijama 

 
 
 
 
 
 
 
 

Ministarstvo industrije, 

energetike i rudarstva 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

2016-2018. 

 U cilju efikasnije naplate 
koncesione naknade 
Ministarstvo industrije, 
energetike i rudarstva je 
zaključilo Protokol o načinu 
izmirivanja obaveza po osnovu 
obračunatih a neuplaćenih 
koncesionih naknada sa RMU 
Đurđevik, a za Rudnike uglja 
Kreka Kantonalnom 
pravobranilaštvu je dostavljena 
dokumentacija za pokretanje 
sudskog spora za potraživanja iz 
2015. i 2016. godine. 
Potraživanja od Rudnika uglja 
Kreka iz ranijeg perioda su 
predmet Protokola koji se 
primjenjuje od 01.01.2017. 
godine. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Kontinuirano se vrše aktivnosti 

 

 
6 

 

 
Aktivnosti praCenja i izvjeStavanja  o zakljuCenim  ugovorima o 

koncesiji, te zakljuCivanje  novih ugovora o  koncesiji 

 
Ministarstvo  poljoprivrede, 

Sumarstva i vodoprivrede, 

Komisija  za koncesije 

 

 
2016-2018. 

 
PraCenje izvrSavanja obaveza  koncesionara i 

zakljuCivanje  novih  ugovora o koncesiji,  kao 

izvora finansiranja  u Tuzlanskom kantonu 

  

 
Kontinuirano se vrSe aktivnosti 



IZVJEŠTAJ O NAPRETKU VLADE TUZLANSKOG KANTONA PO PITANJU REALIZACIJE REFORMSKE AGENDE ZA BIH 
Izvještajni period: 01.10.2016 - 31.01.2017. godine 

 

 

 

 
 

 

R. br. 
 

Aktivnost 
 

Nosilac aktivnosti 
Okvirni 

vremenski rok 

Cilj 
/sadržaj aktivnosti 

 

Komentar 
Realizovana aktivnost ili 

faza aktivnosti 

SEKTOR: Poslovna klima i konkurentnost 

 
 
 
 

1 

 
 
 
 

Pripremiti Nacrt Programa javnih investicija TK 2017-2019. 

 
 

 
Ministarstvo razvoja i 

poduzetništva TK 

 
 
 
 

Maj 2016. 

 
MRP TK objedinjava projekte dostavljene od 

Ministarstava i općina/grada, kao i izvještaje o 

realizaciji tekućih projekata, utvrđuje prioritetne 

projekte razvoja i prijedlog Programa javnih 

investicija TK, dostavlja Vladi TK na odobravanje 

te Federalnom ministarstvu finansija 

  
 
 
 

Realizovana aktivnost 

 

 
2 

 

 
Utvrditi Program podrške razvoju Kantona za 2016. godinu 

 
Ministarstvo razvoja i 

poduzetništva TK 

 

 
April 2016. 

 

Odluka o utvrđivanju programa, kriterija i 

postupka za raspodjelu budžetskih sredstava sa 

pozicije "Podrška razvoju kantona" 

  

 
Realizovana aktivnost 

 

 
3 

 

Ažurirati Listu investicionih poticaja ministarstava, Upravnih 

organizacija TK u cilju realizacije projekta „Unapređenje 

poslovnog ambijenta u TK s ciljem privlačenja novih investicija“ 

 
Ministarstvo razvoja i 

poduzetništva TK 

 

 
Juni 2016. 

 
Ažurirana lista poticaja objavljena na web 

stranici Vlade TK 

  

 
Realizovana aktivnost 

 

 
 
 
 
 

4 

 
 
 
 
 

Podsticaj investiranja, tj nabavku opreme, mašina, alata, novih 

tehnologija i nova zapošljavanja 

 
 
 
 
 

Ministarstvo industrije, 

energetike i rudarstva 

 

 
 
 
 
 

2016, 2017, 2018. 

 
 

Sredstva će se dodjeljivati putem Javnog oglasa 

privrednim društvima sa najmanje 51% 

privatnog kapitala koja imaju sjedište na 

području Tuzlanskog kantona iz oblasti 

hemijske, mataloprerađivačke, elektroindustrije, 

industrije građavinskih materijala, 

građevinarstva, industrije gume, plastike, obuće, 

tekstila kao i društvima iz oblasti rudarstva 

 
 

 
 
 
 
 

Realizovana aktivnost 

 
 

6 

 
 

Zaključivanje novih ugovora o koncesiji 

 

Ministarstvo industrije, 

energetike i rudarstva i 

Komisija za koncesije 

Tuzlanskog kantona 

 
 

2016-2018. 

 
Uvođenje novih koncesionara provođenjem 

postupka utvrđenog Zakonom o koncesijama 

Tuzlanskog kantona 

 
Zaključeni su aneksi ugovora sa 
RK Vijenac i Ingram i ugovor o 
koncesiji sa Tuzla kvarcom 

 

 
 

Kontinuirano se vrše akt

 

tin a kt

kt
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Komentar 
Realizovana aktivnost ili 

faza aktivnosti 
 
 
 
 
 

7 

 
 
 
 

Izmjene i dopune Zakona o promjeni namjene poljoprivrednog 

zemljišta, nakon okončanja aktivnosti koje se vode na izmjenama 

i dopunama Zakona o poljoprivrednom zemljištu 

 

 
Federalno ministarstvo 

poljoprivrede, vodoprivrede i 

šumarstva, Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede Tuzlanskog 

kantona 

 
 
 
 
 

2017. 

 
 
 
 

Pojednostavljenje i ubrzavanje procedura za 

izdavanje poljoprivrednih saglasnosti za gradnju 

objekata te smanjenje troškova za stranke 

 
 

 
U toku su aktivnosti na 
donošenju navedenih izmjena i 
dopuna zakona 

 
 
 

 
U toku 

 
 
 

8 

 

 
Pojačane aktivnosti na donošenju općinskih prostornih planova, 

usklađenih sa Kantonalnim Prostornim planom, za općine koje tu 

aktivnost još nisu realizirale 

 
Ministarstvo prostornog 

uređenja i zaštite okolice 

Tuzlanskog kantona, općine 

Tuzlanskog kantona 

 
 
 

2016. 

 

Dobijanje preciznijih podataka o namjeni 

zemljišta, s ciljem  ubrzavanja procedure 

izdavanja poljoprivrednih saglasnosti te zaštite 

poljoprivrednog zemljišta od nedozvoljene 

gradnje 

  
 
 

U toku*** 

 

 
 

9 

 

 
Praćenje aktivnosti gospodarenja šumskim resursima u skladu sa 

principima i kriterijumima međunarodno priznatog programa 

certificiranja 

Ministarstvo poljoprivrede, 

šumarstva i vodoprivrede 

Tuzlanskog kantona, 

Kantonalna uprava za 

šumarstvo TK 

 

 
 

2016. 

Održavanje dobijenog certifikata po FSC 

standardu u državnim šumama na području 

Tuzlanskog kantona, očuvanje i unapređenje 

postojećeg stanja šuma u cilju postizanja 

održivog gospodarenja šumama 

 

Održan je kontinuitet, tj. 
produžen je rok važenja 
certifikata po FSC standardu u 
državnim šumama na području 
TK do 2021. godine. 

 
 
 

Realizovana aktivnost 

 
 
 
 
 
 
 

10 

 

 
 
 
 
 
 

Biološka obnova šuma u obimu većem od predviđenog 

šumskogospodarskim osnovama 

 
 

 
Ministarstvo poljoprivrede, 

šumarstva i vodoprivrede 

Tuzlanskog kantona, 

Kantonalna uprava za 

šumarstvo Tuzlanskog 

kantona 

 
 
 
 
 
 

2016. 

 

 
 
 
 

Rekonstrukcija degradiranih i izdanačkih šuma, 

pošumljavanje ogoljelog, erozivnog i 

opožarenog zemljišta i unapređenje 

općekorisnih funkcija šuma 

Navedena aktivnost je 
prenesena u 2017. godinu. 
Ova aktivnost se provodi u 
saradnji sa JP "Šume TK" d.d. 
Kladanj. Za 2016. godinu 
donesen je Program utroška 
sredstava prikupljenih po 
osnovu Zakona o šumama,  ali 
nije bilo dovoljno vremena za 
provođenje zakonski 
predviđene procedure za 
realizaciju projekata za 
obnovu šuma. 

 
 
 
 
 

 
U toku*** 

 
 

11 

 
 

Uredba o prvom zapošljavanju i samozapošljavanju 

 
Ministarstvo za rad, 

socijalnu politiku i povratak i 

JU Služba za zapošljavanje TK 

 
 

2016. 

 

Uspostavljanje jasnih kriterija za odabir 

poslodavaca koji će uposliti nezaposlene osobe 

sa evidencije/kroz potpuno finansiranje ili 

sufinansiranje poslodavca 

 
Ukupno do sada zaposleno 
1.039 osoba 

 
 

Realizovana aktivnost 
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6 
 

Zapošljavanje boraca i članova njihovih porodica 
Vlada TK i Ministarstvo za 

boračka pitanja 

 

2016-2018. 
 

Otvaranje novih radnih mjesta   
Realizovana aktivnost 

 
7 

 
Obavljanje volonterskog staža boraca i članova njihovih porodica 

 

Vlada TK i Ministarstvo za 

boračka pitanja 

 
2016-2018. 

 

Stvaranje preduslova za brže zapošljavanje 

boraca i članova njihovih porodica 

  
Realizovana aktivnost 

 
 

8 

 

 
Donošenje Zakona o Izmjenama i dopunama Zakona o 

inspekcijama Tuzlanskog kantona 

 
Kantonalna uprava za 

inspekcijske poslove 

Tuzlanskog kantona 

 
 

juni 2016. 

 

Preciziranje pojedinih zakonskih odredbi radi 

njihove efikasnije primjene, kao i stvaranje 

pravnog osnova za rad inspekcija u svako doba 

dana i noći 

  

 
Realizovana aktivnost 

 
 

 
9 

 

Intenzivno vršenje inspekcijskih nadzora fizičkih i pravnih lica 

koja obavljaju registrovanu i neregistrovanu djelatnost, radi 

kontrole zakonitosti poslovanja, te kontrole primjene i 

poštivanja propisa o minimalnom broju zaposlenih u određenim 

djelatnostima, kao i ispunjavanja drugih uslova u pogledu 

kadrova 

 

 
Kantonalna uprava za 

inspekcijske poslove 

Tuzlanskog kantona 

 
 

 
kontinuirano 

 
Suzbijanje sive ekonomije i rada "na crno", 

zaštita prava radnika, povećanje broja 

prijavljenih radnika, a samim tim i povećanje 

broja zaposlenih, povećanje evidentiranja 

prometa putem fiskalnih uređaja 

- u kontinuitetu su vršeni 
inspekcijski nadzori iz svih 
upravnih oblasti koje su u 
nadležnosti KUIP-a TK, te su 
izdavane upravne i prekršajne 
mjere, u cilju suzbijanja sive 
ekonomije i rada „na crno“ 

 
 
 
 

Kontinuirano se vrše aktivnosti 

 
 

 
10 

 

 
 
Kadrovsko i materijalno - tehničko jačanje Kantonalne uprave za 

inspekcijske poslove 

 

 
 
 

Vlada TK 

 

 
 
 

kontinuirano 

 

 
 
 

Borba protiv sive ekonomije i rada "na crno" 

Na osnovu Saglasnosti Vlade TK 
broj: 02/1-05-002839/16 od 
06.12.2016. godine, pokrenuta 
konkursna procedura kod 
Agencije za državnu službu FBiH 
za prijem 3 (tri) tržišno-turistička 
inspektora 

 
 

 
Kontinuirano se vrše aktivnosti 

 

 
 

11 

 

 
Graditi dualni sistem obrazovanja 

 
 
Pedagoški zavod i privredne 

organizacije 

 

 
 

2018. 

 U toku su aktivnosti na uspostavi 

dualnog sistema obrazovanja 
(rad na izradi novih i 
objedinjavanju postojećih NPP- 
a) 

 

 
 

U toku 

 

 
12 

 

 
NNP za srednje stručno obrazovanje usmjeriti prema tržištu rada 

 

 
Pedagoški zavod, Služba za 

zapošljavanje i privredne 

organizacije 

 
 
 

2018. 

 

 
Revidiranje postojećih nastavnih planova i 

programa 

Formirane komisije koje su 
počele sa radom na izradi 
koncepcija NPP-a za sred 
struč škole s poseb osvrtom 
na poboljš kvaliteta real. 
praktične nastave 

 

 
U toku 



IZVJEŠTAJ O NAPRETKU VLADE TUZLANSKOG KANTONA PO PITANJU REALIZACIJE REFORMSKE AGENDE ZA BIH 
Izvještajni period: 01.10.2016 - 31.01.2017. godine 

 

 

 

 
 

 

R. br. 
 

Aktivnost 
 

Nosilac aktivnosti 
Okvirni 

vremenski rok 

Cilj 
/sadržaj aktivnosti 

 

Komentar 
Realizovana aktivnost ili 

faza aktivnosti 
 

 
13 

 
 

Revidiranje koordinatora praktične nastave 

 

 
Pedagoški zavod i škole 

 

 
2017. 

 

 
Jačanje uloge koordinatora praktične nastave 

U toku je nastavak saradnje sa 
Kultur Kontaktom na izradi 
prijedloga opisa poslova koord 
praktične nastave u koji će biti 
uključene srednje stručne škole 

 
 

U toku 

 
 
 

14 

 
 
Institucionalno povezivanje ustanova obrazovanja sa privrednim 

subjektima 

 
 
Privredna komora, Pedagoški 

zavod i škole 

 
 
 

2018. 

 
 

Uspostavljanje koordinacije između škola, 

privrede i obrazovnih vlasti 

 
Nasavak rada na defin uloge koordin 
praktične nastave koji će u okviru 
poslova i zadataka raditi na povezi 
škola i privrednih subjekata, po stuka- 
ma u okviru porodica zanimanja 

 

 
 

U toku 
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R. br. 
 

Aktivnost 
 

Nosilac aktivnosti 
Okvirni 

vremenski rok 

Cilj 
/sadržaj aktivnosti 

 

Komentar 
Realizovana aktivnost ili 

faza aktivnosti 

SEKTOR: Reforma socijalne zaštite i penzija 

 
 
 
 
 
 

1 

 

 
 
 
 

Poduzimanje mjera iz razvojnih strateških dokumenatata sa 

ciljem unapređenja zaštite djece bez roditeljskog staranja i 

odraslih lica korisnika socijalne zaštite putem 

deinstitucionalizacije i razvoja usluga podrške porodicama 

 

 
 
 
 
 
Ministarstvo za rad, socijalnu 

politiku i povratak 

 
 
 
 
 
 

2016-2018. 

 
 

Jačanje bioloških porodica;  razvoj usvojenja 

(potpuno i nepotpuno);   razvoj hraniteljstva; 

deinstitucionalizacija, podrška vanistuticonalnog 

zbrinjavanja odraslih lica putem razvijanja 

usluga u lokalnoj zajednici,   unapređenje usluga 

Materinskog doma i Prihvatilišta za djecu, 

uspostavljanje Dnevnog centra, savjetodavno 

edukativnog centra,  programi podrške 

porodicama u riziku od razdvajanja 

U okviru transforamcije JU 
"Dom za djecu bez roditeljskog 

staranja" Tuzla, održana 
promocija i javni skupovi, 

povodom početka pilotiranja 
usluge Dnevnog centra za djecu 

Od strane Vlade usvojena 
Informacija o provođenju 

Akcionog plana za provedbu 
politike zaštite djece bez 

roditeljskog staranja i porodica 
pod rizikom od razdvajanja na 
području Tuzlanskog kantona 

 
 
 
 
 
 

U toku 

 
 
 
 

2 

 
 
 

Uspostavljanje adekvatnih modela podrške i zaštite porodica u 

stanju socijalne potrebe 

 
 
 
Ministarstvo za rad, socijalnu 

politiku i povratak 

 
 
 
 

kontinuirano 

 
 
 

Unapređenje usluga stručnog savjetodavnog 

rada 

Realiziran Program za 
raspodjelu sredstava za 
materijalno zbrinjavanje lica u 
stanju socijalne potrebe za 
2016. godinu kao i Program 
prevencije bolesti ovisnosti za 
2016. godinu 

 
 
 

Kontinuirano se vrše aktivnosti 

 
 
 
 

3 

 
 
 
 

Uspostavljanje i ažuriranje centralizovane baze (SOTAC) 

 
Ministarstvo za rad, socijalnu 

politiku i povratak u saradnji 

sa Federalnim ministarstvom 

rada i socijalne politike i 

centrima za socijalni rad sa 

područja TK 

 
 
 
 

2016-2017. 

 
 
 

Reduciranje prostora za zloupotrebu prava, 

adekvatnija pomoć za najugroženija lica i 

porodice 

 
 
 
 

Uspostavljena baza SOTAC 

 
 
 
 

Realizovana aktivnost 
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faza aktivnosti 
 

 
 
 
 
 
 
 

5 

 

 
 
 
 
 
 
 

Povećanje zapošljivosti ranjivih grupa na tržištu rada TK 

 
 
 
 
 
Ministarstvo za rad, socijalnu 

politiku i povratak, 

Ministarstvo za obrazovanje, 

nauku, kulturu i sport, JU 

Služba za zapošljavanje TK, 

Vlada TK 

 

 
 
 
 
 
 
 

2016-2018. 

 

 
Razvoj programa obuke za osobe iz ranjivih 

grupa; Projekat obezbjeđenja edukacije, 

konsultacije i karijernog vođenja za pronalaženje 

zaposlenja za ranjive grupe; Podržati učešće 

NVO sektora i ustanova u kreiranju i isporuci 

usluga ranjivim skupinama; Programi 

finansiranja zapošljavanja i samozapošljavanja 

ranjivih skupina na tržištu rada; Sezonski poslovi 

na uređenju i održavanju javnih površina, 

čišćenju putem javnih preduzeća; Promocija 

programa i informisanosti socijalno 

marginaliziranih lica 

 
 
Programima Federalnog zavoda 
za zapošljavanje do sada je 
zaposleno 1.514 osoba; 
Vlada Tuzlanskog kantonaje 
dala saglasnost na Odluku o 
doznačavanju 45.000,00 KM JU 
Služba za zapošljavanje 
Tuzlanskog kantona za 
realizaciju V Programa 
zapošljavanja Roma, gdje se 
zaposlilo 6 osoba romske 
populacije 

 

 
 
 
 
 
 
 

U toku 

 
 
 
 
 

 
6 

 

 
 
 
 
 

Donošenje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 

dopunskim pravima boraca i članova njihovih porodica 

 

 
 
 
 
 

Vlada TK i Ministarstvo za 

boračka pitanja 

 
 
 
 
 

 
2016. 

 

 
 
 
 
 

Efikasniji i ekonomičniji postupak ostvarivanja 

dopunskih prava 

  
 
 
 
 
 

Realizovana aktivnost 

 
 

 
7 

 
 
 

Implementacija ciljeva Strategije izjednačavanja mogućnosti za 

osobe sa invaliditetom Federacije Bosne i Hercegovine 

 

 
Ministarstvo zdravstva i 

zdravstvene ustanove na 

području Kantona 

 
 

 
2016-2018. 

 

Prilagođavanje domova zdravlja i drugih 

zdravstvenih ustanova radi pristupačnosti 

zdravstvenim uslugama, putem osposobljavanja 

stomatoloških službi, obezbjeđivanje potrebnih 

lijekova i ortopedskih pomagala za osobe sa 

invaliditetom 

 

 
Aktivnost u toku. 

Implementacija prepuštena 
zdravstvenim ustanovama 
spram njihovih finansijskih 
mogućnosti. 

 
 

 
U toku 
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SEKTOR: Vladavina prava i dobro upravljanje 

 
2 

 

Aktivno učešće u izradi Programa borbe protiv korupcije TK 2016- 

2019. godine te izradi Akcionog plana za provedbu programa 

 

Vlada TK i resorna 

ministarstva 

 
2016-2017. 

Uspostava pravila i procedura, horizontalne i 

vertikalne saradnje u provođenju brobe protiv 

korupcije 

  
Realizovana aktivnost 

 
3 

Izraditi i usvojiti strateške dokumente TK za borbu protiv 

korupcije usaglašene sa Strategijom za borbu protiv korupcije 

BiH 2015-2019 

 

Interresorna radna grupa 

Vlade TK i Vlada TK 

 
Juni 2016. 

 
Strateški dokumenti izrađeni i usvojeni 

  
Realizovana aktivnost 

 
 
 

4 

 

Antikoruptivno djelovanje - MUP TK će se maksimalno uključiti u 

aktivnosti koje provodi Agencija za prevenciju korupcije i 

koordinaciju borbe protiv korupcije kroz implementaciju 

Strategije za borbu protiv korupcije i Akcionog plana za provedbu 

Strategije 2015-2019. 

 
 
 

MUP TK 

 
 
 

Kontinuirano 

 
 

Efikasna implementacija antikoruptivnih 

planova i aktivnosti 

 

 
Plan integriteta je završen, 

u fazi je usvajanja 

 
 
 

Kontinuirano se vrše aktivnosti 

 

5 
Formirati kantonalno tijelo za koordinaciju i borbu protiv 

korupcije 

 

Vlada TK 
 

Juli 2016. 
 

Kantonalno tijelo formirano   
Realizovana aktivnost 

 
 
 
 

 
6 

 
 
 
 

 
Izraditi i donijeti plan integriteta organa odnosno ustanove 

 
 
 
 

 
Kantonalni organi i ustanove 

 
 
 
 

 
Septembar 2016. 

 

 
 
 
 

Planovi integriteta svih kantonalnih organa i 

ustanova izrađeni i doneseni 

MUP TK je izradio Plan 
integriteta i isti je u januaru 

2017. godine dostavljen Agenciji 
radi davanja saglasnosti. APIK 
priprema edukaciju s ciljem 
pružanja profesionalne pomoći 
imenovanim kontakt osobama 
iz oblasti borbe protiv korupcije 
u kantonalnim institucijama po 
pitanju izrade navedenog 
dokumenta. 

 
 
 
 
 

U toku*** 

 
7 

 

Uspostaviti komunikaciju, saradnju i koordinaciju sa APIK-om i 

drugim tijelima za suzbijanje korupcije 

Kantonalno tijelo za 

koordinaciju i borbu protiv 

korupcije 

 
Avgust 2016. 

 

Zaključen memorandum o razumijevanju i 

saradnji između APIK-a i kantonalnog tijela 

  
Realizovana aktivnost 

 

8 
Implementacija Sporazuma o međusobnom pružanju pomoći i 

operativnoj saradnji sa SIPA-om 

 

MUP TK 
 

Kontinuirano 
 

Unapređenje saradnje policije na svim nivoima 
 

Završeno, kontinuirano 
 

Kontinuirano se vrše aktivnosti 

 

9 
Usklađivanje Zakona o nabavljanju, držanju i nošenju oružja i 

municije 

 

MUP TK 
 

2016. 
Uskladiti sve zakone o posjedovanju oružja od 

strane građana 
 

 

Realizovana aktivnost 

 
10 

 

Dosljedna implementacija postojećeg Sporazuma o saradnji sa 

Tužilaštvom TK 

 
MUP TK 

 
Kontinuirano 

 

Unaprijediti učinkovitost sistema za razmjenu 

podataka između policije i tužilaštava 

 

Završeno, održavaju se redovni 
sastanci, kontinuirano 

 
Kontinuirano se vrše aktivnosti 

 

 
11 

 
Implementacija Strateškog plana razvoja zdravstva u FBiH 2008- 

2018. godina 

 

Ministarstvo zdravstva, 

zdravstvene ustanove i 

zavodi u oblasti zdravstva 

 

 
Kontinuirano 

 

Analiza organizacije javnog zdravstvenog 

sektora i ocjena opravdanosti postojanja 

pojedinih zdravstvenih kapaciteta 

  

 
Kontinuirano se vrše aktivnosti 
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R. br. 
 

Aktivnost 
 

Nosilac aktivnosti 
Okvirni 

vremenski rok 

Cilj 
/sadržaj aktivnosti 

 

Komentar 
Realizovana aktivnost ili 

faza aktivnosti 
 
 

 
12 

 
 

Usklađivanje postojećih kantonalnih strategija sa Reformskom 

agendom za Bosnu i Hercegovinu za period 2015-2018. i 

Akcionim planom za realizaciju Reformske agende Federacije BiH 

 
Ministarstvo za rad, socijalnu 

politiku i povratak (Sva 

kantonalna ministarstva i 

tijela uprave, Vlada 

Tuzlanskog  kantona) 

 
 

 
2016-2017. 

 
 
 

Postojeće strategije na nivou Kantona će se 

uskladiti i usaglasiti sa navedenim aktima 

 
 

 
 

U toku 

 
 

 
13 

 
 

 
Izmjene i dopune Pedagoških standarda za srednje škole 

 
Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta 

Tuzlanskog kantona, 

Pedagoški zavod Tuzlanskog 

kantona 

 
 

 
2016. 

 
Izmjena i dopuna Pedagoških standarda, kao 

temelja za realizaciju ciljeva i zadataka nastave i 

nastavnog plana i programa, kroz usvajanje 

prijedloga proisteklih iz prakse i realnih 

materijalnih mogućnosti društva 

 
 

 
U završnoj fazi pripreme 

 
 
 

U toku*** 

 
 
 

 
14 

 
 
 
 

Izmjene i dopune Pedagoških standarda i općih normativa za 

osnovno obrazovanje 

 

 
Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta 

Tuzlanskog kantona, 

Pedagoški zavod Tuzlanskog 

kantona 

 
 
 

 
2016. 

 
Izmjena i dopuna Pedagoških standarda i općih 

normativa, kao osnova u osiguranju osnovnih 

uslova za vaspitno-obrazovni rad i uspješno 

ostvarivanje ciljeva i zadataka iz nastavnih 

planova i programa, kroz usvajanje prijedloga 

proisteklih iz prakse i realnih materijalnih 

mogućnosti društva 

 
 
 

 
U završnoj fazi pripreme 

 
 
 
 

U toku*** 

 
 
 

15 

 
 
 

Donošenje zakona o visokom obrazovanju 

 

 
Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta 

Tuzlanskog kantona, 

 
 
 

2016. 

 

Nastavak započetih reformi u području visokog 

obrazovanja; Usklađivanje propisa iz oblasti 

visokog obrazovanja sa Okvirnim zakonom o 

visokom obrazovanju, propisima EU i evropskim 

akademskim prostorom 

  
 
 

Realizovana aktivnost 

 
 
 

16 

 

 
Donošenje Zakona o osnovama naučno-istraživačke djelatnosti i 

koordinaciji unutrašnje i međunarodne naučno-istraživačke 

saradnje 

 

 
Min

 r

n

na

ke, 

k

eltre 

 

ta elankog 

k

antona 

    ataovk zpo

č

et

i

i 

e e

ormi 
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0 
 

 

 
 

 

R. br. 
 

Aktivnost 
 

Nosilac aktivnosti 
Okvirni 

vremenski rok 

Cilj 
/sadržaj aktivnosti 

 

Komentar 
Realizovana aktivnost ili 

faza aktivnosti 
 
 

 
18 

 
 

 
Izmjene i dopune Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju 

 
 

Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta 

Tuzlanskog kantona 

 
 

 
2016-2018. 

 

Nastavak započetih reformi u području osnovnog 

odgoja i obrazovanja kroz dopune i izmjene 

postojećih odredbi zakona zbog nedostataka 

uočenih kroz primjenu istih i usklađivanje sa 

Okvirnim zakonom o osnovnom i srednjem  

obrazovanju 

  
 

 
Realizovana aktivnost 

 
 

 
19 

 
 

 
Izmjene i dopune Zakona o srednjem obrazovanju i odgoju 

 

 
Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta 

Tuzlanskog kantona 

 
 

 
2016-2018. 

 

Nastavak započetih reformi u području srednjeg 

obrazovanja i odgoja kroz dopune i izmjene 

postojećih odredbi zakona zbog nedostataka 

uočenih kroz primjenu istih i usklađivanje sa 

Okvirnim zakonom o osnovnom i srednjem 

obrazovanju 

  
 

 
Realizovana aktivnost 

 
 

 
20 

 
 

 
Izmjene i dopune Zakona o predškolskom odgoju 

 

 
Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta 

Tuzlanskog kantona 

 
 

 
2016-2018. 

 

Nastavak započetih reformi u području 

predškolskog odgoja kroz dopune i izmjene 

postojećih odredbi zakona zbog nedostataka 

uočenih kroz primjenu istih i usklađivanje sa 

Okvirnim zakonom o predškolskom vaspitanju i 

obrazovanju. 

  
 

 
U toku 

 

 
21 

 

 
Izmjene i dopune Zakona o sportu 

 

Ministarstvo obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta 

Tuzlanskog kantona 

 

 
2016-2018. 

 

Dopune i izmjene postojećeg zakona zbog 

nedostataka uočenih kroz primjenu istog te 

usklađivanje sa Zakonom o sportu BiH 

  

 
U toku 

 

 


